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budowa wakeparku
na Mrożyczce
już się zaczęła. str. 3

w gminie głowno
wójt Jóźwiak wygrał,
ale nie będzie miał łatwo. str. 7

Głowno |�spektakularne�zwycięstwo�Grzegorza�Janeczka�i�jego�drużyny

Głownianie wybrali Janeczka
i jego „szczęśliwą trzynastkę”
Wybory na burmistrza Głowna wygrał Grzegorz Janeczek, do sukcesu 
którego należy doliczyć także spektakularne zwycięstwo kandydatów 
jego KWW na radnych rady miejskiej, którzy zajmą w niej 13 z 15 miejsc.

Frekwencja wyborcza w Głow-
nie wyniosła 54,29%. Na ogólną 
liczbę 11.043 wyborców wydano 
5995 kart do głosowania. Głow-
nianie poszli do urn w 12 obwo-
dach. 

W wyborach burmistrza Grze-
gorz Janeczek (członek PO, star-
tujący z własnego komitetu) uzy-
skał 3336 głosów, czyli poparcie 
53,33% głosujących, równoznacz-
ne ze zwycięstwem w pierwszej 
turze. Po raz pierwszy odkąd kan-
dydował na burmistrza Głowna, 
a czynił to po raz trzeci, nie musi 
stawać do drugiej tury wyborów, 
a jego sukces porównywany jest 

z wyborem w I turze Hanny Zda-
nowskiej na prezydenta Łodzi. 

W wyniku wygranych wybo-
rów Grzegorz Janeczek rozpocz-
nie trzecią kadencję na stanowisku 
burmistrza Głowna. Na drugim 
miejscu, z liczbą 1405 głosów, 
uplasował się Wojciech Baleja, 
kandydujący na burmistrza Głow-
na z KWW Przyszłość Miasta. 
W jego przypadku wynik ten 
przekłada się na 22,46% poparcia 
głosujących. Trzeci wynik należy 
do Krzysztofa Wawrzyna z KW 
PiS, który zdobył 660 osób, czyli 
poparcie 10,5% głosujących.

Nieco zaskakują niskie wyniki 
kobiet aspirujących do stanowi-
ska burmistrza Głowna: Magda-
leny Szajder (z własnego KWW), 
która uzyskała 444 głosów, czy-
li poparcie na poziomie 7,10% 
oraz Iwony Waśkiewicz (również 

z własnego KWW), która cieszy 
się zaufaniem 6,55% uczestniczą-
cych w wyborach głownian, wy-
rażonym w liczbie 410 oddanych 
na nią głosów. Poza Wojciechem 
Baleją, żaden z rywali Grzego-
rza Janeczka w wyścigu o fotel 
burmistrza nie dostał od wybor-
ców nawet krzesła w radzie, choć 
wszyscy o nie walczyli. 

Prawie cała rada 
z jednego komitetu
Z KWW Grzegorza Janecz-

ka do Rady Miejskiej w Głow-
nie wejdzie 13 osób, a spoza tego 
komitetu 2 – Wojciech Baleja 
z KWW Przyszłość Miasta i Ma-
ciej Lisowski z KWW Macieja Li-
sowskiego.

W poszczególnych okręgach 
do Rady Miejskiej w Głownie 
wchodzą: 

W okręgu nr 1 – michał mia-
zek (bezpartyjny), który zdobył 
151 głosów, czyli poparcie 41,83% 
głosujących i pokonał dwóch 
kontrkandydatów, w tym Krzysz-
tofa Wawrzyna, radnego w kaden-
cji 2014-2018; sam też Miazek był 
wcześniej radnym. 

W okręgu nr 2 – maciej Li-
sowski (z własnego KWW, bez-
partyjny, dotychczasowy radny), 
który zdobył 225 głosów, czyli 
poparcie 49,45% głosujących, po-
konując 5 rywali.

W okręgu nr 3 – Przemysław 
milczarek (dotychczasowy radny, 
członek PO RP), który zdobył 154 
głosy, czyli poparcie 42,08% gło-
sujących, pokonując 4 rywali. 

W okręgu nr 4 – magdalena 
Sadowska (bezpartyjna), która 
zdobyła 150 głosów, czyli popar-
cie 40,65% głosujących, poko-
nując 4 kontrkandydatów, w tym 
dotychczasowego radnego Dariu-
sza Młynarczyka, którego poparło 
85 wyborców. Będzie to jej debiut 
w radzie.

W okręgu nr 5 – tomasz Le-
nart (bezpartyjny), który zdobył 
164 głosy, czyli poparcie 40,10% 
głosujących, pokonując 4 rywali, 
w tym dotychczasowego radnego 
Sławomira Stopczyńskiego, które-
go poparło 99 wyborców. Tomasz 
Lenart debiutuje w radzie. 

W okręgu nr 6 – Grzegorz 
oraś (dotychczasowy radny, czło-
nek PO RP), który zdobył 167 gło-
sów, czyli poparcie 39.02% głosu-
jących, pokonując 4 rywali.

W okręgu nr 7 – Bożena mi-
chalska (bezpartyjna), która zdo-
była 157 głosów, czyli poparcie 
39,25% głosujących, pokonując 
4 rywali (dotychczas nie była rad-
ną).  str. 4

Stryków�|�Powyborcze�konstelacje

Nowego burmistrza jeszcze nie ma, 
zmieniona rada bez większości
W powyborczy 
poniedziałek strykowianie 
obudzili się w nieco
zmienionej lokalnej 
rzeczywistości. Za niespełna 
dwa tygodnie może się ona 
– choć nie musi – zmienić 
jeszcze bardziej. 
Wszystko zależy od ich 
decyzji, bo do urn są 
zaproszeni ponownie, 
po to, by doprecyzować 
rozstrzygnięcie w kwestii 
tego, kto przez najbliższe 
5 lat ma rządzić z fotela 
burmistrza.

Andrzej Jankowski i Witold 
kosmowski – to skład drugiej 
tury wyborów na burmistrza, któ-
re odbędą się tu 4 listopada. Po-
dobna sytuacja ostatni raz miała 
tu miejsce 13 lat temu, po wów-
czas przedterminowych wybo-

rach, które wygrał wtedy Andrzej 
Jankowski. Tak jak wówczas, tak 
i dzisiaj, walczył o stanowisko 
z o wiele młodszym od siebie 
kontrkandydatem. Wtedy był to 
już pnący się po szczeblach ka-
riery samorządowej 34-letni Ra-
dosław Zaborowski. Dziś naprze-
ciw niego w drugiej turze stanie 
były współpracownik, sekretarz 
gminy Ozorków, 40-letni Witold 
Kosmowski, nad którym Jan-
kowskiemu nie udało się uzyskać 
przewagi dającej zwycięstwo 
w I turze. Łącznie otrzymał 
on 2.747 głosów (45,91%), zaś 
Witold Kosmowski – 2.067 
(34,54%). Debiutująca w wy-
borach samorządowych Ane-
ta Kurczewska z KW Niezależ-
ni Stryków zanotowała wynik na 
poziomie 10,83%, natomiast za-
prawiony w samorządzie Krzysz-
tof Bandurowicz, idący do wybo-
rów z listy PiS – tylko 8,72%. 

Witold Kosmowski ubiegał się 
jednocześnie o mandat radnego 
Rady Miejskiej Strykowa. Zdo-
był 190 głosów, uzyskując ponad 
43% poparcia w swoim okręgu. 
Jeśli druga tura wyborów na bur-
mistrza przyniosłaby mu zwy-
cięstwo, wówczas okręg numer 
1 czekają wybory uzupełniające 
do rady.  str. 5

gRzegoRz
JANeczeK:
Jestem�wdzięczny�
i�zobowiązany�
mieszkańcom�
Głowna�za�poparcie,�jakiego�
mi�udzielili.�czeka�mnie�
teraz�dużo�pracy,�ale�chcę�
się�wywiązać�ze�złożonych�
obietnic�i�spełnić�oczekiwania.�
Wyborczy�wynik�jest�dla�mnie�
znakiem,�że�doceniono�to,�co�
robiłem�przez�dwie�kadencje.�
to�sygnał,�że�duża�część�
społeczeństwa�aprobuje�
podejmowane�przeze�mnie�
działania�oraz�dostrzega�
obrany�przeze�mnie�kierunek,�
polegający�na�dążeniach�do�
maksymalnego�wykorzystania�
potencjału�Głowna,�jego�
naturalnych�walorów�
krajobrazowych,�a�także�
turystyczno-rekreacyjnych�
możliwości.�Wrzucamy�kolejny�
bieg�i�dalej�podążamy�w�tym�
kierunku.

Za tydzień 
Wieści 
w środę
ze�względu�
na�przypadające�
w�następny�czwartek,�
1�listopada,�święto�
Wszystkich�świętych,�
następne�wydanie�
„Wieści�z�Głowna
i�strykowa”�ukaże�się�
w�sprzedaży�dzień�
wcześniej�–�czyli�
już�w�środę,�
31�października.�
Redakcja

Poniedziałek przed godz. 8, tuż po wywieszeniu protokołów głosowania,�które�odbyło�się�w�Domu�kultury.��

elżbietA wolDAN
-RoMANowicz

ela.woldan@lowiczanin.info

Grzegorz�
Janeczek�po�raz�
pierwszy�odkąd�
kandydował�
na�burmistrza�
Głowna,�a�czynił�
to�po�raz�trzeci,�
nie�musi�stawać�
do�drugiej�tury�
wyborów.

w gminie głowno
wójt Jóźwiak wygrał,

Mieszkańcy 
odnajdują się
na starych fotografi ach. str. 9
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głowno i okolice
�16� października,� w� godzinach�

wieczornych,� kP� Głowno� przyjął�
zgłoszenie� o� tym,� że� tego� same-
go� dnia� w� godz.� 9-22� na� ul.� łyso-
górskiej� nieznany� pojazd� uderzył�
w� zaparkowany� samochód� marki�
Mazda.�Policja�szuka�sprawcy�zda-
rzenia.�

�19�października,�o�godz.�21.30,�
w� Głownie� na� ul.� Wyzwolenia,� kie-
rujący� samochodem� osobowym�
marki� toyota� nie� zastosował� się�
do�zakazu�ruchu�w�obydwu�kierun-
kach,�a�wykonując�manewr�cofania�
uderzył�tyłem�pojazdu�w�wystającą�
studzienkę� kanalizacyjną.� kierow-
ca,� 40-letni� mieszkaniec� powiatu�
zgierskiego,�został�pouczony�przez�
policję.�

�20� października,� o� godz.� 20,�
w�Głownie,�na�ul.�zabrzeźniańskiej�
kierująca�samochodem�osobowym�
marki� BMW� w� czasie� manewru�
skrętu� w� lewo� nie� ustąpiła� pierw-
szeństwa�pojazdowi�marki�chrysler,�
którego� 20-letnia� kierująca� miesz-
kanka� powiatu� zgierskiego� w� celu�
uniknięcia� zderzenia� gwałtownie�
odbiła�kierownicą�i�uderzyła�w�słup�
energetyczny.� sprawczyni� zdarze-
nia�została�ukarana�mandatem.�

�17�października,�o�godz.�17.20,�
przy� ul.� ogrodniczej� funkcjonariu-
sze�kP�Głowno�zatrzymali�35-letnie-
go� mieszkańca� powiatu� zgierskie-
go,�który�jadąc�motorowerem�marki�
honda� przewrócił� się� na� prostym�
odcinku� drogi.� Miał� w� organizmie�
1,02�promila�alkoholu.�

�22�października,�o�godz.�10.,�w�
Mąkolicach� funkcjonariusze� WrD�
kPP� zgierz� zatrzymali� 55-letniego�
rowerzystę,� mieszkańca� powiatu�
zgierskiego,� który� w� organizmie�
miał�0,58�promila�alkoholu.�Mężczy-
zna�został�ukarany�mandatem.�

stryków i okolice
�19�października,�o�godz.�8.00,�

w�Gozdowie� funkcjonariusze�WrD�
kPP� zgierz� zatrzymali� kierujące-
go� samochodem� marki� Daewoo�
52-letniego� mieszkańca� powiatu�
zgierskiego,�który�miał�0,9�promila�
alkoholu�w�organizmie.�Policja�pro-
wadzi�czynności�w�tej�sprawie.�

�19�października,�o�godz.�16.50,�
w� smolicach� kierujący� samocho-
dem�ciężarowym�z�naczepą�chcąc�

najprawdopodobniej�zawrócić�ude-
rzył� tyłem� pojazdu� w� ogrodzenie�
jednej�z�posesji�oraz�uszkodził�frag-
ment� chodnika.� trwają� czynności�
zmierzające� do� ustalenia� sprawcy�
szkód.�

Dmosin i okolice
�22�października,�o�godz.�15.50,��

w� kołacinie� kierujący� samocho-
dem�marki�land�rover�Freelander�
46-� letni� mieszkaniec� zgierza� nie�
zachował� należytej� ostrożności�
podczas� cofania� i� uderzył� w� ocze-
kujący� za� nim� na� przejazd� przez�
skrzyżowanie� pojazd� marki� Dacia�
Dokker�kierowany�przez�43-letniego�
mieszkańca� ozorkowa.� uczestnicy�
kolizji� byli� trzeźwi.� sprawca� został�
ukarany�mandatem.

Wola zbrożkowa
Ciągnik 
w rowie

Do Woli Zbrożkowej trzeba 
było ściągać strażacki holownik 
po tym, jak 17 października, cią-
gnik rolniczy z przyczepą osunął 
się z jezdni do rowu. Do zdarze-
nia doszło ok. godz. 16. Blokująca 
drogę przyczepa spowodowała, że 
w porze powrotów z pracy i szko-
ły, szybko zaczęły tworzyć się kor-
ki. Wezwani na miejsce strażacy 
z JRG PSP Stryków oraz OSP 
Wola Zbrożkowa uporali się z pro-
blemem w ciągu godziny.  ljs

Głowno�|�Pożar

Płonęły sadze w kominie 
Nocną interwencją straży, ka-

retki, miejskich służb komunal-
nych oraz pomocy społecznej 
zakończył się pożar sadzy w ko-
minie, do którego doszło we wto-
rek, 23 października, w jednym 
z budynków komunalnych przy ul. 
Wojska Polskiego w Głownie. 

Strażacy otrzymali sygnał tuż 
po godz. 22. Na miejsce zadyspo-
nowano 2 zastępy JRG PSP Stry-
ków oraz zastęp OSP Głowno. Jak 
się okazało zarzewie ognia we-
szło w ścianę jednego z lokali na 
piętrze budynku zamieszkanego 
przez 60-letnią kobietę. Pożar nie 
należał do dużych, ale strażacy 
w celu jego ugaszenia musieli ro-
zebrać część ściany, a pozostałych 

lokatorów pionu – poprosić o cza-
sowe zrezygnowanie z używania 
piecyków podłączonych do komi-
na. Nie było potrzeby odcinania 
dopływu prądu. 

Lokatorka mieszkania, w któ-
rym należało rozebrać ścianę, nie 
wymagała hospitalizacji. Kobieta 
nie chciała też opuścić mieszka-
nia na noc. MOPS udzielił swojej 
podopiecznej pomocy w zakresie 
uprzątnięcia mieszkania. Loka-
torka już od jakiegoś czasu na co 
dzień korzysta też ze wsparcia 
opiekunki społecznej, ma zapew-
nione ciepłe posiłki. W środę rano 
w lokalu pojawili się pracownicy 
MZK, który mieli przystąpić do 
robót naprawczych.  ljs

Głowno,�stryków�|�Przed�pełnią�sezonu�grzewczego

Strażacy montowali czujki 
Kilkanaście czujek 
czadu i dymu zostało 
w ostatnim czasie 
zamontowanych przez 
strażaków na terenie 
miasta Głowna, gminy 
Głowno oraz miasta 
i gminy Stryków. 

To cykliczna, odbywająca się 
już od kilku lat akcja realizowa-
na przez Wojewódzką Komen-
dę Państwowej Straży Pożarnej 
w Łodzi i podległe jej jednostki 
w ramach ogólnopolskiej kam-
panii. W tym roku przebiega ona 
pod hasłem „Czujka na straży 
Twojego bezpieczeństwa”. 

Tym razem w rejony Głowna 
i Strykowa trafi ło 12 urządzeń. Są 
to czujniki dualne, które reagują 
nie tylko na dym, ale również na 
dwutlenek węgla, czyli gaz, który 
ze względu na swą bezwonność 
i bezbarwność stanowi dla ludzi 
największe zagrożenie. Urządze-
nia zasilane są bateriami, które po-
winny zapewnić ich nieprzerwa-
ne działanie przynajmniej przez 
rok, później baterie należy wy-
mienić o czym użytkownika infor-
muje charakterystyczny wysyłany 
przez urządzenie sygnał Czujni-

ka nie trzeba kalibrować przez 10 
lat, wskazane jest natomiast by 
raz w miesiącu testowe uaktyw-
nienie czujki, choć i bez tego nie 
przestanie ona działać. Urządze-

nia montowane są w sposób stały 
w określonych miejscach budyn-
ku. Strażacy zostawiają instruk-
cję obsługi urządzenia, by w ra-
zie potrzeby domownicy mogli 

do niej zajrzeć, udzielają również 
krótkiego instruktażu, jak się za-
chować w momencie, gdy dojdzie 
do uaktywnienia czujki. Jak pod-
kreśla dowódca JRG PSP Stryków 

mł. bryg. Bartłomiej Tomczuk, 
co roku w skali kraju ma miejsce 
kilka zdarzeń, w których straża-
cy przyjeżdżają zbyt późno, dlate-
go mają nadzieję, że montaż tych 
urządzeń, będzie bardziej opłacal-
ny niż leczenie i inne szkody spo-
łeczne będące następstwem ich 
braku. 

Pierwsza taka akcja miała miej-
sce ok. 4 lat temu, kiedy do miesz-
kańców Głowna trafi ła duża partia 
kilkudziesięciu czujek rozdyspo-
nowanych podczas miejskich Mi-
kołajek. Teraz z racji ich mniej-
szej ilości strażacy chcieli, żeby 
trafi ły one dokładnie tam, gdzie 
są aktualnie najbardziej potrzebne 
i dlatego poprosili o współpracę 
pracowników ośrodków pomocy 
społecznej. Ci wytypowali głów-
nie rodziny wielodzietne, które 
śpią albo w pomieszczeniach ku-
chennych, albo w pomieszcze-
niach, gdzie ustawione są urządze-
nia grzewcze na paliwa stałe. 

Akcja nie idzie na marne. Stra-
żacy odnotowali już przypadek, 
kiedy to w Strykowie, w budynku 
wielorodzinnym uaktywniła się 
zamontowana przez nich czujka. 
Urządzenie obudziło lokatorów, 
którzy wyszli z domu i zadzwonili 
po pomoc. Po sprawdzeniu detek-
torem tlenku węgla okazało się, że 
faktycznie potwierdziła się obec-
ność tego gazu w mieszkaniu.  ljs 

Dowódca JRG PSP mł. bryg. Bartłomiej tomczuk�przed�jednym�z�budynków�komunalnych�w�Głownie�
prezentuje�czujnik�tlenku�węgla�i�dymu.�12�takich�urządzeń�trafi�ło�w�tym�sezonie�na�teren�miasta�Głowna,�
gminy�Głowno�oraz�miasta�i�gminy�stryków.�

Rzut okiem |�WyPrzeDził�Busa,�uDerzył�W�iVeco�

24 października na Drodze krajowej 
nr 14 w sąsiedztwie Domu Ludowego 
w Jamnie�52-letni�kierowca�z�powiatu�
zgierskiego,�jadąc�
w�kierunku�łowicza�ciężarowym�Manem�
wyprzedzając�busa,�uderzył�
w�jadące�przed�nim�ciężarowe�iveco�
prowadzony�przez�32-letniego�
z�powiatu�łowickiego,�które�skręcało�w�lewo�
na�jedną�z�posesji�i�znalazło�się�na�drodze�
Mana.�iveco�zostało�poważnie�uszkodzone,�
winowajca�zjechał�do�rowu,�gdzie�wbił�się�
w�nasyp.�Wersja�z�wyprzedzaniem�to�wersja�
kierowcy�Mana,�kierowca�iveco�w�rozmowie�
z�nami�stwierdził,�że�nie�tyle�wyprzedzał�on�
busa,�co�uciekł�na�lewą�stronę,aby�
w�niego�nie�uderzyć,�gdy�ten�zwolnił�widząc�
skręcające�iveco.�kierujący�byli�trzeźwi,�
mandat�otrzymał�kierujący�Manem.�tb

uchań Górny
Mężczyzna 
odnalazł się 
blisko domu 

7 zastępów straży w sile 28 ra-
towników szukało w sobotę 13 
października mężczyzny, który 
oddalił się od domu, a ponieważ 
ma kłopoty z pamięcią, istniała 
obawa, że sam do niego nie wróci. 

Ok. godz. 16 straż pożarna na 
prośbę policji zaangażowała się 
w poszukiwania ok. 55-letniego 
mieszkańca gminy  Łyszkowice. 
Akcja poszukiwawcza była pro-
wadzona w rejonie Uchania Gór-
nego. 

Mężczyzna po przebytej ope-
racji mógł mieć problemy z pa-
mięcią. Po kilku godzinach cały 
i zdrowy odnalazł się niedaleko 
swojego domu.  aa 
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W celu ugaszenia ognia w budynku�trzeba�było�rozebrać�część�ściany�
jednego�z�lokali.��
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Rzut okiem�|�Jesienny�Bal

każda pora roku ma swoje uroki.�Dzieci�z�Miejskiego�Przedszkola�nr�3�
w�Głownie�24�października�bawiły�się�na�jesiennym�balu.�na�parkiecie�
wirowały�przedszkolaki�poprzebierane�za:�jeżyki,�niedźwiedzie,�wiewiórki,�
lisy,�a�nawet�jabłuszka�czy�dynie.�Wiele�dziewczynek�miało�na�sobie�stroje�
w�ciepłych�barwach�jesieni,�a�we�włosach�–�jesienne�liście�i�kwiaty.�ewr

Aktualności

Jarosław Wygoda na budowie wakeparku w Głownie. Pracom�
przygotowawczym�w�połowie�października�sprzyjała�słoneczna�aura.

Głowno |�inwestycja�na�Mrożyczce

Powstaje Central  
Wakepark
Od około dwóch tygodni 
głownianie mogą 
obserwować pojawiające się 
na falach zalewu Mrożyczka 
zagadkowe obiekty.

To nie UFO, tylko pierwsze 
przeszkody dla wakeboardzistów, 
zainstalowane na potrzeby po-
wstającego tu wakeparku, budo-
wanego przez firmę Neighbors.

Inwestor, który dopełnił już 
wszelkich formalności i uzyskał 
niezbędne pozwolenia na realiza-
cję ambitnego zamierzenia, przy-
stąpił do intensywnych prac. Przy-
pominamy, że pierwsze roboty 
ziemne prowadzono już wiosną, 
później przyhamowały je kwe-
stie formalne, których załatwienie 
(m.in. z Wodami Polskimi) zajęło 
kilka miesięcy.  str. 8
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Powiat zgierski�|�Po�wyborach

Nasi w składzie 
Rady Powiatu

Frekwencja wyborcza w powie-
cie zgierskim wyniosła 56,46%. 
Do nowego składu Rady Powia-
tu Zgierskiego z okręgu nr 2, czyli 
miasta Głowna, weszli: Wojciech 
Brzeski (PSL), Zofia Ogórek (KO) 
oraz Tomasz Jędrzejczak (PiS), na-
tomiast z okręgu nr 5, czyli gminy 
Głowno oraz miasta i gminy Stry-
ków: Bogdan Jarota (PSL), Rado-
sław Zaborowski (PSL) oraz Le-
szek Potakowski (PiS). 

W skali całego powiatu naj-
większe poparcie uzyskał Ko-
alicyjny Komitet Wyborczy 
Platforma.Nowoczesna Koali-
cja Obywatelska – 31,18%, któ-
ry w nowej radzie będzie miał 10 
przedstawicieli. Drugim ugru-
powaniem jest Prawo i Sprawie-
dliwość – 27,83%, który wpro-
wadził 9 radnych. Trzecią siłą  
w składzie rady powiatu będzie 
Polskie Stronnictwo Ludowe – 

które uzyskało – 17,06% poparcia 
i wprowadziło 6 radnych. Oprócz 
nich w skład rady weszli kandy-
daci KWW Bezpartyjni Samo-
rządowcy mającego poparcie 
10,86% głosujących – 2 radnych 
oraz KWW Koalicja Samorzą-
dowa Powiatu – 10,19% poparcia  
i również 2 radnych. 

Trwają przymiarki do przyszłej 
koalicji, którą do tej pory stanowi-
ło PO i PSL. Do rady weszli wszy-
scy dotychczasowi członkowie 
zarządu. Czy w powiatowej po-
litycznej układance coś się zmie-
ni? Będący opozycją w kończącej 
się kadencji PiS, który ostatecznie 
wygrał w sejmiku, a niespodzie-
wanie dla niego samego, uzyskał 
słabszy od oczekiwanego wy-
nik właśnie w powiecie, chce to 
pierwsze wykorzystać, jako argu-
ment w ewentualnych rozmowach 
koalicyjnych z PSL.  ljs

Gmina Dmosin�|�Po�wyborach�

Wójt bez zmian, rada 
w nieco innym składzie
Danuta Supera, obecna, 
zresztą rządząca  
od wielu kadencji wójt 
gminy Dmosin, będzie 
sprawować swój urząd 
przez następnych 5 lat. 

Kandydatka KW PSL była  
w tych wyborach jedyną oso-
bą ubiegającą się o funkcję wójta 
gminy Dmosin. Poparcia udzieliło 
jej 1404 wyborców (76,72%), na-
tomiast przeciw jej kandydaturze 
głosowały 426 osoby. 

Wybory do Rady Gminy Dmo-
sin przeprowadzono w 6 okręgach, 
gdyż w pozostałych 9 zgłoszono 
tylko po jednym kandydacie na 
radnego – wszyscy pochodzili z li-
sty KW PSL i zostali radnymi au-
tomatycznie. Są to: Anna Wielec, 
Mirosława Dratkiewicz, Eugenia 
Walewska, Agnieszka Wołowiec-
-Olesińska, Stanisałw Kowalik, 
Paweł Piłacik, Jerzy Lenkiewicz, 
Grażyna Dabrowska i Kamila 
Klimczak. 

W pozostałych przypadkach 
wybory zostały przeprowadzone 
i w ich wyniku w Radzie Gmi-
ny bez zmian pozostają rów-
nież: Barbara Kosma (KW PSL) 

z okręgu 13, która uzyskała 88 
głosów (53,33%) oraz Zenon 
Adamczyk (KW PSL) z okręgu 
nr 11, który otrzymał 79 głosów 
(54,86%). Z kolei nowymi rad-
nymi zostali: Agnieszka Marko-
wicz (KW PiS), która w swoim 
okręgu wyborczym nr 6 otrzy-
mała 69 głosów (51,11%), Anna 
Gawron (KWW Kukiz ‚15), któ-
ra w swoim okręgu wyborczym nr 
11 otrzymała 67 głosów (53,6%), 
Teresa Hymka (KW PiS), która 
w swoim okręgu wyborczym nr 5 
otrzymała 82 głosy (47,67%) oraz 
Anna Kowara ( KW PSL), która 
w okręgu wyborczym nr 7 otrzy-
mała 85 głosów (79,44%). 

Z kandydatów z terenu gminy 
Dmosin ubiegających się o wej-
ście w skład Rady Powiatu Brze-
zińskiego z okręgu nr 3 (gmina 
Dmosin, gmina Jeżów i gmina 
Rogów) w niedzielnych wybo-
rach udało się to powtórnie obec-
nemu staroście Edmundowi Ko-
teckiemu, który uzyskał 693 
głosy poparcia (12,95%) oraz Be-
acie Kaczmarskiej, która uzyska-
ła 349 głosów (6,52%). Ogólnie 
frekwencja w niedzielnych wy-
borach na terenie gminy Dmosin 
wyniosła 51,06%.  ljs

Region�|�Wybory�samorządowe�

Wielcy wygrani, 
wielcy przegrani 
Wybory samorządowe 
za nami. Kto został 
wybrańcem ludu, 
a komu wyborcy 
tym razem pokazali 
czerwoną kartkę? 

Wielkim zwycięzcą tegorocz-
nych wyborów jest bez wątpienia 
Grzegorz Janeczek, który po kil-
ku miesiącach ponownie będzie 
mógł zająć stanowisko burmi-
strza Głowna. Przypomnijmy, że 
kandydat otrzymał poparcie 3336 
osób, co pozwoliło mu uzyskać 
wynik na poziomie 53,3%, a więc 
zwyciężyć już w pierwszej turze. 

– Jestem wdzięczny wyborcom 
za okazane poparcie. Oddane gło-
sy to dowód na to, że zauważyli 
oni i docenili to, co robiłem przez 
minione dwie kadencje. To rów-
nież znak, że idziemy we właści-
wym kierunku – podkreślił. 

Do spektakularnego sukcesu 
politycznego Janeczka należy za-
liczyć również zwycięstwo więk-
szości kandydatów jego KWW 

na radnych Rady Miejskiej. Przy-
pomnijmy, że jego komitet będzie 
reprezentowało w radzie aż 13 na 
15 radnych.

Największy sukces pośród 
nich odniosła Beata Wszołek-
-Lewandowska, która weszła 
do Rady Miejskiej, daleko w tyle 
pozostawiając kontrkandydatów. 
Radna otrzymała 319 głosów. 

Swój rekordowy wynik w rozmo-
wie z naszym reporterem skomen-
towała jednym zdaniem:

– Było to dla mnie zaskoczenie, 
szok i niedowierzanie, ale mam 
świadomość ogromnego kredytu 
zaufania, jaki otrzymałam od wy-
borców i to jest dla mnie motywa-
cja do dalszego działania – powie-
działa. 

Wśród kandydatów na rad-
nych zwycięstwo odniosła rów-
nież małgorzata Baraniak, dla 
której wejście do Rady Miejskiej 
jest kolejną szansą na realizowa-
nie się w samorządzie. Przypo-
mnijmy, że wcześniej była ona 
wieloletnią radną Rady Powiatu 
Zgierskiego, zasiadała również 
w Radzie Miejskiej w Głownie. 
Sukcesem Małgorzaty Baraniak 
jest więc nie tylko to, że ponow-
nie otrzymała ona od wyborców 
szansę, lecz także duże popar-
cie, jakie przy tej okazji uzyskała. 
Świadczy o nim liczba oddanych 
na nią 143 głosów. 

W wyborach zwycięstwo jed-
nych oznacza niekiedy porażkę in-
nych. Nieco zaskakująca wygrana 
Małgorzaty Baraniak w obwodzie 
OKW nr 4 oznaczała jednocze-
śnie porażkę magdaleny Szaj-
der, dla której siłą rzeczy w radzie 
miejsca zabrakło. Gorycz poraż-
ki kandydatka odczuła również  
w związku z uzyskanym przez 
siebie wynikiem w wyborach na 
burmistrza – poparcie wyniosło 
w tym przypadku jedynie 7,10 %. 

 str. 10

W drugiej turze wyborów na burmistrza Strykowa spotkają się: 
ubiegający�się�o�reelekcję�burmistrz�andrzej�Jankowski�(z�prawej)��
oraz�jego�były�współpracownik,�a�obecnie�sekretarz�gminy�ozorków�
Witold�kosmowski.�

Głowno
Z „Solidarnością”
do teatru

Komisja Terenowa Rencistów 
i Emerytów NSZZ „Solidarność” 
w Głownie zachęca do udziału 
w „Muzycznej podróży z Wied-
nia do Rio”. Wyjazd na spektakl 
pod takim tytułem do Teatru Mu-
zycznego w Łodzi planowany jest 
na 16 listopada. Zainteresowani 
udziałem proszeni są o kontakt 
pod nr tel. 505-076-501, 508-435-
956 lub 42 719-15-19.  oprac. ewr

Niesułków
Przez trzy 
kacety 

Jutro, czyli w piątek, 26 paź-
dziernika, o godz. 17. w niesuł-
kowskim Domu Kultury odbędzie 
się spotkanie z Piotrem Firkow-
skim, którego ojciec był więźniem 
3 obozów koncentracyjnych, m.in. 
Auschwitz-Birkenau. W pro-
gramie m.in. film „Dzień jak co 
dzień”, pokaz zdjęć i pamiątek, 
pieśni patriotyczne-hymny obozo-
we. ljs

Głowno |�czas�na�powyborcze�porządki

Banery – psu na budę? 
Z chwilą zakończenia 
wyborów samorządowych, 
aktualnym tematem staje 
się uprzątniecie ulic przez 
komitety wyborcze  
z materiałów kampanijnych  
– banerów i plakatów.

W internecie głośno o akcji 
przekazywania niepotrzebnych 
już banerów z tworzyw sztucz-
nych schroniskom dla bezpań-
skich zwierząt, by mogły nimi 
uszczelnić budy i kojce z ze-
wnątrz. Gruby, odporny na wil-
goć materiał może stanowić do-
skonałą izolację przed wiatrem  
i deszczem. W Głownie inicjatywę 
przekazywania banerów miejsco-
wemu schronisku upowszechnił 
w sieci Dawid Maciejczak ze Sto-

warzyszenia Kukiz 15, który kan-
dydował na radnego miejskiego.

Agnieszka Kacperska, prezes 
Towarzystwa Przyjaciół Zwierząt 
„Arkadia” w Głownie 24 paź-
dziernika powiedziała nam, że jak 
najbardziej jest to dobry pomysł. 
W schronisku na ul. Piaskowej 
są w prawdzie nowe kojce i budy, 
których nie trzeba dodatkowo izo-
lować, ale przekazane tu banery 
zostaną pocięte, a ich fragmenty 
posłużą jako osłony wejść do bud. 

W pierwszych dniach po wy-
borach do schroniska trafiły już 
pierwsze banery kandydatów  
z Głowna i Bratoszewic: – Dzię-
kujemy i na pewno je wykorzysta-
my. Liczy się dobra wola i dobre 
chęci – mówi Agnieszka Kacper-
ska.  ewr
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Aktualności
Drogowa fuszerka:
asfalt ma tylko 2 cm
grubości. str. 10

Głowno�|�spektakularne�zwycięstwo�Grzegorza�Janeczka�i�jego�drużyny

Głownianie wybrali Janeczka i jego „szczęśliwą trzynastkę”
dokończenie ze str. 1

W okręgu nr 8 – Jakub ko-
walski (bezpartyjny), który zdo-
był 137 głosów, czyli poparcie 
41,64% głosujących, pokonując 3 
kontrkandydatów, w tym dotych-
czasowego radnego Jana Balcer-
skiego, którego poparło 96 osób.

W okręgu nr 9 – teresa Ba-
naszkiewicz (bezpartyjna), któ-
ra zdobyła 134 głosy (32,68%) 
głosujących, pokonując 3 rywali, 
w tym dotychczasowego radne-
go Krzysztofa Parola (81 głosów) 
i kandydującą też na burmistrza 
Iwonę Waśkiewicz (92 głosy).

W okręgu nr 10 – małgorza-
ta Baraniak (bezpartyjna), która 
zdobyła 143 głosy (35,93%), po-
konując 4 rywali, w tym dotych-
czasową radną, przewodniczącą 
Rady Miejskiej w kadencji 2014-
2018 i kandydującą na burmistrza 
Magdalenę Szajder (86 głosów). 

W okręgu nr 11 – Wojciech 
Baleja z KWW Przyszłość Mia-
sta (były radny, pełniący funkcję 
burmistrza Głowna i kandydujący 
na burmistrza, bezpartyjny), który 
zdobył 194 głosy (40,17%), poko-
nując 4 rywali.

W okręgu nr 12 – Grzegorz 
Szkup (dotychczasowy radny, 

członek PSL), który zdobył 254 
głosy (56,44%), pokonując 2 ry-
wali. 

W okręgu nr 13 – krzysztof 
zieliński (bezpartyjny), który 
zdobył 142 głosy (44,38%), poko-
nując 4 kontrkandydatów, w tym 
dotychczasową radną Elżbietę 
Kołodziej, którą poparło 49 osób.

W okręgu nr 14 – Beata 
Wszołek-Lewandowska (do-
tychczasowa radna, należy do PO 
RP), która odnotowała najwyższe 
w mieście poparcie w wyborach 
do rady, zdobywając 319 głosów, 
czyli 60,30% i pokonując 4 rywa-
li w okręgu. 

W okręgu nr 15 – maria Furga 
(dotychczasowa radna, bezpartyj-
na), która zdobyła 143 głosy, czyli 
poparcie 31,71% głosujących, po-
konując aż sześciu kontrkandyda-
tów. 

Pierwsze powyborcze 
komentarze
W pierwszym komentarzu 

„na gorąco” do rewelacyjnego, 
choć wówczas jeszcze nieofi cjal-
nego wyniku wyborczego, Grze-
gorz Janeczek 22 października 
powiedział nam, że dziękuje wy-
borcom za zaufanie i ma nadzie-
ję go nie zawieść, podobnie jak 
i radni z jego KWW. Przyznał, że 
przez cały okres od chwili, gdy 
w czerwcu utracił mandat, odczu-
wał duże wsparcie mieszkańców, 
które dało mu energię i motywa-
cję do startu i poddania się oce-
nie wyborców. Teraz cieszy się, 
że docenili jego pracę z dwóch 
poprzednich kadencji, czego po-
twierdzeniem może być wzrost 
liczby oddanych na niego gło-

sów w kolejnych wyborach: oko-
ło 2000 w 2010 r., około 2700 
w 2014 r., a teraz ponad 3300.

Grzegorz Janeczek przyznał 
też, że, mając nadzieję na wygra-
ną kandydatów na radnych z jego 
komitetu, nie spodziewał się aż tak 
znakomitego efektu. Rywalom 
w wyborach burmistrza podzięko-
wał za współzawodnictwo. 

Później, dziękując wyborcom 
na swoim ofi cjalnym fanpage’u 
na Facebooku, radnych wybra-
nych ze swojego KWW nazwał 
„szczęśliwą 13 Janeczka” i od-
niósł się do swojego hasła wybor-
czego w słowach: „A teraz chwila 
odpoczynku i włączamy kolejny 
bieg dla Głowna”. 

Wojciech Baleja, w komenta-
rzu do pierwszych, wtedy jeszcze 

nieofi cjalnych wyników wyborów 
w Głownie, 22 października, po-
gratulował sukcesu Grzegorzowi 
Janeczkowi i jego drużynie. Cie-
szy go także własny wynik w wy-
borach burmistrza, drugi w mie-
ście, choć zbyt mały, by doszło 
do drugiej tury. Za każdy oddany 
na niego głos dziękuje wyborcom. 

Wojciech Baleja nie przypomi-
na sobie, by kiedykolwiek wcze-
śniej jednemu komitetowi udało 
się wprowadzić do rady miejskiej 
tak zdecydowaną większość (13 
osób), jak teraz w przypadku 
KWW Grzegorza Janeczka. To 
z jednej strony ogromny sukces, 
a z drugiej – wielka odpowiedzial-
ność. Nawet tak wysoka wyborcza 
wygrana nie zapewnia bowiem 
monopolu na rację. Sam Wojciech 
Baleja będzie jednym z dwóch 
radnych spoza tego grona. Cieszy 
się z poparcia, jakiego udzielili mu 
mieszkańcy i zapewnia, że będzie 
aktywnym radnym, uważnie ob-
serwującym i zabierającym głos 
w ważnych sprawach. 

krzysztof Wawrzyn uznał, 
że trzecie miejsce, jakie uzyskał 
w wyborach burmistrza, jest miej-
scem zadowalającym, biorąc pod 
uwagę, że startował po raz pierw-
szy i nie jest osobą powszechnie 
znaną w Głownie. Przewidywal-
ny był, jego zdaniem, również wy-
soki wynik Wojciecha Balei, któ-
ry, sprawując funkcję burmistrza, 
mógł zaprezentować się szero-
kiemu gronu wyborców. Na po-
ziomie podobnym do uzyskanego 
Krzysztof Wawrzyn typował rów-
nież wynik Iwony Waśkiewicz, 
ale nieco lepszego spodziewał się 
w przypadku Magdaleny Szajder.

magdalena Szajder w roz-
mowie z Wieściami już 23 paź-
dziernika przyznała, że jest zasko-
czona, że zabrakło dla niej miejsca 
w radzie, ale godzi się z tym, że 
ludzie wybrali kogoś innego. 
W wyborach burmistrza gratu-
luje wygranej Grzegorzowi Ja-
neczkowi, zwraca też uwagę na 
bardzo dobry wynik Wojciecha 
Balei. Od marca br. jest na eme-
ryturze, co sobie ceni. Na jakiś 
czas chce wyłączyć się z życia 
społecznego. Chce odpocząć, 
poświęcić więcej uwagi rodzinie
i samej sobie. 

Z iwoną Waśkiewicz nie uda-
ło nam się jeszcze porozmawiać 
po wyborach. Wiemy, że tak jak 
i inni kandydaci na burmistrza po-
dziękowała wyborcom za popar-
cie na swoim facebookowym pro-
fi lu.  ewr

woJciech 
bAleJA:

–�Wynik,�jaki�
uzyskałem�
w�wyborach,�
jest�bardzo�
dobry.�Jestem�zadowolony�i�
wdzięczny,�że�aż�tak�wielu�ludzi�
obdarzyło�mnie�zaufaniem.�Po�
wyborach�pozostał�również�
niedosyt�i�żal.�liczyłem,�że�
będzie�mi�dane�wystartować�
w�drugiej�turze�i�miałem�
zaplanowane�dalsze�działania.�
szkoda,�że�stało�się�inaczej.�
cieszę�się�jednak,�że�wyborcy�
docenili�moje�starania�i�na�
rzecz�lokalnej�społeczności�
mogę�nadal�pracować�jako�
radny.�Dziękuję�również�tym,�
którzy�chcieli�dać�mi�szansę�na�
objęcie�stanowiska�burmistrza.�
to�olbrzymie�zaufanie,�które�
doceniam.

MAgDAleNA 
szAJDeR:
–�Wybory�
pokazały,�
jaka�jest�wola�
większości�
mieszkańców�naszego�miasta�
i�mam�nadzieję,�że�ich�decyzja�
okaże�się�słuszna.�nie�będę�się�
odnosić�do�swojego�wyniku,�bo�
uważam,�że�demokratycznych�
wyborów�się�nie�komentuje.�
serdecznie�gratuluję�wygranej�
burmistrzowi.�Będę�z�
zainteresowaniem�przyglądać�
się�jego�dalszej�działalności,�
mając�nadzieję,�że�poparcie�
ze�strony�rady�pozwoli�
zrealizować�zamierzone�cele�
oraz�wywiązać�się�
ze�złożonych�obietnic.

Głowno�|�Gorączka�wyborczej�nocy�

Spokój na ulicach, gorączka w domach
Hasło, które jeszcze kilka dni temu trafnie oddawało nastrój kampanii 
wyborczej w Głownie, dziś doskonale opisuje również przebieg wyborczej 
nocy. W nocy z 21 na 22 października trudno było bowiem poznać, 
że „ta noc do innych jest niepodobna” – jak śpiewał Maanam.

Na ulicach Głowna było pusto 
i mgliście, a wszechobecny mrok 
rozświetlały jedynie światła po-
chodzące z siedzib uwijających się 
w wyborczym ukropie komisji. 

lokale? – tylko 
wyborcze 
Atmosfera napięcia, potęgowa-

na przez niecierpliwe oczekiwanie 
na wyniki panowała w domach. 
Okazuje się, że zamiast modnych 
wieczorów wyborczych, spę-
dzanych w lokalach w towarzy-
stwie politycznych sprzymie-
rzeńców, głowieńscy kandydaci 
wybierali spotkania ze znajomymi 
w bezpiecznej przestrzeni czte-
rech ścian. Z takiej opcji skorzystał 
choćby zwycięski Grzegorz Jane-
czek, który wspomniany czas nie-
pewności spędził w gronie osób 
najbliższych. Zdaniem burmistrza 

zmiana procedur, która znaczą-
co wydłużyła proces oczekiwania 
na wynik wyborów, sprawiła, że 
trudno było wytrzymać w napię-
ciu przez całą noc, więc niektórzy 
szli spać nie znając wyników. Jak 
jednak podkreśla nasz rozmówca, 
tej nocy niełatwo było zasnąć. 

– W powietrzu czuć było pod-
ekscytowanie, dlatego ostatecznie 
spałem wówczas około godziny. 
W ciągu nocy docierały do mnie 
sygnały, zawierające szczątkowe, 
ale bardzo pozytywne informa-
cje. To dawało nadzieję, że nad-
chodzący po tej długiej nocy dzień 
również będzie udany – zauważa 
Grzegorz Janeczek. 

Podobny sposób na przetrwa-
nie wyborczej gorączki wybrał 
Wojciech Baleja, który niedziel-
ny wieczór spędził w gronie ro-
dzinnym. Jak przyznaje kandydat, 
spodziewał się on, że zanim poja-
wią się ostateczne wyniki, sporo 
czasu upłynie, dlatego czekał ze 
spokojem. – Przez całą noc do-
cierały do mnie informacje od za-
przyjaźnionych osób. Większość 

tych sygnałów dawało mi nadzie-
ję na drugą turę, więc czułem za-
dowolenie. W spokoju oczeki-
wałem na dalszy rozwój sytuacji, 
wiedząc, że wiążące wyniki mogą 
pojawić się dopiero nad ranem – 
zauważa. 

Domowe zacisze oraz wieczór 
spędzony w gronie rodzinnym wy-
brała również Magdalena Szajder. 
Jak wynika z relacji kandydatki 
na burmistrza, nie spodziewała się 
ona wyników w ciągu kilku go-
dzin od momentu zamknięcia lo-
kali wyborczych, doskonale zdając 
sobie sprawę z tego, że procedury 
muszą potrwać. – Spędziłam ten 
czas z rodziną. Wszyscy wiedzie-
liśmy, że liczenie głosów będzie 
trwało długo – powiedziała.

Z niektórymi z kandydatów 
na burmistrza nie udało nam się 
skontaktować w tej sprawie już po 
wyborach, jednak kiedy w piątek, 
19 października, pytaliśmy o pla-
ny na wieczór wyborczy, wska-
zywali oni możliwość spotkania 
w gronie znajomych. Zwolen-
nikiem takiego rozwiązania był 

Krzysztof Wawrzyn, który wpraw-
dzie zapowiadał wieczór wybor-
czy, jednak miał się on odbyć bez 
udziału mediów, w zamkniętym 
gronie znajomych osób, w domu. 

Nie wiemy również jak mo-
ment oczekiwania na wyni-
ki upłynął Iwonie Waśkiewicz, 
gdyż, mimo podjęcia licznych 
prób kontaktu, naszemu reporte-
rowi nie udało się w czasie przed-
wyborczej gorączki porozmawiać 
z kandydatką. 

gdy inni czekali, 
oni pracowali 
Członkom Obwodowych Ko-

misji Wyborczych ds. ustalenia 
wyników głosowania, czyli tych, 
którzy zliczali głosy, wspomnia-
na noc upłynęła pracująco. Pię-
trzące się formalności sprawiały, 

że nierzadko proces liczenia gło-
sów mógł rozpocząć się dopie-
ro kilka godzin po zakończeniu 
wyborów. Dla przykładu, wybor-
czą urnę znajdującą się w siedzi-
bie OKW nr 4 przy ul. Dworskiej 
w Głownie udało się otworzyć do-
piero dwie minuty przed północą. 

Pierwsze rezultaty wspomnia-
nych prac pojawiły się z kolei 
w okolicy pierwszej w nocy i do-
tyczyły zaledwie kilku mniejszych 
obwodów – OKW nr 10 (Szpital 
Miejski) OKW nr 11 (DPS) oraz 
OKW nr 12 (Medical). Niewie-
le informacji przyniosły także ko-
lejne godziny, a na wiele spośród 
protokołów trzeba było czekać aż 
do rana. Dodajmy, że były i takie 
komisje, które swoje prace zakoń-
czyły dopiero po południu dnia 
następnego. 

– Jesteśmy całkowicie wyczer-
pani całonocnym wysiłkiem. To 
było zajęcie żmudne i długotrwa-
łe, wymagające od nas totalne-
go skupienia przez wiele godzin. 
Z pewnością już nigdy więcej nie 
zdecyduję się na taką pracę – po-
wiedziała nam przewodnicząca 
jednej z komisji. 

Podobnego zdanie była człon-
kini OKW nr 11 (DPS), która swo-
ją pracę mogła zakończyć dopiero 
w okolicach godziny 5.30. 

– Głosy policzyliśmy szybko, 
jednak formalności, jakie czeka-
ły na nas po zakończeniu licze-
nia, wymagały kolejnych godzin 
zaangażowania. Uważam, że for-
malności jest zbyt wiele. Mam do-
świadczenie w pracy w komisji 
z poprzednich lat i wiem, że wów-
czas było o wiele prościej, a efekt 
naszych działań był taki sam. Je-
stem bardzo zmęczona i następ-
nym razem poważnie zastanowię 
się czy warto podejmować taki 
wysiłek – stwierdza. 

Na wydłużony proces zliczania 
głosów uwagę zwrócił również 
Grzegorz Janeczek, który wspo-
minał swoje oczekiwanie sprzed 
czterech lat. Nasz rozmówca pod-
kreślił, że wówczas wstępne, lecz 
wiążące informacje, często do-
stępne były już przed północą. Te, 
które w tym roku docierały do nie-
go pocztą pantofl ową, wiarygodne 
stawały się dopiero nad ranem. 

Ale nawet w godzinie trium-
fu politycznego, gdy pozytyw-
ne sygnały przerodziły się w ofi -
cjalny wynik, był spokój zamiast 
świętowania. – W samorządzie je-
stem od ćwierć wieku, a doświad-
czenie, jakie zdobyłem w ciągu 
tych lat, pozwala mi w takich sy-
tuacjach odczuwać spokój. Kiedy 
pojawiły się wyniki, zjawiło się, 
oczywiście, uczucie zadowole-
nia, satysfakcji oraz wdzięczności 
za tak znaczące poparcie wśród 
mieszkańców, jednak wygrana nie 
jest dla mnie powodem do święto-
wania – zauważa.  aw

otwarcie urny wyborczej w�okW�
nr�4�przy�ul.�Dworskiej.�
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Gmina Głowno�|�Po�wyborach:�historia�się�powtarza

Marek Jóźwiak wójtem, 
lecz bez większości w radzie
Wybory wójta  
w gminie Głowno  
po raz czwarty wygrał 
Marek Jóźwiak, któremu 
jednak, podobnie jak  
w 2014 r.,  nie udało się 
wprowadzić do rady 
większości z komitetu,  
z którego startował.

W przeciwieństwie więc do 
wybranego na burmistrza Głow-
na Grzegorza Janeczka, który bę-
dzie miał w radzie miejskiej 13 
osób ze swojej drużyny, dla wój-
ta gminy Głowno nowa, pięciolet-
nia kadencja, będzie wyzwaniem, 
zapewne podobnym do tego, ja-
kim była kadencja 2014-2018.  
W nowej Radzie Gminy Głowno 
znajdzie się 7 radnych z KWW 
Dla Gminy Głowno, 5 radnych  
z KW PiS, 2 radnych z KW PSL  
i 1 radny z KWW Tak dla Lepszej 
Gminy. 

Marek Jóźwiak tym razem wy-
startował w wyborach na wójta 
jako bezpartyjny kandydat Ko-
mitetu Wyborczego Prawa i Spra-
wiedliwości. Zdobył 1258 głosów, 
czyli poparcie 57,79% wyborców, 
a jego rywal Przemysław Kap-
ka (również bezpartyjny, a daw-
niej z PSL), kandydat Komite-
tu Wyborczego Wyborców Dla 
Gminy Głowno, uzyskał popar-
cie 919 wyborców, czyli 42,21% 
głosujących. Przypominamy, że 
obydwaj panowie rywalizowa-
li ze sobą o stanowisko wójta już 
cztery lata wcześniej, w wyborach 
2014 r., które również zakończyły 
się zwycięstwem Marka Jóźwia-
ka. Jeśli porównamy wyniki licz-
bowe, to teraz Kapka odnotował 
znaczny progres poparcia (z 640 

głosów w 2014 r. do 919 głosów 
obecnie), a Jóźwiak nieznaczny 
spadek (z 1271 głosów w 2014 r. 
do 1258 obecnie). 

W pierwszym komentarzu, 
udzielonym nam 22 październi-
ka do nieoficjalnych jeszcze wy-
ników wyborów, Marek Jóźwiak 
dziękował mieszkańcom gminy 
przede wszystkim za to, że tak 
licznie poszli do urn – frekwencja 
wyniosła 55,10%. Mówił, że cie-
szy go wynik własny i zapewniał 
o woli współpracy z nowo wybra-
ną radą dla dobra gminy Głowno. 

Jaka rada gminy? 
W wyniku niedzielnych wybo-

rów do Rady Gminy Głowno we-
szli: 

W okręgu nr 1, obejmującym 
Sołectwo Mąkolice od nr 1 – 90  
i sołectwo Feliksów: Piotr kałuża  
z KW PiS, który uzyskał 96 gło-
sów, czyli poparcie 54,55% gło-
sujących (jest to dotychczasowy 
radny);

W okręgu nr 2, obejmującym: 
sołectwo Mąkolice od nr 91 do 
końca, do rady wejdzie eligiusz 
Dąbek z KW PiS, który był tam 
jedynym kandydatem, uzyskuje 
mandat bez głosowania;

W okręgu nr 3, obejmującym 
sołectwo Wola Mąkolska: Doro-
ta kulawczyk z KW PSL, która 
uzyskała 111 głosów, czyli popar-
cie 56,92% głosujących, (to do-
tychczasowa radna, wiceprzewod-
nicząca komisji rewizyjnej);

W okręgu nr 4, obejmującym 
sołectwo Jasionna, sołectwo Dą-
browa, sołectwo Mięsośnia i so-
łectwo Władysławów Popowski: 
iwona Dałek z KWW Dla Gmi-
ny Głowno – to jej debiut w ra-
dzie. Uzyskując 88 głosów, czyli 
poparcie 55,35% głosujących, po-

konała dotychczasowego radne-
go Radosława Olejniczaka z KW 
PiS, na którego zagłosowało 71 
osób); 

W okręgu 5., sołectwa: Karn-
ków, Popów Głowieński i Popó-
wek Włościański: marzena Do-
ardo z KW PiS (dotychczasowa 
radna), która uzyskała 108 głosów 
(to największa liczba głosów od-
dana na kandydata do rady), czy-
li poparcie 54,55% głosujących. 
Pokonała Przemysława Kapkę  
z KWW Dla Gminy Głowno, któ-
ry zdobył 90 głosów;

W okręgu 6., sołectwa Boczki 
Domaradzkie, Chlebowice, Bocz-
ki Zarzeczne, Gawronki i Hele-
nów: mieczysław Dałek z KW 
PSL (dotychczasowy radny i prze-
wodniczący komisji budżetowej), 
który uzyskał 76 głosów, czyli po-
parcie 60,80% głosujących;

W okręgu 7., sołectwa: Anto-
niew, Bronisławów i Karasicę: 
michał Wójcik z KWW Tak Dla 
Lepszej Gminy, który uzyskał 77 
głosów, czyli poparcie 43,26% 
głosujących, pokonując dwoje 
kontrkandydatów, w tym dotych-
czasowego radnego Marka Zgier-
skiego (Wójcik to 21-letni student, 
znany z działalności w Młodzie-
żowej Radzie Miejskiej gdy był 
uczniem ZSLG w Głownie. Te-
raz, ubiegając się o start w wybo-
rach na radnego gminnego, sam 
założył komitet. Wygrana ozna-
cza jego debiut w Radzie Gminy 
Głowno, w której będzie najmłod-
szym radnym); 

W okręgu 8., sołectwo Doma-
radzyn i Glinnik: Beata Soczyń-
ska z KWW Dla Gminy Głowno, 
która uzyskała 44 głosy, czyli po-
parcie 55% głosujących (dotych-
czasowa radna, przewodnicząca 
komisji oświatowej);  str. 7
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Stryków�|�Powyborcze�konstelacje�

Nowego burmistrza jeszcze nie ma,  
zmieniona rada bez większości

dokończenie ze str. 1
Pozostali kontrkandydaci An-

drzeja Jankowskiego, którzy jed-
nocześnie ubiegali się o miejsca  
w radzie, do niej się nie dostali.

Podział na miasto i wieś
Decydujące wyniki w wybo-

rach na burmistrza w okręgach 
rozłożyły się na tyle charaktery-
stycznie, iż można powiedzieć, 
że miasto głosowało na Witolda 
Kosmowskiego, natomiast gmi-
na – na Andrzeja Jankowskiego. 
Jedyny wyjątek w terenach wiej-
skich stanowił wynik głosowania 
w Warszewicach, gdzie Witoldo-
wi Kosmowskiemu również udało 
się uzyskać przewagę. 

Nerwowa noc
Sprawa dogrywki przesądzoną 

od początku nocy wyborczej wca-
le jednak nie była. Burmistrz An-
drzej Jankowski, do którego udało 
nam się dodzwonić przed półno-
cą, oczekujący wspólnie z ludźmi 
ze swojego komitetu wyborczego 
oraz swoimi sympatykami na wy-
niki spływające z poszczególnych 
okręgów, przyznał, że dla niego te 
wybory są ze wszystkich dotych-

czasowych najbardziej emocjonu-
jące, bo o ile jest przekonany, że 
tyle, ile udało się zrobić dla miasta 
i gminy Stryków w ostatniej ka-
dencji, nie zostało zrobione nigdy, 
o tyle, choć swoją kampanię uwa-
ża za profesjonalną, a podejście 
swoich kandydatów na radnych za 
merytoryczne, nie jest pewien wy-
niku i zdaje się na ostateczną oce-
nę wyborców.

Jako pierwsza głosy zaczę-
ła liczyć komisja w Ossem, czy-
li okręgu, do którego należy rów-
nież rodzinna Tymianka Andrzeja 
Jankowskiego. Andrzej Jankow-
ski uzyskał decydującą przewa-
gę 237 głosów (57,38%). Później 
przyszły jeszcze lepsze dla niego 
wyniki z sąsiedniego Koźla, gdzie 
uzyskał 237 głosów (72,11%).  
W pozostałych okręgach wiej-
skich, nie licząc wspomnianych 
już Warszewic, gdzie Witold Ko-
smowski wyprzedził Andrzeja 
Jankowskiego o 7 głosów, pano-
wała przewaga tego drugiego. 

Karta zaczęła odwracać się 
rano, kiedy spłynęły wyniki  
z miasta. Jako pierwsza z licze-
niem i wywieszeniem protokołów 
uporała się komisja w Szkole Pod-

stawowej nr 2. Witold Kosmowski 
uzyskał tu 417 głosów (52,06%), 
natomiast Andrzej Jankowski 225 
(28,09%). 

W Domu Kultury, gdzie pierw-
sze protokoły wywieszono ok. 
godz. 8.00 w poniedziałek, Witold 
Kosmowski uzyskał 465 głosów 
(51,5%), zaś Andrzej Jankowski  
– 269 głosów (29,79%). 

W obwodzie głosowania nr 4  
w Bratoszewicach ( ZS nr 1) An-
drzej Jankowski uzyskał 462 gło-
sy, Witold Kosmowski – 193, 
Aneta Kurczewska – 99, zaś 
Krzysztof Bandurowicz – 80. 

A jednak druga tura
Witold Kosmowski w ponie-

działkowej porannej rozmowie  
z nami przypuszczał, że jego wy-
sokie miejskie wyniki mogą zbi-
lansować wysokie poparcie bur-
mistrza Jankowskiego na terenie 
gminy, a co za tym idzie, druga 
tura wyborów jest wysoce praw-
dopodobna. Ucieszył się z tego, 
że został w swoim okręgu radnym 
oraz z tego, że weszli do niej inni 
nowi ludzie, również z jego komi-
tetu. Powiedział nam ponadto, że 
do ewentualnej drugiej tury wybo-

rów na burmistrza podchodzi „na 
roboczo”, co oznacza, że będzie 
się starał poprawić swój wynik 
na terenach wiejskich. Chce poło-
żyć większy nacisk na prezentację 
programu. Zapowiada, że za 2-3 
dni rusza w teren. Kilka godzin 
później, po podsumowaniu gło-
sów ze wszystkich okręgów, dru-
ga tura stała się faktem. 

Burmistrz Andrzej Jankowski, 
komentując to dla nas na gorą-
co, powiedział, iż brał pod uwagę 
taką sytuację, przede wszystkim 
ze względu na to, że o fotel rzą-
dzącego miastem i gminą ubiega-
ło się aż 4 kandydatów, co niosło 
za sobą prawdopodobieństwo roz-
proszenia głosów.

Do momentu zamykania tego 
wydania WG nie udało nam się 
skontaktować z Aneta Kurczewską, 
która uzyskała trzeci w kolejności 
wynik. Rozmawialiśmy natomiast 
z Krzysztofem Bandurowiczem, 
kandydyjącym z listy PiS, którego 
wyborcy najsłabiej poparli w wy-
ścigu o fotel burmistrza, nie wybra-
li go również do Rady Miejskiej. 
Krzysztof Bandurowicz powie-
dział, że przyjmuje wynik takim, 
jaki jest, choć z przeświadczeniem, 
że wyborcy nie zawsze mają rację, 
co pokazały niektóre zaskakujące 
wyniki na terenie kraju. Podkreślił, 
że już wcześniej założył, iż dla nie-
go niezależnie od wyniku, będą to 
ostatnie wybory. 

W drugiej turze osobiście ma 
zamiar głosować na kandydata, 
który, tak jak on, czuje potrzebę 
zmian, czyli Witolda Kosmow-
skiego. O to samo ma zamiar 
zwrócić się do swoich wyborców. 

Rada Miejska  
ze znakami zapytania
Bardziej klarowny, choć ze 

względu na drugą turę wyborów 
burmistrzowskich, również jesz-
cze nie do końca, jest werdykt wy-
borców w kwestii składu Rady 
Miejskiej Strykowa. Mieszkań-
cy zadecydowali w ten sposób, 
że przyszły burmistrz, nie mając 
przewagi w radzie, będzie musiał 

szukać nici porozumienia z nowy-
mi radnymi, którzy dostali się do 
niej z innych niż KWW Andrzej 
Jankowski i KWW Witold Ko-
smowski opcji. 

Po niedzielnych wyborach do 
Rady Miejskiej Strykowa weszli: 
z okręgu nr 1 – Witold Kosmow-
ski (kandydat na burmistrza w II 
turze), z okręgu nr 2 z KWW Wi-
tolda Kosmowskiego – Karol Si-
tek, z okręgu nr 3 z KWW Nieza-
leżni Stryków – Łukasz Orłowski, 
z okręgu nr 4 z KWW Andrzeja 
Jankowskiego – Dariusz Dziewu-
ski, z okręgu nr 5 z KWW An-
drzeja Jankowskiego – Grzegorz 
Kozłowski, z okręgu nr 6 z KWW 
Andrzeja Jankowskiego – Win-
centy Majchrzak, z okręgu nr 7 
z KWW Andrzeja Jankowskie-
go – Marek Gierat, z okręgu nr 8  
z KW PiS – Jarosław Włodar-
czyk, z okręgu nr 9 z KW Wol-
ni i Solidarni – Bartłomiej Rosz-
czypała, z okręgu nr 10 z KWW 
Andrzeja Jankowskiego – Anna 
Ślęzak, z okręgu nr 11 z KWW 
Witolda Kosmowskiego – Ma-
teusz Słojewski, z okręgu nr 12  
z KWW Witolda Kosmowskiego 
– Andrzej Janeczko, z okręgu nr 
13 z KWW Andrzeja Jankowskie-
go – Jakub Mielczarek, z okręgu 
nr 14 z KWW Andrzeja Jankow-
skiego – Paweł Kasica, z okręgu 
nr 15 z KWW Witolda Kosmow-
skiego – Damian Perek. 

Strykowska rada zyskała 7 no-
wych członków. Jednocześnie nie 
ma w niej wyraźnej przewagi. Jan-
kowski wprowadził 7 radnych, Ko-
smowski – 5, natomiast 3 radnych 
weszło do niej z innych opcji. 

W niedzielę wyborcza fre-
kwencja w mieście i gminie Stry-
ków wyniosła 59,36%.  ljs

Burmistrz�andrzej�
Jankowski�brał�pod�
uwagę�taką�sytuację,�
przede�wszystkim��
ze�względu�na�to,��
że�o�fotel�rządzącego�
miastem�i�gminą�
ubiegało�się�aż��
4�kandydatów.
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Głowno |�Po�sesji�rady�Miejskiej

Ważne inwestycje jeszcze w tym roku
Na sesji 8 października Rada Miejska w Głownie dokonała 
ostatnich w kończącej się kadencji zmian w budżecie, 
otwierających drogę do realizacji kilku oczekiwanych  
przez mieszkańców inwestycji, w tym budowy kanalizacji  
w ul. Granicznej i 11 Listopada.

Tego dnia rada spotkała się  
w 11-osobowym składzie, 
uszczuplonym w toku obrad do 
10 osób. Najpierw, na wniosek 
pełniącego funkcję burmistrza 
Głowna Wojciecha Balei, do po-
rządku wprowadzono dwa nowe 
projekty uchwał – dokonania 
zmian w Wieloletniej Progno-
zie Finansowej oraz wprowadze-
nia do budżetu zmiany polegają-
cej na przeznaczeniu 150 tys. zł 
na remont chodnika w ul. Zwy-
cięzców spod Monte Cassino, od 
kładki na Mrodze do Szkoły Pod-
stawowej nr 2. 

Postępując zgodnie z ustalo-
nym porządkiem, jako pierwszą 

poddano pod głosowanie uchwa-
łę zmieniającą budżet w taki spo-
sób, jaki wypracowano na wcze-
śniejszym posiedzeniu Komisji 
Gospodarki i Budżetu 2 paździer-
nika, czyli zakładającej:

– przeznaczenie 489 tys. zł na 
budowę brakujących odcinków 
kanalizacji sanitarnej w ul. Gra-
nicznej (od Dworskiej do Żwir-
ki) i 11 Listopada (od Żwirki do 
Rataja) – ma być ona realizowana 
do końca maja przyszłego roku;

– przeznaczenie 40 tys. zł na 
opracowanie projektu budowy uli-
cy Plażowej wraz odwodnieniem 
rejonu skrzyżowania z ul. Koper-
nika.

Uchwała ta została podjęta jed-
nogłośnie. 

Dyskusja  
nad chodnikiem 
Jako drugi poddano pod głoso-

wanie projekt uchwały zakładają-
cej dokonanie zmian w budżecie 
na kwotę 150 tys. zł z przezna-
czeniem na budowę chodnika  
w ul. Czarnieckiego. Ta propozy-
cja była dłużej dyskutowana, bo 
Wojciech Baleja poddał pod roz-
wagę rady sugestię, czy nie lepiej 
zostawić tego zadania do wykona-
nia kompleksowego w roku 2019 
r. całej inwestycji, zakładającej 
odwodnienie i utwardzenie drogi 
wraz z budową zjazdów do pose-
sji i chodnikiem.

– Trzeba się dobrze zastanowić, 
czy na pewno sam chodnik w tym 
momencie rozwiąże te problemy, 
które chcemy rozwiązać – mó-
wił pełniący funkcję burmistrza, 

ale radny Maciej Lisowski, któ-
ry budowę chodnika postulował 
jako uczynienie jeszcze w tym 
roku pierwszego kroku w kierun-
ku poprawy stanu drogi i ustano-
wienia bariery dla wody spływają-
cej z drogi i zalewającej okoliczne 
działki oraz piwnice domów, twar-
do bronił tego zadania. Podkreślał, 
że temat został przedyskutowany 
przez komisję budżetową i to był 
czas na tego rodzaju rozważania, 
a Wojciech Baleja odpowiadał, że 
na 2 października nie miał jeszcze 
wszystkich danych. 

– Obawiam się, że jeśli dzisiaj 
nie podejmiemy tej uchwały, nie 
zaczniemy tego, to różnie może 
być w przyszłości, dlatego też bar-
dzo państwa proszę – apelował 
radny Maciej Lisowski. 

Radni Przemysław Milczarek  
i Dariusz Młynarczyk byli w dys-
kusji wyraźnie za budową chodni-
ka, ale np. radny Grzegorz Szkup 
powiedział, że jeżeli istnieje nie-
bezpieczeństwo, że inwestycja zo-
stanie źle wykonana częściowo, to 
byłby za jej przełożeniem na przy-

szły rok i zrobieniem w całości, by 
nie zaczynać budowy „od góry” 
tylko „od dołu” i „zrobić raz, a do-
brze”.

W imieniu mieszkańców Czar-
nieckiego głos zabrał obecny na 
sesji Szymon Kapusta. Prosił  
o budowę chodnika jeszcze w tym 
roku, wierząc, że fachowcy zapla-
nują to tak, by później, przy budo-
wie drogi, go nie zniszczyć. 

Gdy niektórzy radni poddawali 
w wątpliwość realizację inwestycji 
w 2019 r., bo nie wiadomo kto po 
wyborach będzie ustalał budżet, 
przewodnicząca rady Magdale-
na Szajder przypomniała o zasa-
dzie ciągłości władzy, która po-
winna być gwarantem wykonania  
w przyszłym roku zadań ustalo-
nych w obecnej kadencji. 

Radny Krzysztof Parol dopy-
tywał, czy etapowanie inwestycji 
będzie zgodne z zasadą gospo-
darności i techniką budowlaną,  
a radny Maciej Lisowski irytował 
się, że dochodzi do „rozwadniania 
tematu”. Dziwił się, że ta zmiana 
nie została wpisana do projektu 

pierwszej uchwały, przekonywał, 
że był czas, by się zastanawiać  
i prosił, aby nie oszukiwać miesz-
kańców. 

W odpowiedzi na pytanie rad-
nego Krzysztofa Wawrzyna, Ka-
tarzyna Misiak z Referatu Infra-
struktury Technicznej Urzędu 
Miejskiego odpowiedziała, że 
kosztorysowa wartość całej inwe-
stycji (odwodnienia, utwardzenia 
i budowy chodnika) w ul. Czar-
nieckiego to 801 tys. zł. 

Ostatecznie po dyskusji, więk-
szością 6 głosów za przy 5 wstrzy-
mujących się, podjęto uchwałę ws. 
budowy chodnika na Czarnieckie-
go. 

Później już w miarę gładko, bo 
9 głosami za przy 1 przeciwnym 
(w obecności 10 radnych), podjęto 
zaproponowaną przez Wojciecha 
Baleję uchwałę, w której na re-
mont chodnika w ul. Zwycięzców 
spod Monte Cassino przeznaczo-
no 150 tys. zł. Większość zgodzi-
ła się, że w obecnym stanie jest to 
„tor przeszkód” dla uczniów SP 2 
z os. Kopernika.  ewr

Stryków�|�z�obrad�rady�Miejskiej

Bez dyskusji! Ostatnia robocza
sesja w Strykowie
Z porządku obrad ostatniej 
roboczej sesji Rady 
Miejskiej Strykowa w tej 
kadencji, która odbyła się  
18 października, zdjęto 
interpelacje i zapytania  
oraz wolne wnioski i sprawy 
różne. Zabranie możliwości 
wypowiedzenia się radnym 
i mieszkańcom w bieżących 
sprawach gminy wywołało 
ostry sprzeciw części 
samorządowców obecnych 
na sali.

Autorem wniosku formalnego 
o skrócenie porządku obrad był 
radny Bogdan Walczak, który ar-
gumentował, że należy to zrobić 
w związku z tym, iż sesja odbywa 
się w szczególnym okresie oraz ze 
względu na cyt. „sytuację na ryn-
ku”. Radny dodał, że interpelacje  
i wnioski zawsze można złożyć  
na piśmie. 

Przy 14 obecnych na sali rad-
nych, wniosek zyskał poparcie 
9, przeciwnych było 4 radnych,  
a 1 wstrzymał się od głosu.  

W ślad za tym przegłosowa-
no zmieniony porządek obrad, 
przy czym zanim to nastąpiło, 
jego oponenci dobitnie wyrazili 
swój sprzeciw, podkreślając, że  
w praktyce wniosek odebrał 
możliwość zabrania głosu obec-
nym na sesji sołtysom, przewod-
niczącym rad osiedli i radnym, 

którzy mają nie tylko prawo, ale 
i obowiązek prezentowania pro-
blemów mieszkańców. 

Ostro zaoponował radny 
Krzysztof Bandurowicz, który 
podkreślił, że choć jest to ostat-
nia sesja, część radnych na pew-
no chciała na niej poruszyć istot-
ne dla funkcjonowania gminy 

kwestie. Radny Sylwester Kac-
przak zaznaczył, że, abstrahu-
jąc od tego, iż sesja odbywa się 
przed wyborami, nie rozumie, 
czemu ma służyć wniosek unie-
możliwiający poruszanie w trak-
cie trwania bieżących tematów. 
Zaskakującym i dziwnym nazwał 
on fakt umieszczania w porząd-
ku obrad interpelacji, zapytań  
i wniosków, a następnie ich zdej-
mowanie. Zaznaczył, że nie ro-
zumie, jaka „sytuacja na rynku” 
może do tego skłaniać. 

Jak w rozmowie z obecnym na 
sesji dziennikarzem WG wyjaśnił 
radny Bogdan Walczak, mówiąc 
o „sytuacji na rynku” miał on na 
myśli napiętą atmosferę związaną 
z kampanią wyborczą, a zgłasza-
jąc wniosek chciał zapobiec prze-
niesieniu jej na posiedzenie Rady 
Miejskiej. 

Ostatecznie skrócony po-
rządek obrad zaakceptowało 8 
radnych, przeciwnych było 5,  
a 1 wstrzymał się od głosu. Se-
sja sprowadziła się głównie do 
procedowania uchwał, o których 
piszemy w odrębnych materia-
łach. Dotychczasowy skład Rady 
Miejskiej Strykowa spotka się 
jeszcze raz, ale będzie to już sesja 
o podsumowującym, a nie robo-
czym charakterze.  ljs

Bronisławów |�narada�sołtysów

Sołtysi otrzymali statuetki
W końcówce obecnej 
kadencji samorządu  
wójt gminy Głowno 
postanowił podziękować 
sołtysom za pracę 
wykonywaną na rzecz 
społeczności lokalnej.

W tym celu 4 października  
w Ośrodku Upowszechniania 
Kultury w Bronisławowie zorga-
nizował uroczystą naradę sołty-
sów, na którą przybyli także gmin-
ni urzędnicy. Wójt mówił o ważnej 
roli sołtysów, za pośrednictwem 
których władze gminne dowiadu-
ją się o problemach, z jakimi bo-
rykają się mieszkańcy poszcze-

gólnych miejscowości. Wyrazem 
uznania z jego strony były wrę-
czone sołtysom pamiątkowe statu-
etki i imienne podziękowania.

Na naradzie nie zabrakło naj-
starszych stażem sołtysów, spra-
wujących tę funkcję w swoich 
miejscowościach od czterech de-
kad: Krystyny Talarowskiej z He-
lenowa, Tadeusza Krysztofczy-
ka z Dąbrowy i Jana Kucińskiego  
z Karasicy. 

Po wręczeniu statuetek, zebra-
nych zaproszono na poczęstunek. 

Obecna kadencja sołtysów 
skończy się na początku 2019 r. 
– w pierwszym kwartale w sołec-
twach powinny zostać przeprowa-
dzone wybory.  ewr

Na pierwszym planie wnioskujący o skrócenie porządku sesji radny�
Bogdan�Walczak�(pośrodku)�oraz�radni�łukasz�orłowski�i�Jarosław�
Włodarczyk.�z�tyłu�sołtysi.�
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Łowicz
UL. Broniewskiego 5

25 października
godzina 8:00

Oferta handlowa ważna: od 25.10.2018 r. do 30.10.2018 r.
- jeśli nie wystąpił błąd w druku, lub do wyczerpania zapasów. 

Oferta dotyczy sklepu POLOmarket: Łowicz, ul. Broniewskiego 5. 
Sprzedaż limitowana - ilość zakupionych produktów w danym dniu

nie może przekroczyć 10 (sztuk, kg, litrów) na osobę.

Filet z piersi 
kurczaka
1 kg 10.

99
16.

99

35% taniej

9.

99
14.

99

33% taniej

99

Schab bez kości
1 kg 
promocja w dniach
26-28.10

Żelazko
FV1511E3
Tefal
1 opak.5900

SUPERCENA

Odkurzacz bezworkowy
VCC301 Blaupunkt
1 opak.14900

SUPERCENA

380839

Gmina Głowno�|�Po�wyborach:�historia�się�powtarza

Marek Jóźwiak wójtem, 
lecz bez większości w radzie

dokończenie ze str. 5
W okręgu nr 9, obejmującym 

sołectwo Ziewanice: Łukasz Łu-
kasik z KWW Dla Gminy Głow-
no, który uzyskał 85 głosów, czy-
li poparcie 65,38% głosujących. 
W kadencji 2014-2018 Łukasz 
Łukasik był przewodniczącym 
Rady Gminy Głowno; 

W okręgu nr 10, sołectwa Wola 
Zbrożkowa, Władysławów Bie-
lawski i Konarzew: Jarosław 
Chałubiec z KWW Dla Gminy 
Głowno, który zdobył 101 gło-
sów, czyli poparcie 69,18% gło-
sujących – procentowo najwyższe 
spośród wszystkich kandydatów 
na radnych w całej gminie. To 
dotychczasowy radny, przewod-
niczący komisji rewizyjnej i szef 
klubu Radni dla Gminy Głowno;

W okręgu nr 11, sołectwa Ka-
dzielin i Kamień: Piotr kierus 
z KW PiS, który zdobył 98 gło-
sów, czyli poparcie 67,12% głosu-
jących (to dotychczasowy radny);

W okręgu nr 12, sołectwo 
Ostrołęka: Dawid Rubaszewski 
z KWW Dla Gminy Głowno. To 
dotychczasowy radny, który wy-
grał wybory przewagą zaledwie 
1 głosu, zdobywając poparcie 50 
osób (czyli 50,51% głosujących), 
podczas gdy na jego rywala, To-
masza Pieniążka z KW PiS, za-
głosowało 49 osób;

W okręgu nr 13, sołectwa: 
Wola Lubiankowska, Albinów 
i Różany: Andrzej Jankowski 
z KW PiS, który zdobył 48 gło-

sów, czyli poparcie 60,76% głosu-
jących, pokonując dotychczasową 
radną Jolantę Dekę (sam Jankow-
ski też był już kiedyś radnym, ale 
dwie ostatnie kadencje należały 
do Deki);

W okręgu nr 14, sołectwo Lu-
bianków: Dawid krawczyk 
z KWW Dla Gminy Głowno, któ-
ry uzyskał 83 głosy, czyli popar-
cie 65,87% głosujących (to będzie 
jego debiut w radzie gminy, wcze-

śniej przez wiele kadencji radnym 
z tego okręgu był Władysław Mi-
kołajczyk, który w tych wyborach 
nie startował);

W okręgu nr 15, sołectwa Rud-
niczek i Piaski Rudnickie: Hali-
na kowalik z KWW Dla Gminy 
Głowno, która zdobyła 90 głosów, 
czyli poparcie 52,33% głosują-
cych, pokonując przewagą 8 gło-
sów rywala, wieloletniego radne-
go Jerzego Cybulskiego z KW 
PiS.  ewr

PRzeMysłAw KAPKA: liczĘ 
NA słuchANie siebie NAwzAJeM

Jeżeli�spojrzymy�na�wynik�
mojego�kWW�Dla�Gminy�
Głowno,�to�jest�on�lepszy�niż�
4�lata�temu,�gdy�startowaliśmy�
z�kW�Psl,�wtedy�z�tamtego�
komitetu�do�rady�weszło�8�osób,�
a�od�Pana�Marka�6.�Dziś�Psl�
ma�2�radnych,�nasz�komitet�7,�
a�Marek�Jóźwiak�5.�Do�rady�
weszła�większość�radnych,�
którzy�w�kadencji�2014-2018�
zawiązali�klub�radnych,�co�
oznacza,�że�mieszkańcy�docenili�
ich�pracę,�że�kierunek,�który�
radni�obrali�był�słuszny.�
Mój�wynik�był�znacznie�lepszy�
niż�4�lata�temu�–�może�te�nowe�
osoby,�które�mnie�poparły,�
przekonało�to,�że�mój�program�
był�dużo�ciekawszy�od�programu�
Pana�Marka?�Pan�Marek�
przedstawił�rzeczy,�które�będą�
miały�miejsce�tak�czy�inaczej,�
bez�względu�na�to,�kto�wygrałby�
wybory:�gazyfi�kację,�która�już�
jest�realizowana,�czy�pieniądze�
dla�kół�gospodyń,�po�które�
wystarczy�zawnioskować.�
W�Wieściach�czytałem,�
że�dopiero�po�wyborach�chce�
spotkać�się�z�mieszkańcami�
i�rozmawiać�o�ich�potrzebach.�
Moim�zdaniem�to�dziwne�
podejście.�to�kandydat�
powinien�wyjść�ze�swoją�
propozycją�do�mieszkańców.�
nie�spodobał�mi�się�także�jego�
pomysł,�żeby�gmina�Głowno�
pozostała�gminą�typowo�rolniczą,�
bo�gmina�biedna�może�liczyć�na�
subwencje.�uważam,�że�to�błędny�
kierunek.�Już�dziś�wielu�rolników�
musi�pracować�zawodowo�poza�

rolnictwem,�
wydzierżawiać�
swoje�ziemie,�
by�utrzymać�
rodziny.�
a�jak�będzie�wyglądało�rolnictwo�
za�10�czy�20�lat?�tymczasem�
bogacenie�się�gminy�to�proces�
długofalowy,�a�nie�wiemy�jak�
w�przyszłości�będą�wyglądały�
możliwości�pozyskiwania�
zewnętrznego�wsparcia,�jednak�
już�dziś�rynek�pracy�staje�się�
rynkiem�pracownika�i�żeby�
utrzymać�specjalistów,�także�
urząd�gminy�powinien�oferować�
konkurencyjne�wynagrodzenie.�
na�to�potrzebne�będą�
pieniądze,�a�ja�nie�widzę�
możliwości�podnoszenia�
podatków�rolnikom�
–�i�tak�są�już�w�trudnej�sytuacji.�
życzę�Panu�wójtowi�powodzenia�
i�liczę�na�jego�współpracę�
z�radą,�na�obopólne�słuchanie�
siebie�nawzajem.�
Ja�zaproponowałem�
mieszkańcom�swoją�osobę,�ale�
większość�zdecydowała�inaczej�
–�być�może�dlatego,�że�dla�
wielu�wciąż�byłem�
zbyt�mało�rozpoznawalny?�
zwykły�mieszkaniec�gminy,�
a�takim�jestem,�nie�ma�takich�
możliwości�zaprezentowania
się�wyborcom,�jakie�ma�
urzędujący�wójt.�Dziękuję�
mieszkańcom�za�udział�
w�wyborach�i�oddane�na�mnie�
głosy.�W�mojej�sytuacji�nic�się�
nie�zmienia.�ufam�stwórcy�
–�skoro�tak�miało�być,�to�może�
i�lepiej�dla�mnie.

MAReK JóŹwiAK: AuteNtyczNie chcĘ wsPółPRAcy
cały�czas�myślę�o�przyszłości�
gminy�i�współpracy�z�nową�radą.�
autentycznie�chcę�tej�współpracy�
i�wspólnego�wypracowania�
strategii�rozwoju�gminy�na�
najbliższe�pięć�lat�–�ustalenia�
najważniejszych�inwestycji�
i�dobrego�przygotowania�się�
na�możliwości�pozyskiwania�
środków�zewnętrznych�na�ich�
realizację,�w�tym�z�programów�
rządowych,�zapowiedzianych�
przez�premiera�Morawieckiego.�
najpierw�chcę�rozmawiać�
z�radą�i�zapewniam,�że�nie�
będę�okopywał�się�na�swoich�
pozycjach,�że�będę�wykonywał�to,�
co�radni�uchwalą,�bo�rada�stanowi�
władzę�uchwałodawczo-kontrolną,�
a�wójt�–�wykonawczą,�z�tym,�że�
ludzie�muszą�wiedzieć�i�to,�że�to�
wójt�ponosi�odpowiedzialność�
–�tylko�wójt�i�skarbnik,�gdy�
chodzi�o�dyscyplinę�fi�nansów�
publicznych.�
Będę�także�chciał�rozmawiać�
z�mieszkańcami�gminy�o�ich�
potrzebach�i�pomysłach�
–�okazją�do�tego�rodzaju�spotkań�
na�pewno�będą�zbliżające�się�

wybory�sołeckie.�
kurz�po�wyborach�już�opadł.�
cieszę�się�z�uzyskanego�
wyniku,�ale�powiem,�że�
niektóre�momenty�w�okresie�
przedwyborczym�były�dla�mnie�
trudne.�najpierw�była�fala�hejtu�
w�internecie,�a�w�przedwyborczy�
piątek�o�21.00�(niedługo�przed�
ciszą�wyborczą�–�dop.�red.)�
rozłożono�na�terenie�gminy�
ulotki,�do�których�treści�już�nie�
mogłem�się�odnieść...�chociaż�
byłem�atakowany,�często�
anonimowo,�nie�toczyłem�z�nikim�
walki,�a�w�swoich�wypowiedziach�
nie�krytykowałem�mojego�
kontrkandydata,�który�twierdził,�
że�4�lata�temu�zapowiadałem,�
że�to�moja�ostatnia�kadencja.�
niczego�takiego�nie�mówiłem,�
ale�przed�wyborami�sięga�się�po�
różne�chwyty.�ale�zostawmy�już�
to.�Podkreślam,�że�jestem�gotów�
do�współpracy�i�będę�starał�się�
oddać�radnym�więcej�inicjatywy.�
zależałoby�mi�na�pewno�
na�budowie�małego�stadionu�
w�Popowie,�na�tym,�żeby�zniknęły�
„białe�plamy”�w�infrastrukturze�

drogowej�
(konarzew,�
Jasionna),�
żeby�powstały�
gminne�
mieszkania�
zastępcze�
(być�może�w�obiektach�dawnych�
mleczarni)�na�wypadek�
jakiejś�nadzwyczajnej�sytuacji,�
hostel�przy�śDs�dla�osób�
wymagających�pomocy.�Będę�
rozmawiał�z�mieszkańcami�
o�budowie�żłobka�–�czy�jest�
nim�zainteresowanie�oraz�
czy�jest�potrzeba�wydłużenia�
godzin�otwarcia�przyszkolnych�
przedszkoli.�kiedyś�o�to�
pytaliśmy,�była�chyba�jedna�
rodzina�zainteresowana,�ale�wiele�
się�zmienia,�ludzie�dojeżdżają�
do�pracy�i�być�może�jest�taka�
potrzeba.�
W�gminie�najważniejsza�jest�
współpraca:�wójta,�rady,�sołtysów�
i�mieszkańców�gminy,�a�trzeba�
też�mówić�o�współpracy�między�
samorządem�i�rządem,�między�
urzędem�gminy�a�urzędem�
marszałkowskim�i�wojewodą.
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Gmina Głowno�
Wójt docenił 
wysiłek 
nauczycieli 

Cztery osoby spośród dyrekto-
rów i nauczycieli gminnych pla-
cówek oświatowych zostały na-
grodzone w tym roku przez wójta 
gminy Marka Jóźwiaka. 

Uroczyste spotkanie z okazji 
Dnia Edukacji Narodowej odbyło 
się w poniedziałek, 15 paździer-
nika, w Urzędzie Gminy Głowno. 

Poniedziałkowe spotkanie roz-
poczęło się podziękowaniami za 
nieustający trud oraz zaangażowa-
nie pedagogów w życie placówek, 
w których pracują na co dzień. 

Listem gratulacyjnym oraz pre-
mią pieniężną nagrodzone zosta-
ły:  Agnieszka Czubiak – dyrektor 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  
w Lubiankowie, Wioletta Przy-
życka – dyrektor Zespołu Szkolno-
-Przedszkolnego w Mąkolicach, 
Izabela Zawadzką – nauczycielka 
z Zespołu Szkolno-Przedszkolne-
go w Popowie Głowieńskim oraz 
Krystyna Słomska – nauczycielka 
z Zespołu Szkolno-Przedszkolne-
go w Popowie Głowieńskim oraz 
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Lubiankowie.  aw

Niesułków�|�Biblioteka

Wykład senatora Bonisławskiego
W cyklu organizowanym 
przez niesułkowską 
bibliotekę w ramach 
obchodów 100-ej rocznicy 
odzyskania Niepodległości 
przez Polskę znalazło się 
spotkanie z Senatorem RP 
Ryszardem Bonisławskim. 

Wykład „Małe Ojczyzny – Na 
drodze do Niepodległości” odbył 
się 10 października. Udział wzię-
li w nim uczniowie klas VI – VIII 
SP w Niesułkowie, nauczyciele, 
seniorzy z Klubu Seniora „Nasza 
Ferajna” oraz śpiewaczki i muzy-
cy z zespołu „Lipkowianka”. 

Ryszard Bonisławski – nie tyl-
ko parlamentarzysta, łódzki samo-
rządowiec, ale i m.in. przewodnik 
turystyczny, przekazał wszystkim 
solidną porcję historycznej wie-
dzy. Wykład związany był m.in. 

z działaniami wojennymi prowa-
dzonymi podczas powstań narodo-
wych i I wojny światowej, ale też 
z ciekawostkami z życia codzien-
nego zniewolonego społeczeństwa 
czy bohaterów narodowych. 

Szczególnie ciekawymi frag-
mentami wykładu były te nawią-
zujące do jednego z większych 
starć militarnych Powstania Stycz-
niowego na skraju wsi Wola Cy-
rusowa, sąsiadującej z wsią Nie-
sułków Kolonia, czy informacje 
związane z tzw. „Bitwą o Brzezi-
ny”, stoczoną w ramach Operacji 
Łódzkiej podczas I wojny świa-
towej. Na zakończenie spotkania 
zespół i kapela z Lipki wykonały 
kilka pieśni patriotycznych. Nie 
obyło się też bez ludowej nuty. 
Na placu przed budynkiem Domu 
Kultury w alei lip zasadzony zo-
stał dąb – Symbol Wolności.  

 opr. ljsNa placu przed budynkiem Domu kultury w Niesułkowie�zasadzony�został�dąb�–�symbol�Wolności.�

Gmina Stryków
Powstanie 
świetlica 

Imprezy integracyjne, szkole-
nia i zajęcia dla wszystkich grup 
wiekowych – budynek przezna-
czony na takie cele powstanie  
w Starym Imielniku. 

10 października burmistrz Stry-
kowa Andrzej Jankowski i skarb-
nik Barbara Walak podpisali umo-
wę na dofinansowanie projektu 
pt. „Tradycja i nowoczesność łą-
czą pokolenia w świetlicy w Sta-
rym Imielniku”. Projekt powstał 
z inicjatywy i przy zaangażo-
waniu społeczności lokalnej tej 
miejscowości, a obejmuje rozbu-
dowę i przebudowę istniejących 
budynków wraz ze zmianą sposo-
bu użytkowania na budynek świe-
tlicy wiejskiej. Zadanie ma być 
wykonane do 30 września 2019 
roku. Wartość kosztorysowa to 
847 910,74 zł. Kwota dofinanso-
wania w ramach Programu Roz-
woju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020 to 500 000,00 zł. 

Stary Imielnik, tutejsze KGW  
i wszyscy mieszkańcy, czekają na 
swoją świetlicę od dawna. Na do-
bre sprawy zaczęły iść w tym kie-
runku w 2016 r., kiedy to gmina 
wykupiła działkę na potrzeby so-
łectwa. Od tego czasu była ona po-
rządkowana i zagospodarowywa-
na, o czym pisaliśmy na naszych 
łamach na bieżąco.  ljs

kadzielin�|�Biesiada�Jesienna

Symbolem zabawy stała się jabłonka
„Jestem sołtys, fajna 
babka, przyniosłam wam 
dzisiaj jabłka...” – tymi 
słowami powitała sołtys 
Kadzielina Elżbieta 
Michalak uczestników 
Biesiady Jesiennej. 
Zabawa odbyła się  
w sobotę, 13 października, 
w Wiejskim Domu 
Ludowym w Kadzielinie-
Toporowie. 

Już w trakcie części powitalnej 
pojawiła się pierwsza z zapowie-
dzianych przez sołtys niespodzia-
nek. Okazała się nią jabłonka, na-

wiązująca tematycznie do tytułu 
imprezy: „Jabłuszko pełne snu”, 
która stała się zarazem symbolem 
wspomnianego wydarzenia. So-
łectwo otrzymało ją w prezencie 
od pewnego darczyńcy. Publicz-
nej prezentacji drzewka dokonał 
starosta zgierski, Bogdan Jarota. 
W momencie imprezy pozosta-
ła ona jeszcze w doniczce, jed-
nak za kilka dni zostanie posa-
dzona przed Domem Ludowym, 
by przypominać mieszkańcom 
wspólnie spędzone chwile. 

Podczas zabawy zaproszeni 
goście mogli zachwycać się sma-
kiem kilkunastu rodzajów jabłek, 
degustować przygotowane cia-
sta i dania z grilla oraz, oczywi-
ście, śpiewać. Z myślą o biesia-
dzie przygotowano zróżnicowany 

repertuar muzyczny, obejmujący 
zarówno pieśni patriotyczne, jak 
i utwory ludowe czy rozrywkowe. 

Kolejną z niespodzianek przy-
gotowanych przez sołtys Elżbietę 
Michalak było wykonanie przed 
mieszkańcami piosenek z tekstem 
własnego autorstwa. Z podziwem 
publiczności spotkał się m.in. 
utwór zatytułowany „O! Ela”, na-
wiązujący tematycznie do prze-
szłości wsi, wykonany zaś do me-
lodii znanej piosenki Chłopców  
z Placu Broni, pod tym samym ty-
tułem. 

Nostalgicznych akcentów było 
zresztą w trakcie biesiady więcej. 
Korzystając ze spotkania sołtys 
Kadzielina opowiedziała zgroma-
dzonym historię przybycia swojej 
rodziny do tej wsi dokładnie 63 
lata wcześniej – 13 października 
1955 roku. 

– Mieszkańcy po raz pierwszy 
dowiedzieli się, że z pochodze-
nia jestem łodzianką, z wychowa-
nia głownianką, zaś do Kadzielina 
przybyłam nieco później. To, że  
w dniu biesiady przypada rocznica 
mojego osadzenia we wsi, uświa-
domiłam sobie dopiero kilka dni 
temu – przekonywała naszego re-
portera. Z relacji sołtys wynika, 
że mieszkańcom podobały się nie 
tylko opowieści z przeszłości, lecz 
także wspólna zabawa taneczna. 

– Wszyscy się wytańcowali-
śmy! Nogi bolą, ale warto było ra-
zem się weselić. Ci, których nie 
było, niech żałują – zauważa na-
sza rozmówczyni.  aw

Popów Głowieński�|�arkadia�w�Głownie

Owoce za grosze,  
a grosze na schronisko

Szkolne Koło Wolontariatu 
w Zespole Szkolno-Przedszkol-
nym w Popowie Głowieńskim 
rozkręciło działalność w nowym 
roku szkolnym, organizując ak-
cję „Owoce za grosze” na rzecz 
Towarzystwa przyjaciół Zwierząt 
„Arkadia w Głownie” 

Uczniowie, którzy mieli moż-
liwość, przynieśli do szkoły ze 
swoich przydomowych ogródków 
i sadów jabłka, gruszki, śliwki  
i winogrona. Na dwóch prze-
rwach członkowie koła wolonta-
riatu sprzedawali owoce i prze-
kąski z nich za 50 groszy, 1 zł i 2 

zł. Dużym powodzeniem cieszy-
ły się owocowe szaszłyki przygo-
towane przez Amelię, Kingę oraz 
Wiktorię z klasy V. Zainteresowa-
nie akcją wśród uczniów szkoły 
podstawowej było duże, a na za-
kupy przyszły nawet przedszko-
laki. Organizatorkami akcji były 
uczennice Klaudia Rożniata i Mi-
chalina Milczarek (przewodniczą-
ca i wiceprzewodnicząca SKW). 
Uzbierane w ten sposób pienią-
dze przeznaczono na pomoc  
dla schroniska dla bezdomnych 
zwierząt TPZ „Arkadia” w Głow-
nie.  oprac. ewr

Pomoc dla schroniska dla zwierząt.�Drobne�za�owocowe�przekąski�
zbierano�na�rzecz�tPz�„arkadia”.�
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uczestnicy biesiady�początkowo�grillowali�na�terenie�przed�Domem�
ludowym.�Wówczas�byli�oni�świadkami�symbolicznej�prezentacji�jabłonki.�
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Głowno |�ruszyła�inwestycja�na�Mrożyczce

Powstaje Central Wakepark
dokończenie ze str. 3
Teraz, jak dowiedzieliśmy się 

od obecnego na miejscu 19 paź-
dziernika prezesa spółki Neigh-
bors Jarosława Wygody, trwają 
prace przygotowawcze do budo-
wy, polegające m.in. na wyrów-
nywaniu terenu. Wzmocniono na-
ruszoną w wielu miejscach przez 
wodę linię brzegową zalewu,  
w której ubytki zostaną uzupeł-
nione ziemią. Wyrównany teren 
zostanie obsiany trawą. Wycią-
gi (duży sześciomasztowy i dwa 

mniejsze) powstaną oczywiście 
na zalewie, inwestor wybuduje 
też trwały, około 100-metrowy po-
most startowy oraz pomost pływa-
jący. Docelowo na lądzie wzdłuż 
brzegu ustawione zostaną ławki, 
tory do skimboardu (ślizgów na 
desce po płytkiej wodzie), pump-
track (infrastruktura do akrobacji 
rowerowych), plenerowa siłownia 
czy mini-plaża dla najmłodszych. 

Wzdłuż DK14 stanie osiem 
domków campingowych z wido-
kiem na Mrożyczkę. Domki te są 

już gotowe i czekają u producen-
ta. Na terenie obiektu powstanie 
oczywiście wypożyczalnia sprzę-
tu, a także restauracja i sanitariaty.

Jarosław Wygoda mówi, że 
chciałby, żeby do grudnia br. po-
wstały wszystkie kluczowe obiek-
ty, ale tempo budowy zależy od 
wielu czynników, m.in. warunków 
pogodowych, dostępności ekip 
itp. Ważną sprawą jest podłącze-
nie prądu i doprowadzenie kana-
lizacji, która będzie musiała prze-
chodzić pod krajówką. Inwestor 

zabiega o budowę bezpiecznego 
(najlepiej z sygnalizacja świetlną) 
przejścia dla pieszych od parkingu 
po przeciwnej stronie trasy. 

Na zbiorniku skręcono już 
pierwsze dwie wyporne przeszko-
dy, które docelowo zostaną zako-
twiczone na trasie przejazdu, tak, 
by go urozmaicić i umożliwić wy-
konywanie trików i akrobacji. Te-
stowy przejazd przez nie na spe-
cjalistycznej wyciągarce dzięki 
uprzejmości firmy Warsaw Wake 
Academy wykonał w ubiegłym 
tygodniu aktualny mistrz Polski  
w wakeboardzie Filip Czerniec.

Uruchomienie Central Wake-
parku planowane jest na sezon 
2019.  ewr

elementy, z których powstaną przeszkody dla wakeboardzistów. 
Budowa�wakeparku�w�Głownie,�stan�na�19�października.�
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to ja na ulicy Chopina –�swoje�zdjęcie�z�dzieciństwa�pokazuje�na�wystawie�emerytowana�nauczycielka�
krystyna�Milczarek.�

Powrót do lat szkolnych. Prezes�stowarzyszenia�„senior”�zofi�a�ogórek�obok�zdjęć�sP�nr�1�sprzed�lat.�
na�jednym�z�nich�stoi�w�galowym�stroju�na�schodach�szkoły.�
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Szkolne znajomości. Dyrektorki�głowieńskich�szkół�Beata�Pilarska�
i�anna�zielińska�oraz�Wojciech�Brzeski�znają�się�od�dziesięcioleci.�
spotkanie�na�otwarciu�wystawy�stało�się�dla�nich�okazją�do�wspomnień.�

Głowno�|�Wystawa�na�stulecie�niepodległości

Fotografi czna podróż
ulicami Głowna 1918-2018
Życie dawnego Głowna, pokazane na setkach zdjęć, można oglądać na bardzo ciekawej 
wystawie, otwartej 17 października w Zespole Szkół Licealno-Gimnazjalnych.

Wystawa pt. „Zatrzymane 
w kadrze. Fotografi czna podróż 
ulicami Głowna 1918-2018” jest 
wspólną inicjatywą Liceum Ogól-
nokształcącego z ZSL-G i Sto-
warzyszenia „Senior”, podjętą 
z okazji stulecia odzyskania przez 
Polskę niepodległości. Pomysł ze-
brania wśród głownian zdjęć i zor-
ganizowania wystawy wyszedł od 
klasy IIIB LO i jej wychowawczy-
ni Agnieszki Jakubowskiej, która 
wraz z Małgorzatą Rajpold zaję-
ła się potem przygotowaniem eks-
pozycji. Inicjatywa od początku 
spodobała się dyrektor ZSLG An-
nie Lewandowskiej oraz Stowa-
rzyszeniu „Senior”, które zostało 
współorganizatorem i dzięki któ-
remu pozyskano fi nanse na całe 
przedsięwzięcie. 

Otwarcie wystawy zgromadzi-
ło licznie przybyłych gości, w tym 

przedstawicieli władz samorzą-
dowych kończącej się kadencji, 
a więc reprezentujących powiat 
jako organ prowadzący ZSLG: 
starostę zgierskiego Bogdana Ja-
rotę, członka zarządu Wojciecha 
Brzeskiego i naczelnika Wydzia-
łu Oświaty Jacka Brzezińskiego. 
Z władz miejskich obecni byli: 
pełniący funkcję burmistrza 
Głowna Wojciech Baleja, prze-
wodnicząca Rady Miejskiej Mag-
dalena Szajder oraz kilku radnych. 
Na otwarciu wystawy stawili się 
także proboszczowie wszystkich 
trzech głowieńskich parafi i, dy-
rektorzy szkół, przedstawiciele 
stowarzyszeń, emerytowani na-
uczyciele. Zebranych powitała dy-
rektor ZSL-G Anna Lewandow-
ska, a wstęgę na otwarcie wystawy 
przecięli uczniowie Miłosz Mo-
spinek i Wiktor Berczak. 

Ponad 500 zdjęć 
z albumów głownian
O idei wystawy, jej przygoto-

waniu i celach, jakie wyznaczyli 
sobie organizatorzy, mówiły na-

uczycielka Anna Kotulska oraz 
uczennica klasy maturalnej Wero-
nika Krysztofczyk. 

Prace przygotowawcze rozpo-
częto już w lutym br., a do gro-
madzenia materiału wystawienni-
czego przyczyniła się odpowiedź 
mieszkańców miasta na zaprosze-
nie do współtworzenia ekspozycji 
poprzez przekazywanie na nią ar-

chiwalnych zdjęć z własnych zbio-
rów czy albumów rodzinnych. 
W sumie zebrano 800 fotografi i, 
z których, po dokonaniu selekcji, 
na wystawę zakwalifi kowano po-
nad 500. Oryginalne zdjęcia zo-
stały zeskanowane i wydrukowa-
ne na papierze fotografi cznym. 

Polonistka Anna Kotulska 
wspomniała, że Głowno było 
miejscem akcji m.in. „Chłopów” 
Reymonta, a uczennica Maria 
Siek wyrecytowała wiersz Jana 
Brzechwy „Murzyn w Głownie”, 
zapewne wielu osobom doskonale 
wcześniej znany z wokalnej inter-
pretacji Kingi Preis. 

Podziękowano 
współtwórcom 
wystawy
Ponieważ wystawa nie powsta-

łaby bez zaangażowania głow-
nian, dyrektor ZSLG przygo-
towała imienne podziękowania 
dla tych, którzy przekazali swoje 
zdjęcia i inne archiwalia: Graży-
ny Babucy, Małgorzaty Baraniak, 
Wojciecha Brzeskiego, ks. dr. Sta-

nisława Banacha, Małgorzaty 
Chabery, Mateusza Chmurskie-
go (prawnuka legionisty Michała 
Grabowicza), Ilony Dąbrowskiej, 
Zofi i Dylik, Wiktorii Flis, Jolan-
ty Fortuniak, Oliwii Jagielskiej, 
Marii Jakiel, Barbary Jankow-
skiej, Adama Kubiaka, Tomasza 
Kubiaka (kolekcjonera, który na 
pchlim targu nabył zdjęcia wyko-
nane w Głownie przez niemiec-
kiego ofi cera w okresie II wojny 
światowej), Krzysztofa Laszkie-
wicza (przy tej okazji przekazał 
do szkolnej biblioteki swoje książ-
ki), Bożeny i Antoniego Lendzio-
nów, Piotra Lewandowskiego, 
Małgorzaty Malinowskiej, Kry-
styny Milczarek, Beaty Pilarskiej, 
Marty Polit-Wawrzyn, Przemysła-

wa Rynkowskiego, Elżbiety Si-
wińskiej, Lecha Sobczyńskiego, 
ks. Tomasza Trzcińskiego, Jadwi-
gi Wypych i Lecha Kowalskiego. 

Większość wyczytanych osób 
była na otwarciu i mogła odebrać 
podziękowania osobiście. Wszyst-
kich, którzy przyczynili się do po-
wstania wystawy, wymieniono 
w gablocie umieszczonej przy 
wejściu. 

Wojciech Brzeski zwrócił uwa-
gę na potrzebę pozyskania środ-
ków, by wszystko, co zostało za-
prezentowane na wystawie, mogło 
ukazać się drukiem, by nie była 
ona przedsięwzięciem jednorazo-
wym, lecz została zachowana dla 
przyszłych pokoleń w formie pa-
miątkowego albumu.   str. 43

elżbietA wolDAN
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Punkt zapalny
Gmina Głowno�|�interwencja�drogowa

Za cienki ten asfalt!
Przedsiębiorca  
z Antoniewa,  
Michał Gocek, nie jest 
zadowolony z jakości 
nakładki asfaltowej  
na wyremontowanej rok 
temu drodze, na której 
nawierzchni rysują się 
dziś liczne spękania.

Wyremontowana w 2017 r. dro-
ga gminna przez Antoniew prze-
biega przy rodzinnej firmie Goc-
ków (składzie opału) i stanowi do 
niej dojazd od dróg powiatowych. 
Już na etapie modernizacji tej dro-
gi napotykano na różne problemy, 
w tym m.in. związane z koniecz-
nością naprawy przepustu już po 
położeniu nowej nakładki. Wiele 
do życzenia pozostawiało też po-
bocze przy połączeniu tej drogi  
z powiatówką prowadzącą do 
Bronisławowa. Wykonawca inwe-
stycji, firma Drogomex, wzywany 
był przez urząd do poprawek, a te-
mat jakości wykonanych prac był 
w tamtym okresie szeroko dys-
kutowany na forum Rady Gminy 
Głowno. 

W marcu br. pisaliśmy na ła-
mach „Wieści”, że nowa na-
wierzchnia na drodze w An-
toniewie nie przetrwała zimy  
w zadowalającym stanie. Na kil-

ku odcinkach, przy skraju jezdni,  
z jednej i drugiej strony rysowały 
się głębokie pęknięcia, powięk-
szające się pod ciężarem pojaz-
dów i na skutek mrozu. Wówczas 
wykonawca remontu, w ramach 
napraw gwarancyjnych załatał te 
spękania. Droga, przypominamy, 

objęta została 10-letnią gwaran-
cją, a kolejne ujawniające się na 
niej problemy każą przypuszczać, 
że jej serwisowanie może być po-
trzebne nawet co sezon.

Już teraz nowych pęknięć na 
nowej nakładce jest niemało, a 
Michał Gocek przypuszcza, że na 

wiosnę będzie ich jeszcze więcej, 
a istniejące pogłębią się, gdy zimą 
w szczelinach zamarznie woda. 
Przyczyn postępującej erozji upa-
truje on w zbyt cienkiej warstwie 
ścieralnej, położonej na starym 
asfalcie, który gdzieniegdzie na 
poboczach wystaje spod nowego 

dywanika. Jeśli w takim miejscu 
przyłoży się zwykłą miarkę, nie 
trzeba być ekspertem, by zauwa-
żyć, jak cienka jest nowa nakład-
ka, nie mająca tam nawet 2 cm 
grubości. Tymczasem z archiwal-
nych informacji przetargowych, 
wynika, że na remontowanej  
w 2017 drodze gminnej w Antonie-
wie, warstwa ścieralna nawierzch-
ni z mieszanek mineralno-asfalto-
wych powinna mieć grubość 4 cm. 

Zdaniem ojca pana Michała, 
Janusza Gocka, tak dużą dyspro-
porcją między treścią zamówie-
nia, a stanem faktycznym, powin-
na zająć się prokuratura. Obydwaj 
przedsiębiorcy uważają, że za-
wiódł nadzór nad wykonaniem tej 
inwestycji, który powinien od razu 
wykryć nieprawidłowości. Ich na-
stępstwem jest niszczenie drogi, 
zdecydowanie zbyt szybkie jak na 
warunki lokalne i umiarkowane 
natężenie ruchu. 

Kiedy o spostrzeżeniach przed-
siębiorców rozmawialiśmy te-

lefonicznie z Tomaszem Kubia-
kiem, inspektorem Urzędu Gminy 
Głowno ds. infrastruktury tech-
nicznej, powiedział, że problem 
ten nie został przez nikogo zasy-
gnalizowany, a bez wiedzy o tym 
trudno podejmować jakiekolwiek 
działania. Oczywiście urząd nie 
zawaha się wezwać wykonawcy 
do napraw gwarancyjnych, ale co 
do grubości asfaltu nasz rozmów-
ca nie zajmował stanowiska, za-
uważając jedynie, że potencjalnie 
mogło się zdarzyć, że w pewnych 
punktach nakładka jest grubsza,  
a w innych może wyglądać na 
cieńszą. 

***
Idąc za głosem osób, które 

poinformowały naszą redakcję  
o swoich spostrzeżeniach, zachę-
camy władze gminy Głowno do 
zapoznania się ze stanem przed-
miotowej drogi w terenie. 

Skądinąd wiemy, że kwe-
stia projektowanej a rzeczywi-
stej grubości asfaltów na gmin-
nych drogach w innych punktach 
jest przedmiotem dociekań na 
szerszą skalę, bo do urzędu już 
29 września wpłynęło pismo 
od głownianina, posiadającego  
w gminie działkę, w którym py-
tał on, dlaczego warstwy asfaltu  
na drogach gminnych wybudo-
wanych w okresie ostatnich 5-10 
lat, mają grubość zaledwie 2-3 
cm? 

Problem bez wątpienia wyma-
ga przeanalizowania, wyciągnię-
cia wniosków, a tam gdzie to ko-
nieczne – podjęcia skutecznych 
działań naprawczych, by zapobiec 
postępującej erozji stosunkowo 
nowych nakładek.  ewr

Jeśli�przyłoży�się�
zwykłą�miarkę,��
nie�trzeba�być�
ekspertem,��
by�zauważyć,��
jak�cienka�jest�nowa�
nakładka,�nie�mająca�
tam�nawet�2�cm�
grubości.�

Nie za cienki ten dywanik? tak�wygląda�nakładka�położona�w�2017�r.�na�starym�asfalcie�w�antoniewie,�
mierzona�miarką.�
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Region�|�Wybory�samorządowe�

Wielcy wygrani, wielcy przegrani
dokończenie ze str. 3
Na kandydaturę Magdaleny 

Szajder zagłosowało 444 osób. 
Sama zainteresowana nie skomen-
towała jednak uzyskanego przez 
siebie wyniku, zaś odnosząc się 
do swojej pracy w Radzie Miej-
skiej powiedziała jedynie, iż jest 
zaskoczona, że tym razem się to 
nie udało. 

– Wyborcy zdecydowali ina-
czej, wybrali inne osoby, cóż wię-
cej mogę skomentować? – pytała. 

Lepszego wyniku w przypad-
ku wspomnianej kandydatki spo-
dziewał się również krzysztof 
Wawrzyn, do czego przyznał się 
w rozmowie z naszym reporte-
rem tuż przed oficjalnym ogłosze-
niem wyników. Trzeba podkreślić, 
że w walce o fotel burmistrza on 
sam zdobył 660 głosów, uzysku-
jąc tym samym poparcie na po-
ziomie 10,55%. Mimo, iż mógł-
by się więc wydawać przegranym 
tych wyborów, taki się jednak nie 
czuje. 

– Trzecie miejsce w sytuacji 
tak silnej konkurencji jest w mojej 
opinii miejscem bardzo dobrym. 
Pamiętajmy, że pełniąc funkcję 
burmistrza przez kilka miesięcy, 
Wojciech Baleja miał możliwość 
zaprezentować się publicznie i po-
zwolić wyborcom się bliżej po-
znać. Skutecznie to wykorzystał. 
Ja startowałem po raz pierwszy, 
nie jestem znany w Głownie, więc 
trzecie miejsce także jest pewnym 
sukcesem – skomentował. 

Wśród wielkich zwycięzców  
w wyborach wskazać należy 
marka Jóźwiaka – wójta gminy 
Głowno, który obronną ręką wy-
szedł z okresu trudnej współpra-
cy z opozycyjną radą, jaka wie-
lokrotnie nie wyrażała zgody na 
proponowane przez niego projek-
ty uchwał, m.in. propozycje prze-
sunięć budżetowych czy zacią-
gnięcia kredytu. Przypomnijmy, 
że według oficjalnych wyników 
bezpartyjny kandydat KW PiS 
zdobył w wyborach 1258 głosów, 
czyli poparcie 57,79% wyborców. 

Ciesząc się z tego zwycięstwa 
komitet KW PiS nie może jed-
nak uznać tego sukcesu za swój 
własny. Wyniki wyborów do 
Rady Gminy Głowno, gdzie we-
szło jedynie 5 jego przedstawicie-
li świadczą raczej o przegranej ko-
mitetu. Częściowo taki wynik jest 
również porażką samego Jóźwia-
ka, gdyż wójt nie posiada w radzie 
większości, a to, pomimo deklara-
cji współpracy z obu stron, może 
oznaczać, że kadencja, która wła-
śnie się rozpoczyna również przy-
niesie mu sporo rozczarowań oraz 
politycznych trudów. Niewyklu-
czone, że wygrana z takiej per-
spektywy ma jednak słodko-gorz-
ki smak. 

Przegranym w wyborach na te-
renie gminy Głowno wydaje się  
z kolei kontrkandydat wójta – 
Przemysław kapka, który uzy-
skał poparcie 42,21 % wyborców, 
czyli 919 głosów. W przypadku 

wspomnianego kandydata mowa 
o porażce podwójnej – z jednej 
strony przegranej w wyborach 
na wójta, z drugiej zaś o przegra-
nej w wyborach do Rady Gminy 
Głowno, w której tym razem za-
brakło dla niego miejsca. Komen-
tując wyniki wyborów, Przemy-
sław Kapka wskazuje jednak na 
sukces swojego komitetu KWW 
Dla Gminy Głowno, który wpro-
wadził do rady większość, czyli 7 
swoich przedstawicieli. 

– Komitet odniósł w tych wy-
borach sukces i z tego jestem za-
dowolony – podkreśla kandydat. 

Z kolei wygranym w wyborach 
do Rady Gminy Głowno wydaje 
się michał Wójcik, dla którego 
start w wyborach – i to z własnego 

komitetu – był debiutem samorzą-
dowym. Przypomnijmy, że nowy 
radny działał dotychczas jedynie 
w Młodzieżowej Radzie Miej-
skiej w Głownie oraz w samorzą-
dzie uczniowskim w strukturach 
ZSLG w Głownie. Pomimo braku 
doświadczenia oraz młodego wie-
ku w tegorocznych wyborach uzy-
skał on poparcie 77 osób, co dało 
mu wynik na poziomie 43,26%. 
Można więc uznać, że debiut  
w samorządzie z prawdziwego 
zdarzenia miał on całkiem udany. 

Siła młodości wygrała zresztą 
w tym przypadku z siłą doświad-
czenia, dlatego decyzją mieszkań-
ców w Radzie Gminy Głowno  
w ciągu najbliższych 5 lat nie zo-
baczymy dotychczasowego rad-
nego marka zgierskiego, który 
przegrał z Wójcikiem różnicą 20 
głosów oraz wieloletniego radne-
go, a także aktywisty społecznego 
– Jerzego Cybulskiego. Prze-
granym w wyborach do samorzą-
du gminnego wydaje się również 
dotychczasowy radny Radosław 
olejniczak, który tym razem po-
niósł porażkę w starciu z debiu-
tującą w radzie Iwoną Dałek. Po-
rażka jest tym boleśniejsza, iż do 
wyniku debiutantki zabrakło Olej-
niczakowi jedynie 17 głosów. 

Z kolei w Strykowie zwycięzcą, 
pomimo drugiej tury wyborów, 
już można okrzyknąć Witolda 
kosmowskiego, który w wybo-
rach uzyskał poparcie na pozio-
mie 34,54%. Głosowało na niego 

2 067 osób. Dodatkowo, udało się 
mu również dostać do Rady Miej-
skiej.

– Wynik jest bardzo dobry, 
zwłaszcza w mieście, gdzie za-
głosowała na mnie co druga oso-
ba. Absolutnie nie czuję się jed-
nak wygrany, bo walka trwa, a jej 
losy nadal pozostają nieznane. Nie 
tracę jednak spokoju i wiary w to, 
że wybór osób, które w pierwszej 
turze głosowały na alternatyw-
nych kandydatów, tym razem tra-
fią do mnie. Liczę na dobry wynik  
w drugiej turze – powiedział w 
rozmowie z naszym reporterem. 

Wygranym w batalii o fotel 
burmistrza Strykowa może jed-
nak okazać się Andrzej Jankow-
ski. Ubiegającemu się o reelekcję 
burmistrzowi udało się uzyskać 
w niedzielnych wyborach 2 747 
głosów. O sukcesie może on już 
mówić choćby w odniesieniu do 
głosów mieszkańców gminy, któ-
rych stał się wybrańcem. Jak sam 
przyznaje, do swojego wyniku 
podchodzi jednak z pokorą, zaś  
w drugiej turze postara się zadbać  
o zaufanie również ze strony 
mieszkańców miasta. 

– Uzyskany w wyborach wy-
nik jest dla mnie zadowalający, 
jednak pamiętam o tym, że nie je-
stem jeszcze wygranym. Jestem 
wdzięczny mieszkańcom za to, 
że po raz kolejny zdecydowali się 
mnie obdarzyć zaufaniem. Dzię-
kując za pierwszą turę, zachęcam 
do głosowania w drugiej. Wynik 
jest dobry, a taki jest dla mnie zna-
kiem, że należy nadal działać – za-
uważa.

Gorycz podwójnej porażki od-
czuł krzysztof Bandurowicz.  

W wyborach na burmistrza spo-
śród wszystkich startujących uzy-
skał on wynik najniższy, utrzymu-
jący się na poziomie 8,72%. Była 
to jego trzecia nieudana próba 
startu w wyborach na burmistrza. 
Dodatkowo, zabrakło dla niego 
miejsca również w Radzie Miej-
skiej, co dla wielokadencyjnego 
radnego może być dodatkowym 
ciosem. 

Element zaskoczenia zawiera-
ły wyniki wyborów do Rady Po-
wiatu Zgierskiego. Ich wielkim 
wygranym okazał się Wojciech 
Brzeski. Zaskoczeniem jest jed-
nak nie tyle wejście do Rady Po-
wiatu tego wieloletniego i ak-
tywnego samorządowca byłego 
burmistrza Głowna, lecz rekordo-
wa liczba oddanych na niego gło-
sów. Kandydat otrzymał ich aż 
1249 – to niemal dwukrotnie wię-
cej niż zofia ogórek (649 gło-
sów) oraz tomasz Jędrzejczak 
(697), którym także udało się do-
stać do rady. 

– Wynik jest bardzo dobry, a co 
dla mnie szczególnie istotnie, lep-
szy niż cztery lata temu. Duże po-
parcie mojej osoby oraz całej listy 
PSL-u świadczy o tym, że miesz-
kańcy docenili to, co udało się 
zmienić w Głownie w tej kadencji. 
Mówimy o historycznym momen-
cie, bowiem we wspomnianym 
czasie zrealizowano mnóstwo in-
westycji za rekordową sumę 11 
milionów złotych. Na myśl o wy-
niku odczuwam zadowolenie, sa-
tysfakcję oraz wdzięczność za 
wszystkie oddane głosy. Dziękuję 
wyborcom za zaufanie – zauwa-
żył w rozmowie z naszym repor-
terem.  aw

element�zaskoczenia�
zawierały�wyniki�
wyborów�do�rady�
Powiatu�zgierskiego.�
ich�wielkim�wygranym�
okazał�się�Wojciech�
Brzeski.�zaskoczeniem�
jest�rekordowa�liczba�
oddanych��
na�niego�głosów.
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Łowicz�|�zebranie�mieszkańców�nowego�Miasta

Tylko jeden wniosek 
do budżetu obywatelskiego
Mieszkańcy osiedla  
Nowe Miasto na zebraniu 
z burmistrzem we wtorek, 
16 października, nie mieli 
problemu z wyborem 
inwestycji, jaka w tej części 
miasta będzie realizowana 
w przyszłym roku w ramach 
budżetu obywatelskiego. 
Wpłynął tylko jeden 
wniosek, a na zebraniu nie 
pojawił się żaden inny, choć 
taka możliwość istniała.

W zebraniu uczestniczyła licz-
na, jak na Nowe Miasto liczba, 
około 40 uczestników, przy czym 
duża część z nich to osoby, które 
przyszły się pokazać przed wy-
borami, ponieważ kandydowały  
w nich. Nie zawsze byli to miesz-
kańcy tej części miasta. 

Wniosek do budżetu obywa-
telskiego dotyczył budowy zatoki 
parkingowej przy Przedszkolu nr 
4 przy ul. Sikorskiego oraz remon-

tu ogrodzenia terenu tego przed-
szkola. Mimo tego, że propozycja 
jest tylko jedna, będzie ona pod-
dana głosowaniu internetowemu  
i tradycyjnemu, które trwać bę-
dzie od 22 listopada do 7 grudnia.  
W tym samym czasie – co wy-
jaśniano uczestnikom spotkania 

– trwać będzie też głosowanie na 
inwestycję do tegoż budżetu oby-
watelskiego z puli ogólnomiej-
skiej. 

Temat parkowania – braku 
miejsc parkingowych, nieprawi-
dłowego parkowania i wyciągania 
konsekwencji wobec kierowców, 
którzy łamią przepisy, był jednym 
z poważniejszych, poruszonych na 
zebraniu. Zresztą – na różne spo-
soby. Bo jedni mieszkańcy wska-
zywali, gdzie jeszcze można by-
łoby wygospodarować miejsca 
do parkowania np. przy starostwie 
czy targowisku, inny przeciwnie  
– że samochody nie powinny par-
kować na podwórkach, gdzie ro-
sną piękne drzewa, albo – aby par-
kingi były poza miastem. 

Burmistrz Krzysztof Kaliński, 
pomimo sprzeczności tych ocze-
kiwań, dziękował mieszkańcom 
za to, że o tym mówią. Dodał, 
że pomimo że w ciągu ostatnich 
12 lat miasto pobudowało 1.500 
miejsc parkingowych, to wciąż ich 
brakuje, ponieważ statystycznie  
na 10 mieszkańców Łowicza 
przypada 7,5 samochodu. 

Na spotkaniu mieszkańcy po-
ruszyli również problem niebez-
piecznych wyścigów samochodo-
wych, jakie nocną porą odbywają 

się na ul. Starzyńskiego, Staro-
rzecze i Piłsudskiego. W tej spra-
wie głos zabrał obecny na spotka-
niu policjant, który powiedział, że 
policja stara się minimalizować te 
poczynania, ale obecność policji  
w praktyce od razu kończy takie 
popisy – gdy tylko patrol się odda-
li, wyścigi zaczynają się na nowo.  
W tej sprawie odezwał się też Grze-
gorz Pełka, naczelnik Wydzia-
łu Inwestycji Remontów w Urzę-
dzie Miejskim, polecając uwadze 
funkcjonariuszy ul. Dmowskiego 
(otwartą dzień po zebraniu), ponie-
waż na niej również są idealne wa-
runki dla kierowców, którzy lubią 
się popisywać. 

Pojawił się też wniosek o ro-
zebranie starego i uszkodzone-
go ogrodzenia, które znajduje się  
na tyłach dawnego Kolegium Ko-
legium Nauczycielskiego, po-
między os. Broniewskiego a tar-
gowiskiem. Podjęto nawet próbę 
przegłosowania wniosku w tej 
sprawie, z której jednak zrezygno-
wano, ponieważ mało kto z obec-
nych na zebraniu wiedział, o które 
ogrodzenie chodzi. 

Pod koniec dyskusji poru-
szono problemy starszych osób  
w korzystaniu z biletomatów 
MZK. Burmistrz na sugestię 
mieszkańców, że miasto mogłoby 
zorganizować szkolenie, jak je ob-
sługiwać, odpowiedział, że to do-
bry pomysł. Postara się zaangażo-
wać w to stażystów. Zgłoszono też 
problem z dostępem do informacji  
o tym, co dzieje się w mieście. 
Jako przykład podano autobusy, 
jakie miasto zapewniło osobom, 
które chciałby pojechać do Nie-
borowa na „Fausta”, w których 
było wiele miejsc wolnych. Gdyby 
informacja była bardziej rozpro-
pagowana, mogłoby więcej osób  
z nich skorzystać. Wysłuchując 
tych uwag wiceburmistrz Bogu-
sław Bończak radził mieszkańcom 
zapisanie się do miejskiego syste-
mu powiadamia, w którym można 
bezpłatnie otrzymywać sms.  mwk 

używając kluczy i wkrętaków�dostępnych�przy�dworcu�łowicz�Główny�
można�np.�wyregulować�swój�jednoślad.
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Frekwencja na zebraniu była rekordowa,�ale�nie�wszyscy�na�nim�
obecni�byli�mieszkańcami�osiedla�nowe�Miasto.�

Aktualności

Bielawy�|�Po�remoncie�

Strażacy własnymi rękami 
wyremontowali łazienkę

Druhom ochotnikom z jednost-
ki OSP w Bielawach nieobce są 
prace remontowe. Udowodnili to 
dokonując własnymi rękami re-
montu łazienki w remizie. Praco-
wali społecznie, a środki na za-
kup materiałów pozyskali z LGD 
„Ziemia Łowicka” i urzędu gmi-
ny.

Remont był koniecznością od 
dawna, ale na jego przeprowa-
dzenie wciąż brakowało funduszy, 
dlatego w tym roku został wpi-
sany w projekt „Pędzlem i pacą 
– Strażacy się wzbogacą!”, dofi-
nansowany ze środków Programu 
„Działaj Lokalnie” Polsko-Ame-
rykańskiej Fundacji Wolności, 

realizowanego przez Akademię 
Rozwoju Filantropii w Polsce oraz 
Ośrodek Działaj Lokalnie – Sto-
warzyszenie Lokalna Grupa Dzia-
łania „Ziemia Łowicka”. Wartość 
dotacji pozyskanej z tego źródła 
wyniosła 3.000 zł, udział własny 
straży w projekcie stanowiło 150 
zł, 200 zł dołożyła gmina Biela-
wy, a dodatkowo farbę podarowa-
ła prywatna firma. Dzięki takiemu 
wsparciu oraz społecznemu za-
angażowaniu 15 druhów łazien-
ka zmieniła się nie do poznania, 
a sami strażacy udoskonalili się 
w kładzeniu terakoty, gipsowaniu 
ścian, dobieraniu kolorów i malo-
waniu pomieszczeń.  ewr

Gotowi do pracy. na�zdjęciu�druhowie�Bartosz�charucki�i�Mateusz�
antczak.�

Rzut okiem�|�altana�i�Przystanek�

Drewniana altanka z miejscem do siedzenia oraz zaparkowania 
rowerów�została�ustawiona�przy�ul.�Warszawskiej�w�sannikach��
–�w�miejscu,�w�którym�kiedyś�„straszyła”�stara,�zniszczona�kamienica�
komunalna.�altana�została�sfinansowana�z�pieniędzy�lokalnej�Grupy�
Działania�na�drobną,�nie�związaną�trwale�z�gruntem�infrastrukturę�
turystyczną.�W�sannikach�altana�pełni�ona�również�rolę�nieformalnego�
przystanku�autobusowego.�Do�tej�pory�był�tylko�słupek�z�rozkładem,��
teraz�można�usiąść�w�oczekiwaniu�na�autobus.�mak
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Łowicz |�„rowerowe�łódzkie”

Będzie można samemu 
naprawić sobie rower

Na terenie parkingu przy dwor-
cu PKP Łowicz Główny stanęła 
stacja naprawy rowerów. Rowe-
rzysta może zawiesić swój jedno-
ślad na dwóch rączkach wystają-
cych z metalowej rury i, używając 
podstawowych narzędzi (płaskich 
i imbusowych kluczy oraz wkrę-
taków) zamocowanych na gumo-
wych linkach, dokonać jego na-
prawy lub regulacji. 

Będzie to jedyna w Łowiczu 
stacja napraw, która powstanie  
w ramach realizowanego w kilku 
miastach przez firmę NB Serwis, 
na zamówienie Urzędu Marszał-
kowskiego w Łodzi, projektu „Ro-
werowe Łódzkie”. 

Przypomnijmy, że dotąd na 
terenie miasta na 12 stacjach, 
gdzie stanie łącznie 96 rowe-
rów do wypożyczenia, dokonano 
utwardzenia miejsc postojowych  
i ustawiono pylony z planszami in-
formacyjnymi. Obecnie rozpoczę-
to przygotowania do uruchomie-
nia programu informatycznego do 
obsługi rowerów, dzięki któremu 
rowery będzie można wypoży-
czyć za pomocą smartfona. Same 
rowery pojawią się prawdopo-
dobnie tuż przed uruchomieniem 
systemu, na początku listopada, 
wcześniej na stacjach zostaną za-
instalowane stojaki przeznaczone 
do ich parkowania.  tb
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Rodziny zastępcze |�szykują�się�duże�zmiany�

Ministerstwo stawia na rodziny, 
placówkom mówi „nie!”
Ministerstwo Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej 
przygotowuje dużą nowelę Ustawy o wspieraniu 
rodziny i systemie pieczy zastępczej.

Małgorzata Janicka – doświad-
czony pracownik socjalny z PCPR 
w Łowiczu – obserwuje dwa za-
sadnicze kierunki proponowa-
nych zmian: większy parasol bez-
pieczeństwa dla wychowanków 
opuszczających pieczę zastęp-
czą i dążenie do całkowitej dein-
stytucjonalizacji. Kandydaci na 
wszystkie typy rodzin zastępczych 
będą teraz potrzebni jak jeszcze 
nigdy dotąd.

W Powiatowym Centrum Po-
mocy Rodzinie w Łowiczu do-
wiadujemy się, że projekt Usta-
wy zakłada rozwój rodzinnych 
form pieczy zastępczej i ograni-
czenie umieszczania dzieci w pla-
cówkach opiekuńczo-wychowaw-
czych, co zamyka się w pojęciu 
deinstytucjonalizacji.

– Polityka państwa dąży do li-
kwidowania domów dziecka 
– mówi Robert Wójcik, dyrek-
tor PCPR w Łowiczu. – Jest sil-

ny nacisk na to, żeby pracować 
z rodziną biologiczną, żeby dzie-
ci nie trafi ały do pieczy zastępczej, 
a jeśli już muszą do niej trafi ć, to 
niech to będzie rodzina zastępcza, 
a nie placówka. Taki jest obecnie 
trend, jest on bardzo silny i robi się 
wszystko, by do niego dążyć – do-
daje starszy pracownik socjalny 
Małgorzata Janicka. 

Małe dzieci 
tylko w rodzinach
Reforma zakłada, że w pla-

cówkach opiekuńczo-wychowaw-
czych nie będą mogły być umiesz-
czane dzieci poniżej 10. roku życia 
(do tej pory poniżej 7 lat). Wszyst-
kie te małe dzieci mają trafi ć 
do rodzinnej pieczy zastępczej. 
W związku z tym – większe niż 
zwykle – będzie zapotrzebowanie 
na wyszkolone rodziny zastępcze, 
szczególnie rodziny zawodowe 
i te o charakterze pogotowia opie-
kuńczego, które przyjmują dzie-
ci interwencyjnie i na krótki czas. 
– Bardzo nam ich potrzeba na te-
renie powiatu łowickiego, bo do 
tej pory rodziny, które się u nas 
szkoliły, nie były otwarte na utwo-

rzenie rodziny o takim charakterze 
– przyznaje Małgorzata Janicka. 

Nie kryje ona, że będzie to sy-
tuacja trudna, szczególnie w przy-
padku tych najmniejszych dzieci, 
gdyż brak rodzin zastępczych jest 
obecnie problemem ogólnokra-
jowym. Tymczasem liczba dzieci 
do umieszczenia w rodzinnej pie-
czy zastępczej jeszcze wzrośnie. 
Dochodzą też takie sytuacje jak ta, 
gdy po tegorocznym weekendzie 
majowym nastąpiła konieczność 
umieszczenia w pieczy zastępczej 
aż 6 dzieci, w tym 2 małych. – Tak 
się akurat zdarzyło, że w tym cza-
sie źle się zadziało w tych rodzi-
nach – mówi Małgorzata Janicka. 

Parasol ochronny 
dla wychowanków
Drugi kierunek dotyczy osób 

opuszczających rodzinną pieczę 
zastępczą. W świetle dotychczas 
obowiązujących przepisów oso-
ba dorosła, która podjęła decyzję 
o usamodzielnieniu się, nie miała 
już możliwości powrotu do rodzi-
ny. – Teraz ustawodawca podszedł 
do sytuacji osób usamodzielniają-
cych się dużo bardziej liberalnie 
i dał im możliwość na refl eksję: 
jeśli uznają, że była to zła decy-
zja, to mogą wrócić do pieczy za-
stępczej – wyjaśnia Małgorzata 

Janicka. Co więcej, w przypadku 
rozwiązania rodziny zastępczej, 
pełnoletni wychowanek może 
zdecydować o przejściu do innej.

zaplecze na start
Ważna zmiana dotyczy też do-

datku wychowawczego, tzw. 500 
plus. Projekt wprowadza zasa-
dę, że 80% tej kwoty nadal bę-
dzie wypłacane rodzinie zastęp-
czej, ale pozostała część dodatku 
gromadzona będzie przez właści-
wego starostę na wyodrębnionym 
rachunku bankowym. – Odłożone 
w ten sposób środki będą wypła-
cane dziecku w momencie jego 
usamodzielnienia (przyp. red. – za 
zgodą starosty mogą być w wyjąt-
kowych okolicznościach wypłaco-
ne wcześniej). Takie rozwiązanie 
pozwoli gromadzić środki fi nan-
sowe na przyszłe potrzeby osób 
opuszczających pieczę zastępczą 
– czytamy na stronie Ministerstwa 
Rodziny, Pracy i Polityki Społecz-
nej.

W nowelizacji pojawił się tak-
że zapis o tym, że jeśli na dziecko 
są zasądzone alimenty, to rodzi-
ny mają je gromadzić na wyod-
rębnionym rachunku bankowym 
(za zgodą sądu będzie je można 
wypłacić wcześniej). Bieżące po-
trzeby wychowanka powinny być 

pokrywane ze świadczenia na po-
krycie kosztów utrzymania dziec-
ka w rodzinie i kwoty pozostałej 
po odliczeniu depozytu ze świad-
czenia 500 plus. 

Warto w tym miejscu nadmie-
nić, że od 1 czerwca br. nastąpiła 
podwyżka świadczeń na dziecko 
umieszczone w rodzinnej pieczy 
zastępczej. Świadczenie na po-
krycie kosztów utrzymania dziec-
ka, które zostało umieszczone 
w rodzinie zastępczej spokrewnio-
nej, wzrosło z 660 zł miesięcznie 
do 694 zł. Z kolei gdy małoletni 
przebywa w rodzinie zastępczej 
niezawodowej, zawodowej lub 
rodzinnym domu dziecka, jego 
opiekunowie otrzymują 1.052 zł 
(wcześniej 1.000 zł).

Dyrektor PCPR w Łowiczu 
Robert Wójcik mówi, że PCPR-y 
już wcześniej proponowały odkła-
danie pieniędzy ze świadczeń na 
dziecko jako depozyt na usamo-
dzielnienie, jednak nie było na to 
zgody. – Dobrze, że ustawodawca 
wsłuchał się w nasz głos. Bo dla 
osób opuszczających pieczę za-
stępczą często to jest jak „zderze-
nie ze ścianą” – mówi.

Rodziny zastępcze 
poszukiwane
PCPR w Łowiczu systema-

tycznie poszukuje kandydatów 
na rodziny zastępcze, co nie jest 
zadaniem łatwym. W świetle 
przygotowywanych zmian będą 
one teraz potrzebne bardziej niż 
kiedykolwiek. Obecnie projekt 
nowelizacji Ustawy jest na etapie 
uzgodnień międzyresortowych, 
ale wiele wskazuje na to, że zo-
stanie wprowadzony od 1 stycznia 
2019 r. Nie wiadomo jednak, czy 
utrzymane zostaną wszystkie z za-
proponowanych zmian. 

W powiecie łowickim funk-
cjonuje obecnie 81 rodzin za-
stępczych, które ze względu na 
charakter sprawowanej pieczy 
można podzielić na trzy katego-
rie: 3 z nich to rodziny zawodowe, 
54 to rodziny spokrewnione, któ-
re tworzą dziadkowie i rodzeństwo 
dziecka, 24 są rodziny niezawodo-
we. Z terenu naszego powiatu 12 
dzieci jest umieszczonych w ro-
dzinach zawodowych, 29 w nieza-
wodowych i 6 w spokrewnionych. 

Kandydaci na wszystkie typy 
rodzin zastępczych mogą zgłaszać 
się do PCPR w Łowiczu, gdzie 
uzyskają informacje na temat 
szkoleń i warunków wymaganych 
do stworzenia takiej rodziny.  

AgNieszKA
ANtosiewicz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Brak�rodzin�
zastępczych�jest�
obecnie�problemem�
ogólnokrajowym.�
tymczasem�
liczba�dzieci�
do�umieszczenia�
w�rodzinnej�pieczy�
zastępczej�jeszcze�
wzrośnie.
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Rzut okiem |�szyBsze�koMPutery�i�szyBszy�internet

24 nowe zestawy komputerowe służą 
od kilku dni uczniom Pijarskich Szkół 
królowej Pokoju w Łowiczu.�oprócz�
tego�w�pracowni,�w�której�znalazły�się�
komputery,�wymieniono�też�sprzęt�
sieciowy�i�kable,�zwiększając�tym�samym�
wydajność�szkolnej�sieci.�zakupione�
komputery�pracują�w�systemie�Windows�
10,�mają�procesory�intel�core�i5,�po�8�
GM�raM�i�szybki�dysk�ssD.�każdy�jest�
wyposażony�w�nowoczesny�monitor��
21,5�cala.�Pracownia�wzbogaciła�się��
też�o�nową,�laserową�drukarkę.��
W�pracowni�tej�jest�duża,�interaktywna�
tablica�multimedialna.�Druga�jest�w�sali�
obok.�unowocześnienie�pracowni�i�sieci�
kosztowało�szkołę�ok.�60�tys.�zł. tm

Łowicz�|�Dzień�edukacji�narodowej

W „Pijarskiej” znów  
wręczono Złote Jabłka
Jak co roku w okolicach 
Dnia Edukacji Narodowej 
w Pijarskich Szkołach 
Królowej Pokoju  
na chwilę odwróciły się 
role. 12 października 
to młodzież oceniała  
swoich nauczycieli  
i innych pracowników 
szkoły, nagradzając ich 
„Złotymi jabłkami”.

Pamiątkowe statuetki „Złotych 
Jabłek” przygotowali uczniowie 
klas VII podczas wizyty w warsz-
tacie garncarskim z nauczycielką 
plastyki Anną Rzepecką. O tym 
do kogo one trafiły, zadecydowa-
li uczniowie w głosowaniu. Każ-
da nosiła imię ważnej postaci, któ-
rej cechy można przypisać danym 
nauczycielom. 

Specjalną nagrodę świętej kró-
lowej Jadwigi otrzymały osoby 
kierujące pracą szkoły – rektor 
o. Marian Galas, dyrektor Prze-
mysław Jabłoński i wicedyrektor 
Ewa Staniszewska.

Nagrodę troskliwej Matki Tere-
sy z Kalkuty otrzymały wszystkie 
wychowawczynie klas I-III szko-
ły podstawowej: Bożena Woj-
ciechowska, Ilona Pięta, Boże-
na Siekiera, Martyna Dąbrowska 
i Agnieszka Dudzińska, a tak-
że wychowawczynie świetlicy  
– Agata Wolska i Jolanta Wróbel. 
Kolejne nagrody zostały przydzie-

lone przez uczniów klas IV-VIII 
szkoły podstawowej. Nagrodę Sta-
nisława Konarskiego za zdolności 
organizacyjne otrzymał Damian 
Górski, a na podium znaleźli się 
także o. Marek Barczewski i Joan-
na Kucharek.

Nagrodę Marka Tuliusza Cyce-
rona za zdolności oratorskie otrzy-

mała Joanna Kucharek, przed 
Moniką Scęcelek i Urszulą Mró-
ką.

Nagrodę Mikołaja Koperni-
ka za wszechstronne umiejętno-
ści otrzymała Anna Rzepecka, 
a miejsca na podium zajęli też  
o. Andrzej Lisiak i Monika Scę-
celek.

Nagrodę radosnego święte-
go Franciszka otrzymał o. Marek 
Barczewski, a tuż za nim w klasy-
fikacji znaleźli się Katarzyna Su-
mińska i o. Andrzej Lisiak

Nagrodę specjalną Jana Długo-
sza otrzymały panie z sekretaria-
tu: Magdalena Linkowska i Janina 
Hermanowicz, zaś nagrodę spe-

cjalną Izaaka Newtona pracowni-
cy obsługi: Jadwiga Urbanek, Ma-
riola Brodnicka, Teresa Budzeń, 
Aneta Maciągiewicz, Elżbieta Sit-
kowska i Wiesław Ciesielski.

Kolejne nagrody zostały przy-
dzielone przez uczniów gimna-
zjum i liceum. Nagrodą Marii 
Skłodowskiej-Curie, za wytrwa-
łość i cierpliwość do uczniów, 
uhonorowana została Elżbieta Cy-
wińska, a na podium tej klasyfika-
cji znalazły się też Karolina Ma-
łecka-Wojtasiak i Anna Wojtasiak.

Nagrodę męża stanu Ignace-
go Jana Paderewskiego za chary-
zmę otrzymał Paweł Kolas, a tuż 
za nim znaleźli się Piotr Komuń-
ski i Karolina Małecka-Wojtasiak.

Nagrodę Leonarda da Vinci za 
wszechstronność również otrzy-

mał Paweł Kolas, na podium zna-
lazły się również Elżbieta Cywiń-
ska i Joanna Kucharek. 

Nagrodę Mahatmy Gandhie-
go za pogodne usposobienie  
i uśmiech otrzymała Elżbieta Cy-
wińska. Na podium znaleźli się 
też Ewelina Kwaczyńska oraz  
o. Jakub Wojciechowski.

Wręczono też nagrody spe-
cjalne – „Złote Serca Calasantz”, 
dla nauczycieli łączących ce-
chy wszystkich tych postaci.  
W szkole podstawowej nagrodzo-
no w ten sposób Monikę Scęce-
lek, a w gimnazjum i liceum Elż-
bietę Cywińską.

Tradycyjnie już każda kla-
sa otrzymała od dyrektora szkoły 
po jednym dorodnym i dojrzałym 
ananasie.   tm

51 uczNiów oDebRAło styPeNDiA

Gala�„złotych�Jabłek”�została�
poprzedzona�wręczeniem�
szkolnych�stypendiów�
(zwanych�„kalasantyńskimi”)��
za�wyniki�w�nauce,�sukcesy��
w�olimpiadach�i�wyniki�
sportowe�w�roku�szkolnym�
2017/2018.�W�tym�roku�aż�51�
uczniów�odebrało�stypendia��

w�wysokości�od�200�do�600�zł.�
Wśród�nagrodzonych�znaleźli�
się�ubiegłoroczni�finaliści�
olimpiad�przedmiotowych:�
oskar�kosenda�–�olimpiada�
filozoficzna,�szymon�kuś��
–�olimpiada�fizyczna�i�agata�
kaczmarczyk�–�olimpiada�
teologiczna.�
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złote Jabłko�jak�zawsze�otrzymał�też�rektor�o.�Marian�Galas.

Szczególną owacją uczniowie�przyjęli�ma�gali�niedydaktycznych�pracowników�szkoły.�
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Specjalną nagrodę�odebrał�dyrektor�szkoły�Przemysław�Jabłoński.�
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Łowicz |�szkoła�na�korabce�

Historia SP3 sięga
1906 roku
Uroczysty apel przypominający historię Szkoły 
Podstawowej Nr 3, nawiązujący do stulecia 
niepodległości w Polsce, na który zaproszono również 
m.in. pracowników i emerytów szkoły, odbył się  
w czwartek, 18 października, przed południem.

Następnego dnia apel został po-
wtórzony dla uczniów, którzy po-
przedniego dnia mieli wolne, ro-
dziców oraz absolwentów szkoły.

Apel miał charakter patrio-
tyczno-wspomnieniowy. Były 
też akcenty taneczne, np. taniec 
młodszych uczennic z białymi  
i czerwonymi wstęgami, czy też 
polonez w wykonaniu starszych 
uczniów. Część artystyczna i pre-
zentacja multimedialna zostały 
przygotowane na podstawie kro-
nik szkolnych, które prowadził 
m.in. były dyrektor Józef Perzyna. 
Część z zaczerpniętych z kronik 
i powiększonych fotografii moż-
na było obejrzeć w formie wysta-
wy. W trakcie uroczystości dele-
gacje uczniów złożyły też kwiaty 
na grobach byłych dyrektorów 
szkoły. 

Historia Szkoły Podstawowej 
nr 3 w Łowiczu sięga 1906 roku. 
Nauczycielka Helena Szymkow-
ska uzyskała wówczas od władz 
carskich koncesję na otwar-
cie prywatnej szkoły początko-

wej z polskim językiem naucza-
nia. Szkoła przeznaczona była 
dla dzieci pracowników Fabryki 
Przetworów Chemicznych i Na-
wozów Sztucznych, istniejącej 
przy ulicy Chemicznej (dzisiaj 
Armii Krajowej).

W 1908 roku szkoła posiada 
już swój budynek i cztery oddzia-

ły. Dalsze losy szkoły były skom-
plikowane, szczególnie w czasie 
wojen. Zmieniały się wówczas 
budynki i nauczyciele. W 1937 
roku placówka otrzymuje nazwę 
Publiczna Szkoła Powszechna III 
stopnia nr 3 w Łowiczu. Szkoła 
rozwija się organizacyjnie z 4 do 
26 oddziałów. 

Tuż przed wybuchem II wojny 
światowej, w czerwcu 1939 roku, 
nadano SP3 imię 10 Pułku Pie-
choty, który stacjonował wówczas 
w Łowiczu. W 1945 roku, po po-
nownym uruchomieniu szkoły, 
nie powrócono już do tego patro-
na, zaś od 1963 roku przydzie-
lono szkole imię generała Ka-
rola Świerczewskiego-Waltera.  
W 1990 roku Rada Pedagogiczna 
anulowała to imię i od tego czasu 

SP3 nie posiadała imienia i patro-
na. 

W obecnym budynku mie-
ści się od 1963 roku. W 1989 
roku oddano salę gimnastyczną 
z pełnym zapleczem socjalnym.  
W 2005 roku Szkoła Podstawowa 
nr 3 połączyła się z Gimnazjum nr 
3 w Zespół Szkół. W 2009 r. wy-
budowano przy szkole kompleks 
boisk ORLIK wraz z zapleczem 
socjalnym.

W 1999 roku powstała inicja-
tywa nadania szkole imienia Jana 
Pawła II. Zbliżała się także wizyta 
Papieża – Polaka w Łowiczu. Po-
wstał Społeczny Komitet Funda-
cji Sztandaru, który zbierał środ-
ki i propagował nowego patrona. 
Społeczność szkolna z dyrekcją, 
radą pedagogiczną, samorządem 
uczniowskim, komitetem rodzi-
cielskim wystąpiła do Rady Mia-
sta Łowicza o nadanie imienia.  
W tym samym czasie o to samo 
imię wystąpiła SP7 z Bratkowic 
w Łowiczu, w której murach go-
ścił Jan Paweł II, a na placu przed 

szkołą odprawił 14 czerwca 1999 
roku mszę świętą.

W tej sytuacji biskup Alojzy 
Orszulik, który wiedział o stara-
niach obu szkół, zaproponował, 
aby „Trójka” na Korabce nosi-
ła imię kardynała Karola Wojtyły  
– Papieża Polaka, zaś „Siódem-
ka” z Bratkowic – Jana Pawła II.  
16 października 1999 roku czło-
nek Społecznego Komitetu Fun-
dacji Sztandaru Maciej Mońka 
przekazał uczniom sztandar szkol-

ny poświęcony 14 czerwca 1999 
roku podczas wizyty papieża Jana 
Pawła II w Łowiczu. Sztandar 
umieszczono w klasie – pracowni 
historycznej w specjalnie wykona-
nej gablocie. Od 2004 roku sztan-
dar eksponowany jest w głównym 
holu szkoły w przeszklonej gablo-
cie.  opr. mak   

zapraszamy do obejrzenia ga-
lerii zdjęć oraz filmu z uroczystości 
na stronie www.lowiczanin.info

Rzut okiem |�PoD�śWierkaMi�PaMiętali�o�eMerytach
Jak co roku z okazji  
Dnia edukacji Narodowej  
w Przedszkolu 
integracyjnym Nr 10 
odbyła�się�uroczystość,
w�której�udział�wzięli�licznie�
emerytowani�nauczyciele�
oraz�pracownicy�
administracji�i�obsługi.�
Dzieci�wraz�z�gośćmi�
obejrzały�występ�artystyczny�
w�wykonaniu�grupy�zajączki.�
Wszystkie�przedszkolaki�na�
zakończenie�spotkania�wzięły�
udział�w�słodkim�poczęstunku,�
jakim�były�cukierki�i�tort.�tb

Łyszkowice |�spektakl�w�kościele

Uczniowie przybliżyli postać 
św. Stanisława Kostki

Uczniowie Szkoły Podstawo-
wej w Łyszkowicach z okazji 
święta patrona dzieci i młodzie-
ży św. Stanisława Kostki wysta-
wili inscenizację ukazującą jego 
życie i drogę do świętości. Spek-

takl pt. „Do wyższych rzeczy je-
stem powołany i pragnę dla nich 
żyć” został przygotowany z inicja-
tywy dyrektor szkoły Małgorzaty 
Zielińskiej i wystawiony podczas 
mszy św. o godz. 11.30 w kościele 

pw. św. Kazimierza Królewicza w 
niedzielę 7 października. Występ 
zapowiedział proboszcz ks. Jerzy 
Modelewski. Przy okazji przypo-
mniał wiernym, że zgodnie z po-
stanowieniem Episkopatu Pol-
ski, rok bieżący obchodzony jest  
w Kościele jako Rok Świętego 
Stanisława Kostki z okazji 450. 
rocznicy śmierci młodego jezu-
ity, który żył zaledwie 18 lat. Rok 
Św. Stanisława Kostki w świątyni  
w Łyszkowicach symbolizuje 
obecność jego figury przy ołtarzu.

Młodym aktorom oddano głos 
po czytaniu z Pisma Świętego.  
W rolę Stanisława wcielił się Ja-
kub Wójt, bratem jezuity, Pawłem 
został Olaf Lipiński. Godna rola 
rodziców świętego przypadła We-
ronice Godziszewskiej i Marcelo-
wi Kostrzewie. Całości dopełniała 
oprawa muzyczna, której głów-
nym filarem była Karolina Grasz-
ka (gitara, śpiew). Opiekę dydak-
tyczną nad uczniami sprawowały 
katechetki Bogusława Waracka  
i Marzena Kwiatkowska. 

Występ został przez nagrodzo-
ny gromkimi oklaskami.  ewr

Biało-czerwone stroje uczennic nawiązywały�do�100-lecia�niepodległości�Polski.�

Apel miał charakter patriotyczno-wspomnieniowy,�występowali�
uczniowie�z�wielu�klas.�
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innowacyjna gospodarka |�spółka�BrandFlow�–�historia�sukcesu,�który�korzenie�ma�w�łowiczu

Łowiczanie, z których pracy
korzysta NASA
Czy to możliwe, żeby dwóch młodych ludzi w ciągu jedenastu miesięcy 
uczciwie zarobiło pierwszy milion złotych? Może brzmi to jak scenariusz fi lmu, 
ale udowodnili to pochodzący z Łowicza Dawid Adach i Michał Szymański, 
twórcy spółki BrandFlow, którzy niedawno byli uczestnikami 
I Międzynarodowego Łowickiego Forum Ekonomicznego.

Spółka powstała w czerw-
cu 2016 roku i od początku 
przynosiła wyłącznie zyski. 
Do dzisiaj pozostaje w 100% 
własnością obu wspólników. Zaj-
muje się – mówiąc najprościej 
– produkcją i sprzedażą oprogra-
mowania.

Framework, 
który podbija świat
Największym, przynajmniej 

na razie, dziełem Dawida Ada-
cha i Michała Szymańskiego 
jest MDBootstrap – profesjonal-
ny zestaw narzędzi (framework), 
wykorzystywanych do tworzenia 
od podstaw stron i aplikacji inter-
netowych. Korzysta z niego oko-
ło 500 tys. użytkowników na ca-
łym świecie, a są to specjaliści na 
najwyższym poziomie, na czele 
z Amerykańską Agencją Ko-
smiczną (NASA). Poza tym ko-
rzystają z niego tacy potentaci 

jak na przykład Amazon, Nike, 
Mazda, Samsung, Sony, Air-
bus, Yahoo, Deloitte, Ikea, Ge-
neral Electric, KPMG, Unity czy 
Aegon. Większość odbiorców 
jest w Europie Zachodniej (przy 
czym polska to niecałe 2%) i Sta-
nach Zjednoczonych. Na stronie 
internetowej udostępniają – dla 
przykładu – bilans zysków z jed-
nego miesiąca (marca tego roku). 
W ciągu jednego miesiąca wpły-
wy ze sprzedaży ich narzędzi wy-
niosły 285 tys. zł, przy kosztach 
całkowitych 92 tys. zł, koszty na 
marketing i sprzedaż to 9.400 zł).

Firma do dziś jest w 100% 
ich własną, dwuosobową spół-
ką. Nigdy nie wygenerowała stra-
ty, przyniosła natomiast ogrom-
ne zyski. Mówią, że traktują ją 
trochę jak dziecko, a pasja two-
rzenia jej jest znacznie większą 
motywacją do pracy niż zarabia-
ne miliony. – Nie ma takich pie-
niędzy, dla których warto praco-
wać po 16 godzin dziennie, 7 dni 
w tygodniu, w Wigilię, Sylwe-
stra, Wielkanoc, przez lata bez 
urlopu – pisze na ich stronie in-
ternetowej Michał Szymański.

W ostatnim notowaniu świa-
towego rankingu Start-up frame-
work MDBootstrap zajmuje 220. 
miejsce na świecie i 3. w Polsce 
(a nie są to najwyższe pozycje 
w krótkiej przecież historii). Od 
początku do teraz dla jego twór-
ców podstawowym działaniem 
jest promocja darmowej wersji 
produktu – jeżeli darmowa wersja 
będzie popularna, profesjonaliści 
sami będą się zgłaszać po rozsze-
rzoną. Siłą ich produktów jest też 
bardzo rozbudowana dokumenta-
cja techniczna, dzięki której, na-
wet jeśli wystąpią jakieś problemy 
techniczne, to większość z nich 

klient jest w stanie rozwiązać sa-
memu.

Jak to się zaczęło?
Obaj twórcy genialnego na-

rzędzia urodzili się w 1989 roku 
w Łowiczu. W tym mieście też 
obaj chodzili do szkół podstawo-
wych i gimnazjów, a następnie 
obaj do I LO im. Józefa Chełmoń-

skiego w Łowiczu, choć do róż-
nych klas, bo Dawid do matema-
tyczno-informatycznej, a Michał 
do humanistycznej. 

– Wcześniej łączyło nas wspól-
ne granie w gry komputerowe 
przez internet – mówi Dawid 
Adach. – Nie rozważaliśmy robie-
nia żadnego biznesu, myśleliśmy 
raczej o tym, jak większość na-

szych rówieśników w szkole, żeby 
iść na studia. 

Studia na pewien czas znów 
rozdzieliły na kilka lat drogi życio-
we kolegów z „Chełmona” (choć 
przyznają, że w wolnych chwilach 
i wtedy grywali ze sobą w gry on-
line). Dawid, pasjonat informaty-
ki, wybrał Politechnikę Warszaw-
ską, a już na II roku znalazł pracę 
w największej na świecie fi rmie 
branży IT, jaką jest Accenture. Po-
dróżował po całym świecie.

Michał z kolei raczej nie intere-
sował się nowymi technologiami, 
bliższe były mu nauki społecz-
ne, a także breakdance. Prowa-
dził zajęcia dla dzieci i młodzieży 
w domach dziecka czy zakładach 
poprawczych. Wybrał studia z za-
kresu resocjalizacji. Pozyskując 
środki zewnętrzne na działalność 
społeczną, zainteresował się bliżej 
tajnikami marketingu i biznesu, aż 
w końcu, jeszcze przed końcem 
studiów, otworzył własną dzia-
łalność (zarabiał na płatnych sub-
skrypcjach swojego bloga o tema-
tyce rozwoju osobistego). Długo 
jednak szukał czegoś, co pozwoli 
mu w pełni rozwinąć swoje moż-
liwości, i dlatego postanowił za-
dzwonić z propozycją współpracy 
do Dawida. – Ja nie wiedziałem 
nic o technologii, on z kolei był 
zielony w dziedzinie marketingu 
– przyznał potem w jednym z wy-
wiadów.

Dawid pracował wtedy w du-
żej korporacji w Amsterdamie. 
Zdradza nam, że już wtedy myślał 
o założeniu własnej fi rmy, ale za-
kładał, że stanie się to, gdy będzie 
miał 35-40 lat i na koncie zgroma-
dzony spory kapitał... aż odebrał 
telefon od Michała.

Obaj uwierzyli w sukces do 
tego stopnia, że niedługo wzięli 
w swoich pracach – które wie-
lu mogłoby uznać za lukratywne 
– bezpłatne urlopy. Uznali, że 
zgromadzone oszczędności po-

Ludzie

toMAsz
MAtusiAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Pasja�tworzenia�
jest�dla�nich�
znacznie�większą�
motywacją�
do�pracy�niż�
zarabiane�miliony.

michał Szymański i Dawid Adach
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zwolą im żyć przez najbliższe 
pół roku, które poświęcą w cało-
ści na nowe zajęcia – miał to być 
dla nich czas próby, który da od-
powiedź, czy warto. Ta przyszła 
szybko. Pierwszego klienta, jesz-
cze dla wersji beta produktu, zdo-
byli po 22 dniach. Zapłacił 49 do-
larów. Potem zyski z miesiąca na 
miesiąc rosły, choć początkowo 
nie w jakimś szaleńczym tempie. 
Szósty miesiąc był przełomowy  
– przyniósł zysk 7196 dolarów, po-
tem było już tylko lepiej.

łowicz jest bliski  
ich sercom
Sukces w branży wiąże się  

z tym, że nie ma tygodnia,  
w którym Dawid Adach i Mi-
chał Szymański nie otrzymywa-
liby zaproszeń na różnego ro-
dzaju konferencje, kongresy czy 
targi, a kiedy ich klientem została 
NASA, liczby zaproszeń nie spo-
sób już policzyć. Stwierdzili jed-
nak, że nie mieliby na to czasu  
i od dwóch lat odrzucają wszyst-
kie tego typu zaproszenia. Za wy-
jątkiem jednego...

Organizowane przez Wy-
dział Strategii Rozwoju i Obsłu-
gi Przedsiębiorców łowickiego 
ratusza I Międzynarodowe Ło-
wickie Forum Ekonomiczne było 
pierwszym od przeszło dwóch lat 
wydarzeniem, w którym zgodzili 
się wziąć udział. Jak sami mówią 
– zrobili to z chęcią i przyjemno-
ścią, ze względu na własne ko-
rzenie i to, jak wiele zawdzięczają 
miastu, w którym się wychowali. 
Nie chcą też, żeby ich współpraca 
z rodzimym miastem kończyła się 
na jednorazowym wzięciu udziału 
w konferencji. 

– Chcemy wspierać Łowicz  
– deklarują. – Nasza wizja to 
przede wszystkim pomoc młodym 
ludziom, którzy być może mają 
podobne myślenie jak my kiedyś. 
Nie ma znaczenia czy mieszkasz 
w Łowiczu, Dolinie Krzemowej 
czy na Madagaskarze, wszędzie 
masz dostęp do nieograniczonej 
wiedzy i zasobów. Nie potrzebu-
jesz nawet studiów, możesz za-
cząć naukę programowania i pracę  
w branży IT będąc w liceum  
i mieszkając w Łowiczu. 

zapomniani bohaterowie 
ze zdun

W numerze 40. „NŁ” ukazała 
się relacja z sesji Rady Gminy Zdu-
ny, która była też okazją do święto-
wania 100-lecia odzyskania przez 
Polskę niepodległości. Należy cie-
szyć się, że władze gminy pamięta-
ją nie tylko o historii Polski, ale też 
„małej ojczyzny”, Zdun okolic (...). 

Przywracanie pamięci o prze-
szłości powinno być jednak opar-
te na rzetelnej wiedzy (...), nie speł-
niła jednak tych zasad prelekcja 
Zdzisława Kryściaka (...). Przed-
stawił on znaną i opisywaną wie-
lokrotnie historię pierwszych dni 
niepodległości w Łowiczu, pomi-
nął zaś zupełnie rolę mieszkańców 
Zdun w tych wydarzeniach. Waż-
ną rolę ogrywały wtedy różne in-
stytucje społeczne i formacje para-
militarne oraz militarne (...).

Jedną z takich organizacji była 
najstarsza w Królestwie Polskim 
Ochotnicza Straż Pożarna w Zdu-
nach. Starania o jej założenie pod-
jęto jeszcze w 1896 roku, jednak 
dopiero 22 czerwca 1901 roku wła-
dze carskie zatwierdziły statut stra-
ży. Inicjatorami założenia straży 
był miejscowy proboszcz ks. Jan 
Garwoliński, nawołujący włościan 
do czynnego przeciwstawienia się 

pożarom oraz Józef Minich, felczer 
i społecznik, który był „sercem i du-
szą” całego przedsięwzięcia, wystę-
pując wobec władz carskich jako 
reprezentant społeczności gminnej. 

W ślad za Towarzystwem 
Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Zdunach, bo taka była jej oficjal-
na nazwa, poszli mieszkańcy in-
nych łowickich wsi, m.in. Złakowa 
Kościelnego, Bolimowa, Łyszkowic, 
Dąbkowic czy tez Kompiny.

Istnienie w Królestwie Polskim 
sieci ochotniczych straży pożar-
nych, podejmujących liczne dzia-
łania pożarnicze, było ważnym 
zjawiskiem społecznym i kulturo-
wym, a w złożonej sytuacji naszego 
narodu przed 1914 roku także po-
litycznym. Kilkudziesięciotysięcz-
na rzesza strażaków-ochotników, 
ludzi odznaczających się w swych 
lokalnych środowiskach pasją spo-
łecznego działania, zabezpiecza-
ła wsie nie tylko przed pożarami, 
ale także rozwijała i w znacznej 
mierze zaspokajała potrzeby kul-
turalne lokalnych środowisk, orga-
nizując teatry amatorskie, zespoły 
chóralne i sportowe. Tak było też 
w Zdunach, gdzie straż pożarna 
miała własne mundury, nawią-
zujące do księżackiej tradycji, or-
ganizowała widowiska teatral-
ne, turnieje strażackie itp. Jednym 
słowem była nie tylko symbolem 
niezależności i wolności, ale także 
wojska polskiego.

Większość spośród wiejskich 
straży pożarnych w powiecie ło-
wickim, a wśród nich również ta 
w Zdunach, pod pokrywką musz-
try strażackiej prowadziła dzia-
łalność POW /Polskiej Organiza-
cji Wojskowej. Wielu strażaków  
w dniach odzyskania niepod-
ległości przez Polskę rozbraja-
ło wojska okupantów, placówki 
żandarmerii i policji oraz pełniło 
służbę porządkową w charakte-
rze milicji ludowej, strzegło ładu 
i bezpieczeństwa obywateli. W li-
stopadzie 1918 roku zduńscy stra-
żacy pod wodzą Józefa Minicha  
i jego wiernego duha, Wawrzyńca 
Szadkowskiego, rozbrajali żołnie-
rzy niemieckich na stacji kolejowej 
Jackowice, leżącej na ważnej wte-
dy ze strategicznego punktu wi-
dzenia tzw. Drodze Żelaznej War-
szawsko-Bydgoskiej. 

 Rocznica odzyskania niepodle-
głości jest więc doskonałą okazją 
do przypomnienia zduńskich bo-
haterów. Należałoby więc nadać 
Józefowi Minichowi i Wawrzyń-
cowi Szadkowskiemu honoro-
we obywatelstwo gminy Zduny. 
Dotychczas ten zaszczytny tytuł 
przyznano tylko dwóm osobom:  
w maju 1935 roku Marszałko-
wi Józefowi Piłsudskiemu oraz w 
kwietniu 1945 roku legendarnemu 
już dziś wójtowi Janowi Fabijań-
skiemu z Wierznowic.

Dobiesław Jędrzejczyk

LiSty  
Do ReDAkCJi

Materiał�WyBorczy�sPonsoroWany

Łowicz 
Śpiewali  
dla ojczyzny

Uczniowie łowickich szkół za-
śpiewali i zagrali w koncercie zor-
ganizowanym 19 października  
w budynku dawnego Gimna-
zjum nr 1. Program koncertu „Ło-
wicz dla Niepodległej” składał 
się z pieśni patriotycznych i roz-
rywkowych, ułożonych w barw-
ną opowieść o walce Polaków o 
niepodległość. Całości dopełniały 
prezentacje multimedialne. Pomy-
słodawcą koncertu był przewod-
niczący os. Dąbrowskiego w Ło-
wiczu Ryszard Szmajdziński. tm

Łowicz�|�Wolna�Grupa�Bukowina

Nie przy ognisku, ale pięknie
Jak w gronie dobrych przyja-

ciół przy ognisku na górskiej po-
lanie można było się poczuć na 
koncercie Wolnej Grupy Buko-
wina, zorganizowanym w sobo-
tę 20 października w sali Zakładu 
Aktywizacji Zawodowej przy ul. 
Powstańców 1863 r. w Łowiczu. 
Widownia była dość kameralna, 
ale wiedząca czego chciała posłu-
chać. Bukowina zagrała wszystkie 
swoje najsłynniejsze kompozycje 
– a na koniec ze sceny zapowie-
działa, że muzycy zamierzają wy-
brać się do Łowicza ponownie.

Wokalistka grupy Grażyna 
Kulawik po koncercie nocowała  
w domu noclegowym w Centrum 
Kultury Turystyki i Promocji Zie-
mi Łowickiej przy Starym Rynku, 
a już następnego dnia rano kie-
rowca z ZAZ odwiózł ją na dwo-

rzec. – Mam nadzieję, że publicz-
ność bawiła się tak dobrze jak my 
na scenie – powiedziała w rozmo-
wie z nami.

Przyznała też, że pierwszy raz 
była w Łowiczu, a miasto bar-
dzo jej się podoba. Widziała je 
głównie po zmroku, bo jeszcze 
po koncercie kierowca obwiózł ją 
na spokojnie po najciekawszych 
miejscach.

Znajomość między wolną Gru-
pą Bukowina a łowickim ZAZ 
została związana 9 września tego 
roku, podczas Targów Ekonomii 
Społecznej w Łodzi, wtedy też 
grupa została zaproszona na kon-
cert do Łowicza. Grażyna Kula-
wik przyznaje, że jest pod dużym 
wrażeniem profesjonalnego po-
dejścia i zaangażowania niepełno-
sprawnych pracowników ZAZ. tm
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Aktualności
Województwo łódzkie�|�Budżet�obywatelski�na�2019

Głosowanie do końca października
Trwa głosowanie nad propozycjami do Budżetu Obywatelskiego 
Województwa Łódzkiego. Wśród propozycji wiele jest 
bezpośrednio związanych z Łowiczem i regionem łowickim. 
Czy tak jak w ubiegłym roku odniosą one spektakularny sukces?

Przypomnijmy, że Budżet Oby-
watelski Województwa Łódzkie-
go został wprowadzony w ubie-
głym roku. Głosy mieszkańców 
zadecydowały, że wśród wy-
branych do realizacji zadań zna-
lazły się aż cztery z Łowicza. 
W tym roku pula do podziału zo-
stała zwiększona z 5 do 8 mln zł, 
w czym 2 mln na zadania ogólno-
wojewódzkie, na które mogą gło-
sować wszyscy mieszkańcy łódz-
kiego.

Powiat łowicki, wraz ze zgier-
skim, łęczyckim i kutnowskim, 
został ponownie przydzielony do 
subregionu północnego. Po we-
ryfi kacji jest w nim 20 propozy-
cji. Każdy mieszkaniec tego sub-
regionu może więc głosować na 3 
z 20 propozycji dla subregio-
nu oraz 1 z 36 ogólnowojewódz-
kich. Głosując w subregionie na-
leży wybrać, której propozycji 
przyznajemy 3 punkty, której dwa, 
a której jeden.

Jedną z propozycji ściśle zwią-
zanych z Łowiczem jest projekt 
budowy za 300 tys. zł (maksymal-
na kwota dofi nansowania) boiska 
wielofunkcyjnego na terenie Ze-

społu Szkół i Placówek Oświato-
wych Województwa Łódzkiego, 
zgłoszony przez dyrektor II LO 
w Łowiczu Agnieszkę Rutę-Ku-
cińską. Można tu przypomnieć, że 
w ubiegłym roku najwięcej gło-
sów w całym subregionie zdo-
była budowa siłowni w budynku 
tych szkół (wraz z jej zapleczem). 
Prace nad nią trwają, mają być 
zakończone przed końcem roku. 
W siłowni jest też wydzielone po-
mieszczenie, w którym w przy-
szłości mogłaby powstać sauna. 
Nowoczesne boisko byłoby więc 
uzupełnieniem tworzonego kom-
pleksu sportowo-rekreacyjnego. 
W promocję tego projektu, szcze-
gólnie w internecie, mocno za-
angażowali się między innymi 
uczniowie II LO oraz ZSiPOWŁ, 
którzy o takim boisku przy szko-
le marzyli od dana. Trzeba tu za-
znaczyć, że boisko, podobnie jak 
powstająca siłownia, byłoby nie 
tylko do ich dyspozycji, bo in-
westycje w ramach budżetu oby-
watelskiego muszą być ogólno-
dostępne. Do głosowania na ten 
projekt zachęcał też na konferencji 
prasowej 8 września kandydat na 
burmistrza Łowicza Michał Sob-
czak, a uczniowie II LO zorgani-
zowali wtedy bieg, który miał pro-
mować tę inicjatywę.

Ubiegłoroczny wniosek o bu-
dowę siłowni zgłosił dyrek-

tor ZSiPOWŁ Tadeusz Żaczek. 
W tym roku także jest on autorem 
jednego z projektów, choć tym ra-
zem raczej jako prezes Łowickie-
go Towarzystwa Przyjaciół Nauk. 
To skromniejsza propozycja, bo 
wyceniana na 75 tys. zł, zakłada 
przygotowanie publikacji książko-
wej „Łowiccy nauczyciele w wal-
ce o niepodległość (1918-1945)”. 

Przedstawiałaby ona sylwetki 
około 50 nauczycieli z Łowicza 
i okolic, w różny sposób zaanga-
żowanych w działania niepodle-
głościowe. Byłaby to praca zbio-
rowa, opracowana przez ŁTPN. 

Na liście do głosowania są też 
pomysły zgłaszane przez śro-
dowisko „Łączy nas Łowicz”. 
Jedną z nich jest zgłoszony przez 
Katarzynę Słomę z Urzędu 
Miejskiego w Łowiczu „Bierz 
Łowicz za wzór!”. Zakłada on 
stworzenie za 64,5 tys. zł, publi-
kacji nt. kultury ludowej regio-
nu łowickiego, ze szczególnym 
uwzględnieniem genezy powsta-
wania wycinanki.

Radny Krystian Cipiński zgło-
sił z kolei pomysł zorganizowa-
nia festiwalu graffi ti „Folklor Full 
Colors”, który połączyłby prace 
twórców ludowych i streetarto-
wych, dzięki czemu mogłoby po-
wstać graffi ti inspirowane folk-
lorem. Projekt wyceniony jest na 
118.240 zł.

Adam Bombrych z Łowickie-
go Ośrodka Kultury jest z kolei 
autorem projektu „Pasiastobusy”. 
Według niego w piątki i w sobo-
ty między Łowiczem, Maurzyca-
mi, Walewicami, Arkadią i Nie-
borowem miałyby kursować dwa 
busy oklejone w łowickie moty-
wy, bezpłatne dla pasażerów. War-
tość projektów wyceniono na 43,5 
tys. zł.

Kolejna, trzecia już propozycja 
zgłoszona przez pracownika Ło-
wickiego Ośrodka Kultury – tym 
razem przez Jakuba Papugę – to 
„Movie Beach!”, czyli wakacyj-
ny (w piątki i soboty) cykl 20 se-

ansów kina letniego na plaży nad 
Bzurą. Projekt wyceniany jest 
na 105.800 zł.

Na liście jest też projekt 
„Mamo, tato – zgłoś mnie na 
badanie! – przesiewowe bada-
nia USG dla dzieci”, którego 
pomysłodawca jest łowiczanin 
Lech Aniszewski, członek zarzą-
du osiedla Górki. Jeśli ta propo-
zycja zostanie wybrana, to 600 
dzieci w wieku od 9 miesięcy do 
6 lat, nie tylko z okolic Łowicza, 
ale też całego województwa, zo-
stałoby przebadanych. Koszt re-
alizacji tego przedsięwzięcia to 81 
tys. zł.

Inną propozycją jest budowa 
chodnika na ul. Łowickiej w Kier-
nozi. Chodnik miałby długość 65 
m i szerokość 2 m, byłby usytu-
owany wzdłuż drogi wojewódz-
kiej nr 584 do marketu Dino. 

Wartość tego projektu to 134.650 
zł. Wnioskodawca stwierdza, że 
skorzystałoby z tego ok. 80 tys. 
mieszkańców powiatu.

Jest też propozycja budowy 
chodnika z przejściem dla pie-
szych w Bedlnie przy drodze wo-
jewódzkiej 583.

Koszty realizacji zadań w na-
szym subregionie wahają się 
w przedziale od 43,5 tys. zł do 300 
tys. zł.

Na liście propozycji ogólno-
wojewódzkich znajdziemy jedną 
zgłoszona przez Rady Miejskiej 
w Łowiczu i kandydata na bur-
mistrza Mariusza Siewierę. To 
projekt „Wojewódzkie Mobilne 
Centrum Edukacji”, zakładający 
zorganizowanie minimum jedne-
go sześciogodzinnego spotkania 
dla 10 osób w każdej ze 177 gmin 
województwa, w minimum 50 
placówkach edukacyjnych. Głów-
ny cel spotkań to promowanie wy-
korzystania nowoczesnych tech-
nologii w życiu człowieka. Jest 
on odpowiedzią na niski stopień 
wykorzystywania przez miesz-
kańców województwa łódzkiego 
technologii cyfrowych w życiu 
codziennym i zawodowym. Koszt 
realizacji to 361 tys. zł.

Głosować można za pomocą 
formularza dostępnego na stronie 
bo.lodzkie.pl. Wypełniony for-
mularz można wysłać mailem na 
podany na stronie adres, przesłać 
na adres Urzędu Marszałkowskie-
go Województwa Łódzkiego albo 
złożyć osobiście biurze podaw-
czym urzędu.

Głosowanie trwa do 31 paź-
dziernika.   tm
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Warszawa�|�XXV�ogólnopolski�Przegląd�kronik�osP�

W kronikach zawiera się historia OSP
Przedstawiciele pięciu 
jednostek OSP z naszego 
regionu wzięli udział  
w XXV Ogólnopolskim 
Przeglądzie Kronik OSP.

Autorzy kronik i monografii 
OSP oraz prac badawczych na te-
mat historii pożarnictwa spotka-
li się w ostatni weekend września 
(28-30.09.) w Warszawie. 

Tegoroczny przegląd kronik 
stał się okazją do uroczystego 
podsumowania konkursów histo-
rycznych organizowanych przez 
Związek OSP. Co roku kroni-
ki biorą udział w przeglądzie po-

wiatowym, zaś co dwa lata mogą 
zostać docenione na przeglądzie 
wojewódzkim, a potem ogólno-
polskim. W tym roku do ostatnie-
go etapu dotarły prace tworzone 
przez pięć jednostek OSP z nasze-
go rejonu: z Krępy, Skaratek, Po-
powa, Zdun i Zawad. 

– Jestem pod wrażeniem pie-
czołowitości, z jaką kroniki są 
przygotowywane. Pamiętajmy, 
że jest to praca społeczna, więc 
tym bardziej należy docenić trud, 
twórczy wysiłek oraz serce, jakie 
kronikarze wkładają w ich przy-
gotowanie – powiedziała nam 
Stanisława Felczyńska, czło-
nek zarządu powiatowego OSP  
w Łowiczu. Warto wspomnieć, że 

trzydniowy program wydarzenia 
obfitował w wiele atrakcji. Zapro-
szeni goście mieli okazję zwiedzić 
m.in.: Muzeum Sportu i Turystyki 
w Warszawie, Cytadelę Warszaw-
ską, Muzeum Historii Polskiego 
Ruchu Ludowego, Chomiczów-
kę czy Katedrę Świętego Floria-
na. Przy okazji pobytu złożyli oni 
również kwiaty na grobach zasłu-
żonych strażaków – w tym Bole-
sława Chomicza, patrona straża-
ków. 

Swoje wrażenia z Warszawy 
opisał nam Leszek Chaicki, Pre-
zes Zarządu Koła Związku Eme-
rytów i Rencistów Pożarnictwa 
RP w Łowiczu, który docenił at-
mosferę tego wydarzenia. 

– W przeglądzie brałem udział 
już po raz trzeci i jestem z tego 
zadowolony. Najbardziej doce-
niam to, że w ciągu tych kilku 
dni można spotkać wiele bliskich 
osób, porozmawiać i w ciekawy 
sposób spędzić razem czas – za-
uważa. 

Istotnym elementem wrześnio-
wego wyjazdu były warsztaty pro-
wadzone przez grupę kronikarzy 
z województwa mazowieckiego. 
Ich uczestnicy mogli dowiedzieć 
się w jaki sposób należy prowa-
dzić izby tradycji oraz muzea 
pożarnicze. Mogli oni również 
poznać tajniki wzorowego prowa-
dzenia kronik. Przydatne i intere-
sujące okazały się one dla Mag-

daleny Grabowicz, kronikarza  
z OSP Krępa. 

– Choć kronikę prowadzę od 
2011 roku, a wcześniej pomaga-
łam przy jej tworzeniu, nie mia-
łam dotychczas zbyt dużej wiedzy 
na temat technik jej prowadzenia. 
Dzięki warsztatom wiele się na-
uczyłam, a zdobytą wiedzę będę 
mogła wykorzystać już wkrót-
ce. To zajęcie wymagające cza-
su, chęci i pomysłów, jednak chcę 
się w nie angażować. Uważam, 
że w kronikach zawiera się histo-
ria OSP. Dzięki zapisowi tej histo-
rii potomni będą mogli zobaczyć 
jak prężnie działała jednostka we 
wcześniejszych latach – powie-
działa nam kronikarz.  aw

kronikarz magdalena 
Grabowicz�reprezentowała�
osP�w�krępie�podczas�przeglądu�
kronik�w�Warszawie.
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Bolimów�
Pobiegnij  
dla niepodległej

Dystans 1918 metrów będą mie-
li do pokonania biegacze, którzy 
11 listopada wezmą udział w Bie-
gu Niepodległości, który odbędzie 
się nad zbiornikiem powyrobisko-
wym w sąsiedztwie autostrady A2 
w Bolimowie.

Dystans nie jest przypadkowy, 
to rok w którym po 123 latach, 
Polska odzyskała niepodległość. 
Irena Śmigiera-Milewska dyrek-
tor organizującego bieg Gminne-
go Ośrodka Kultury w Bolimo-
wie, powiedziała nam, że pomysł 
zrodził się w tym roku, w czasie 
innego biegu – Wilczym Tropem 
– upamiętniającego żołnierzy nie-
złomnych.

Osoby chcące wziąć udział  
w biegu powinny zgłosić się do 
bolimowskiego ośrodka kultury 
do 5 listopada, formularze zgło-
szeniowe są dostępne na jego stro-
nie internetowej. Dopuszczone 
są zapisy po tym terminie, nawet 
przed biegiem, ale wówczas oso-
by te muszą się liczyć z tym, że nie 
otrzymają pamiątkowych meda-
li i kotylionów, które organizator 
musi zamówić wcześniej. Wstęp-
nie założono, że medali i kotylio-
nów będzie 100. Udział w biegu 
jest bezpłatny i uczestników nie 
dotyczą ograniczenia wiekowe.

Bieg Niepodległości rozpocz-
nie się o 12.00 odśpiewaniem Ma-
zurka Dąbrowskiego, po którym, 
ok. godz. 12.15, uczestnicy roz-
poczną bieg. Około godz. 13.00 
przewidziano ciepły posiłek.  tb

kocierzew Płd. |�Dzień�Papieski�i�100-lecie�niepodległej�

Patriotyczny przemarsz przez wieś 
18 października w Szkole 
Podstawowej w Kocierzewie 
Płd. w sposób wyjątkowo 
uroczysty świętowano  
Dzień Papieski, który  
w tym roku został 
połączony z obchodami 
100-lecia odzyskania 
niepodległości przez Polskę.

Świętowanie rozpoczęło się od 
akademii w wykonaniu uczniów 
kl. IV-VIII szkoły podstawowej  

i kl. III gimnazjum, upamiętnia-
jącej pontyfikat Papieża Polaka  
– Jana Pawła II. Uczniowie przy-
bliżyli m.in. związaną z tym 
dniem ideę wspieranie uzdolnio-
nej młodzieży poprzez przyzna-
wane stypendia Fundacji „Dzieło 
Nowego Tysiąclecia”. 

Po akademii wszyscy wyszli 
przed szkołę, by wziąć udział  
w patriotycznym przemarszu  
w ramach obchodów 100-lecia 
odzyskania niepodległości przez 
Polskę. Wyposażeni w czerwo-
ne flagi, kotyliony, balony oraz 

sprzęt nagłaśniający, przemasze-
rowali około 3 kilometrów przez 
wieś i wrócili przed budynek 
szkoły. 

O bezpieczeństwo maszeru-
jących zadbała policja. Głośny  
i radosny korowód skandował ha-
sła: „Jestem młodym Polakiem!”, 
„Szanuję wszystkich ludzi!”, 
„Kocham swoją Ojczyznę!” itp.  
Na zakończenie wszyscy wygło-
sili wiersz Władysława Bełzy pt. 
„Katechizm polskiego dziecka”, 
rozpoczynający się od słów: „Kto 
ty jesteś? Polak mały”.  oprac. aa 

kocierzew Płd. |�Dzień�edukacji�

Jeden dzień z życia szkoły 
Uczniowie, nauczyciele i pra-

cownicy obsługi w Szkole Pod-
stawowej im. Bohaterów walk nad 
Bzurą 1939 roku w Kocierzewie 
Południowym obchodzili 12 paź-
dziernika Dzień Edukacji Narodo-
wej. Do wspólnego świętowania 
zaproszenie otrzymali także eme-
rytowani nauczyciele tej szkoły. 

Obchody rozpoczęli mszą św. 
w kościele w Kocierzewie Płd., 
odprawioną przez ks. proboszcza 
Jana Janika, który w homilii na-
wiązał do Pana Jezusa – Nauczy-
ciela, w ten sposób podkreślając 
rangę nauczycielskiego powoła-
nia i misji. 

Uroczystości były kontynuowa-
ne w szkole. Uczniowie klasy III 
zaprosili do obejrzenia akademii, 
w której odtworzyli jeden dzień 

z życia szkoły. Dzieci odtwarza-
ły role nauczycielki i uczniów, 
którzy mówili o klasówkach, 
sprawdzaniu zeszytów, ocenach, 
odpytywaniu, podpowiadaniu  
i skarżeniu. Zwieńczeniem spek-
taklu był wyśpiewane życzenia. 

Uroczystość uświetnił swoimi 
występami szkolny chór. Wyko-
nane zostały piosenki z linią me-
lodyczną popularnych przebojów. 
Po zakończeniu akademii dyrek-
tor szkoły Agnieszka Maliszewska 
i sekretarz gminy Tadeusz Żaczek 
wręczali nauczycielom nagrody 
za osiągnięcia w pracy dydaktycz-
nej i wychowawczej. Zostały wrę-
czone także listy gratulacyjne dla 
nauczycieli i pracowników szkoły, 
którzy w tym roku obchodzą jubi-
leusz pracy zawodowej.  oprac. aa 

Bożena zagórowicz – emerytowana nauczycielka nauczania 
początkowego i Lucyna Pałka�–�była,�wieloletnia�dyrektor�szkoły�
Podstawowej�w�kocierzewie.�

uczniowie szkoły w kocierzewie Płd. wzięli�udział�w�niepodległościowym�przemarszu�przez�wieś.�
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Sanniki�|�Duże�zmiany�w�radzie�–�tylko�4�dotychczasowych�radnych�

Będzie druga tura wyborów burmistrza
Do drugiej tury 
wyborów burmistrza 
miasta i gminy Sanniki 
przeszli dotychczasowy 
wójt Gabriel 
Wieczorek – będący 
członkiem PSL – oraz 
dyrektor sannickiego 
gimnazjum Dariusz 
Wachowicz – nie 
będący członkiem 
PSL-u, ale za to 
oficjalnie popierany 
przez lokalne struktury 
tej partii. 

Dariusz Wachowicz został „na-
maszczony” przez szefową lo-
kalnych struktur PSL, radną po-
wiatową od początku istnienia 
powiatów oraz wybraną na kolej-
ną kadencję Rady Powiatu Go-
stynińskiego Marię Wróblewską. 
– Sanniki potrzebują zmian: sza-
cunku dla osób starszych i otwar-
tości na młodych. Trzeba jedno-
czyć środowisko. Mamy nadzieję 
na wygraną w drugiej turze – mó-
wiła w rozmowie z nami tuż po 
ogłoszeniu wyników Maria Wró-
blewska. 

Jeszcze przed drugą turą wybo-
rów można powiedzieć, że zmian 
w Sannikach jest dużo, bowiem 
„czerwone kartki” od wyborców 
dostało i nie uzyskało mandatów 
aż 9 dotychczasowych członków 
Rady Gminy Sanniki (od począt-
ku tego roku Rady Miasta i Gmi-
ny Sanniki), którzy zdecydowa-
li się w tych wyborach startować. 
Spośród dotychczasowych rad-
nych o reelekcję nie starało się 
tylko 2 radnych: Stefan Kiełbasa  
oraz Wiesław Stasiński. 

Tylko 4 dotychczasowych rad-
nych będzie piastować tę funk-

cję ponownie. Są to: dwaj byli 
wiceprzewodniczący rady Wie-
sław Nowicki z Sannik i Augu-
styn Wróblewski (Aleksandrów  
i Krubin) oraz Roman Grochow-
ski (okręg obejmujący Działy, Sta-
ropól i Lubików) i Wioletta Bem-
benista z Lwówka. 

Jakie były wyniki 
wyborów burmistrza?
W mieście i gminie Sanniki 

było 4 kandydatów na stanowi-
sko burmistrza. 44-letni Gabriel 
Wieczorek zdobył 40,31% głosów 
(1.205 głosów). 51-letni Dariusz 
Wachowicz zdobył ich niewie-
le mniej, bo 37,70% (1.127 gło-
sów). Pozostałych 2 kandydatów 
uzyskało dużo słabsze wyniki. Na 
lokalnego przedsiębiorcę, 61-let-
niego Grzegorza Geislera z KW 
Siemowit IV, głos oddało 326 
wyborców, co stanowi 10.91%,  
a na najmłodszą ze wszystkich 
kandydatów, 26-letnią Joannę 
Milczarską z KW PiS, 331 wybor-
ców, co stanowi 11,07% głosów. 

Jako że obydwaj kandydaci, 
którzy przeszli do drugiej tury, są 
w jakiś sposób związani z PSL-
-em, nie zabrakło w kampa-

nii przedwyborczej nawiązań do 
tego. Lokalny PSL popierał, pro-
mował i „grał w drużynie” Dariu-
sza Wachowicza, zaś kandydujący 
z własnego komitetu wyborczego 
Gabriel Wieczorek chętnie przy-
pominał o tym, że mimo iż nie ma 
poparcia lokalnych struktur partii, 
to popiera go np. wieloletni mar-
szałek województwa mazowiec-
kiego, wiceprezes PSL Adam 
Struzik. Burmistrz Wieczorek 
opublikował też na swoim Face-
booku zdjęcie jak panowie podają 
sobie ręce z podpisem „Popieram 
kandydaturę Gabriela Wieczor-
ka na Burmistrza Miasta i Gminy 
Sanniki”. To nie koniec kampanii 
wyborczej w Sannikach, co jesz-
cze czas przyniesie – zobaczymy. 

wyborcze porażki  
i sukcesy 
To też nie koniec zaskakują-

cych wiadomości z tego miasta  
i gminy. Wielką niespodzianką 
jest np. to, że nie uzyskała man-
datu dotychczasowa przewod-
nicząca sannickiej rady Wanda 
Milczarek, startująca z listy PSL. 
Zdobywając 80 głosów przegrała 
w swoim okręgu z 26-letnim stra-

żakiem ochotnikiem Damianem 
Dolniakiem (komitet burmistrza 
Wieczorka), który zdobył 132 gło-
sy. Sromotnie przegrała też Ma-
rianna Witkowska (lista PSL)  
z Sannik (zdobywając 41 głosów).  
W okręgu, w którym startowała, 
było 3 kandydatów na 1 miejsce. 
Wyborcy wybrali emerytowane-
go dyrektora Szkoły Podstawowej  
w Sannikach, 61-letniego Jerzego 
Jabłońskiego, który zdobył 85 gło-
sów. Najmniej głosów (30) w tym 
okręgu zdobyła kandydatka KW 
PiS Joanna Zielińska. 

Blisko dwa razy więcej gło-
sów otrzymał Wojciech Gładoch 
(lista PSL) z Osmolina (110 gło-
sów), pokonując dotychczaso-
wego radnego z tej miejscowości 
Jana Wrzesińskiego (KW Siemo-
wit IV), który zdobył 56 głosów. 
Wiceprzewodniczący Wiesław 
Nowicki (KW PSL) zdobywa-
jąc 103 głosy wygrał o zaledwie 
2 głosy wyborczy wyścig z innym 
dotychczasowym radnym Sła-
womirem Bujakowskim (komi-
tet burmistrza Wieczorka), który 
zdobył 101 głosów. 

Do rady nie dostała się też kan-
dydująca jednocześnie na burmi-

strza Sannik Joanna Milczarska. 
Jako kandydatka na wójta uzy-
skała w swoim okręgu 50 głosów.  
O 3 głosy więcej w tym okręgu 
uzyskał i wszedł do rady Marek 
Olczak. Wielkim przegranym jest 
też dotychczasowy radny Franci-
szek Kamiński (43 głosy) – przed 
laty dyrektor szkoły w Osmo-
linie. W jego okręgu kandydo-
wały 4 osoby. Najwięcej głosów 
(98) uzyskała Karolina Kaźmier-
czak z KW PiS. Bardzo ładnym 
wynikiem wyborczym może po-
chwalić się dotychczasowa rad-
na z Lwówka Wioletta Bembeni-
sta (KW PSL), która zdobyła 116 
głosów, a jej konkurentka w okrę-
gu Mariola Domżałowicz (KWW 
burmistrza) – 42 głosy. 

Kto z kim?  
– to się okaże 
Podsumowując: do Rady Mia-

sta i Gminy w Sannikach weszli: 
Agnieszka Dylik (70 głosów), 
Magdalena Kalińska (77 głosów), 
Roman Grochowski (45 głosów), 
Wojciech Gładoch (110 głosów), 
Adam Cieślak (70 głosów), Wie-
sław Nowicki (103 głosy), Ma-
rek Olczak (58 głosów), Karolina 

Kaźmierczak (98 głosów), Iwona 
Pawłowska (79 głosów), Jerzy Ja-
błoński (85 głosów), Grażyna Ko-
walczyk (60 głosów), Augustyn 
Wróblewski (73 głosy), Damian 
Dolniak (132 głosy), Wioletta 
Bembenista (116 głosów), Teresa 
Winnicka (142 głosy).

Podział mandatów pomiędzy li-
sty komitetów wyborczych też jest 
ciekawy i teoretycznie nie pozwa-
lałby żadnemu z dwóch kandyda-
tów na burmistrza, którzy przeszli 
do II tury, rządzić bez koalicjan-
tów. Żaden z komitetów nie zdo-
był większości w radzie. Komitet 
Wyborczy PSL zdobył 6 man-
datów (zdobywając 36.04% gło-
sów), Komitet Wyborczy PiS – 2 
mandaty (15.29%), Komitet Wy-
borczy Wyborców Gabriela Wie-
czorka – 5 mandatów (26.29%), 
Komitet Wyborczy Siemowit IV 
– 1 mandat (16.60%) oraz Komi-
tet Wyborczy Inicjatywa dla Go-
stynina – 1 mandat (4.32%). Na 
szczęście w tak niedużych samo-
rządach nie zawsze ważny jest 
szyld partyjny i miejmy nadzieję, 
że tak będzie i teraz – że ważniej-
sze będą np. remonty dróg i lokal-
ne inwestycje. 

Trzeba przyznać, że wybor-
cy z gminy i miasta Sanniki”wy-
kręcili” bardzo dobrą frekwencję,  
z której mogą być dumni. Wy-
niosła ona 60.47%. Cztery lata 
temu wynosiła ona 51.71%. Żeby 
nie zepsuć tego dobrego wraże-
nia, warto iść do urn i oddać głos  
w drugiej turze wyborów na wójta 
– 4 listopada. 

Informując o wynikach w San-
nikach warto też poinformować 
o tym, że w wyborach do Rady 
Powiatu Gostynińskiego sukces 
odniosły dwie osoby z Sannik: 
Maria Wróblewska (KW PSL) 
– zdobywając 1.007 głosów oraz 
ojciec kandydującej na burmi-
strza Sannik Joanny Milczarskiej 
– Wiesław Milczarski (KW PiS) 
– 609 głosów.  mak

PSL-owskie rozdwojenie jaźni:�lokalni�działacze�wspierają�Dariusza�Wachowicza�(z�prawej),�a�marszałek�województwa�adam�struzik�(w�chwili�
zamykania�tego�numeru�nł�nie�było�wcale�jeszcze�pewne,�czy�będzie�nim�nadal)�–�Gabriela�Wieczorka.
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Gmina Nieborów |�Wyrównany�pojedynek�–�ale�ze�wskazaniem

Jarosław Papuga 
będzie wójtem
Tylko 79 głosów przeważyło w wyborach na wójta gminy 
Nieborów zwyciężył Jarosław Papuga z KKW Nieborów, 
pokonując Dariusza Kosmatkę z KWW PiS, który 
ubiegał się o ten urząd po raz drugi. Na Jarosława Papugę 
(40 l,) głosowało 2.145 osób – 50,95%, zaś na Dariusza 
Kosmatkę 2.066 osób – 49,05 %.

Analizując wyniki z obwodów 
wyborczych, jasno widać, że w 
większości na Jarosława Papu-
gę głosowała północ gminy, a na 
Dariusza Kosmatkę południe – 
zgodnie z miejsce zamieszkania. 
Choć to nie reguła, bo w Kompi-
nie nowy wójt zebrał 45,30% gło-
sów, ale już w Bednarach 71,71%, 
w Nieborowie 70,61%, w Mysła-
kowie – 79,81%, w Bobrownikach 
– 58,57%, w Bełchowie – 22,77%, 
w Bełchowie Osiedlu – 16.07%, 
i w Dzierzgowie – 34,72%.

W rozmowie z nami Jarosław 
Papuga powiedział nam, że cie-
szy się z uzyskanego wyniku, 
choć jak widać walka o fotel wójta 
okazała się wyrównana i zwycię-
żył niewielką przewagą. Zdaje so-

bie sprawę, że dla jego konkuren-
ta Dariusza Kosmatki wybory te 
były bardzo ważne, włożył wiele 
wysiłku w przygotowanie i prowa-
dzenie kampanii i zapewne ocze-
kiwał innego wyniku.

Podkreślił też, że kampania wy-
borcza przebiegła spokojnie, nie 
było między nimi złośliwości, była 
za to zdrowa atmosfera prezento-
wania siebie i programów i dys-
kusji z mieszkańcami na wspól-
nie zorganizowanych spotkaniach 
na terenie gminy– co uważa, za 
ich wspólny sukces. Pracując jako 
wójt będzie chciał współpracować 
ze swoim rywalem, na pomoc li-
czy też w pierwszym okresie pra-
cy ze strony odchodzącego wójta 
Andrzeja Werle.

Niestety mimo wielu prób nie 
udało nam się skontaktować po 
wyborach z Dariuszem Kosmat-
ką. Rozmawialiśmy z nim w trak-
cie nocy wyborczej. Cieszył się 
z korzystnego dla niego wyniku 

w Kompinie, który jako pierw-
szy „wypłynął”. Ale jak przy-
znał spodziewał się tam wygranej, 
otwarcie powiedział, że nie liczy 
na wygraną w obwodzie Bednary 
i Mysłaków – mateczniku rywa-
la, był przekonany o poparciu 
w obu obwodach w Bełchowie. 
Zaznaczył, że decydujące głosy 
będą z obwodów w Nieborowie 
i Bobrownikach i nie pomylił się.

Przypomnijmy, że o man-
dat radnego w Gminie Niebo-
rów ubiegało się 28 kandydatów 
z czterech komitetów wybor-
czych, KWW PiS – 11 kandy-
datów, KWW Nieborów – 14, 
KWW Kukiz’15 – 2, KWW Wsi 
Patoki i Kompina – 1. 

Rada Gminy po wyborach ule-
gła znacznej zmianie. Większość 
mandatów zdobyli członkowie 
KWW Nieborów: 

Tomasz Wierzbicki (54 l.) – 
123 głosy, 51,04%, Janina Werle 
(60 l.) – 105 głosów, 51,98%, Ja-
cek Makowski (32 l.) – 101 gło-
sów, 57,06%, Zbigniew Szymań-
ski (52 l.) – 213 głosy, 74,74%, 
Marek Jaworski (26 l.) – 99 gło-
sów, 50,77%, Bogusława Tom-
czak (47 l.) – 171 głosy, 51,20% 
oraz Krzysztof Osóbka (46 l.), Ar-
kadiusz Pudłowski (28 l.) Tomasz 

Papiernik(42 l.) – ta trójka weszła 
do Rady automatycznie wobec 
braku konkurentów w okręgach 
w których startowali. W sumie to 
9 radnych, którzy utworzą w gmi-
nie większość ułatwiając zapew-
ne pracę nowemu wójtowi, który 
startował z tego samego komitetu.

Warte zauważenia jest, że 
w radzie nie będzie: Jana Pierzan-
kowskiego jak i radnego wcze-
śniejszych kadencji Tadeusza Ba-
kalarskiego. Do Rady nie dostali 
się też Andrzej Krokocki i Krzysz-
tof Kubel.

W Radzie zasiądzie czterech 
radnych z KWW PiS: Tomasz 
Baczyński (49 l.) – 232 głosy, 
72,05%, Tomasz Pruk (45 l.) – 
193 głosy, 53,17%, Barbara Kostu-
siak (60l.) – 138 głosów, 51,88%, 
Henryk Bakalarski (54 l.) – 170 
głosów, 48,02 %. Po jednym man-
dacie zdobyli z KWW Kukiz’15 
Tomasz Zimny (48 l.) – 232 gło-
sy, 53,70% i z lokalnego komite-
tu Wsi Kompina i Patoki do Rady 
Małgorzata Bolimowska (44 l.) – 
194 głosy, 83,98%. 

Łowicz�|�12�sklepów�w�kompleksie�po�jednostce�wojskowej�

Dzisiaj otwarcie Premium Park 
Pasaż handlowy Premium Park 

Łowicz zostanie otwarty dzisiaj,  
w czwartek 25 października na te-
renie po dawnej jednostce wojsko-
wej w Łowiczu. Jest to inwestycja 
spółki Developer Pro z Konina. 
Uroczyste otwarcie zaplanowano 
na godzinę 11.00. Atrakcją towa-
rzyszącą ma być trwający przez 
cztery dni – do niedzieli włącz-
nie – Street Food Polska Festiwal, 

czyli zlot foodtrucków oferują-
cych jedzenie z różnych zakątków 
świata. 

W kompleksie sklepów u zbie-
gu ul. Broniewskiego i Sikorskie-
go działać będzie 12 sklepów na 
łącznej powierzchni handlowo-
-usługowej prawie 5,6 tys. m2. 
Operatorem spożywczym i jedno-
cześnie zajmującym największą 
powierzchnię będzie Polo Mar-

ket. Oprócz tego znajdą się tam 
sklepy: CCC, KiK, Pepco, Mar-
tes Sport, Takko Fashion, Neo-
net, Deichmann, Hebe, Empik, 
KS Sport oraz MagPie. W tym 
samym kompleksie działa już od 
kilku miesięcy market budowla-
no-ogrodniczy Patio Color. Na te-
renie kompleksu znajduje się bli-
sko 200 miejsc parkingowych. 
 mak 

Łowicz – Bednary�|�echa�publikacji

Jeszcze o śmieciach w lesie
W poprzednim numerze NŁ 

z 18 października w artykule 
pt. „Kto wyrzucił te śmieci i kto 
za to odpowie” opisaliśmy pro-
blem śmieci znalezionych w lesie 
w Bednarach Kolonii, wśród któ-
rych znajdował się segregator 
z dokumentami spółki Polmo-
blich z lat 1999-2000. 

Przedstawiciele tej spółki, któ-
ra jest w likwidacji w rozmowie 
z nami, nie umieli wyjaśnić, jak 
mogło coś takiego się zdarzyć. 
Według nich dokumenty z tych lat 
powinny być znacznie wcześniej 
zniszczone, ponieważ żadnych 
papierów nie trzeba przechowy-
wać tak długo. Mieli przypuszcze-
nia, że w którymś momencie mo-
gły się ona dostać w niepowołane 
ręce. Kiedy w czyje – trudno było 
im wyjaśnić. 

Jedna z hipotez, jaka im się na-
sunęła była taka, że dokumenty te 
mogły z powodu niedopatrzenia 

i pośpiechu pozostać w siedzibie 
fi rmy przy ul. Blich, która przed 
3 laty została sprzedana innemu 
łowickiemu przedsiębiorcy W.P. 
Z braku innego kontaktu z obec-
nym właścicielem nieruchomo-
ści, wysłaliśmy do niego 9 paź-
dziernika pytania w tej sprawie, 
informując telefonicznie pracow-
ników jego fi rmy. Do czasu publi-
kacji artykułu nie odpowiedział. 

W tym tygodniu jego żona za-
dzwoniła do redakcji, wyjaśnia-
jąc, że rodzina P. ze sprawą śmieci 
i dokumentów znalezionych w le-
sie nie ma nic wspólnego. Na tere-
nie dawnego Polmoblichu nic ta-
kiego nie znaleziono. – Nie wiem, 
kto te rzeczy przechowywał, to 
nie my. My prowadzimy fi rmę 
i wiemy, z jaką starannością trze-
ba zabezpieczyć dokumenty – po-
wiedziała nam pani P. Dodała, że 
insynuacje przedstawicieli Polmo-
blichu były nie na miejscu.  mwk

toMAsz
bARtos

tomasz.bartos@lowiczanin.info



24 �www.lowiczanin.info25�października�2018������nr 43
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Łowicz�|�rada�Miejska�po�wyborach

Na koalicje trzeba poczekać
do wyboru burmistrza
W Radzie Miejskiej rewolucyjnych zmian po wyborach nie ma. 
Większość nazwisk radnych znamy z obecnej kadencji. 
Bo choć zmieniły się w niektórych przypadkach komitety, 
z których startowali, to nazwiska pozostały te same.

W Radzie nie ma zdecydo-
wanej przewagi jednego komite-
tu. Nowy burmistrz, bez względu 
czy będzie to Krzysztof Kaliń-
ski czy Jakub Wolski, będzie mu-
siał myśleć o budowaniu koalicji 
w Radzie, która da mu przewagę 
i możliwość spokojnego rządze-
nia. Najwięcej radnych do Rady 
Miejskiej wprowadził KW Łączy 
nas Łowicz – 7, mniej KW Prawo 
i Sprawiedliwość – 6, dalej KW 
Łowickie.pl – 5 i KW Porozumie-
nie Łowickie – 3.

Jakub Wolski kandydat PiS na 
burmistrza powiedział nam, że za 
wcześnie jest na rozmowy o ko-
alicjach w Radzie. Temat zostanie 
podjęty, gdy znany będzie nowy 
burmistrz miasta. To jest logiczne, 
bowiem wówczas strony będą mo-
gły określić warunki współpracy, 
dziś sytuacja jest w zawieszeniu. 
Michał Trzoska z PiS, dotychcza-
sowy przewodniczący Rady Miej-
skiej, wypowiada się podobnie.

Trwająca współpraca między 
burmistrzem Kalińskim i PiS zo-
stała przerwana na rok przed wy-
borami, radni popierający bur-
mistrza uznali tę decyzję PiS za 
zdradę. Radni PiS z kolei ostro 
krytykowali burmistrza, za niektó-
re decyzje. Krytyce przewodził Ja-
kub Wolski. 

Rozstanie to nie musi jednak 
przekreślać współpracy w przy-
szłości. Tym bardziej, jak to za-
uważył w rozmowie z nami jeden 
z radnych PiS, jeśliby nawet wy-
grał Kaliński, powinno mu zale-
żeć na dobrych stosunkach z PiS, 
bo partia zdobyła większość man-
datów w Sejmiku Województwa 
Łódzkiego, to z kolei może mieć 
przełożenie na dostęp do środków 
fi nansowych na duże projekty. 
Warto też zauważyć, że pomiędzy 
np. Krystianem Cipińskim (ŁnŁ) 
i Michałem Trzoską zawsze była 
nić porozumienia. Trzoska zawsze 
darzył też dużą atencją burmistrza 
Kalińskiego. 

Z drugiej strony oba komitety, 
Łączy nas Łowicz jak i PiS, jeśli 
chcą zbudować większość w Ra-
dzie wcale nie muszą dogadywać 
się ze sobą. Wystarczy, żę doga-
dają się z radnymi z Łowickie.pl, 
jest ich 5 a to wystarczy, aby rzą-
dzić. Robert Wójcik w rozmowie 
z nami przyznał, że jest świadom 
tego, iż obie grupy mogą zabiegać 
o porozumienie z Łowickie.pl, na-
tomiast Mariusz Siewiera podkre-
ślił, że Łowickie.pl tworzą ludzie 
otwarci na współpracę dla dobra 
miasta. Ostatecznie może się oka-
zać, że Łowickie.pl, będzie praw-

dziwym wygranym wyborów, bo 
to ci radni, choć bez większości 
mogą mieć wpływ na politykę 
miasta.

Kilka osób, z którymi rozma-
wialiśmy sądzi, że trzech radnych 
z Porozumienia Łowickiego to 
potencjalni koalicjanci burmistrza. 
W mijającej kadencji Krzysztof 
Janicki w pełni popierał działa-
nia burmistrza. Ale niekoniecz-
nie skorzy do takiej współpracy 
będą Marek Boroski, który mówi, 
że chce być niezależny i popie-
rać to co dobre i krytykować to co 
złe, debiutujący w Radzie Łukasz 
Jażdżyk. Jeśli doszłoby to koalicji 
Łączy nas Łowicz z Porozumie-
niem Łowickimm, to popierają-
cych burmistrza radnych będzie 
10, do większości zabraknie jed-
nego głosu.

Trudno też mówić obecnie, 
kto zostanie przewodniczącym 
Rady Miejskiej. Łączy nas Ło-
wicz może proponować Henryka 
Zasępę, który już tę funkcję spra-
wował i który chętnie podjąłby się 
tego zadania. Ale czy PiS zapro-
ponuje Michała Trzoskę? On sam 
ponoć nie jest tym zainteresowa-
ny, bo po pierwszym zauroczeniu 
funkcją, odczuł poważne ograni-
czenia czasowe wynikające z jej 
piastowania.

Poniżej przedstawiamy sylwet-
ki wszystkich radnych

Kw łączy nas łowicz
 Henryk zasępa (66 l.) – 

mieszkaniec Blichu, emeryt. Wie-
loletni nauczyciel matematyki 
i informatyki w I LO w Łowiczu, 
a w latach 1989-1992 wicedyrektor, 
a następnie do 2007 roku dyrektor 
tej szkoły. W Radzie Miejskiej od 
2006 roku do obecnej chwili, star-
tował z list burmistrza Kalińskie-
go. Dwie pierwsze kadencji pełnił 
funkcję przewodniczącego, a w 
ostatniej wiceprzewodniczącego. 
Angażuje się społecznie, m.in. jest 
członkiem Koła Wychowanków 
i Wychowanek Szkół Średnich 
Ogólnokształcących w Łowiczu.

 krzysztof kaliński (61 l.) – 
mieszkaniec os. Korabka. Bur-
mistrz Łowicza od trzech kaden-
cji, od 2006 roku. Do czasu, gdy 
objął urząd burmistrza, pracował 
jako nauczyciel historii w I LO 
w Łowiczu. Jego sylwetkę prezen-
towaliśmy bliżej w jednym z ostat-
nich numerów NŁ.

 zofi a Wielemborek (66 l.) 
– mieszkanka os. Starzyńskiego, 
emerytowany pracownik wydzia-
łu fi nansowego, zastępca skarbni-
ka UM w Łowiczu, od 2011 roku 
emerytka, aktualnie pełni już II 
kadencję funkcję przewodniczącej 
Zarządu Osiedla Starzyńskiego, 
była współinicjatorem założenia 
Stowarzyszenia „Starzyńskiego 
Biega”, które zmobilizowało gru-

pę mieszkańców do aktywnego 
spędzania czasu. Członek Rady 
Nadzorczej ŁSM. Mijająca ka-
dencja była jej pierwszą w Ra-
dzie Miejskiej, wyraźnie związana 
z obecnym burmistrzem, w czasie 
sesji często występowała w jego 
obronie.

 Dariusz Dzik (50 l.) – miesz-
kaniec os. Starzyńskiego, wielo-
letni pracownik Agros – Nova, 
aktywny członek NSZZ Solidar-
ność, działa w Zarządzie Osiedla 
Starzyńskiego. W Radzie Miej-
skiej pracował przez ostatnie dwie 
kadencje, gdzie dostał się jako 
kandydat PiS. Mimo to od począt-
ku było wiadomo, że blisko mu do 
burmistrza Kalińskiego, więc jego 
ostateczne odejście z klubu rad-
nych PiS i start z KW Łączy nas 
Łowicz nie dziwi.

 krzysztof olko (48 l.) – 
mieszkaniec os. Nowe Miasto, 
pracownik OSiR w Łowiczu, 
gdzie jest odpowiedzialny za or-
ganizację wydarzeń sportowych. 
Obecna kadencja będzie trzecią 
w jego samorządowej karierze, w 
2014 roku startował z Koalicji Zie-
mi Łowickiej, wcześniej zasiadał 
w Radzie również w latach 2002-
2006. Zaangażowany społecznie, 
działa w Zarządzie Osiedla Nowe 
Miasto i Radzie Rodziców SP1.

 Leszek Plichta (60 l.) – 
mieszkaniec Bratkowic, prowadzi 
własną działalność gospodarczą, 
od 40 lat pracuje w Agros Nova, 
działa w NSZZ „Solidarność”. 
W 2010 i 2014 roku startował do 
Rady Miejskiej z list PiS. Start 
w tych wyborach z listy KW Łączy 
nas Łowicz nie powinien dziwić, 
podobnie jak w przypadku radne-
go Dariusza Dzika, od początku 
sympatyzował z burmistrzem Ka-
lińskim. Radny był współzałoży-
cielem Miejskiego Uczniowskie-
go Klubu Sportowego „Pelikan” 
i jest jego wiceprezesem.

 Józef Szczepanik (63 l.) – 
mieszkaniec os. Górki. Mandat 
radnego zdobył po raz pierwszy 
w wyborach w 1994 roku, po czym 
był wybierany do 2010 r., gdy 
w czasie wyborów nie dostał się do 
Rady Miejskiej. Na początku kan-
dydował z list rzemiosła łowickie-
go, potem komitetu wyborczego 
Rzeczpospolita Łowicka ówcze-
snego burmistrza Ryszarda Bu-
dzałka. Po przerwie w 2014 r. dostał 
się do Rady z ramienia komitetu 
Porozumienie Łowickie. Podobnie 
jak Krzysztof Janicki, był wspie-
rał działania burmistrza Kalińskie-
go. Obaj radni wyraźnie przeciw-
stawiali się budowie kościoła na 
miejskim terenie przy ul. Miodo-
wej. Są orędownikami budowy 
w tym miejscu nowego przedszko-
la i ośrodka kultury. Szczepanik 
od początku pracy w samorządzie 
kładł duży nacisk na zagospo-

darowanie osiedla Górki, przede 
wszystkim na utwardzenie dróg.

Kw Prawo 
i sprawiedliwość
 Jakub Wolski (37 l.) – miesz-

kaniec Zatorza. Kończąca się ka-
dencja była jego pierwszą w Ra-
dzie Miejskiej, był w niej szefem 
klubu radnych PiS, który stop-
niał z 8 radnych do czterech. Pry-
watnie przedsiębiorca działający 
w branży reklamowej. Kandydat 
na burmistrza w drugiej turze wy-
borów. Jego sylwetkę prezentowa-
liśmy bliżej w jednym z ostatnich 
numerów NŁ.

 krzysztof igielski (33 l.) – 
mieszkaniec os. Korabka, radny 
mijającej kadencji, w 2014 roku 
wystartował w wyborach z listy 
PiS i pozostał wierny partii i klu-
bowi radnych. Gdy startował pra-
cował z trudną młodzieżą w Cen-
trum Kształcenia i Wychowania 
w Dobieszkowie pod Łodzią. 
W drugiej połowie 2017 roku zo-
stał kierownikiem Powiatowego 
Zespołu Doradztwa Rolniczego 
w Łowiczu, zastępując na tym 
stanowisku Mariusza Siewierę 
z Platformy Obywatelskiej. 

 Grzegorz Durka (45 l.) – 
mieszkaniec Do Rady Miejskiej 
wszedł w 2014 roku z list Koali-
cji Łowickiej, związanej z Zbi-
gniewem Kuczyńskim. Koalicja 
popierała burmistrza Krzysztofa 
Kalińskiego. Durka w czasie mija-
jącej kadencji zmienił front, wstą-
pił do PiS, dlatego start z tego ko-
mitetu nie powinien dziwić. 

 zofi a kroc (68 l.), mieszkan-
ka osiedla Stare Miasto, emerytka, 
wcześniej prowadziła zakład dzie-
wiarski, radna miejska mijającej 
kadencji, w 2014 roku startowała 
z list KW Stowarzyszenia Przy-
szłość dla Łowicza kandydatki na 
burmistrza Ewy Dębskiej (podob-
nie jak Jerzy Stobnicki). II kaden-
cję jest przewodniczącą Zarządu 
Osiedla Stare Miasto. W swojej 
dzielnicy jest znanym działaczem 
społecznym, była za przejęciem 
baszty gen. Klickiego od Mazo-
wieckiej Fundacji Społeczno-Kul-
turalnej i zagospodarowania oka-
lającego ją terenu na plac zabaw 
i siłownię plenerową. Nie należała 
do milczących radnych, zabierała 
wielokrotnie głos. 

 Jacek Wiśniewski (43 l.) – 
mieszkaniec os. Dąbrówka, na-
uczyciel w I Liceum Ogólno-
kształcącym w Łowiczu. Przed 
laty związany z Dyskusyjnym 
Klubem Filmowym „Bez Na-
zwy” działającym przy ŁOK. 
Obecna kadencja jest jego debiu-
tem w Radzie Miejskiej. Cztery 
lata temu był współtwórcą suk-
cesu wyborczego kandydata na 
burmistrza z 2014 roku Jarosława 
Śmigiery. Kilka dni przed wybo-
rami mówił nam, że nie prowa-
dzi indywidualnej kampanii wy-
borczej, nie inwestował jak inni 
w banery, plakaty czy ulotki, do 
skrzynek wyborców trafi ł tylko 
podpisany przez niego list. Swoje 
podejście nazwał eksperymentem, 
którego wyniku był bardzo cieka-
wy. W czasie kampanii cały czas 
był obecny przy kandydacie na 
burmistrza Jakubie Wolskim.

 michał trzoska (31 l.) – 
mieszkaniec os. Bratkowice. Do 
Rady Miejskiej startował po raz 
pierwszy bez powodzenia w 2006 
roku, dostał się po niej w 2010 
roku z listy KWW K. Kalińskie-
go, w 2014 roku z sukcesem star-
tował zaś z listy PiS. Rada po-
wierzyła mu wówczas funkcję 
przewodniczącego. W nowej Ra-
dzie będzie najmłodszym radnym. 

Warto zauważyć, że w drugiej 
kadencji radził sobie dużo lepiej, 
funkcja przewodniczącego na-
uczyła go pewności siebie, zdarza-
ło mu się „gasić” w dość brutalny 
sposób samowolne wypowiedzi 
radnych, a nawet burmistrza. 

Przed tegorocznymi wyborami 
był niemal pewnym kandydatem 
PiS na burmistrza Łowicza – osta-
tecznie jednak kandydatem został 
Jakub Wolski.

Kww łowickie.pl
 michał terenowicz (41 l.) – 

mieszkaniec os. Korabka, lokalny 
przedsiębiorca, rzemieślnik, pro-
wadzący zakład tapicerski. Debiu-
tuje w Radzie Miejskiej.

 Robert Wójcik (49 l.) – 
mieszkaniec os. Przedmieście. Do 
Rady Miejskiej dostał się już po 
raz czwarty. W 2006, 2010 i 2014 
roku bezpośrednio z ramienia 
SLD, w tym roku z listy Łowic-
kie.pl (jest członkiem zarządu Sto-
warzyszenia Miłośników Ziemi 
Łowickiej Łowickie.pl). W 2014 
roku ubiegał się o fotel burmistrza. 
Od wielu lat jest szefem powiato-
wych struktur SLD. Pracuje jako 
dyrektor w Powiatowym Centrum 
Pomocy Rodzinie od 2002 roku.

W Radzie Miejskiej najpierw 
z Ryszardem Szmajdzińskim, po-
tem z Mariuszem Siewierą i Paw-
łem Piętą był opozycji wobec bur-
mistrza Kalińskiego.

 mariusz Siewiera (41 l.), 
mieszkaniec os. Dąbrowskie-
go. Pracuje w dziale księgowości 
Stadniny w Walewicach oraz pro-
wadzi własną fi rmą transporto-
wą. W samorządzie zadebiutował 
w 2014 roku dostając się do Rady 
Miejskiej. Gdzie wspólnie z Ro-
bertem Wójcikiem i Pawłem Pię-

tą tworzyli opozycję. Jako radny 
bardzo aktywny i zawsze przygo-
towany. Był jednym z pięciu kan-
dydatów na burmistrza Łowicza 
w mijających wyborach. 

 tadeusz Żaczek (64 l.) – 
mieszkaniec os. Bratkowice. Był 
radnym miejskim w latach 1994 – 
2014. Najpierw z list Resursy Oby-
watelskiej potem z Stowarzysze-
nia Miłośników Ziemi Łowickiej, 
które było związane z Mazowiec-
ką Wyższą Szkołą Pedagogicz-
no-Humanistyczną oraz PSL. 
W 2014 roku wystartował do mia-
sta z list PO, jednak nie uzyskał 
mandatu. Tadeusz Żaczek jest pe-
dagogiem, pracę zaczynał w 1977 
roku w Zespole Szkół Medycz-
nych w Łowiczu, 10 lat później 
został dyrektorem tej szkoły a na-
stępnie szkół, które były jej praw-
nymi następcami, obecnie jest to 
Zespół Szkół i Placówek Oświa-
towych Województwa Łódzkiego. 
Znany jest z zainteresowań histo-
rią najnowszą, od 2002 jest pre-
zesem zarządu Łowickiego To-
warzystwa Przyjaciół Nauk, jest 
autorem publikacji historycznych. 

 Lech Aniszewski (44 l.) 
mieszkaniec os. Górki. Członek 
Zarządu Osiedla Górki, aktyw-
nie działa na rzecz zagospodaro-
wania miejskiego terenu przy ul. 
Miodowej, współorganizator róż-
nych przedsięwzięć podejmowa-
nych na jego terenie. Debiutuje 
w samorządzie.

Kw Porozumienie 
łowickie
 marek Boroski (64 l.) – 

mieszkaniec os. Korabka. Do 
Rady wszedł w połowie kadencji 
2010-2014, gdy z funkcji radne-
go zrezygnował Grzegorz Micha-
lak. W 2014 roku do Rady wszedł 
z PiS, jednak nie było mu po dro-
dze z członkami klubu, ostatecz-
nie w czasie kadencji wspólnie 
Krzysztofem Wieteską go opuści-
li. Znamienne dla niego jest to, że 
na każdej sesji Rady podkreśla, że 
darzy burmistrza Krzysztofa Ka-
lińskiego wielkim szacunkiem, 
co nie przeszkadza mu krytyko-
wać działania urzędu. Ma mocny 
głos – dosłownie i a jego wypo-
wiedzi często są bardzo dosadne. 
W kończącej się kadencji był wi-
ceprzewodniczącym RM. Sym-
patia dla burmistrza nie przełoży-
ła się jednak na miejsce na listach 
KW Łączy nas Łowicz. Boroski 
nie miał szans znaleźć się na jej 
czele. Prezes Zarządu Koła Pol-
skiego Związku Pszczelarskiego 
w Łowiczu.

 Łukasz Jażdżyk (38 l.) – 
mieszkaniec os. Nowe Miasto. 
Przedsiębiorca działający w bran-
ży gastronomicznej, prowadzi re-
staurację Jarzyniak, ale najbar-
dziej znany jest z prowadzenia 
Baru Plaża nad Bzurą. Debiutuje 
w samorządzie.

 krzysztof Janicki (52 l.) – 
mieszkaniec os. Górki, przedsię-
biorca, prowadzi m.in. skład opału 
na os. Górki, ale też gospodarstwo 
rolne. Do Rady Miejskiej dostał 
się w 2014 roku z listy Porozu-
mienia Łowickiego, związanego 
z PSL. W dwóch kadencjach wcze-
śniejszych zasiadał w Radzie Po-
wiatu Łowickiego, tam dostał się 
z kolei z list Rzeczpospolitej Ło-
wickiej, związanej z byłym burmi-
strzem Ryszardem Budzałkiem. 
W drugiej połowie tej kadencji 
był członkiem zarządu powiatu. 
Janicki jest aktywnym społeczni-
kiem na Górkach, piątą już kaden-
cję jest szefem Zarządu Osiedla. 

toMAsz
bARtos

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Jeśliby�nawet�wygrał�
kaliński,�powinno�mu�
zależeć�na�dobrych�
stosunkach�z�Pis,�
bo�partia�zdobyła�
większość�mandatów�
w�sejmiku�Województwa�
łódzkiego,�to�z�kolei�
może�mieć�przełożenie�
na�dostęp�do�środków�
fi�nansowych�na�duże�
projekty.
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1918-2018
100 lat odzyskania Niepodległości

Historia i teraźniejszość�|�czego�nas�uczy�ostatnie�100�lat

Kontratak
Dziś 42. odcinek naszego cyklu „Nieskończenie Niepodległa”, realizowanego przy 
współpracy z niezależnym ośrodkiem dokumentacji i najnowszych dziejów Polski 
„Karta”. Piszemy w nim o wprowadzeniu przez komunistyczną władzę 13 grudnia 
1981 roku stanu wojennego – który położył kres legalnej działalności związku 
zawodowego – a szerzej gigantycznego ruchu społecznego – Solidarności.

Podpisując Porozumienie 
Gdańskie, władze Peerelu od po-
nad dwóch tygodni przygoto-
wują już siłową reakcję na straj-
ki. Przez 16 następnych miesięcy 
pozorowany jest dialog, coraz in-
tensywniej zaś planowane dzia-
łania pacyfi kacyjne. Koncepcja 
stanu wojennego ustalona zostaje 
w lutym 1981. Ostatecznie termin 
wyznaczony na noc 12/13 grud-
nia. Wcześniej gen. Wojciech Ja-
ruzelski żąda od Kremla potwier-
dzenia, że – w razie skutecznego 
opor u „Solidarności” – wojska so-
wieckie wesprą atak.

Mimo odmowy Sowietów, we-
wnętrzna okupacja okazuje się 
skuteczna. Wystarcza zaskocze-
nie, drakoński dekret i interno-
wanie 10 tysięcy opozycjonistów, 
by społeczeństwo straciło ener-
gię obronną. Na kilka lat udaje się 
peerelowskim władzom odebrać 
społeczeństwu podmiotowość. 
Chociaż podziemne struktury sta-
nowią wtedy alternatywę obywa-
telską wobec tej ostatniej erupcji 
systemu komunistycznego.

13 grudnia 1981 – w Polsce 
zostaje wprowadzony stan wojen-
ny. Działacze „Solidarności” i in-
nych opozycyjnych organizacji 
zostają internowani. Generał Ja-
ruzelski ogłasza powstanie Woj-

skowej Rady Ocalenia Narodowe-
go, która przejmuje rządy w kraju. 
Na ulicach pojawia się wojsko, nie 
działają telefony. Wprowadzone 
zostają godzina milicyjna oraz za-
kaz strajków i manifestacji. Mimo 
to następnego dnia w wielu zakła-
dach pracy rozpoczynają się straj-
ki okupacyjne, brutalnie pacyfi ko-
wane przez ZOMO (16 grudnia 
w kopalni „Wujek” zastrzelonych 
zostaje 9 górników).

tomasz Jastrun (poeta, 
działacz „S”)

Ktoś puka do drzwi. Patrzę na 
zegarek. Jest pięć po dwunastej 

[w nocy]. W progu stoi O. […] 
Milicja dobiera się do mieszka-
nia [Andrzeja] Celińskiego. Były 
sekretarz Komisji Krajowej [„S”] 
stoi na balkonie i krzyczy, żeby za-
wiadomić o tym Region. O. była 
już w pobliskim mieszkaniu He-
leny i Witka Łuczywów, ale ujrza-
ła tylko wyważone drzwi i mrok. 
„W dodatku nie działają telefo-
ny”– mówi i patrzy na mnie, jak-
bym mógł jej pomóc. […] I wtedy 
już wiem, wszystko wiem. „Zrobi-
li to, skurwysyny, jednak zrobili” 
– mówię do żony.

 Warszawa, 13 grudnia 1981 

Jan Józef Szczepański 
w dzienniku

Koniec nadziei. Polała się krew. 
W kopalni „Wujek” siedmiu zabi-
tych i wielu rannych. W Gdańsku 
starcia uliczne – 160 milicjantów 
i 164 cywilów rannych. Warsza-
wa obstawiona wojskiem i milicją 
w rynsztunku szturmowym. […] 
Na Placu Zwycięstwa czołgi. […] 
Nowe aresztowania. 

 Warszawa, 17 grudnia 1981 

23 grudnia 1981 – w odpo-
wiedzi na ogłoszenie stanu wojen-
nego Stany Zjednoczone wpro-
wadzają sankcje gospodarcze 

wobec PRL. Reagują społeczeń-
stwa państw zachodniej Europy: 
w wielu krajach dochodzi do ma-
nifestacji potępiających działania 
władz komunistycznych.

ze wstępu do podziemnej 
„karty” 

Za lub przeciw. Trzeciego 
wyjścia nie ma. Polska Ludowa 
wprawdzie od początku narzucała 
nam proste alternatywy (z nią lub 
przeciw niej), jednak dopiero dzi-
siaj do wyboru zmuszono wszyst-
kich. Wojskowy pucz nie pozosta-
wił komfortu niezdecydowania. 
Nikt nie zachowa swojego azylu. 
Każdy musi podjąć los: prześla-
dowcy, ofi ary lub – przeciwnika. 
[…]

Zadajemy sobie pytanie, czy 
walkę możemy wygrać – pytanie 
bezzasadne, jako że odpowiedź 
negatywna musiałaby oznaczać 
swoiste zbiorowe samobójstwo. 
Trzeba więc odpowiedzieć sobie 
na pytanie: jak walczyć. O roz-
strzygnięciu starcia zadecyduje 
bowiem każdy z nas – na co dzień, 
każdą swoją najdrobniejszą nawet 
decyzją: decyzją na rzecz tyranii 
lub wolności. Suma tych decyzji 
określi termin zwycięstwa.

 Warszawa, 4 stycznia 1982
Plakat z początku lat 80-tych�nawiązujący�do�sytuacji�„solidarności”�
w�stanie�wojennym.�
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Warszawa 13 grudnia 1981. kontrola�zoMo�w�pierwszym�dniu�stanu�
wojennego.�
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Warszawa, 1 maja 1982. niezależna�manifestacja.�
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kraków, 1982-1983. napisy�na�murach�w�stanie�wojennym.�
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kartki aprowizacyjne z�okresu�stanu�wojennego.�

około 1982-1983. Produkcja�
ulotek�w�podziemnej�drukarni�
podczas�stanu�wojennego.�
na�ulotce�napis:�„Generale,�
twoim�celem�dobro�narodu”.�
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Wrocław, 28 czerwca 1982. oddziały�zoMo�(zmotoryzowanych�odwodów�Milicji�obywatelskiej)�podczas�
pacyfi�kacji�niezależnej�manifestacji,�zorganizowanej�przez�podziemne�struktury�„solidarności”.�
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Gdańsk, zima 1981/1982. zgrupowanie�czołgów�i�transporterów�opancerzonych�na�boisku�szkolnym.�
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WSPomNieNiA�|�Pozostaną�W�naszeJ�PaMięcioDeSzLi oD NAS�|�5.10.�–�22.10.2018
� 5 października:  

Marianna�zdziarska,�l.100.
� 6 październiaka:  

Danuta�roganowska,�l.62;��
anna�sokół,�l.64.

� 11 października:  
eugenia�Golaska,�l.91;��
irena�szwarocka,�l.92;��
teresa�szczechowicz,�l.62.

� 12 października:  
Marian�Wojda,�l.59;��
Julianna�Maciejewska,�l.93.

� 13 października:  
Marcin�Janicki,�l.40.

� 14 października:  
Marian�Grzanka,�l.85;��
Marek�Pietrzak,�l.58,�sadówka.

� 15 października:  

roman�krzysztof�radomiak,�
l.39,�Głowno.

� 16 października:  
Jerzy�kramarz,�l.66;�Grzegorz�
łuczyński,�l.56,�łowicz.

� 17 października:  
helena�ciesielska,�l.90.�

� 18 października:  
zofia�szwarocka,�l.88.

� 19 października:  
Jadwiga�zimna,�l.85;�
Genowefa�Dudek,�l.89.

� 20 października:  
Jarosław�Markowski,�l.50;�
Janina�humka,�l.95;��
krystyna�olesiak,�l.80.

� 22 października:  
agnieszka�Panek,�l.47.

Julian Olko urodził się 21 
czerwca 1935 roku w Topoli Kró-
lewskiej pod Łęczycą. Był pierw-
szym dzieckiem Genowefy i Sta-
nisława Olko, którzy prowadzili 
indywidualne gospodarstwo rol-
ne. Po nim na świat przyszła  
2 października 1938 roku siostra 
Maria. Szczęśliwy okres dzieciń-
stwa przerwał we wrześniu 1939 
roku wybuch II wojny światowej.

Jak wspomina Maria Wróblew-
ska, Topola znalazła się na tere-
nach wcielonych do III Rzeszy, 
rodzina została przesiedlona przez 
Niemców do miejscowości Sła-
woszew w gminie Daszyna pod 
Kutnem, gdzie nie wiodło się jej 
najlepiej. Dlatego też uciekli na te-
ren Generalnej Guberni, do rodzi-
ny ojca pana Juliana w Bocheniu, 
miało to miejsce prawdopodobnie 
w 1940 roku. Przejście przez gra-
nicę nastąpiło nielegalnie i obar-
czone było ogromnym ryzykiem. 
Rodzinie udało się to dzięki po-
mocy gospodarzy mieszkających 
w sąsiedztwie granicy, kazali oni 
przekraczającej granicę rodzinie 
pędzić gęsi. – Po wojnie przez 
dłuższy czas dziadkowie utrzy-
mywali bliskie kontakty z tymi 
gospodarzami i zapraszali ich np. 
na imieniny – powiedział nam syn 
Juliana Olko, Krzysztof.

Po wojnie cała rodzina wróciła 
do gospodarstwa w Topoli, z któ-
rego została wysiedlona. Pan Ju-
lian rozpoczął tam naukę w szkole 
powszechnej, ale nie ukończył jej. 
Brat jego ojca, Józef Olko, wie-
dząc, że jest on zdolny, zabrał go 
z Topoli do Łodzi. Józef był dy-
rektorem jednej z łódzkich szkół 
podstawowych, jego żona Anna 
nauczycielką pracującą w kurato-
rium. W Łodzi Julian Olko ukoń-
czył szkołę powszechną i szko-
łę średnią. Maturę zdał z bardzo 
dobrymi wynikami, uzyskując 
tytuł „przodownika nauk”, co 
umożliwiło mu rozpoczęcie nauki  
w Akademii Medycznej w Łodzi 
bez zdawania egzaminów. 

– Decyzja o studiach medycz-
nych została podjęta przez tatę 
pod wpływem namów wuja, któ-
ry przekonywał go, że zawód leka-

rza niesie ze sobą nie tylko odpo-
wiednie uposażenie, ale też prestiż 
i szacunek. Oprócz tego wuj zda-
wał sobie sprawę, że tata jest zdol-
nym i da sobie radę – opowia-
da nam syn Krzysztof, powołując 
się na siostrę pana Juliana, Ma-
rię. Rozpoczęte w 1954 roku stu-
dia Julian Olko ukończył w 1960 
roku. Staż lekarski odbył w ło-
wickim szpitalu. Zdobył najpierw 
specjalizację II, a potem w roku 
1974 I stopnia chorób wewnętrz-
nych. – We wspomnieniach taty  
i rodziny wiedzieliśmy, że za-
wsze bardzo dużą wagę przykła-
dał on do nauki, w tym względzie 
nie było mu równych – wspomina 
Krzysztof Olko.

Siostra Juliana, Maria Wró-
blewska, opowiada zaś, że wyjazd 
do Łodzi spowodował rozłąkę  
z rodziną i tęsknotę, na którą le-
karstwem były odwiedziny. Pra-
cował wówczas w gospodarstwie 
o profilu warzywnym, gospodar-
stwo, choć nieduże, miało dobrej 
jakości ziemię. W czasie waka-
cyjnych pobytów woził z pól torf 
wykorzystywany do palenia. Czuł 
sentyment do pracy na roli.

W Łowickim szpitalu poznał 
swoją przyszłą żonę Alicję, któ-
ra przychodziła w odwiedziny do 
chorego w tym czasie ojca. Zna-
jomość przerodziła się w sympa-
tię, potem w miłość i tak stanęli na 
ślubnym kobiercu w 1962 roku. 
Z ich związku na świat przyszli 
Krzysztof w 1970 i Piotr w 1963 r.

Julian Olko po stażu został skie-
rowany do swej pierwszej etatowej 
pracy, lekarza zakładowego cu-
krowni w Dobrzelinie, potem pod-
jął pracę w przychodni kolejarskiej 
w Żychlinie, pracował też w przy-
chodniach lekarskich w Łowi-
czu na Starym Rynku, w budyn-
kach dawnych kanonii i budynku,  
w którym obecnie mieści się Cen-
trum Promocji, Kultury i Turysty-
ki powiatu łowickiego, wreszcie 
w przychodni przy ul. Kaliskiej. 
Przez wiele lat był też lekarzem 
orzecznikiem przy Wojskowej 
Komisji Uzupełnień w Łowiczu.

Tata zabierał mnie czasem do 
Żychlina. Pamiętam, gdy mia-

łem ok. 7 lat, z okna przychod-
ni obserwowałem przejeżdża-
jące za oknem pociągi, dojazdy 
były jednak męczące, więc gdy 
nadarzyła się okazja, podjął pra-
cę w przychodniach w Łowiczu 
– wspomina syn Krzysztof Olko. 
– Na pewno tata się nie oszczę-
dzał, był tytanem pracy, w czasie 
dyżuru potrafił przyjąć nawet 60 
pacjentów i nie było to nic nad-
zwyczajnego. To duże obciążenie 
sprawiło, że jego stan zdrowia się 
pogorszył. W 1995 roku, idąc po 
schodach w budynku przychodni 
przy ul. Kaliskiej, przewrócił się, 
doznał udaru. Powrót do zdrowia 
trwał około roku.

Wrócił do pracy, ale nadal nie 
zwalniał, stan jego zdrowia jednak 
nadal się pogarszał. Po rezygnacji 
z pracy w przychodni przyjmował 
prywatnie i jak wspomina Krzysz-
tof Olko, nadal miał sporo pacjen-
tów. Ostatecznie, ze względów 
zdrowotnych, musiał zrezygnować 
z pracy. 

Krzysztof Olko mówi nam, że 
ten okres był trudny. Woli wspo-
minać ojca jako człowieka pełne-
go życia i przede wszystkim wielu 
pasji. Jedną z nich zdecydowanie 
były podróże. Uwielbiał zwie-
dzać, w czasie jednego urlopu po-
trafił wyjechać w góry, wrócić na 
chwilę do domu w Łowiczu i je-
chać nad morze. Polskie góry ko-
chał – szczególnie Tatry.

Oprócz tego wyjeżdżał, aby 
zwiedzać: Turcję, Rumunię, Wę-
gry, Szwajcarię, Niemcy – i to  
w różnych konfiguracjach, naj-
częściej z żoną, czasem z jednym  
z synów, czasem obydwoma,  
a czasami ze znajomymi. – Ja pa-
miętam takie niezwykłe wakacje, 
gdy byłem jeszcze dzieckiem, jak 
całą rodziną wraz z bratem wyje-
chaliśmy nad Bug, tam wypoży-
czyliśmy łódź i popłynęliśmy na 
jedną z wysp. Odcięci od świata, 
mieszkając w namiotach i kar-
miąc się rybami, bo wędkarstwo 
było jednym z ulubionych zajęć 
taty w wolnym czasie, spędzi-
liśmy dwa tygodnie. Pamiętam 
dobrze tatę jak bardzo był szczę-
śliwy – wspomina. Julian Olko 

kochał piłkę nożną, może też po 
części zainteresowanie to zaszcze-
pił w synach, szczególnie Krzysz-
tofie, choć ten przyznaje, że ojciec 
darzył dużą sympatią ŁKS Łódź, 
na którego mecze chodził, gdy był 
studentem w Łodzi.

Zupełnie inną pasją była dla Ju-
liana Olko działka rekreacyjna na 
terenie ogródków działkowych 
przy ul. Łódzkiej, gdzie czas spę-
dzał w późniejszych latach, przede 
wszystkim z żoną. Oddawał się 
tam pracom typowo ogrodni-
czym: pielęgnacji kwiatów i wa-
rzyw. Bardzo to lubił i odczuwał  
z tych zajęć dużą satysfakcję.

Za swoją pracę był wielokrotnie 
nagradzany, otrzymał m.in. nagro-
dę ministra zdrowia, medal 40-le-
cia PRL. Syn Krzysztof podkreśla 
jednak, że na przeszło 40 lat pracy 
zawodowej i życia w realiach Pol-
ski Ludowej, Julian Olko nie wstą-
pił do PZPR, choć był do tego na-
mawiany. Nie mógł więc czerpać  
z tego profitów. Dorabiał się ciężką 
pracą. W pamięci rodziny pozosta-
nie ciepłą i serdeczną i opiekuńczą 
osobą, ojcem dbającym o dzieci  
i rodzinę i zawsze z szacunkiem 
odnoszącym się do żony, z którą 
tworzyli zgodny związek.  tb

Julian Olko (1935-2017)

reklaMa

 Julian olko 
(1935-2017)

Julian�olko�był�lekarzem,�
którego�wielu�mężczyzn�
kojarzyć�może�z�Wojskowej�
komisji�uzupełnień,��
w�której�pracował�przez�
długie�lata,oprócz�pracy��
w�łowickich�przychodniach,�
w�tym�np.�przy�ul.�kaliskiej.�
Prywatnie�był�ciepłym�
człowiekiem,�bardzo�
rodzinnym,�który�uwielbiał�
podróże,�ale�też�pracę�na�
działce,�czy�wędkowanie.
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Ratusz�|�Wzruszająca�uroczystość�złotych�Godów�

Najlepsze korepetycje z miłości 
Małżonkowie, którzy 
przeżyli ze sobą 50 lat  
i więcej, świętowali  
w sobotę 13 
października jubileusz 
Złotych Godów  
w łowickim ratuszu. 
Opowieściami o tym, 
jak się poznali, a także 
czułymi gestami  
i trzymaniem się za ręce 
wzruszali uczestników 
uroczystości. 

Złote Gody świętowali w ratu-
szu państwo: Zofia i Jan Wysoccy, 
Elżbieta i Czesław Owczukowie, 
Irena i Zbigniew Bieleccy, Teresa 
i Zdzisław Skoneczni, Aleksan-
dra i Józef Tomaszkiewiczowie 
oraz Marianna i Michał Kaźmier-
czakowie. – Nie ma lepszych ko-
repetycji z małżeństwa – mówił  
o sobotniej uroczystości burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

Do odebrania prezydenckich 
Medali za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie zostały wytypowane 
także trzy inne pary małżeńskie, 
które nie mogły być obecne na 
uroczystości, ale odznaczenia zo-
staną im dostarczone do domów. 
Wśród nich są państwo: Adela  
i Tadeusz Bojko, Marianna i Ro-
man Łazińscy oraz Jadwiga i Ta-
deusz Nodzakowie – ostatni z wy-
mienionych małżonków mogą 
pochwalić się 60-leciem pożycia 
małżeńskiego. 

Po tym jak jubilaci zostali ude-
korowani medalami, wystąpił dla 
nich chór Klubu Seniora „Ra-
dość”, śpiewano im „Sto lat!”  
i wzniesiono za ich zdrowie toast 
lampką szampana. W tych wyjąt-

kowych chwilach jubilatom towa-
rzyszyły rodziny. 

Mieć blisko kochaną 
osobę 
Małżeństwo Ireny i Zbignie-

wa Bieleckich trwa już 57 lat. Jak 
sami przyznają: w ich wspólnym 
życiu bywały dni gorsze i lepsze, 
pełne smutku, ale też radości. Nie 
omijały też ich choroby. Małżon-
kowie przekonują, że wszystkie 
trudności można przezwyciężyć, 
gdy ma się obok drugiego, kocha-
nego człowieka i wspaniałą ro-
dzinę, a tak jest w ich przypadku. 
Małżonkowie dostarczyli uczest-
nikom uroczystości wielu wzru-
szeń, ponieważ przez większość 
jej trwania nie przestawali trzy-

mać się za ręce. Nam powiedzieli, 
że dla nich to naturalny i sponta-
niczny gest, którym także okazują 
sobie miłość. 

Elżbieta i Czesław Owczuko-
wie poznali się w Rybnie, gdzie 
pracowali. – Tata śledził mamę 
od przystanku autobusowego do 
jej miejsca zamieszkania – wspo-
mina historię sprzed lat córka 
Marta Kucharek, zastępca kie-
rownika USC w Łowiczu. Po-
tem już odwiedzał ją na motorze,  
a pobrali się rok później. W Ło-
wiczu mieszkają od 1977 roku, 
ich dwoje dzieci z rodzinami  
– również. 

Marianna i Michał Kaźmier-
czakowie poznali się w 1958 roku, 
zaś pobrali się w 1962 roku. Obec-

nie są na emeryturze, mają dwoje 
dzieci i troje wnucząt. 

często... wychodzić  
z domu 
– Poznaliśmy się na jakiejś za-

bawie, nic to nie znaczyło: zatań-
czyliśmy kilka razy i tyle – wspo-
minają początki znajomości Zofia 
i Jan Wysoccy. – W 1968 roku, na 
początku roku, Janek stał pewnej 
niedzieli pod katedrą, a ja z mamą 
wychodziłyśmy z mszy. Zapyta-
łam Janka po co czeka? Wiedzia-
łam, że nie jest z Łowicza. A on 
na to, że czeka na mnie. Poszliśmy 
razem na spacer i tak spacerujemy 
50 lat – tymi opowieściami wzru-
szała uczestników uroczystości 
pani Zofia. 

Małżonkowie przyznają, że 
ich wspólne życie jest dobre, 
choć wcale nie lekkie. – Kiedy 
nasz zięć Robert pyta: „Tato, jaki 
jest sposób na to, że jesteście ra-
zem 50 lat?”, mąż uśmiecha się 
i odpowiada: „Często wychodzę  
z domu” – wyznała pani Zofia. 
Zupełnie poważnie dodają już, 
że są ze sobą tyle lat dzięki łasce 
Boga, cierpliwości i szacunkowi. 
Małżonkowie doczekali się trojga 
dzieci i aż dziewięciorga wnuków, 
które są teraz treścią ich życia. 

Naprawiać, a nie 
wyrzucać 
Teresa i Zdzisław Skoneczni 

poznali się w Sylwestra. Spoty-
kali się przez półtora roku, a po 

tym czasie zdecydowali się być ze 
sobą na dobre i na złe. – Dokład-
nie 14 kwietnia 1968 roku, przed 
ołtarzem, nałożyliśmy na swo-
je serdeczne palce obrączki. Od 
tego czasu wiedzieliśmy już, że 
będziemy wieść pełne miłości ży-
cie – wspominają jubilaci. Tak jak  
w każdym małżeństwie, przeży-
wali wzloty i upadki, które były 
dla nich lekcją pokory. W życiu 
kierują się mottem „Urodziliśmy 
się w czasach, kiedy jak coś się 
popsuło, to się to naprawiało, a nie 
wyrzucało do kosza”.

Owocem ich szczęścia i miło-
ści jest dwójka dzieci: Aleksan-
dra i Tomasz, z których wycho-
wania są dumni, ponieważ zawsze 
mogą na nie liczyć. Ich dumą jest 
też czwórka wnuków. – Na pew-
no wiemy, że wspólnie jesteśmy 
w stanie się zestarzeć i zwalczyć 
wszystko, bo nasza miłość jest 
niezwyciężona – deklarują mał-
żonkowie. 

Mieć wspólną pasję 
Także małżeństwo Aleksandry 

i Józefa Tomaszkiewiczów spraw-
dza się od 50 lat, ale to zasługa 
tego, że cały czas nad nim pracu-
ją: dużo rozmawiają, a najbardziej 
zbliżają ich wolne dni na wyjaz-
dach, kiedy – jak mówią – zwie-
dzają po harcersku całą Europę. 
Małżonkowie deklarują, że przez 
50 lat unikają sensacji, nie wy-
stawiają sobie walizek za drzwi. 
– Codzienność jest najpiękniej-
sza, bo wspólna. Lubimy razem 
przebywać, celebrujemy wspól-
ne chwile – mówią po 50 latach 
małżeństwa państwo Tomaszkie-
wiczowie. 

We wszystkich kłopotach wza-
jemnie się wpierają, a problemy 
rozwiązują z ukochaną osobą.  
– Od czasu ślubu jesteśmy razem 
we wszystkim. Myślimy, że po-
wołanie do małżeństwa jest naj-
piękniejszym, jakie stworzono, 
tak jak powołanie do macierzyń-
stwa – przekonują małżonkowie. 
Mają dwoje dzieci: Kasię i Pawła  
oraz czworo wnucząt.  aa 

Akcja�|�łowicka�kapsuła�czasu�

Twoje zdjęcie może budować historię 
Młodzieżowa Rada Miejska 

zainicjowała przygotowanie Ło-
wickiej Kapsuły Czasu, w któ-
rej każdy mieszkaniec Łowicza 
może na kolejnych 100 lat zde-
ponować fotografię z informacją 
dla przyszłych pokoleń. 11 listo-
pada Łowicka Kapsuła Czasu zo-

stanie odpowiednio zabezpieczo-
na i umieszczona przed wejściem 
do ratusza. W akcji chodzi o po-
zostawienie śladu dla przyszłych 
pokoleń, aby mogły dowiedzieć 
się, jak wyglądało miasto w 2018 
roku i jacy byli jego mieszkańcy: 
jak wyglądali i jak lubili spędzać 

czas. Do 30 października w Biu-
rze ds. Kultury, Sportu i Turystyki 
każdy mieszkaniec Łowicza może 
zdeponować swoją fotografię  
z opisem na odwrocie, w którym 
powinny znaleźć się informacje: 
miejsce i czas wykonania zdjęcia, 
osoby znajdujące się na fotografii 

oraz kilka słów skierowanych do 
przyszłych pokoleń. Format zdję-
cia nie może być większy niż 10 
na 15 cm. Kolekcjonerzy mogą 
przynieść do miejskiego biura kul-
tury np. monety i znaczki. 

Każdy, kto weźmie udział  
w projekcie, otrzyma ponumero-
wany certyfikat, na podstawie któ-
rego potomkowie będą mogli ode-
brać w 2118 roku zdeponowane  
w kapsule fotografie.  aa 

Sześć par małżeńskich świętowało�13�października�złote�Gody�w�łowickim�ratuszu.�

Rzut okiem |�oDnoWa�W�Duchu�śWiętyM�–�Był�konGres

W sobotę 13 października  
w Seminarium Duchownym  
w Łowiczu�odbyło�się�
spotkanie�modlitewne��
w�ramach�XXi�kongresu�
odnowy�w�Duchu�świętym�
Diecezji�łowickiej,�któremu��
w�tym�roku�przyświecało�hasło�
„czerpać�ze�źródła”.�kongres�
rozpoczął�się�dzień�wcześniej��
w�Wiskitkach,�zaś�nazajutrz�
ponad�100�członków�wspólnot�
odnowy�w�Duchu�świętym�
zgromadziło�się�w�seminaryjnej�
kaplicy�w�łowiczu.�uczestnicy�
kongresu�modlitwą�i�śpiewem�
przywoływali�wstawiennictwa�
Ducha�świętego.�tego�dnia�
eucharystii�przewodniczył��
i�homilię�wygłosił�bp�łowicki�
andrzej�F.�Dziuba.��
kongres�był�m.in.�okazją��
do�odnowy�zobowiązań�
chrzcielnych�i�wynikających��
z�sakramentu�bierzmowania.�aa�

kęszyce�|�szkoła�Podstawowa

Pierwszaki uratowały 
panią dyrektor

Zgodnie ze zwyczajem panują-
cym w SP w Kęszycach, w Dniu 
Edukacji Narodowej 14 paździer-
nika uczniowie klasy I zostali 
przyjęci do braci uczniowskiej. 

Wcześniej jednak musieli zdjąć 
czar z pani dyrektor, którą zła 
Baba Jaga porwała i zamieniła 
w bryłę lodu. Dzieci uwolniły ją 
zdobywając promyki słońca, cze-
go dokonały wykonując wszyst-
kie zadania wskazane przez jędzę. 
Oswobodzona pani dyrektor przy-
jęła ślubowanie i przeprowadziła 
pasowanie dzielnych siedmiolat-
ków. Uczniowie klas I-III z koła 
muzycznego złożyli nauczycie-
lom śpiewające życzenia i wręczy-
li im upominki z okazji ich święta. 
Akademię przygotowała Jolanta 
Kołodziejska.  tb

uczniowie klasy i�zostali��
przyjęci�do�braci�uczniowskiej.a
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Łowicz�|�350.�rocznica�konsekracji�bazyliki�katedralnej�

Pieśń dla katedry i dla Boga 
Prymas Polski  
abp Wojciech Polak 
celebrował w niedzielę, 
14 października, obchody 
350. rocznicy konsekracji 
łowickiej świątyni  
(dzisiaj w randze 
bazyliki katedralnej)  
w XVIII Dniu Papieskim.  
Tego dnia premierę miało 
oratorium „Domus Dei 
et Porta Coeli” 
do słów biskupa Józefa 
Zawitkowskiego  
w wykonaniu Łowickiej 
Orkiestry Kameralnej.

Uroczystość była wspomnie-
niem 350-lecia konsekracji bazy-
liki katedralnej, której dokładnie 
14 października 1668 r. dokonał 
arcybiskup metropolita gnieźnień-
ski i prymas Polski od 1666 r. Mi-
kołaj Prażmowski (1617-1673). Po 
śmierci w Ujazdowie został po-
chowany w podziemiach łowic-
kiej bazyliki. 

Biskup Andrzej F. Dziuba mó-
wił, że Kościół pragnie włączyć 
tę rocznicę w obchody 100-lecia 
odzyskania niepodległości przez 
Polskę, ponieważ katedra na prze-

strzeni dziejów bardzo często słu-
żyła dobru wspólnemu naszej 
Ojczyzny i trosce o wartości spo-
łeczne. 

Podczas uroczystości biskup 
łowicki wspominał także Święte-
go Jana Pawła II, który stanął w 
murach tej świątyni 14 czerwca  
1999 r., akcentując, że „to jest tak-
że jego katedra!”. O pamięć dla 
tamtych wydarzeń prosił w homi-
lii także abp Wojciech Polak, mó-
wiąc, że warto sięgać po łowickie 
świadectwo Jana Pawła II, który, 
będąc pośród nas, przypomniał 
bogatą historię Ziemi Łowickiej, 
wskazywał, że ta pradawna ko-

legiata, a dzisiaj katedra, stała się 
również miejscem spoczynku 
wielu rezydujących tu przez wie-
ki arcybiskupów gnieźnieńskich  
i prymasów Polski. 

Dlatego zwracał się do wier-
nych z apelem, aby jubileusz był 
okazją do dziękowania Bogu za 
to miejsce i za wszystkich, którzy 
na przestrzeni minionych wieków 
swoją modlitwą i wiarą napełnili 
ten „Boży Dom”. 

Niech ten Dom boga 
będzie bramą Niebios 
Bezpośrednio po mszy moż-

na było wysłuchać premierowe-
go wykonania oratorium „Domus 
Dei et Porta Coeli” („Dom Boga 
i Brama Niebios”). Muzyka do 
pięknych i przejmujących słów, 
napisanych przez bp Józefa Zawit-
kowskiego, została skomponowa-
na przez organistę katedralnego, 
Jerzego Filipowicza. Utwór za-
prezentowała Łowicka Orkiestra 
Kameralna, solistami byli: Mał-
gorzata Kustosik (mezzosopran), 
Marcin Drzażdżyński (tenor), 
Nina Kierus (alt), Weronika Moń-
ka (skrzypce) i Dymitr Kościusz-
ko (trąbka). W roli narratora wy-
stąpiła Joanna Bolimowska. 

Tego dnia ks. bp Andrzej F. 
Dziuba ogłosił radosną nowinę, że 
w przeddzień uroczystości bp Jó-
zef Zawitkowski wrócił do swo-
jego domu na terenie Wyższego 
Seminarium Duchownego w Ło-

wiczu, pełen siły i mocy (przypo-
mnijmy, że ciężko chorował, latem 
w stanie krytycznym trafił do szpi-
tala). Jego związki z tą świątynią 
są jednak szczególne, wielokrot-
nie sprawował w niej Eucharystię. 
W 1982 roku został ustanowiony 
proboszczem parafii kolegiackiej 
Wniebowzięcia Najświętszej Ma-
ryi Panny, zaś od 1992 roku do 
chwili obecnej pełni w łowickim 
Kościele funkcję: najpierw bisku-
pa pomocniczego, zaś obecnie bi-
skupa seniora. 

– Jest rok 2018, a 350 lat temu 
Prymas Mikołaj Prażmowski na-
maszczał w dwunastu miejscach 
mury tej świątyni. Przypominają 
nam to wydarzenie książęce Za-
cheuszki (przyp. red. – znaki de-
dykacyjne, umieszczane w miej-
scach namaszczenia kościoła). 
Konsekracja świątyni to piękny, 

uroczysty obrzęd. Namaszcza-
my kamienie, bo gdyby nawet lu-

dzie zapomnieli – kamienie wołać 
będą! (Łk 19, 49) – tak odniósł się 
do jubileuszu nieobecny na nim 
bp Józef Zawitkowski. 

Z informacji przekazanej do 
naszej redakcji dowiadujemy się 
także, że biskupowi podpowiada-
no, że „na tę uroczystość powinna 
się urodzić jakaś pieśń dla kate-
dry”, zaś jemu te podpowiedzi się 
spodobały, dlatego w ciągu jednej 
nocy napisał trzyczęściową mo-
dlitwę. – Nasze małe oratorium 
niech będzie uwielbieniem Boga, 
niech powiększy zbiór dzieł mu-
zycznej kultury Łowicza, a dla nas 
ten piękny Dom Boży Domus Dei 
– Katedra Łowicka, niech będzie 
Porta Coeli – Bramą Niebios – tak 
o utworze mówi jego autor, biskup 
Józef Zawitkowski. 

Utwór przyjęto owacjami na 
stojąco, niektórzy komentowali, że 
jest „dziełem życia” obu autorów. 
Po wysłuchaniu oratorium muzy-
cy, dostojnicy kościelni i wierni 
przeszli przed pomnik Jana Paw-
ła II, gdzie zaśpiewano „Barkę”  
z okazji Dnia Papieskiego.  aa 

Soliści: marcin Drzażdżyński (tenor) i małgorzata kustosik�
(mezzosopran)�podczas�wykonywania�oratorium.�

Łowicka orkiestra kameralna zaprezentowała�premierowo�oratorium�
„Domus�Dei�et�Porta�coeli”�do�słów�biskupa�Józefa�zawitkowskiego.�

Prymas Polski abp Wojciech 
Polak celebrował�mszę�św.�
podczas�obchodów�350.�rocznicy�
konsekracji�łowickiej�bazyliki�
katedralnej.�

abp�Polak�zwracał�się�
do�wiernych�z�apelem,�
aby�jubileusz�był�
okazją�do�dziękowania�
Bogu�za�to�miejsce�
i�za�wszystkich,�
którzy�na�przestrzeni�
minionych�wieków�
swoją�modlitwą�
i�wiarą�napełnili��
ten�„Boży�Dom”.

PożegNANie ze świątyNią, PowitANie z NiebeM
Bp�Józef�zawitkowski�związany�
jest�z�łowicką�katedrą��
od�początku�lat�80.�XX�wieku,�
kiedy�został�proboszczem�
parafii�kolegiackiej,��
dziś�katedralnej.�tu�służył�jako�
proboszcz�do�roku�1990,�gdy�
został�biskupem�pomocniczym�
wielkiej�jeszcze�wówczas�
archidiecezji�warszawskiej�–�ale�
tego�miejsca�nie�opuścił,�tutaj�
rezydował.�nie�zmieniło�się�to��
z�chwilą,�gdy�w�1992�roku�
został�biskupem�pomocniczym�
nowo�utworzonej�diecezji�
łowickiej.�nigdy�nie�ukrywał,�
jak�drogie�jest�mu�to�miejsce�–�
i�że�jest�dlań�ono�bramą�

niebios.�Daje�temu�wyraz�
w�wykonanym�w�niedzielę�
14�października�oratorium,�
opartym�głównie�o�teksty�
Psalmów�i�listów�św.�Piotra�
i�Pawła.�kończy�je�pełnym�
tęsknoty�i�nadziei�wezwaniem:
stąd�chcę�odejść�do�nieba,
gdzie�jest�Msza�wieczysta,
Gdzie�organy�słodko�grają,
a�lud�bezgrzeszny�śpiewa
o�łąkach�i�drzewach
chwała�niech�zawsze�będzie
Jedynemu Bogu
sabaoth,�hosanna�i�moc,
i�wieczyste�panowanie
na�wieki.�amen
i�niech�się�tak�stanie!�(...)
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JeRzy FiliPowicz
–�kompozytor�muzyki�do�
oratorium,�pochodzi�z�Gdańska,�
ale�przez�większość�swojego�
życia�mieszkał�w�Warszawie,�
krótko�w�łodzi.�od�2004�roku�
jest�związany�z�łowiczem,�
pracuje�jako�organista�
katedralny.�ukończył�akademię�
Muzyczną�w�Warszawie�w�klasie�
organów,�edukację�muzyczną�na�
tym�instrumencie�podjął�w�szkole�
średniej.�Już�jednak�jako�małe�

dziecko,�w�wieku�6�lat�rozpoczął�
naukę�gry�na�fortepianie.�Jak�
sam�mówi,�w�pewnym�okresie�
o�jego�losach�zdecydowała�
sytuacja�społeczno-polityczna�
w�Polsce.�W�czasie�studiów�
wyjechał�bowiem�do�Meksyku,�
gdzie�pracował�jako�organista�
w�katedrze�w�Veracruz.�Powrócił�
na�krótko,�by�zagrać�recital,�
ale�wówczas�ogłoszono�stan�
wojenny�i�granice�kraju�zostały�
zamknięte,�co�uniemożliwiło�mu�

ponowny�wyjazd.�W�dorobku�ma�
już�autorskie�kompozycje,�m.in.�
suitę�łowicką�i�hymny,�głównie�
w�wykonaniu�na�orkiestrę.�
Dotychczas�najsłynniejszym�
utworem,�jaki�powstał�z�jego�
udziałem�był�hymn�„Vivat�
łowicz”�z�okazji�880-lecia�
łowicza�ze�słowami�bp�Józefa�
zawitkowskiego�i�jego�muzyką.�
tę�współpracę�i�działalność�
twórczą�biskupa�zawitkowskiego�
niezwykle�sobie�ceni.�
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Łowicz�|�agnieszka�Wojcieszek�w�PBP

Reymont, jakiego nie wszyscy znamy
Nasza redakcyjna koleżanka z „Wieści z Głowna 
i Strykowa” Agnieszka Wojcieszek poza 
pracą dziennikarską zajmuje się też badaniami 
filologicznymi. O Władysławie Stanisławie 
Reymoncie, który jest bohaterem jej prac naukowych, 
ale też i ulubionym pisarzem, mówiła na spotkaniu 
zorganizowanym 18 października przez Powiatową 
Bibliotekę Publiczną w Łowiczu.

Otwarta prelekcja była jedną  
z wielu przygotowanych przez 
powiatową bibliotekę w ramach 
cyklu „Ludzie z pasją”. Temat 
brzmiał: „Realista czy spirytysta? 
Dwie natury Władysława Stani-
sława Reymonta”. 

Nasz noblista jest powszech-
nie znany jako mistrz prozy reali-
stycznej, krytycznie obserwujący 
tematykę społeczną, obyczajową 
czy psychologiczną – zapewne 
każdy Polak po szkole średniej 
powinien znać „Chłopów” czy 
„Ziemię obiecaną”. Prelegent-
ka zwróciła natomiast uwagę na 
drugą, ciemniejszą stronę jego 
twórczości, czyli silne fascyna-
cje ezoteryką, mistycyzmem czy 
okultyzmem, czyniące go bliskim 

tradycji Młodej Polski, z której 
przecież wyrastał.

Wątki świadczące o takich za-
interesowaniach znajdziemy nie 
tylko w twórczości, ale też w sa-
mej biografii pisarza – temu była 
poświęcona pierwsza część wy-
kładu. Dla ludzi znających Rey-
monta osobiście nie było tajemni-
cą, że w młodości uczestniczył on 
seansach spirytystycznych, póź-
niej chodził do kabalarek i czytał 
okultystyczną literaturę, a niewy-
kluczone, że po 1888 roku od-
bywał podróże po Europie jako 
medium (choć badacze spierają 
się czy rzeczywiście miały one 
taki charakter). Faktem potwier-
dzonym jest, że Reymont znalazł 
się na liście 39 członków „Towa-

rzystwa Psychicznego”, zajmują-
cego się szerzeniem spirytyzmu  
i „wiedzy tajemnej”. W 1894 roku 
uczestniczył w Londynie w gło-
śnym wówczas „kongresie teozo-
ficznym”.

Wszystko wskazuje na to, że  
u Reymonta fascynacje te nie były 
tylko wynikiem panującej wów-

czas mody, ale szczerych poszuki-
wań duchowych.

W drugiej części prelekcji 
Agnieszka Wojcieszek omówiła 
wydaną w 1911 roku powieść gro-
zy „Wampir”, będącą swego rodza-
ju kumulacją okresu „ezoteryczne-
go” w twórczości pisarza, ale też 
swego rodzaju rozliczeniem z nim. 

Wiadomo, że pierwsza wersja tek-
stu powstawała dużo wcześniej, pi-
sarz pracował nad nią już w 1900 
r. Oprócz niej tworzył opowiadania 
w podobnym klimacie.

Nie jest ona jakąś apologią spi-
rytyzmu, przeciwnie – zakończe-
nie dość jednoznacznie pokazuje, 
jak błądzenie w tych sferach pro-
wadzi bohaterów do totalnej klęski 
(szaleństwa i śmierci), zwyciężają 
natomiast wartości konserwatyw-
ne, w tym szczególnie ważne wię-
zy rodzinne. Prawdopodobnym 
wydaje się, że jest to swego rodza-
ju rozliczenie się pisarza z wła-
sną przeszłością. Nie znaczy to, 
że w późniejszych dziełach nobli-
sty nie przebijało się to, co wybit-
ny znawca literatury prof. Tadeusz 
Mikulski określił jako „głód me-
tafizyczny”. Kolejnym gościem 
Powiatowej Biblioteki Publicz-
nej – w czwartek 25 październi-
ka – będzie Monika Kamińska, 
archeolog i i historyk sztuki, któ-
ra będzie mówiła o prowadzonych 
przez nią pracach w podziemiach 
bazyliki katedralnej w Łowiczu. 
Wstęp jest wolny, początek zapla-
nowano na 16.30.  tm

Hopkultura��
Zagra 
Sosnowski 

HopKultura w podwórku 
Łowickiego Ośrodka Kultu-
ry zaprasza na kolejny koncert.  
W piątek 26 października  
o godz. 20 wystąpi Sosnowski. 

Zaczął od premiery singla 
„Where Do We Go” w audycji 
Piotra Metza w radiowej Trój-
ce, którym zachwycił topo-
wych dziennikarzy muzycznych. 
Przez swój zachrypnięty, cha-
rakterystyczny wokal, Sosnow-
ski bywa porównywany m.in. 
do Joe Cockera. O swojej muzy-
ce mówi: „Moje piosenki to lek  
na wszystko, z czym sobie w ży-
ciu nie radzę. Czasem chce się 
coś po prostu wykrzyczeć. Nie-
zależnie od tego czy to ból, czy 
radość”. 

Jego debiutancka płyta zo-
stała zarejestrowana w cało-
ści na sprzęcie, który mieści się  
w jednej walizce – stąd jej na-
zwa: „The Hand Luggage Stu-
dio”. To kompilacja powracają-
cego do korzeni rocka, bluesa,  
z elementami country. 

Bilety na koncert Sosnow-
skiego w Łowiczu są do kupie-
nia: w przedsprzedaży w cenie 
20 zł, w dniu koncertu – 30 zł. aa 

Domaniewice�|�„regionalne�wędrówki�z�kaliną”

Tradycyjne tańce w Porębie Spytkowskiej
Porębę Spytkowską 
odwiedzili w weekend,  
12-14 października, 
członkowie Zespołu Pieśni  
i Tańca „Kalina”. W ramach 
projektu „Regionalne 
wędrówki z Kaliną” grupa 
spotkała się z Zespołem 
Pieśni i Tańca „Porębianie”.

Dla domaniewickich tancerzy 
wyjazd był okazją do nawiązania 
wartościowych znajomości, wy-
miany dotychczasowych doświad-
czeń, nauki dobrych praktyk,  
a także poszerzania umiejętności 
tanecznych czy śpiewaczych. Do-
datkowo, dzięki zorganizowanym 
wycieczkom mogli oni poznać 
tradycje regionu krakowskiego. 
W trakcie wyjazdu odwiedzili oni 
Tarnów i zamek w Dębnie. 

– Szczególnie interesujące oka-
zały się dla nas opowieści o tra-
dycjach regionu krakowskiego 
oraz historia Żydów tarnowskich. 
Z kolei w przypadku zamku bar-

dziej urzekła nas malownicza sce-
neria, w jakiej jest on położony. 
Podobno Tarnów jest najcieplej-
szym miastem w Polsce i podczas 
wyjazdu mogliśmy to odczuć, bo 
przez cały czas dopisywała nam 
piękna pogoda – powiedziała ko-
ordynator Małgorzata Pawlata.

Z myślą o uczestnikach przy-
gotowano ponadto warsztaty rę-
kodzieła artystycznego z zakre-
su bibułkarstwa oraz tworzenia 
słowiańskich lalek motanek. Do-
dajmy, że praca nad nimi jest za-
jęciem wymagającym precyzji, 
a przy tym długotrwałym, gdyż 

technika ich wykonania nie prze-
widuje użycia igły. Lalki tworzy 
się za pomocą motania nici, stąd 
ich nazwa. Podczas prac warsz-
tatowych tancerze mogli również 
wysłuchać dawnych historii zwią-
zanych z tworzeniem tradycyjnych 
lalek. 

– Podobno gdy ojciec rodziny 
wyruszał na wojnę, jego dziec-
ku podarowywano lalkę motan-
kę, stworzoną z materiałów po-
chodzących z jego ubrań. Miało 
to na celu umożliwienie dziecku 
odczuwania zapachu ojca, a także 
przywoływanie wspomnień o nim 
– opowiada nasza rozmówczyni. 

W trakcie wyjazdu członko-
wie zespołu „Kalina” brali rów-
nież udział w spotkaniach integra-
cyjnych z zespołem „Porębianie” 
m.in. wspólnym wieczorze śpie-
waczym oraz nauce krakowiaka. 
Dzięki tym spotkaniom poznali 
oni tradycyjne pieśni regionu kra-
kowskiego oraz kroki krakowiaka. 
Ciekawy był dla nich także pokaz 
tańca Lajkonika. 

Na zakończenie pobytu gru-
pa zaprezentowała się przed ok. 
200-osobową publicznością w 
VIII Międzygminnym Przeglą-
dzie Rękodzieła i Kuchni Regio-
nalnej w Porębie Spytkowskiej. 

– Czas, jaki tancerze spędzili  
w Porębie Spytkowskiej, owoco-
wał w wydarzenia, pozytywne 
emocje oraz wartościowe prze-
życia. W przyjaznej atmosferze 
grupa pogłębiała swoją wiedzę  
i mogła miło spędzić czas. Po wy-
jeździe pozostały niezapomniane 
wspomnienia – powiedziała nam 
Małgorzata Pawlata. 

Dodajmy, że w weekend, 
26-28 października, „Porębianie” 
przyjadą z rewizytą do Domanie-
wic.  aw

Agnieszka Wojcieszek przyznaje,�że�reymont�to�nie�tylko�temat�jej�
badań,�ale�też�ulubiony�pisarz.�

Nie tylko taniec! W�trakcie�swojej�wędrówki�członkowie�zespołu�Pieśni�i�tańca�„kalina”�odwiedzili�tarnów��
oraz�zamek�w�Dębnie.�
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Łowicz�|�książka�tadeusza�Gumińskiego

Publikacja po 40 latach
„Na drodze do wolności” 
to tytuł wydanej właśnie 
książki autorstwa  
Tadeusza Gumińskiego, 
a przygotowanej przez 
Marka Wojtylaka.  
Tadeusz Gumiński pisał ją  
z myślą o uczczeniu 
60. rocznicy odzyskania 
przez Polskę niepodległości, 
ale w formie książki – jak 
to zamyślił autor – została 
wydana na 100. rocznicę, 
już po jego śmierci.

Publikacja nie jest wielka ob-
jętościowo, liczy tylko 60 stron, 
ale jest bogata w cenne informa-
cje na temat Polskiej Organiza-
cji Wojskowej i 11 listopada 1918 
roku w Łowiczu. Tadeusz Gu-
miński (1906 – 2003), honorowy 
obywatel Łowicza, jak też Le-
gnicy i Żychlina, należy do gro-
na najbardziej zasłużonych w XX 
wieku badaczy dziejów Łowicza 
i regionu. Jeśli chodzi o tę część 
jego dorobku, związaną ściśle  
z naszą regionalną historią, to 
prace jego wydawane były przez 
Stację Naukową Mazowieckie-
go Ośrodka Badań Naukowych  
w Łowiczu, której kontynuato-
rem jest działające dziś Łowickie 
Towarzystwo Przyjaciół Nauk. 
To właśnie ŁTPN wraz z Archi-
wum Państwowym w Warszawie 
są wydawcami tej książki. 

Spotkanie promujące publi-
kację zostało zorganizowane 16 
października w sali Urzędu Sta-
nu Cywilnego w Łowiczu. Przy-
szło wiele osób, wśród nich 
wielu znawców i miłośników lo-
kalnej historii. Prowadził je Ma-
rek Wojtylak, wiceprezes ŁTPN 
i zarazem kierownik łowickiego 
oddziału Archiwum Państwowe-
go w Warszawie. Z Tadeuszem 
Gumińskim łączy go nie tylko to, 
że obaj są honorowymi obywate-

lami Łowicza, ale też wieloletnia 
znajomość, w tym prowadzona 
przez 10 lat korespondencja epi-
stolarna. – Poruszaliśmy w li-
stach głównie tematy naukowe, 
ale nie tylko – wspomina Ma-
rek Wojtylak. – Pan Tadeusz był 
człowiekiem niezwykle ciepłym 
i życzliwym, jedynie jako recen-
zent prac naukowych był nie-
zwykle krytyczny i surowy, ale to 
dlatego, że zawsze chodziło mu  
o uczciwość. Marek Wojtylak 
mówił, że nazywa Tadeusza Gu-
mińskiego „mistrzem życia”, tak 
jak ten „mistrzynią życia” nazy-
wał Anielę Chmielińską.

Książka „Drogi do wolności”  
w 1978 nie została dopuszczo-
na do druku przez komunistycz-
ną cenzurę. Była jedyną potrakto-
waną przez władze w ten sposób, 
spośród 56 przygotowanych do 

druku przez łowicką stację na-
ukową. Treść maszynopisu, bez 
dwóch niewielkich fragmentów, 
ukazała się w 2001 roku w pię-
ciu odcinkach na łamach naszej 
gazety. 

Marek Wojtylak przyznał na 
spotkaniu, że kiedy otrzymał od 
władz miejskich prośbę o przy-
gotowanie jakiegoś wydarzenia 
z okazji obchodów 100. rocznicy 
odzyskania przez Polskę niepod-
ległości, nie musiał się długo za-
stanawiać, że chce właśnie wydać 
tę pracę. Nie było też żadnych pro-
blemów z uzyskaniem dla pomy-
słu poparcia ŁTPN i Archiwum 
Państwowego w Warszawie, a tak-
że Naczelnej Dyrekcji Archiwów 
Państwowych i Urzędu Miejskie-
go w Łowiczu, które ją finanso-
wały.

Na spotkaniu w USC o zabra-
nie głosu zostały też poproszone 
inne osoby, które doskonale znały 
się z Tadeuszem Gumińskim. Mó-
wili o nim Alina Owczarek-Ci-
chowska, która kierowała wspo-
mnianą już stacją naukową, prezes 
ŁTPN Tadeusz Żaczek, Henryk 
Zasępa, który był jedną z wie-
lu osób, z którymi Tadeusz Gu-
miński prowadził pełne pasji ko-
respondencje, a także Aleksander 

Niebudek, który przypomniał, że 
to Tadeusz Gumiński był jednym 
z najważniejszych orędowników 
utworzenia tablicy upamiętniają-
cej wszystkich absolwentów szko-
ły średniej w Łowiczu, którzy zgi-
nęli w czasie II wojny światowej.

Sama praca Tadeusza Gu-
mińskiego została w publika-
cji zamieszczona w formie nie-
zmienionej (jedynie z drobnymi 
poprawkami gramatycznymi i in-
terpunkcyjnymi), bez przypisów 
naukowych, bo Tadeusz Gumiń-
ski pisał ją z myślą o szerokim 
gronie czytelników, nie tylko ba-
daczach. Rozpoczyna ją motto  
z Jana Kasprowicza: „Którzy 
wśród nocy nieprzebranych cie-
ni, Nie tracą wiary w blask ran-
nych promieni...”. Tadeusz Gu-
mińki cofa się do genezy POW 
w Łowiczu, opisuje jej rozwój li-
czebny, uzbrojenie, charakter ka-
dry, łączność, działalność dywer-
syjną i propagandową. Opisuje 
drużyny harcerskie i straż bezpie-
czeństwa publicznego. W dalszej 
części pracy bardzo szczegółowo 
pisze o „łowickiej nocy listopado-
wej” czyli o rozbrajaniu garnizonu 
niemieckiego w Łowiczu, ale też 
w innych okolicznych miejscowo-
ściach, np. Łyszkowicach. 

Zasadnicza część publikacji zo-
stała poprzedzona wstępem Mar-
ka Wojtylaka, z którego dowiadu-
jemy się wiele o samym Tadeuszu 
Gumińskim i o opatrzonym jego 
nazwiskiem zbiorze archiwalnym. 
Ciekawym dodatkiem jest też spis 
i krótkie biogramy wszystkich Ko-
mendantów IX Obwodu POW  
w Łowiczu. Praca została też opa-
trzona w zdjęcia i ilustracje pocho-
dzące z zasobów archiwum, jak  
i od osób prywatnych.

Za skład i korektę książki od-
powiadała Agnieszka Pawłowska-
-Kalinowska, a za projekt okładki 
Adam Kalinowski. Wydana zosta-
ła przez wydawnictwo „Sigma” 
ze Skierniewic.  tm

Nieborów |�spotkanie�autorski

Debiut literacki w wieku 85 lat
Dziś w czwartek, 25 paździer-

nika, o godz. 17.00 w sali ślubów 
Urzędu Stanu Cywilnego w Nie-
borowie rozpocznie się spotkanie 
autorskie, którego bohaterką bę-
dzie mieszkanka gminy Niebo-
rów Zofia Gala z domu Kołodziej-
ska. Będzie promować pierwszy 
tom wierszy swego autorstwa pt. 
„Echo Duszy”. 

Autorka ma 85 lat, urodziła się 
w Gągolinie Północnym, w wie-
ku 18 lat ukończyła Liceum Pe-
dagogiczne w Łowiczu, dalszą 

edukację kontynuowała w Stu-
dium Nauczycielskim w Piotr-
kowie Trybunalskim, po czym 
podjęła studia w Instytucie Kształ-
cenia Nauczycieli w Łodzi. Przez 
41 lat pracowała z młodzieżą, osta-
tecznie zdecydowała się podzielić 
swoją twórczością szerszym gro-
nem czytelników.

Promowany na spotkaniu tom 
poezji jest jej debiutem, niebawem 
jednak ukaże się drugi tom poezji 
jej autorstwa pt. „Na fali wspo-
mnień”.  tb

Łowicz |�Biblioteka�powiatowa�

Chroń środowisko
Do 26 października Powiatowa 

Biblioteka Publiczna w Łowiczu 
przyjmować będzie prace na Eko-
logiczny Konkurs Plastyczny pod 
nazwą ,,Chroń środowisko ponad 
wszystko’’. Jest on adresowany do 
uczniów klas IV-VIII szkół pod-
stawowych z powiatu łowickiego.  

Prace konkursowe, formatu mi-
nimum A4, mogą być wykonane 
dowolną techniką (rysunek, ma-

larstwo, collage, grafika). Mają 
one pokazywać zmiany zachodzą-
ce w środowisku naturalnym pod 
wpływem działalności człowieka. 

Więcej informacji o konkursie 
można uzyskać w PBP lub na blo-
gu biblioteki pod adresem www.
pbplowicz.blogspot.com. Roz-
strzygnięcie planowane jest w li-
stopadzie. Nagrody ufunduje sta-
rostwo.  mwk

okładkę�zaprojektował�adam�
kalinowski.

marek Wojtylak�składał�autografy�na�egzemplarzach�wydanej�publikacji.�
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Włocławek�|��„o�kujawski�wianek”�

Sukces najmłodszych 
„Koderek”

20 października najmłodsza 
sekcja Dziecięco-Młodzieżowe-
go Zespołu Ludowego „Koderki” 
zdobyła w swojej kategorii wie-
kowej I miejsce podczas Ogól-
nopolskiego Festiwalu Zespołów 
Folklorystycznych „O kujawski 
wianek”. 

Była to już ósma edycja festi-
walu, podczas którego Włocławek 
staje się folkową stolicą Polski.  
Na festiwalu prezentowała się ok. 
30-osobowa grupa najmłodszych 
„Koderek”, w wieku od 5 do 10 
lat. Zaprezentowały one program 

zabaw i tańców ludowych regionu 
łowickiego. 

Kierownik zespołu Katarzy-
na Polak powiedziała nam, że jej 
młodzi podopieczni zostali doce-
nieni przez jury za wizerunek ar-
tystyczny, przygotowanie wokal-
ne i żywiołowość na scenie oraz 
profesjonalne podejście do wystę-
pu. 

Kierownik zespołu cieszy się 
także z tego, że podczas tegorocz-
nego naboru do różnych sekcji 
„Koderek” dołączyło łącznie ok. 
20 nowych osób.  aa 
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Łowicz |�impuls2�został�zaprezentowany�na�stacji�łowicz�Przedmieście�

Pachniało nawet tam,  
gdzie zwykle nie pachnie
Nowy pociąg Impuls2, 
który zaprezentowała na stacji 
Łowicz Przedmieście spółka 
Łódzka Kolej Aglomeracyjna, 
przyszło obejrzeć w piątek, 
12 października, kilkadziesiąt 
osób.

Największą radość miały dzie-
ci, ale nie zabrakło na stacji też  
i miłośników kolejnictwa. Pach-
nący nowością pociąg robił wra-
żenie. – Pachnie nawet tam, gdzie 
zwykle w pociągach nie pachnie  
– żartował na temat czystej i ładnej 
ubikacji w pociągu Paweł Mar-
czak z Łowicza, który przyszedł 
obejrzeć pociąg wraz z kilkulet-
nim synem. 

Tego dnia pociąg był prezento-
wany również na dworcach w Ko-
luszkach i Skierniewicach. Tam 
też obejrzało go wiele osób, nie-

które szkoły zorganizowały wyj-
ścia, by oglądać pociąg – w Łowi-
czu pociąg był po godzinie 15.00, 

więc szkoły już nie planowały  
o tej porze wyjść zorganizowa-
nych. Najwięcej osób obejrzało go 
w Skierniewicach, ale tam pociąg 
stał ponad dwie godziny, w Łowi-
czu zaś około godzinę. 

Wszyscy zainteresowani mo-
gli obejrzeć pociąg nie tylko  
z zewnątrz, ale też sprawdzić jego 
wyposażenie, a także zasiąść na 
fotelu w kabinie maszynisty. Były 
też dodatkowe atrakcje, takie jak 
quizy z nagrodami (były to ga-
dżety Łódzkiej Kolei Aglome-
racyjnej), gry i zabawy dla naj-
młodszych, kawa, herbata, napoje, 
cukierki itp. Wśród oglądających 
pociąg był też m.in. burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

ŁKA zamówiła w fabryce Ne-
wag w Nowym Sączu 14 trzyczło-
nowych Impulsów drugiej gene-

racji. Pierwsze trzy dni już trafiły 
do spółki. W pociągach dla ŁKA 
są nowości takie jak strefa dzie-
cięca ze stołem z nadrukiem gry 
planszowej i kostką do gry, stoliki 
podokienne w układzie foteli vis  
a vis, defibrylatory, biletomaty. 
Jest też numeracja miejsc. Ubi-
kacje są dostosowane dla osób 
niepełnosprawnych, a na jednej 
ze ścian znajduje się rozkładany 
„przewijak” – miejsce do przewi-
jania małych dzieci. Pojazd może 
przewozić 330 pasażerów, w tym 
160 na miejscach siedzących.

Wartość zamówienia to 
266.968.762,35 złotych brut-
to. Łódzka Kolej Aglomeracyjna 
uzyskała dofinansowanie na re-
alizację projektu z Regionalne-
go Programu Operacyjnego Wo-
jewództwa Łódzkiego w kwocie 
164,5 mln zł. Dostawca będzie od-
powiedzialny również za utrzyma-
nie pojazdów przez okres 12 lat. 

Pociąg został zaprezentowa-
ny na stacji Łowicz Przedmieście  
z uwagi na trwające na dworcu 
Łowicz Główny remonty i zwią-
zane z tym utrudnienia.

Od 9 grudnia pojazd ten będzie 
kursował na obecnych trasach  
z Łodzi do Skierniewic i Łowicza. 
ŁKA zapowiada też (prawdopo-
dobnie w przyszłym roku, choć 
data i szczegóły nie zostały jesz-
cze ustalone) uruchomienie swo-
jego połączenia w relacji Skier-
niewice – Łowicz. Obecnie na tej 
trasie kursują tylko pociągi Prze-
wozów Regionalnych i (z rzadka) 
PKP Intercity.  mak 

Gm. Łowicz |�Bezpieczeństwo�nad�wodą�

OSP Pilaszków dostanie 
pieniądze na łódź ratowniczą 
Nie mogli wyobrazić  
sobie lepszego początku 
tygodnia druhowie  
z OSP Pilaszków,  
którzy w tym czasie 
odebrali informację  
o tym, że ich inicjatywa 
w ramach akcji „Pomoc 
to Moc – społeczna 
odpowiedzialność PZU” 
uzyskała dofinansowanie.

Oznacza to, że do jednostki trafi 
łódź ratownicza i uda się przepro-
wadzić wiele działań prewencyj-
nych na rzecz poprawy bezpie-
czeństwa nad wodą. 

Przypomnijmy, że jednostka 
straży z Pilaszkowa zgłosiła pro-
jekt ph. „Zdrowa i bezpieczna ro-
dzina w wodzie, jak i na wodzie” 
w trosce o bezpieczeństwo na nie-
strzeżonych, dzikich kąpieliskach 

w Guźni i Dąbkowicach Dolnych, 
które są położone w bliskim są-
siedztwie z ich miejscowością. 
Tylko w te wakacje utopiły się  
w nich 2 osoby. 

„Dziękujemy wszystkim, któ-
rzy nas wspierali! To dzięki Wam 
udało się osiągnąć ten wyznaczo-
ny cel! Jakby nie Wasze zaanga-
żowanie i udostępnianie naszej 
inicjatywy, tego osiągnięcia by nie 
było. Jesteście WIELCY!” – cie-
szyli się na Facebooku druhowie  
z OSP Pilaszków. 

Decyzją komisji wniosek stra-
żaków otrzyma dofinansowanie 
w wysokości 44.250 zł (to prawie 
o 15 tys. zł mniej niż jednostka 
wnioskowała, ale pozwoli na reali-
zację planów). 

Poza zakupem łodzi ratowni-
czej, projekt obejmuje m.in. or-
ganizację spotkań oraz pokazów 
dla rodzin z dziećmi, których te-
matem będzie informowanie  
o niebezpieczeństwie, jakie niesie 
woda, szkolenia z pierwszej po-
mocy, ustawienie tabliczek „zakaz 
kąpieli”, akcje ulotkowe i prewen-
cyjne pływanie zakupioną łodzią 
płaskodenną po zbiornikach wod-
nych i pilnowanie bezpieczeństwa, 
a także ostrzeganie łamiących za-
kaz kąpieli o niebezpieczeństwie. 
Większość zadań jednostka pla-
nuje zrealizować jeszcze w tym 
roku, pozostałe – w wakacje przy-
szłego roku.  aa 

Druhowie z oSP Pilaszków�to�jedna�z�najprężniej�działających�
jednostek�na�terenie�naszego�powiatu.�Dzięki�akcji�„Pomoc�to�Moc�
–�społeczna�odpowiedzialność�Pzu”�uda�im�się�zakupić�m.in.�łódź�
ratowniczą.�

toalety w pociągu�są�świeże�i�pachnące,�i�wyglądają�bardzo�ładnie.

Nowe pociągi pomieszczą więcej pasażerów –�są�dłuższe�i�jest�w�nich�
więcej�miejsc�siedzących.�

M
a

r
c

in
�k

u
c

h
a

r
s

k
i

M
a

r
c

in
�k

u
c

h
a

r
s

k
i

o
s

P
�P

il
a

s
zk

ó
W



33www.lowiczanin.info � ���nr 43������25�października�2018

reklaMa

Dzierzgów�|�Bliżej�krajowego�systemu

Samochód za milion  
już stoi w garażu
Strażacy z OSP 
w Dzierzgowie stali 
się właścicielami 
nowego średniego wozu 
bojowego.

– Jednostka otrzymała po raz 
pierwszy w swojej historii nowy 
samochód. Jesteśmy bardzo zado-
woleni, to ukoronowanie naszych 
marzeń i starań czynionych od 
dawna – powiedział nam wicepre-
zes i naczelnik Karol Kroć.

Nowy pojazd dotarł do jednost-
ki w nocy 11 października. Został 
przywitany przez strażaków, któ-
rzy trzymali w górze płonące race, 
licznie zjawili się też pozostali 
mieszkańcy miejscowości. W po-
niedziałek 15 października odbyła 
się uroczystość przekazania i po-
święcenia samochodu, czego do-
konał proboszcz parafii w Bełcho-
wie ks. Paweł Staniszewski.

Wóz kosztował 950 tys. zł, pie-
niądze wyłożyli na niego Mini-
sterstwo Spraw Wewnętrznych  
i Administracji (140 tys. zł), Wo-
jewódzki i Narodowy Fundusz 
Ochrony Środowiska (łącznie 400 
tys. zł.), Komenda Główna Pań-
stwowej Straży Pożarnej (220 tys. 
zł), gmina Nieborów (180 tys. zł) 
oraz strażacy z Dzierzgowa (10 
tys. zł). 

Karol Kroć powiedział nam, że 
samochód do tzw. podziału bojo-
wego zostanie włączony za kil-
ka dni, obecnie trwa jego konfi-
gurowanie (chodzi np. o środki 
łączności), zastąpi on wysłużone-
go Stara 244 z 1981 roku, który 
już został wycofany. Podniesie on 
sprawność bojową jednostki, ale 
też zapewni większe bezpieczeń-
stwo i komfort pracy strażakom  
z Dzierzgowa.

Nowy samochód to Volvo  
FL280, który posiada napęd na 4 
koła, zbiornik o pojemności 3 m³ 

i autopompę o wydajności 1600 
litrów na minutę. Pojazd jest uni-
wersalnego przeznaczenia, zarów-
no do pożarów, jak i zdarzeń tech-
nicznych, w tym drogowych.

Kroć podkreśla, że choć jed-
nostka OSP w Dzierzgowie nie 
jest w Krajowym Systemie Ra-
towniczo-Gaśniczym, to rocznie 
wyjeżdża nawet 40 razy do róż-
nych zdarzeń, około 60% to in-
terwencje na autostradzie A2  
i DK 70, gdzie jest kierowana ze 
względu na bliskie sąsiedztwo.  
W samochodzie znajdzie się nowe, 
jak i dotychczasowe wyposażenie, 
przełożone ze Stara 244, w tym 
sprzęt hydrauliczny umożliwia-
jący cięcie i rozginanie karoserii 
samochodów, motopompy, apa-
raty ochrony dróg oddechowych.

Nabycie przez jednostkę OSP 
Dzierzgów nowego samochodu 
było jednym z warunków koniecz-
nych do włączenia jej do KSRG, 
wstępne porozumienie w tej spra-
wie podpisano w sierpniu 2018 r., 
obecnie wniosek jest w trakcie ak-
ceptacji przez Komendanta Głów-
nego PSP.  tb

osP DzieRzgów
Jednostka�istnieje�od�1960�
roku.�na�jej�czele�stoją:�
prezes�Wojciech�Wierzbicki�
i�naczelnik�karol�kroć.�
obecnie�liczy�54�członków,�
w�tym�25�kobiet.�strażaków�
posiadających�odpowiednie�
przeszkolenie�i�mogących�
brać�udział�w�akcjach�
gaśniczych�jest�21,�wkrótce�
22.�W�tym�gronie�nie�ma�
jeszcze�pań,�ale�niebawem�
ma�to�się�zmienić.�Jednostka�
od�kilkunastu�lat�prężnie�się�
rozwija.�od�2011�r.�zwycięża�
w�zawodach�sportowo-
pożarniczych�gminy�nieborów.

Nowy, średni wóz bojowy�dojechał�do�jednostki�w�nocy.
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Na stanowisku urzędu Skarbowego�uczniowie�dowiadywali�się��
o�podatkach,�Pit-ach,�deklaracjach�i�rozliczeniach.�

Przy stoisku Firmy Bracia urbanek�mogli�też�spróbować�swoich�sił��
we�wkładaniu�ogórków�do�słoików,�czy�też�projektowaniu�etykiet.�

mistrz olimpijski zbigniew Bródka�(z�lewej)�występował�w�podwójnej�roli:�sportowca�oraz�strażaka.�

Łowicz�|�120�uczniów�uczyło�się,�że�pieniądze�daje�praca,�a�nie�bankomat�

„Małe Miasto” na Szkiełkach
Blisko 120 dzieci 
z łowickich szkół 
podstawowych  
oraz Specjalnego Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego 
wzięło udział  
w projekcie ekonomicznym 
„Małe Miasto” w restauracji 
Szkiełka na Błoniach  
w Łowiczu. Uczyły się,  
że pieniądze daje nam 
praca, a nie bankomat.

Podczas warsztatów, odbywa-
jących się w dniach 15-19 paź-
dziernika w ramach projektu eko-
nomicznego pn. „Małe Miasto” 
– Fundacji Banku Gospodarstwa 
Krajowego, dzieci w wieku 8-12 
lat w praktyce dowiadywały się co 
to jest ekonomia, jak można zaro-
bić pieniądze, jak się nimi zarzą-
dza itp. 

Warsztaty były prowadzone  
w oparciu o zabawę w dorosłe 
życie i zarobkowanie. Dzieci np. 
wcielały się w rolę lekarza przyj-
mującego pacjentów, policjantów 
wypisujących mandaty i łapiących 
przestępców, były strażakami, fry-
zjerami, mechanikami, kucharza-
mi, pracownikami ZUS-u, ban-
kowcami, czy też pracownikami 
wkładającymi ogórki do słoików 
oraz osobami projektującymi ety-
kiety produktów spożywczych  
i kalendarze. 

Była to też okazja do oglądania 
samochodów strażackich, policyj-
nych, zespołu ratownictwa me-
dycznego, pokazów resuscytacji 
krążeniowo-oddechowej itp. 

Za „pracę” na różnych sta-
nowiskach uczniowie otrzy-
mywali „wynagrodzenie” w 
postaci „księżaków”. Od wynagro-

dzenia musieli zapłacić podatek  
– jak w normalnej gospodarce 
rynkowej i życiu. 

W projekt zaangażowało się 21 
firm z Łowicza i okolic. Partnera-
mi projektu Fundacji BGK są ło-
wicki przedsiębiorca Wojciech 
Urbanek oraz burmistrz Łowicza 
Krzysztof Kaliński.

Warsztaty z dorosłego ży-
cia zakończyły się 19 paździer-
nika i wtedy za „zarobione pie-
niądze” dzieci mogły dokonać 
prawdziwych zakupów towarów 
przygotowanych przez organiza-
tora. Wśród nich były np. głośni-
ki i słuchawki bezprzewodowe, 
książki, maskotki, piłki, mate-
riały plastyczne itp. Wcześniej  
– przez cały tydzień – mogły też 

kupować np. batony i cukierki. 
Do projektu wybrane były tyl-
ko trzy miejscowości w Polsce. 
Oprócz Łowicza podobne zajęcia 

będą odbywać się w Zakopanem 
i Wejherowie.  mak   

Więcej zdjęć i film na stronie 
www.lowiczanin.info

zduńska Dąbrowa�|�ekoforum

Tym razem o pszczołach
Zespół Szkół Centrum Kształ-

cenie Rolniczego w Zduńskiej 
Dąbrowie organizuje 24 paździer-
nika piąte już forum ekologiczne 
z udziałem uczniów technikum 
oraz zaproszonych z kilku placó-
wek gimnazjalistów. 

Tym razem tematem wiodą-
cym będzie rola pszczół w przy-

rodzie i w rolnictwie. Ponieważ 
wraz z ekoforum szkoła organizu-
je Dzień Chleba, można się spo-
dziewać, że będzie do niego po-
dany miód. W latach poprzednich 
prelekcje w ramach ekoforum po-
święcone były opadom, czystości 
wody i ściekom oraz odnawianym 
źródłom energii.  mwk
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Łok�|�Promocja�książki�o�„łowickim�Judymie”�

Rotstad znany i nieznany
W nieszablonowy, ciekawy sposób, została zorganizowana w niedzielę 14 października promocja książki dr Katarzyny Piotrkiewicz „Stanisław 
Rotstad (1895-1994). Lekarz, żołnierz, humanista” w sali kina Fenix. O „łowickim Judymie”, postaci, która za sprawą słynnej fotografii uchodzi 
za symbol pierwszych chwil odzyskania przez Polskę niepodległości i widnieje na łowickim logo z okazji obchodów rocznicy 100-lecia tamtych 
wydarzeń, opowiadały osoby, które znały i pamiętają doktora Rotstada. Ich opowieści wysłuchała licznie zgromadzona publiczność. 

Postać tego wybitnego łowicza-
nina wcześniej nie doczekała się 
monografii. Zmieniło się to dzięki 
Katarzynie Piotrkiewicz, która jest 
autorką pracy doktorskiej „Stani-
sław Rotstad (1895-1994). Lekarz, 
żołnierz, humanista”, którą obro-
niła w kwietniu ubiegłego roku 
na Wydziale Nauk Historycz-
nych i Społecznych Uniwersytetu 
Kardynała Stefana Wyszyńskiego  
w Warszawie. Otrzymała za nią 
nagrodę główną w miejskim kon-
kursie na najlepszą pracę dyplo-
mową o Łowiczu i Ziemi Łowic-

kiej, która została wręczona jej 
podczas ubiegłorocznych uroczy-
stości z okazji 11 listopada w Mu-
zeum w Łowiczu. 

Pisaliśmy o tym w artykule pt. 
„Katarzyny Wielkie!” – tak bur-
mistrz Krzysztof Kaliński nazwał 
wówczas laureatki konkursu, któ-
re – tak się złożyło – wszystkie 
trzy nosiły imię Katarzyna. – Od 
razu wiedzieliśmy, że to trzeba 
wydać! – mówił burmistrz pod-
czas promocji w kinie Fenix. 

W kolejnych słowach przyznał, 
że kiedy rok temu miasto postawi-

ło sobie ambitny cel zorganizowa-
nia 100 wydarzeń wpisujących się 
w obchody 100-lecie odzyskania 
niepodległości przez Polskę, była 
obawa, czy to się uda. – Jest ich 
ponad 170, tylko dzisiaj odbyły się 
3, a były nimi 350. rocznica kon-
sekracji bazyliki katedralnej, Bieg 
Papieski i właśnie promocja książ-
ki o Rotstadzie – przyznał z dumą 
Krzysztof Kaliński. 

świadek pierwszych 
chwil niepodległości 
Stanisław Rotstad jest w ca-

łej Polsce postacią symboliczną, 
kojarzoną ze zdjęcia z pierwszej 
warty pod Pałacem Namiestni-
kowskim na Krakowskim Przed-
mieściu w Warszawie z 11 listopa-

da 1918 roku, w którym urządzono 
punkt zborny dla rozbrajanych 
Niemców. Wydarzenie zostało 
upamiętnione na słynnej fotogra-
fii, którą opublikował „Tygodnik 
Ilustrowany”. – Można powie-
dzieć, że Rotstad był świadkiem 
tych pierwszych chwil odzyska-
nej niepodległości – mówił bur-
mistrz Kaliński podczas promocji 
w kinie Fenix. Jednocześnie przy-
pomniał, że wizerunek Rotstada 
widnieje w logo łowickich obcho-
dów 100-lecia odzyskania niepod-
ległości przez Polskę, jest ono wy-
świetlane na wieży ratusza. 

Książka Katarzyny Piotr-
kiewicz przedstawia Stanisła-
wa Rotstada jako człowieka od-
danego bez reszty ojczyźnie i 

ludziom. Autorka pokazała go 
w trzech różnych rolach ży-
ciowych: lekarza, żołnierza  
i humanisty, ale tak naprawdę 
Rotstad był człowiekiem wielu 
pasji, o czym można było posłu-
chać podczas promocji. 

Z przedstawionego przez au-
torkę biogramu Stanisława Rot-
stada można było się dowie-
dzieć, że największe zasługi dla 
naszego miasta miał po zakoń-
czeniu II wojny światowej, kie-
dy pracował w jedynej wówczas 
przychodni zdrowia w Łowiczu, 
która mieściła się w Al. Sien-
kiewicza. W nowoczesnym sty-
lu zorganizował w niej poradnię 
pediatryczną, która miała przy-
jazny wygląd dla najmłodszych. 

Zorganizował tzw. Kroplę mle-
ka dla najmłodszych dzieci, któ-
re były niedożywione, walczył  
z przegrzewaniem noworodków, 
dużo robił na rzecz walki z gruź-
licą. 

człowiek wielu pasji 
W niedzielę zostały pokazane 

dwa około minutowe fragmenty 
filmu dokumentalnego pt. „Czło-
wiek z fotografii”, w których Sta-
nisław Rotstad, najstarszy wów-
czas żyjący żołnierz 36. Pułku 
Piechoty Legii Akademickiej, 
opowiada o wojnie. 

Dalszą część spotkania po-
prowadziły wspólnie: autorka 
książki Katarzyna Piotrkiewicz, 
przewodnicząca Klubu Seniora 
„Radość” Anna Bieguszewska  
i prezes Łowickiego Stowarzy-
szenia Przyjaciół Zwierząt Gra-
żyna Wołynik, które zaprosiły na 
scenę, zaaranżowaną na klima-
tyczny salonik z minionego wie-
ku, osoby, które pamiętają Rot-
stada i mogły o nim opowiedzieć. 
Byli to m.in. Janusz Pągowski  
– syn łowickiego malarza Zdzi-
sława Pągowskiego, którego brat 
był bliskim przyjacielem rodziny 
Rotstadów oraz Aleksander Te-
leżyński – chrześniak żony Sta-
nisława Rotstada, Ireny. Pozo-
stałymi gośćmi byli: kierownik 
łowickiego oddziału Archiwum 
Państwowego w Warszawie Ma-
rek Wojtylak, dr Zbigniew Ko-
strzewa i poetka ludowa Joanna 
Bolimowska. Dyrektor Muzeum 
w Łowiczu Marzena Kozanec-
ka-Zwierz mówiła o dostępnych 
w placówce materiałach źródło-
wych dotyczących Rotstada, zaś 
dyrektor ŁOK Maciej Malan-
giewicz opowiedział o koncepcji 
wydania książki. 

Z zaprezentowanych relacji 
można było dowiedzieć się, że 
Rotstad uwielbiał słuchać muzy-
ki Chopina, był utalentowany pla-
stycznie i pisał wiersze, a w pracy 
lekarza miał wyjątkowe podejście 
do najmłodszych pacjentów. 

– Ojciec był właścicielem 
dużej płytoteki, przyjaźnili się  
z doktorem, obaj kochali muzykę 
Chopina – wspominał Aleksan-
der Teleżyński. Autorka książki 
dotarła do niego dzięki rodzin-
nej fotografii, którą zamieścił na 
stronie Łowicki Wehikuł Czasu, 
a została ona wykonana w 1964 
roku podczas jednego z wypa-
dów na koncert chopinowski  
w Żelazowej Woli. 

Z Januszem Pągowskim pro-
wadzące rozmawiały m.in. o ma-
larskim talencie Rotstada, który 
pastelami malował przede wszyst-
kim naturę i pejzaże. 

Joanna Bolimowska nawią-
zała zaś do poezji pisanej przez 
Rotstada, która była dedykowana 
również dzieciom. Podzieliła się  
z publicznością także cieka-
wą opowieścią o tym, jak doktor 
Rotstad swym wyjątkowym po-
dejściem do dzieci rozwiązał jej 
problem z synem, który był nie-
jadkiem.  aa 
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Grażyna Wołynik i autorka książki katarzyna Piotrkiewicz rozmawiają o Rotstadzie z markiem 
Wojtylakiem,�kierownikiem�łowickiego�oddziału�archiwum�Państwowego�w�Warszawie.�

Burmistrz krzysztof kaliński gratuluje katarzynie Piotrkiewicz  
książki�o�stanisławie�rotstadzie.�

Aleksander teleżyński�–�chrześniak�żony��
stanisława�rotstada,�ireny.�

Janusz Pągowski – syn łowickiego malarza zdzisława 
Pągowskiego,�którego�brat�był�bliskim�przyjacielem�rodziny�rotstadów.�
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zduny�|�Dyskusyjny�klub�książki

Jastrun o Herbercie, rodzicach i sobie
Pochodzi z literackiej 
rodziny, ponieważ 
zarówno jego ojciec 
Mieczysław, jak  
i mama Mieczysława 
Buczkówna, byli 
poetami. 

Związany był z antykomuni-
styczną opozycją, w latach 80. 
wydawał w podziemiu literackie 
pismo „Wezwanie”. Jego dorobek 
jest dużo szerszy. Tomasz Jastrun 
– poeta i prozaik, autor esejów  
i felietonów – najbardziej znany  
z tych, które pisał do paryskiej 
„Kultury” Jerzego Giedroycia  
– gościł 16 października w Domu 
Kultury w Zdunach. 

Spotkanie, na którym mówił 
o życiu i twórczości Zbigniewa 
Herberta – najpierw przyjaciela 
jego rodziców, a potem także jego 
(był z nim na „ty”), zorganizowa-
ne zostało w ramach Dyskusyjne-
go Klubu Książki. Tomasz Jastrun 
mówił m.im. o tym, że w czasach, 
gdy jako dziecko poznał Herberta, 
ten mieszkał przy ul. Promenada, 
a Jastrunowie na pobliskiej Iwic-
kiej. Rodziny spotykały się i jed-
nym z elementów tych spotkań 
była nalewka z tarniny, jaką czę-
stowała Herberta mama Tomasza 
Jastruna. Żona Herberta miała na 

to patrzeć mało przychylnie, po-
nieważ jej mąż lubił alkohol. 

W pamięci Tomasza Jastruna 
szczególnie utkwiło przypadkowe 
spotkanie w księgarni, w czasie 
stanu wojennego, w czasie którego 
rozmawiali o polityce i strasznej 
sytuacji, do jakiej w Polsce wów-
czas doszło. Obaj byli nią bardzo 
przejęci. Dla Jastruna to też nie był 
łatwy czas, gdyż ostrzeżono go, 
że jest w kręgach zainteresowania 
władzy. Chcąc uniknąć internowa-
nia, przez rok się ukrywał. 

Wspominał też o niedostatku, 
w jakim żył poeta i jego żona Ka-
tarzyna, ponieważ Zbigniew Her-
bert imał się różnych zajęć, ale 
w jego domu zawsze był drama-
tyczny brak pieniędzy. – Z poezji 
nie da się przecież żyć, na poezję 
można jedynie umrzeć – ironizo-
wał. Jak wspomniał – nawet jeśli 
Herbert akurat miał jakieś pienią-

dze ze stypendium czy nagrody, 
to natychmiast je wydawał – ku-
pował, zapraszał wszystkich na 
obiady, a ponieważ był bardzo 
ciekawy świata, to także podróżo-
wał. Fascynowała go kultura sta-
rożytna i holenderskie malarstwo  
z XVII wieku. 

Od lat 60. zmagał się z cyklo-
frenią – chorobą dwubiegunową, 
która sprawiała, że miał stany de-
presyjne przeplatane okresami 
manii – chorego szczęścia. Okre-
sy pomiędzy tymi stanami były 
krótkie i tylko wtedy tworzył i żył 
w miarę normalnie. 

Tomasz Jastrun mówił też  
o bezkompromisowości Herber-
ta, który nie akceptował litera-
tów, którzy w czasie PRL poszli 
na jakiś układ z władzami komu-
nistycznymi, żeby ich twórczość 
była publikowana. Opowiadał 
o trudnych relacjach Herberta  
z Czesławem Miłoszem, którego 
Herbert z jednej strony atakował 
za emigrację, którą odbierał jako 
brak patriotyzmu, z drugiej stro-
ny wiele mu zawdzięczał, ponie-
waż to właśnie Miłosz tłumaczył 
wiersze Herberta na angielski, 
dzięki czemu mógł być czytany 

na Zachodzie. Z wiekiem poglą-
dy Herberta jeszcze bardziej się 
radykalizowały. Podczas ostat-
niego spotkania z Jastrunem ju-
niorem Herbert odniósł się do 
jego felietonów, mówiąc, że nie 
zgadza się z jego liberalnymi po-
glądami, mimo tego pochwalił go 
za to, że są pisane dobrym języ-
kiem. 

Gość spotkania czytał wier-
sze Herberta, które sam szczegól-
nie lubi: „Guziki”, „Mój ojciec”, 
„Próba opisu siebie”, Różowe 
ucho”, „Kamień”, „Pięciu”. Mó-
wił, że lubi w nich to, że bywają 
oparte o mitologię, że są mądre, 
intelektualne, mają jakąś przypo-
wieść lub opowieść, a każde sło-
wo zawarte w nich jest ważne. 

Tomasz Jastrun z dużym dy-
stansem mówił też o sobie, że nic 
nie wskazywało na to, że zostanie 
literatem, ponieważ – jak to okre-
ślił – był bardzo ułomny. Miał 
dysgrafię, dysortografię i dyslek-
sję. Zaczął pisać dzięki stanowi 
wojennemu. Mając poczucie, że  
w piśmie podziemnym, które 
współtworzył, jest bardzo dużo 
zrzędzenia, a przecież wiele zja-
wisk było tragikomicznych, zaczął 
pisać felietony, na których „wy-
płynął”. Na spotkaniu w Zdunach 
nie czytał ich, ale swoje wiersze, 
obawiając się, czy nie poświęcił 
na nie zbyt wiele czasu, podczas 
gdy miał mówić o Herbercie.  mwk 

Łowicz
Monografia 
zespołu

26 października o 18.00 w sali 
konferencyjnej hotelu Eco w Ło-
wiczu zaplanowano promocję 
monografii Regionalnego Zespołu 
Pieśni i Tańca Boczki Chełmoń-
skie oraz płyty z muzyką zawiera-
jącej część jego repertuaru. Zespół 
wystąpi podczas tej promocji.

Autorką bogato ilustrowanej 
publikacji jest dr Katarzyna Skier-
ska-Pięta, inicjatorem wydania 
monografii wraz z płytą – Stowa-
rzyszenie Miłośników Ziemi Ło-
wickiej Łowickie.pl, które złoży-
ło wniosek na realizację takiego 
przedsięwzięcia w ramach budże-
tu obywatelskiego województwa 
łódzkiego na 2018 r. 

W ramach tego budżetu wy-
danych zostało 300 sztuk mono-
grafii. Nie będą one sprzedawa-
ne, ale dystrybuowane bezpłatnie, 
w środowisku byłych i obecnych 
członków zespołu oraz osób, które 
przyczyniły się do powstania pu-
blikacji. Monografię będzie moż-
na również otrzymać podczas pro-
mocji.  mwk 

Łowicz�
Konkurs 
recytatorski 

Katolickie Stowarzyszenie 
Młodzieży Diecezji Łowickiej 
zmieniło termin Konkursu Recy-
tatorskiego Poezji Chrześcijań-
skiej oraz Konkursu Poezji Chrze-
ścijańskiej Śpiewanej pod hasłem 
„Promieniowanie ojcostwa”. Kon-
kurs ten, adresowany do uczniów 
klas III gimnazjów oraz VIII szkół 
podstawowych, odbywał się do-
tąd w przeddzień Dnia Papieskie-
go. I tak miało być w tym roku.  
Na prośbę rodziców i katechetów 
organizatorzy przełożyli go na 17 
listopada. 

Miejsce pozostaje bez zmian  
– sala teatralna przy kościele Mat-
ki Bożej Nieustającej Pomocy 
przy ul. Brzozowej w Łowiczu. 
Przesunięto też termin zgłoszeń 
chętnych do udziału w konkur-
sie – przyjmowane będą (mailo-
wo) do 9 listopada. Z danej szko-
ły w konkursie może wziąć udział 
maksymalnie 3 uczniów.  mwk 

Łowicz�|�ii�ogólnopolski�Festiwal�Muzyki�chóralnej

14 chórów w Łowiczu w ten weekend
W najbliższą sobotę  
i niedzielę już po raz drugi 
będziemy mogli w Łowiczu 
wysłuchać na żywo śpiewu 
profesjonalnych chórów  
i zespołów chóralnych  
z różnych stron Polski. 

Tak jak w ubiegłym roku, od-
będzie się w naszym mieście fe-
stiwal im. Mikołaja Zieleńskiego.

Głównym punktem progra-
mu będzie przegląd wszystkich 

uczestników w sali barokowej 
Muzeum w Łowiczu w sobotę, 
27 października. Zaczną się one  
w sobotę 27 października i po-
trwają około 5 godzin. Wstęp na 
nie jest wolny, także już w trakcie 
trwania przeglądu – organizatorzy 
proszą jedynie wszystkich, aby 
wchodzili i wychodzili tylko w 
przerwach pomiędzy poszczegól-
nymi występami, a nie w ich trak-
cie, co przeszkadzałoby zarówno 
wykonawcom, jak i słuchaczom. 
Wyniki zostaną ogłoszone po 

mszy świętej w bazylice katedral-
nej (początek o godz. 18.00), ce-
lebrowanej przez ks. bp. Andrze-
ja F. Dziubę. Po wręczeniu nagród 
przewidziany jest występ zwycię-
skiego chóru. W 28 listopada wy-
brane chóry zostaną zaproszone 
na występy podczas mszy świę-
tych w poszczególnych kościołach 
parafialnych diecezji łowickiej.

Dyrektorem artystycznym i po-
mysłodawcą festiwalu jest prof. 
Jerzy Rachubiński, a zastępuje go 
Krzysztof Kozłowski.  tm

tomasz Jastrun na spotkaniu w zdunach mówił�o�zbigniewie�
herbercie�i�jego�twórczości.�okazją�do�zorganizowania�tego�spotkania�
jest�trwający�rok�heberta.�

z�poezji�nie�da�
się�przecież�
żyć,�na�poezję�
można�jedynie�
umrzeć��
–�ironizował.

zdjęcie z ubiegłorocznego, pierwszego przeglądu chórów�w�łowiczu.
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Łowicz�|�obrazy�Wandy�Paklikowskiej-Winnickiej�

Malarstwo abstrakcyjne w Galerii Browarna 
Około 30 osób 
uczestniczyło 12 
października w otwarciu 
wystawy malarstwa prof. 
Wandy Paklikowskiej-
Winnickiej (1911-2011)  
w Galerii Browarna  
w Łowiczu. Wystawę 
można oglądać jeszcze  
do końca miesiąca. 

Wanda Paklikowska-Winnicka 
to polska malarka abstrakcyjna, 
urodzona we Lwowie. Na wysta-
wie pt. „Matter of the Earth” zo-
stało wyeksponowanych ok. 50 
obrazów jej autorstwa z lat 1953-
1990. 

Gościem spotkania była inna 
malarka – Magdalena Spasowicz, 
która znała artystkę i przyjaźni-
ła się z nią. – Wspólnie byłyśmy 
na wielu plenerach, zawsze byłam 
pełna podziwu dla jej malarstwa. 
Uważam, że ona była naprawdę 
wielką malarką – mówiła Magda-
lena Spasowicz podczas otwarcia 

wystawy, ubolewając, że niestety 
nigdy nie była tak znana, jak na to 
zasługiwała. Dodała, że jej przy-
jaciółka była piękną i uzdolnio-
ną kobietą. To docenili także go-
ście wystawy, którzy jeszcze przed 
wejściem do galerii zatrzymali się 
na dłuższą chwilę, zachwycając 
się plakatem zapowiadającym 
wydarzenie, na którym widnieje 
jej czarno-białe zdjęcie. 

– Jestem usatysfakcjonowana, 
że w tym miejscu, które tak pasuje 
do jej malarstwa, udało się poka-
zać te obrazy. Kiedy weszłam, od 
razu poczułam, że jestem razem  
z Wandą – mówiła wzruszona 
Magdalena Spasowicz. Właściciel 
Galerii Browarna Andrzej Bier-
nacki zapowiedział, że przygoto-
wuje się do zaprezentowania na 
wystawie także jej prac. 

– Jestem zachwycona prezento-
wanymi dziełami, ponieważ lubię 
fakturę na obrazach – powiedzia-
ła nam Dorota Pietrzkowicz z Ło-
wicza, która również zajmuje się 
malarstwem, miała nawet swoją 
wystawę w Muzeum w Łowiczu. 

– To dla mnie pierwsze zetknię-
cie z dziełami tej artystki. Zawsze 
chętnie przychodzę na wydarze-

nia organizowane w Galerii Bro-
warna przez Andrzeja Biernac-
kiego, ponieważ są na wysokim 

poziomie, jeszcze nigdy się nie 
zawiodłem – powiedział Grze-
gorz Mucha z Łowicza. 

Na pierwszych kilkunastu go-
ści czekała niespodzianka, któ-
rą było otrzymanie obszernego, 
kultowego Katalogu Dzieł Sztu-
ki z malarstwem prof. Wandy Pa-
klikowskiej-Winnickiej, który był 
wspólnym prezentem od Galerii 
Browarna i Muzeum Akademii 
Sztuk Pięknych. Wystawę moż-
na oglądać do końca październi-
ka w godzinach otwarcia Galerii 
Browarna lub po wcześniejszym 
umówieniu się telefonicznie.  aa 

Gościem spotkania była malarka magdalena Spasowicz (po�lewej).�na�zdjęciu�z�andrzejem�Biernackim,�
właścicielem�Galerii�Browarna.�

Jestem�
usatysfakcjonowana,�
że�w�tym�miejscu,�
które�tak�pasuje�do�jej�
malarstwa,�udało�się�
pokazać�te�obrazy.

magdalena Spasowicz

kino Fenix
Filmowy 
wieczór grozy 

Kino Fenix zaprasza w środę 
31 października od godz. 19.30 na 
Halloween’owy wieczór filmowy, 
podczas którego pokazane zostaną 
dwa tytuły: nie wyświetlany nigdy 
w Polsce horror „Poroniony” oraz 
przedpremierowo, gorąco wycze-
kiwana „Suspiria” ze znanymi 
aktorkami Tildą Swinton i Dako-
tą Johnson w rolach głównych.   
– To propozycje dla widzów, któ-
rzy lubią dreszczyk grozy i nie 
straszne im duchy, zombiaki, 
wampiry i inne stwory – przeko-
nuje zespół ŁOK. Dostępny jest 
do kupienia karnet na 2 seanse  
w cenie 25 zł.  aa 

kiernozia�|�zajęcia�plastyczne�

Warsztaty tworzenia jesiennych lampionów 
Blisko 80 dzieci ze szkoły  

w Kiernozi wzięło udział w ubie-
głotygodniowych warsztatach 
tworzenia jesiennych lampio-
nów. Zajęcia poprowadziła szefo-
wa miejscowego ośrodka kultury 
Beata Lewaniak. Odbyły się one 
w sali Gminnego Ośrodka Kul-
tury w dwóch turach. W każdej  
z nich uczestniczyło po ok. 40 
dzieci z klas od pierwszej do trze-
ciej włącznie. 

Lampiony były wykonywane 
z plastikowych kubków do napo-
jów. Dzieci je malowały, ozdabia-
ły liśćmi, kasztanami, itp. Zajęcia 
tak się spodobały, że mają zostać 
wkrótce powtórzone.  mak 

zduny, zduńska Dąbrowa�|�Dzień�Papieski

Wspominając Jana Pawła II
16 października w Zespole 

Szkół Centrum Kształcenia Rol-
niczego w Zduńskiej Dąbrowie  
i Szkole Podstawowej w Nowych 
Zdunach obchodzony był Dzień 
Papieski. W obu tych placówkach 
odśpiewano „Barkę”. 

Uczniowie mieli też okazję 
spotkać się z ks. Sławomirem 
Sobierajskim, który opowiedział  
o swoich doświadczeniach i prze-
życiach związanych ze „spotka-
niami papieskimi”. W drugiej 
części uczniowie wraz z opieku-

nami uczestniczyli w papieskim 
spływie kajakowym na Bzurze, 
na odcinku Strugienice – Ło- 
wicz. 

Spływ zakończono zapale-
niem zniczy i odmówieniem mo-
dlitwy przy obelisku przy ru-
inach zamku, upamiętniającym 
pożegnanie Ojca Świętego z Ło-
wiczem w roku 1999. Młodzież 
uczestniczyła też tego dnia w ró-
żańcu w kościele parafialnym  
w Zdunach, gdzie prowadziła  roz-
ważenia papieskie.  opr. mwk

Stałym już elementem Dnia Papieskiego�w�szkole�zduńskiej�Dąbrowie�
jest�spływa�kajakowy�Bzurą�do�łowicza.�
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W warsztatach przygotowywania jesiennych lampionów wzięło�udział�
ok.�80�dzieci.�
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 iNFoRmAtoR�łoWicki�

informacje
�� infolinia PkP�intercity�703�200�200,�

koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,�łódzka�
kolej�aglomeracyjna�(42)�205�55�15

�� informacja PkS 46-837-38-13
��krajowe Biuro Numerów 118-913
��międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�Vat)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
�� �taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;� 606-486-555;� 600-508-308;�
Dworcowa:�602-774-552

��taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��urząd miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��urząd Skarbowy:�centrala�46�837-43-

58,�46-837-32-38,�sekretariat�46-837-80-28�
��zuS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek”�łowicz,�ul.�św.�Floriana�7,�
tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka” spotkania��
przy�klubie�Pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�stowarzyszenia�
„nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w Bielawach,�spotkania�w�czwartki�
w�godz.�10-11.�informacji�udziela�uG�Biela-
wy�w�czwartki�w�godz.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach,�(problem�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w zdunach 
(siedziba�Gok),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia uzależnień,��
ul.�ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia zdrowia Psychicznego��
ul.�3�Maja,�tel.�46-837-33-07

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
��Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski��

łsM�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-

649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,�
46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  
ul.�starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
Bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie Centrum zarządzania 
kryzysowego�w�łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

��kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00.

��kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

��kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
��kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety��
(grafik�orientacyjny,�dokładne�informacje�
na�miejscu);�pon.-pt.�ostatnie�wejście�o�21;�
sob.-ndz.�ostatnie�wejście�o�19.00:

��Poniedziałek, środa, piątek  
–�16.20-18.30;�19.30-22.00;

��Wtorek, czwartek�–�15.45-18.30;�
19.30-22.00;

��Sobota�–�10.30-20.00;
��Niedziela�–�9.40-20.00.

boiska i hale 
sportowe

��Boiska orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Boiska orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268;�czynne:�
12.00-20.00

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�starzyń-
skiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:�7.00-
15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)�

��Boiska orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�
tel.�519-130-551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-
20.00,�sob.-ndz.�12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy Lo im. Chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�łyszkowice)
��SP mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��zSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��muzeum w Łowiczu�ul.�stary�rynek�5/7�

–�czynne�codziennie�oprócz�poniedziałków��
w�godz.�10.-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).��
Bilety:�normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�
czasowe�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci�
do�18�r.ż.)�30�zł;�wstęp�bezpłatny�na�wysta-
wy�stałe�–�środa.�

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�
szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
„Historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„etnografia księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XiX – pocz. XX w. z kolekcji muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
izba Pamięci Łowickich Żydów�–�wy-
stawa�stała,�ukazuje�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XiX�i�XX�w.,�wybuch�ii�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady;
#1Nowe szycie makatki/otwarty kon-
kurs�–�wystawa�czynna�do�30�grudnia.
„Drogi do Niepodległej”�–�wystawa�
zdjęć�i�dokumentów�ukazujących�skom-
plikowany�i�trudny�proces�odrodzenia�
wolnej�i�niepodległej�Polski.�Wernisaż:�
niedziela,�4�listopada,�godz.�16.00.�eks-
pozycja�będzie�czynna�do�2�grudnia.�
��Skansen przy muzeum w Łowiczu –��

czynny�do�końca�października,�od�wtorku�
do�niedzieli�w�godz.�10.00-16.00.�Bilety:�
normalny�6�zł,�ulgowy�4�zł,�spacerowy�2�zł,�
rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci�do�18�r.�ż.)��
15�zł;�dzień�bezpłatny�–�piątek.  

��Łowicki Park etnograficzny – Skansen 
w maurzycach�–�czynny�codziennie��
do�końca�października�w�godz�9.00-16.00.�
Bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�6�zł,�rodzinny�
(2�dorośli�+�2�dzieci�do�18�r.�ż.)�28�zł.

��muzeum Diecezjalne, Łowicz, stary�
rynek�20;�czynne�pon.-czw.�10-16;�pt.�i�sob.�
10.-14.00;�niedz.�i�święta�–�nieczynne.�

��  Galeria Browarna, Łowicz,��
ul.�Podrzeczna�17, tel.�691-979-262:

„matter of the earth”�–�wystawa�
malarstwa�prof.�Wandy�Paklikowskiej-
-Winnickiej�(1911-2011)
��Foto Art. Galeria „ekspozycja 34”,  

łowicz, Galeria�łowicka�(wejście�od�strony�
ul.�stanisławskiego): 

„Namaste! Podróż do indii i Nepalu”�
–�zdjęcia�łowiczanki�edyty�zawół.�Wstęp�
wolny.
��muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-

pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�Galeria�łowicka,��
i�piętro,�ul.�stanisławskiego.�

�� izba Pamięci Stanisława klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�historyczną�„kampinos”�na�i�piętrze�
Baszty�im.�gen.�klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�Wstęp�wolny.

��miejska Biblioteka im. A. k. Cebrow-
skiego,�łowicz,�os.�Bratkowice�3a:

„Łowicz w zbiorach biblioteki” –�pre-
zentacja�wydruków�o�łowiczu�z�książek�
wydanych�w�XiX�i�XX�wieku.�Ponadto�księ-
gozbiór�lovicianów�(ponad�700�tytułów)�
–�dostępny�w�czytelni.�Wstęp�wolny.
„Lato w bibliotece”�–�wystawa�prac�
plastycznych�wykonanych�przez�uczestni-
ków�zajęć�w�bibliotece.
��Powiatowa Biblioteka Publiczna w�

łowiczu,�ul.�stary�rynek�5/7:
zbigniew Herbert�–�wystawa�upamięt-
niająca�artystę,�z�okazji�20.�rocznicy�jego�
śmierci.�
��„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 

95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP” –�wystawa�zdjęć�w�dużym�formacie;�
zespół�szkół�Ponadgimnazjalnych�nr�1��
w�łowiczu,�ul.�Podrzeczna�30.

��Nieborów: muzeum motoryzacji –�
czynne:�pt.,�sb.,�ndz.�godz.�10.00-18.00�(lub�
po�uzgodnieniu�tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�Bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci��
i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�renciści)�7�zł,��
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.�nieborów�231a.

��Nieborów: Pałac i Wystawa majoliki 
Nieborowskiej –�czynne:�poniedziałek�
–�piątek�w�godz.�10.00–16.00;�bilety:�
poniedziałek�–�wstęp�wolny�(oprócz�dni�
świątecznych�i�długich�weekendów;�soboty,�
niedziele�i�święta�w�godz.�10.00-18.00.��
Bilety: Pałac,�ogród,�Manufaktura�Majoliki:�
22�zł�–�normalny,�13�zł�–�ulgowy,�50�zł�–�
bilet�rodzinny�(dwie�osoby�dorosłe,�dzieci�do�
lat�18,�maks.�6�osób),�1�zł��dzieci�7-16�l;�30�zł��
normalny�łączony�nieborów�i�arkadia;�20�zł��
ulgowy�łączony�nieborów�i�arkadia;�70�zł�
rodzinny�łączony�nieborów�i�arkadia;�2�zł�
dzieci�7-16�lat�łączony�nieborów�i�arkadia.

oprowadzanie z przewodnikiem –��
w�każdą�niedzielę,�do�końca�października�
o�godz.�11�i�13�oprowadzanie�z�przewod-
nikiem�Pttk�łowicz.�Bilety:�7�zł/os.,�dzie-
ci�do�lat�12�bezpłatnie�plus�bilety�wstępu�
do�zespołu�ogrodowo-pałacego.�
„Pamiątki przeszłość 1796-1945. 
Berlińska linia Radziwiłłów” –�wystawa�
eksponatów�w�większości�należących�
do�potomków�berlińskiej�linii�radziwiłłów�
(portrety,�miniatury,�litografie,�rysunki,�sre-
bra,�porcelana�oraz�licznych�przedmiotów�
użytkowych);�czynna�do�31�października.�
��ogrody w Nieborowie i Arkadii: 

czynne:�wtorek�–�niedziela�w�godz.�10.00-
18.00�(świątynia�Diany�w�arkadii�–�ostatnie�
wejście�17.30).�Poniedziałek�–�wstęp�wolny�
(oprócz�dni�świątecznych�i�długich�weeken-
dów).�ogrody�czynne�do�zmierzchu.

��Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00;�
opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�w�godz.�
8.00-15.30.�zwiedzanie�pałacu�pod�opieka�
przewodnika:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.30;�
sob.-ndz.�10.00-18.00.�Bilety�do�pałacu�–10�
zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�
gratis.�na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich.�
„Polskie flotylle rzeczne 1918-1939” 
–�wystawa�plenerowa�z�okazji�100.�
rocznicy�utworzenia�marynarki�wojennej,�
ze�zbiorów�Muzeum�Marynarki�Wojennej�
w�Gdyni.�czynna�do�31�października.�
„20 lat Samorządu w Sannikach”�–�
wystawa�plenerowa,��
czynna�do�31�października.�
��Sromów: muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�sromów�11,�gmina�
kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można�
zobaczyć�m.in.�apartament�napoleoński,�
kaplicę�pałacową,�poznać�historię�hodowli�
koni�rasy�półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�zwiedzanie�pon.-pt.�w�godz.�
9.00-20.00;�w�weekendy�do�końca�
października�w�godz.�11.00-17.00;���
Stadnina koni�–�zwiedzanie�pon.-pt.��
w�godz.�8.-14.00,�po�rezerwacji;��
bilety:�ulgowy�5�zł,�normalny�8,50�zł.
��złaków kościelny: obrazy matki 

Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�Wszystkich�świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�oddziału�w�łowiczu�archiwum�
Państwowego�m.st.�Warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

koncerty
��Piątek, 26 października: 
godz.�20.00�–�Sosnowski�–�koncert��
w�ramach�trasy�„the�hand�luggage�stu-
dio”�–�hopkultura,�łowicz,�ul.�Podrzecz-
na�20.�Bilety:�20�zł�(przedsprzedaż),�30�zł�
(w�dniu�koncertu).�

��Sobota, 27 października:
godz.�20.00�–�DeNoi & JitterFlow�–�
artPiwinca,�ul.�stary�rynek�5/7,�łowicz.�
Bilety:�20�zł�(przedsprzedaż),�30�zł�(przed�
wejściem�na�koncert).
��Niedziela, 28 października: 
godz.�16.00�–�Cykl koncertów „Chwile 
ulotne” –�krzysztof�komarnicki�–�gitara,�
Wojciech�świętoński�–�fortepian;�sala�
Biała,�Pałac�radziwiłłów�w�nieborowie.�
Wstęp�wolny.�

kino Fenix 
łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��Czwartek, 25 października: 
godz.�16.15�–�kopciuszek. Historia 
prawdziwa�–�film�animowany,�prod.�
usa,�reżyseria:�lynne�southerland,��
czas:�1�godz.�27�min.
godz.�17.00�–�7 uczuć /�sala�ii
godz.�18.00�–�kler –�film�obyczajowy,�
prod.�polskiej,�reżyseria:�Wojciech�sma-
rzowski,�czas:�2�godz.�13�min.
godz.�19.00�–�Jak pies z kotem/sala�
ii�–�dramat,�komedia,�prod.�polskiej,�
reżyseria:�Janusz�kondratiuk,��
czas:�1�godz.�42�min.�
godz.�20.30�–�zwyczajna przysługa /�
sala�ii�–�komedia�kryminalna,��
prod.�usa;�reżyseria:�Paul�Feig;��
czas:�1�godz.�57�min.
��Piątek – sobota, 26-27 października:
godz.�17.00�–�kler
godz.�19.00�–�zwyczajna przysługa�/
sala�ii
godz.�19.30�–�Bohemian Rhapsody�–�
Biograficzny/Dramat/Muzyczny,�prod.�
usa/Wielka�Brytania;�reż.:�Bryan�singer
��Niedziela – poniedziałek,  

    28-29 października:
godz.�19.00�–�zwyczajna przysługa�/
sala�ii
godz.�19.30�–�Bohemian Rhapsody
��Wtorek, 30 października:
godz.�17.00�–�kler
godz.�19.00�–�zwyczajna przysługa�/
sala�ii
godz.�19.30�–�Bohemian Rhapsody
��Środa, 31 października:
godz.�17.00�–�Bohemian Rhapsody
godz.�19.00�–�zwyczajna przysługa /
sala�ii�
godz.�19.30�–�Poroniony�–�horror,��
prod.�kanada;�reżyseria:�Brandon�
christensen;�czas:�1�godz.�27�min.
godz.�21.15�–�Suspiria�–�horror,�prod.�
usa/Włochy;�reżyseria:�luca�Guadagni-
no;�czas:�2�godz.�32�min.

inne
��Sobota, 27 października: 
godz.�15.00�–�„moda nieborowskich 
dam”�–�wykład�Barbary�szewczyk,�w�
ramach�wystawy�„Pamiątki�przeszłości�
1796–1945.�Berlińska�linia�radziwiłłów”;�
sala�Biała,�Muzeum�w�nieborowie�
i�arkadii,�aleja�lipowa�35,�nieborów.�
Wstęp�wolny.
��Niedziela, 28 października:
godz.�17.00�–�„mistrzowie seksu”–�ko-
mediowy�spektakl�teatralny�w�wykonaniu�
aktora�Marka�Bukowskiego;�łowicki�
ośrodek�kultury�w�łowiczu,�ul.�Podrzecz-
na�20.�Bilety:�50�zł�(przedsprzedaż),�60�zł�
(w�dniu�spektaklu).
godz.�9.00-12.00�–�memoriał kamila 
zabosta – jesienny spływ kajakowy 
rzeką Bzurą;�trasa:�łowicz�–�kompina.�
zbiórka:�plaża�nad�Bzurą�w�łowiczu.�
rejestracja�zakończona.
��Środa, 31 października:
godz.�20.00�–�Błażej krajewski i Rafał 
Banaś–�hopkultura,�łowicz,�ul.�Po-
drzeczna�20.�Bilety:�30�zł�w�przedsprze-
daży,�40�zł��w�dniu�występu.�Program�
przeznaczony�dla�widzów�dorosłych.
��Niedziela 4 listopada:
godz.�11.00�i�13.30�–�„Świętujemy 
Niepodległą” –�rodzinne�warsztaty�
patriotyczne�(kokardy�w�barwach�naro-
dowych,�obrazek�z�panoramą�łowicza)�i�
prezentacja�eksponatów;�Muzeum�w�ło-
wiczu,�stary�rynek�5/7;�wstęp�10�zł/os.

telefony
 � informacja: PkS�42-631-97-06
 �Policja 997�alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
 �taxi w Głownie�42-719-10-14
 �Filia PuP�w Głownie�42-719-20-76
 �Filia Powiatowego urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
 �urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
 �urząd miejski w Głownie�42-719-11-51
 �urząd mista-Gminy w Strykóowie  

42-719-80-02
 �kRuS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej zbiórki odpadów 

komunalnych,�teren�zGkiM�w�strykowie�
ul.�Batorego�25,�czynny:�wt.–pt.�w�godz.�
10.00-18.00�oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;�w Głownie�42-719-

20-20;�w Strykowie:�42-719-80-07
 �Straż pożarna:�998,�w Głownie 42-719-

10-08,�w Strykowie 42-719-82-95;
 �Pogotowie ratunkowe��999�alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:�

42-719-14-40,�887-894-942;��
w Strykowie:�42-719-80-24�

 �zakład pogrzebowy  
w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe��
w Głownie�42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10;�w zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie:�
czwartek, 25 października:
ul.�łowicka�38�a,�tel.�42�719-21-31
piątek, 26 października:��
ul.�zgierska�27,�tel.�736-697-733
sobota, 27 października:
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
niedziela, 28 października: 
ul.�swoboda�17,�tel.�607-680-286
poniedziałek, 29 października:  
ul.�kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
wtorek, 30 października:  
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
środa, 31 października:  
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powszednie�
od�zakończenia�zmiany�dziennej�do�godz.�
8�dnia�następnego;�w�sob.�w�godz.�20.�
-8�dnia�nast.;�w�niedz.�w�godz.�18.-8.�dnia�
nast.;�w�święta��w�godz.�8.-8�dnia�nast..
 �Dyżury aptek w Strykowie:
niedziela, 28 października:�
pl.�łukasińskiego�15,�tel.�42�719-80-85�
w�godz.�9.00-14.00
��Punkt apteczny w Popowie Głowień-
skim nr 35:  tel.�42�719-57-57,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.

��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,�
ul.�kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:�
ul.�kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30
��Punkt konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,��
ul.�kilińskiego�2�pok.�nr�2,�42-719-26-46
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;�
Stryków,�ul.�kościuszki�29,�pon.-pt.�12-16

msze święte  
w niedziele i święta

��Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00

��Parafia św. maksymiliana w Głownie:�
8.00,�9.30,�11.30,�16.00

��Parafia św. Barbary w Głownie:��
7.00,�9.00,�11.00,�17.00

��Parafia Św. marcina w Strykowie:�
8:00,�9:30,�11:00,�18:00

��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00

wystawy
��„Fotograficzna podróż ulicami  

Głowna. zatrzymane w kadrze”��
–�wystawa�z�okazji�100-lecia�odzyskania��
przez�Polskę�niepodległości,�czynna��
do�21�listopada,�w�każdą�środę�w�godz.�
15.00-18.00;�zespół�szkół�licealno-
-Gimnazjalnych�w�Głownie,�ul.�tadeusza�
kościuszki�10.�Wstęp�wolny.

��„Powrót do ogrodów Sztuk”�– wystawa�
autocynkografii�i�monotypii�henryka�
Płóciennika,�Galeria�Bank&DM�w�Banku�
spółdzielczym�w�Głownie,�ul.�Młynarska�
5/13,�czynna:�pon.�–�pt.�w�godz.�9.00-17.00.

��V Grafikalia: „znasz mnie?”�–�wystawa�
litografii�Justyny�Biskup-naumienko,�czynna�
do�31�października;�Miejski�ośrodek�kultu-
ry,�Głowno,�ul.�ul.�kopernika�45.�

inne
��Czwartek, 25, października:
godz.�10.00�–�„Wincenty Witos”��
–�spektakl�upamiętniający�Wincentego�
Witosa,�wielkiego�przywódcę�polskiego�
ludu�i�męża�stanu;�Mok,�Głowno,��
ul.�kopernika�45.�Wstęp�wolny.��
obowiązuje�rezerwacja�miejsc.
godz.�17.00�–�Wieczorek poetycki  
z zofią Gala –�sala�ślubów,�urząd�stanu�
cywilnego,�ul.�aleja�legionów�Polskich�
26,�nieborów.�Wstęp�wolny.

��Piątek, 26 października: 
godz.�17.00�–�Przez trzy kacety�–�spo-
tkanie�z�Piotrem�Firkowskim;�sala�Domu�
kultury�w�niesułkowie.�Wstęp�wolny.��
��Poniedziałek, 29 października:
godz.�10.00�–�„Blizny pamięci – rzecz 
o Janie karskim”�–�spektakl�dla�mło-
dzieży�szkolnej;�Miejski�ośrodek�kultury,�
Głowno,�ul.�kopernika�45.�Wstęp�wolny.�
obowiązuje�rezerwacja�miejsc.
��Sobota – niedziela, 17-18 listopada:
godz.�12.32�(17�listopada);�godz.�10.00�
(18�listopada)�–�XVii taneczne Wiktorie�
–�przegląd�zespołów�tanecznych�i�
solistów;�hala�widowiskowo-sportowa,�
przy�szkole�Podstawowej�nr�2�w�Głownie,�
ul.�andersa�37.
��Niedziela, 9 grudnia:
godz.�10.00-12.00�–�zbiórka krwi 
organizowana�przez�regionalne�centrum�
krwiodawstwa�i�krwiolecznictwa�w�łodzi;��
osP,�strykowie,�ul.�targowa�19.�
��Czwartek, 8 listopada:
godz.�8.00-12.00�–�Dyżur pracownika 
zuS w�urzędzie�Miasta-Gminy�stryków,�
ul.�kościuszki�27;�pomoc�w�wypełnianiu�
wniosków�o�świadczenia�emerytalno-ren�
towe,�przyjmowanie�wniosków,�udzielanie�
informacji�na�temat�uzyskania�prawa�do�
świadczeń�emerytalno-rentowych�itp.,�
zakładanie�kont�na�Platformie�usług�
elektronicznych�(Pue).�Wstę�wolny�dla�
mieszkańców�miasta�i�gminy�stryków.
.ośrodek�kultury�w�Głownie,�ul.�koperni-
ka�45.�Wstęp�wolny.

 iNFoRmAtoR�GłoWieński�i�strykoWski�

oFeRty PRACy
PoWiatoWy�urząD�Pracy�W�łoWiczu
(oferty�z�dnia�24.10.2018�r.)

�� szwaczka�maszynowa
�� Pomoc�kuchenna
�� Psycholog
�� informatyk
�� nauczyciel�plastyki�i�zajęć�artystycz-
nych

�� lakiernik�proszkowy
�� kelner
�� kasjer�-�sprzedawca
�� Pracownik�gospodarczy
�� operator�maszyn�przędzalniczych
�� Monter�maszyn�przędzalniczych
�� sprzedawca
�� rolnik�hodowca
�� Pozostali�operatorzy�maszyn�i�urzą-
dzeń�do�obróbki�drewna

�� Pracownik�biurowy
�� Magazynier
�� Monter�reklam�-�refundacja�części�
kosztów�poniesionych�na�wynagrodze-
nia�do�30.�roku�życia

�� architekt�-�refundacja�części�kosztów�
poniesionych�na�wynagrodzenia�do�30.�
roku�życia

�� sprzątaczka�biurowa
�� inkasent�liczników�elektrycznych
�� Pracownik�ochrony
�� sprzedawca�w�branży�przemysłowej
�� Magazynier-fakturzysta
�� Monter�/�konserwator�urządzeń�
przeciwpożarowych

�� Monter-spawacz
�� ślusarz
�� korepetytor�matematyki
�� Pokojowa
�� Fryzjer
�� Dziewiarz
�� sprzedawca�Produktów�świeżych

�� Aleksandra Brzozowska�z�łowicza��
�Łukasz Ratajewski

kRoNikA WyPADkóW 
miŁoSNyCH

SkARB RoLNikA 
notoWania�z�tarGoWiska�MieJskieGo�
(ceny�z�dnia�23.10.2018�r.)

� � w�łowiczu� w�Głownie

brokuły� szt.� 2,50-4,50� 2,50-3,00

buraki�czerwone� kg� 1,50-2,00� 1,50

cebula�� kg� 1,50-2,00� 1,50

czosnek� szt.� 0,50-2,00� 1,00-1,50

fasola�zielona� kg� 6,00� 3,00

fasola�żółta� kg� 6,00� 6,00

gruszki� kg� 2,50� 2,50

jabłka� kg� 1,00-2,00� 1,50-2,50

jaja�fermowe� 15�szt.� 8,00-11,00� 5,50-9,00

jaja�wiejskie� 15�szt.� 10,00-12,00� 10,00-13,50

kalafior�� szt.� 3,00-5,00� 2,50-3,00

kapusta�biała�� szt.� 2,00-4,00� 3,00

kapusta�kiszona� kg� 5,00� 5,00

kapusta�pekińska� szt.� 5,00� -

koperek� pęczek� 1,00� 1,00

miód� 0,9�litra� 30,00� 30,00

marchew�� kg� 1,50-2,00� 2,00

natka�pietruszki� pęczek� 1,00� 1,00

ogórki�kiszone� kg� 6,00� 5,00

ogórek�zielony� kg� 5,00-6,00� 7,00

papryka�czerwona� kg� 4,00-5,00� 3,80-4,00

papryka�zielona� kg� 4,00-5,00� 3,80-4,00

papryka�żółta� kg� 4,00-5,00� 3,80-4,00

pieczarki� kg� 8,00� 4,00

pietruszka� kg� 4,00-6,00� 5,50

pomidor�malinowy� kg� 7,00� 6,00

pomidor�polny� kg� 3,00-6,00� 5,00

por� szt.� 2,00� 2,00

rzodkiewka� pęczek� 2,00� 2,50

sałata� szt.� 2,00-2,50� 2,50

seler� szt.� 3,00� 3,00

szczypiorek� pęczek� 1,00� 1,00

śliwki� kg� 2,50-5,00� -

włoszczyzna�� pęczek� 2,50-3,50� 3,50

ziemniaki�� kg� 1,00� 1,00

RoLNik SPRzeDAJe 
(ceny�z�dnia�24.10.2018�r.)

Żywiec wieprzowy:
�� różyce:�3,80�zł/kg+Vat
�� Domaniewice:�3,90�zł/kg+Vat
�� chąśno:�3,90�zł/kg+Vat
�� kiernozia:�4,00�zł/kg+Vat
�� skowroda�Płd.:�4,00�zł/kg+Vat
�� karnków:�4,00�zł/kg+Vat

Żywiec wołowy:
�� skowroda�Płd.:�jałówki�7,50�zł/kg+Vat,��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�8,20�zł/kg+Vat;

�� różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�8,00�zł/kg+Vat.

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+Vat;��
krowy�5,00�zł/kg+Vat;�byki�8,00�zł/kg+Vat.
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Ogłoszenia

 PuNkty PRzyJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNyCH Do „NŁ”: BiuRo oGŁoSzeń ŁoWiCz,�ul.�PiJarska�3a; BeDNARy,�skleP�P.�PaPiernik�24a;�BoBRoWNiki 27,�skleP�P.�Pacler;�BoLimóW,�ul.�rynek�kościuszki�17,�skleP�„eWa”,�
P.�PaPiernik;�DomANieWiCe,�ul.�GłóWna�26,�skleP�P.�JakuBiak;�GąGoLiN PoŁuDNioWy,�skleP�„kos”;�iŁóW:�Pl.�rynek�staroMieJski�21;�skleP�P.�PaPieroWskieGo;�kieRNoziA,�rynek�koPernika,�kiosk�P.�WesołoWskieJ;��
koCieRzeW PóŁNoCNy 37A,� skleP� P.� kryGier; kuRABkA 17A,� skleP� P.� toPolskieJ;� ŁoWiCz,� os.� BratkoWice,� kiosk� lotto;� ŁySzkoWiCe,� skleP� „Duet”,� ul.� GMinna� 6;� NieBoRóW,� al.� leGionóW� Polskich� 18,� skleP�
P.� FiGata;� NoWA SuCHA 22,� skleP� P.� sieWiery;� oStRóW 20,� skleP� P.� BeJDy;� oSmoLiN:� ul.� rynek� 2,� skleP� P.� serWach;� ul.� rynek� 19,� skleP� sPożyWczo-PrzeMysłoWy;� PSzCzoNóW 147,� skleP� P.� liPińskieGo;� �
SANNiki,�ul.�WarszaWska�183,�skleP�P.�olkoWicz;�SoBotA,�Pl.�zaWiszy�czarneGo�12,�skleP�P.�Bińczak;�SokoŁóW 19,�skleP�P.�GłoWackieGo;�StACHLeW 113A,�skleP�P.�WierzBickieJ;�StARy DęBSk 6A,�skleP�sPożyWczo-PrzeMysłoWy,��
ŚLeSzyN,�ul.�Górna�5,�skleP�P.�MączyńskieJ;��zAWADy 67,�skleP�P.�sokalskieJ;�zŁAkóW BoRoWy 139A,�skleP�P.�Piecki.

PuNkty PRzyJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNyCH Do „WieŚCi”:�BiuRo oGŁoSzeń�GŁoWNo,�ul.�łoWicka�40;�DmoSiN 1:�Piekarnia�Bożena,�krzeszeWska;�StRykóW:�stary�rynek�1;��ul.�cMentarna�12.

PuNkty PRzyJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNyCH Do „NŁ DLA ŻyCHLiNA i okoLiC”: BeDLNo 28 skleP� Mini-MaG;� DoBRzeLiN� skleP� „MaGDa”,� ul.� Wł.� JaGiełły;� PACyNA,� ul.� toWaroWa� 4,� skleP� P.� M.� Durki;� �
PLeCkA DąBRoWA,�skleP�„Monika”;�PoDCzACHy 16,�skleP�sPożyWczo-PrzeMysłoWy;�ŚLeSzyN,�ul.�Górna�5,�skleP�P.�MączyńskieJ;�ŻyCHLiN,�ul.�29�listoPaDa�28,�skleP�sPożyWczo-PrzeMysłoWy.

WyDAWCA i ReDAkCJA Nie PoNoSzą oDPoWieDziALNoŚCi zA tReŚć oGŁoSzeń i RekLAm oPuBLikoWANyCH zGoDNie z ARt. 36 uStAWy  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”

samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

��każdego�Dostawczego,�tel.�kom.�
725-562-998.

��każdego�Mercedesa,�toyotę,�tel.�
kom.�725-361-836.

��skup�aut,�tel.�kom.�690-694-705.

��skup�aut�rozbitych,�skolizjowanych,�
stan�obojętny,�tel.�kom.�510-100-449.

��złomowanie�Pojazdów–�
zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�rząśno�13,�
tel.�kom.�602-123-360.

sprzedaż
��auDi�a3,�1.6�tDi,�04.12.2009,�tel.�

kom.�665-071-953.

��auDi�a4,�2006�rok,�260.000�km,�
ciemny�granat,�tel.�kom.�609-180-611.

��auDi�a4,�1.9�tDi,�2003�rok,�kombi,�
tel.�kom.�606-673-542.

��auDi�a6,�1.9�tDi,�1999�rok,�sedan,�
7.800�zł,�tel.�kom.�726-194-343.

 �AuDi Q5, 2.0 tFSi, 2009 rok, 
wersja S-Line, bogate wyposażenie, 
stan idealny, tel. kom. 509-019-916.

��BMW�320�D,�touring,�rok�produkcji�
2009,�pierwsza�rejestracja�06.2013,�
samochód�poleasingowy,�przebieg�
257416�km,�bezwypadkowy�130�kW,�tel.�
601-370-789,�cena�24000�zł.

��DaeWoo�Matiz,�2000�rok,�
tel.�(42)�710-94-59.

��Fiat�Panda,�1.1,�2005�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

��Fiat�Panda,�1.1,�2009/2010�rok,�
47.000�km,�i�właściciel,�salon�Polska,�
tel.�kom.�695-323-452.

��Fiat�Punto,�1.4,�2010/11�rok,�49.000�
km,�i�właściciel,�salon�Polska,�tel.�kom.�
722-090-134.

��Fiat�Punto,�1.3,�Multijet�95�kM,�2012�
rok,�garażowany,�tel.�kom.�509-775-218.

��Fiat�stilo�kombi,�1.9�JtD,�2003�rok,�
tel.�kom.�607-144-154.

��hyunDai�Getz,�1.1�benzyna/
gaz,�2005�rok,�198.000�km,�tel.�kom.�
697-240-268.

��hyunDai�h200,�1999�rok,�
ładowność�1.2�tony,�tel.�604-781-918.

��kia�Venga,�2010�rok,�40�tys.�km,�tel.�
kom.�604-385-308.

��lt28,�na�części,�tel.�kom.�
508-286-519.

��luBlin,�2.5,�1999�rok,�9-osobowy,�tel.�
kom.�660-733-471.

��MazDa�6�2.0�diesel,�2008�rok,�
19.500�zł,�tel.�kom.�506-188-508.

��MazDa�Premacy,�1.8,�2002�
rok,�122.000�km,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�kom.�513-375-786.

��MerceDes�210D,�2.5,�1992�rok,�
9-osobowy,�tel.�kom.�660-733-471.

��Mercedes�Benz�Vito,�disel�2.2,�2000�
rok,�sześcioosobowy,�5,5�tys.�zł.,�tel.�
kom.�782-179-176.

��MerceDes�Benz,�Vito,�diesel�2.2,�
2000�rok,�sześcioosobowy,�5,5�tys.�zł.,�
tel.�kom.�782-179-176.

��nissan�Micra,�1999�rok,�idealny,�tel.�
kom.�794-301-799.

��oPel�antara,�2007�rok,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�kom.�603-741-475.

��oPel�astra,�1.7,�2004�rok,�tel.�kom.�
665-045-806.

��oPel�astra�3,�1.6�benzyna/gaz,�
2005�rok,�klimatyzacja,�11.600�zł,�tel.�
kom.�604-706-309.

��oPel�astra�ii,�2.0�diesel,�1998�rok,�
srebrny,�3-drzwiowy,�zadbany,�tel.�kom.�
693-701-088.

��oPel�corsa�c,�998,�2004�rok,�
oglądać:�łowicz,�Poznańska�98,�tel.�
kom.�504-829-170.

��oPel�corsa,�1.3�sDi,�2007�rok,�9.100�
zł,�3-drzwiowy,�salon�Polska,�tel.�kom.�
664-255-197.

��oPel�corsa,�1.2,�2014/2015�rok,�
38.000�km,�salon�Polska,�i�właściciel,�
serwisowany,�tel.�kom.�600-944-728.

��oPel�Merivia,�1.7�cDti,�2004�rok,�
stan�bdb.,�tel.�kom.�501-653-422.

��oPel�Vectra,�1.9�cDti,�2005�rok,�
bezwypadkowy,�tel.�kom.�600-369-623.

��oPel�Vectra�c,�kombi�1.9�diesel,�
2005�rok,�klimatyzacja,�nawigacja,�tel.�
kom.�507-225-522.

��oPel�Vectra,�1.7�Diesel�isuzu,�1997�
rok,�2.000�zł,�tel.�kom.�501-247-715.

��PeuGeot�106,�1.1�benzyna,�1998�
rok,�1.500�zł,�tel.�kom.�602-246-827.

��PeuGeot�107,�2013�rok,�105.000�
km,�tel.�kom.�792-893-185.

��PeuGeot�206,�1.1�gaz,�2002�
rok,�5-drzwiowy,�klimatyzacja,�cena�
atrakcyjna,�tel.�kom.�513-375-786.

��PeuGeot�207,�1.6�hDi,�2007�
rok,�121.000�km,�11.900�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

��PeuGeot�expert,�2.0�hDi�diesel,�
2002�rok,�ciężarowy,�3-osobowy,��
stan�dobry,�3.500�zł,�tel.�kom.�
602-246-827.

��PeuGeot�Partner�diesel,�2000�rok,�
1.500�zł,�tel.�kom.�695-197-672.

��renault�laguna�2�benzyna/gaz,�
2003�rok,�tel.�kom.�609-810-882.

��renault�Megane,�1997�rok,�tel.�
kom.�602-437-905.

��renault�Megane�Grandtour,�2003�
rok,�tel.�kom.�739-664-088.

��seat�altea�Xl,�1.9�tDi,�2007�rok,�tel.�
kom.�660-456-516.

��seat�ibiza,�1996�rok,�tel.�kom.�
693-552-221.

��seat�leon,�1.9�tDi,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�
km,�bogate�wyposażenie,�cena�
konkurencyjna,�tel.�kom.�604-706-309.

��skoDa�octavia�ii,�1.8�benzyna,�2011�
rok,�tel.�kom.�668-111-473.

��toyota�auris,�2007�rok,�tel.�kom.�
691-461-402.

��toyota�avensis,�1.6�kombi,�2003�
rok,�160.000�km,�czerwona,�13.500�
zł�do�negocjacji�+�opony�zimowe�
nowe�na�felgach�stalowych,�tel.�kom.�
604-060-897.

��toyota�yaris,�1.4�D,�2008�rok,�tel.�
kom.�604-208-588.

��toyota�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.900�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

��VW�Golf�ii,�1986�rok,�stan�bdb,�1.200�
zł,�tel.�kom.�660-523-965.

��VW�Golf�iV,�1.9�sDi,�diesel,�1998�rok,�
tel.�kom.�606-690-364.

��VW�Golf�iV,�1.9�tDi,�2002�rok,�tel.�
kom.�606-348-077.

��VW�Golf�iV,�1.9�tDi,�2001�rok,�
właściciel,�6.200�zł,�tel.�kom.�
602-584-266.

��VW�Passat,�1.8t�+gaz,�2000�rok,�tel.�
kom.�604-811-546.

��VW�Passat,�2.0�tDi�kombi,�2010�rok,�
tel.�kom.�606-486-555.

��VW�Passat,�1.6�benzyna,�2002�rok,�
tel.�kom.�606-348-077.

��VW�Passat,�1.9�tDi,�2004�rok,�bogate�
wyposażenie,�stan�rewelacyjny,�10.600�
zł,�tel.�kom.�604-706-309.

��VW�Passat,�1.9�tDi,�2001�rok,�130�
kM,�tel.�kom.�601-585-596.

��VW�Passat,�2002�rok,�kombi,�tel.�kom.�
668-937-692.

��VW�Passat,�1.9�tDi�B-6,�2007�rok,�
sedan,�możliwa�zamiana�(tańszy),�tel.�
kom.�604-706-309.

��VW�Polo,�2004�rok,�tel.�kom.�
505-319-895.

��VW�Polo,�1.2,�2002�rok,�5-drzwiowy,�
stan�bdb,�tel.�kom.�665-455-810.

inne
��opony,�felgi�z�niemiec,�hurtownia.�

największy�skład�w�rejonie,�
klimatyzacja,�mechanika.�Bratoszewice,�
ul.�łódzka�28,�www.opony-gaweda.
pl,�tel.�(42)�719-63-08,�tel.�kom.�
505-151-701.

��sprzedam�opony�zimowe��
z�felgami�stalowymi�po�2-sezonach�
185/65r14,�4�szt.�oraz�koła�kompletne�
do�lublina�r15,�4�szt.,�tel.�kom.�
503-681-374.

��koła�zimowe�14�+�kołpaki�Ford,�tel.�
kom.�725-282-884.

motorowe

kupno
��stare�motocykle,�motorowery,�części,�

tel.�kom.�513-185-357.

��kupię�części�Wsk�shl,�tel.�kom.�
603-444-431.

��kupię�Wsk,�shl,�Junak�i�inne,�tel.�
kom.�603-444-431.

��kupię�stare�motocykle�Wsk,�shl,�
Mz,�Junak,�motorynka,�komarek,�tel.�
kom.�609-942-407.

sprzedaż
��sprzedam�skuter�i�rower�góral,�tel.�

kom.�722-342-605.

garaże

kupno
��kupię�lub�wynajmę�garaż:�

starzyńskiego,�tel.�kom.�609-135-411.

sprzedaż
��sprzedam�garaż�blaszany�6x3,20�m,�

tel.�kom.�604-192-784.

��Garaż,�tel.�kom.�692-101-989.

 �Sprzedam lub wynajmę garaż 
blaszany przy ul. Sikorskiego, 
Głowno, tel. kom. 511-785-725.

wynajem
��Garaż�do�wynajecia�przy�intermarche,�

tel.�kom.�696-332-993.

nieruchomości

kupno
��kupię�ziemię,�gm.�łyszkowice,�

okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

��kupię�ziemię,�przyjmę�w�dzierżawę�
-łyszkowice,�okolice,�tel.�kom.�
792-387-788.

��kupię�działkę�okolice�łowicza�lub�
łowicz,�tel.�kom.�609-111-509.

 �kupię ziemię, gospodarstwo lub 
przyjmę w dzierżawę, Śleszyn i 
okolice , tel. kom. 604-188-396.

sprzedaż
��Działki�budowlane,�nieborów,�tel.�

kom.�607-328-032.

��sprzedam�1/6�udziału�w�domu,�tel.�
kom.�531-217-794.

��Dom:�kiernozia,�rynek,�tel.�kom.�
502-075-189.

��sprzedam�działkę,�okolice�Głowna,�
+4915217697397.

��sprzedam�lub�zamienię�dom�
pod�łowiczem�na�bloki,�tel.�kom.�
606-967-338.

��Dom,�łowicz,�tel.�kom.�880-651-700.

��Dom�293�m2,�stan�surowy�otwarty,�
działka�1900�m2,�wszystkie�media,�
łowicz,�Grunwaldzka,�tel.�kom.�
501-932-818.

��sprzedam�dom�wolnostojący�w�
łowiczu�oraz�1,23�ha�ziemi�wraz�z�
budynkami�w�zielkowicach,�tel.�kom.�
784-279-632.

��Mieszkanie�64�mkw,�iV�piętro,�
Bratkowice,�tel.�kom.�530-131-009.

��Dom,�łowicz-Przedmieście,�tel.�kom.�
534-767-923.

��sprzedam�tanio�działkę�budowlaną,�5�
km�od�łowicza,�tel.�kom.�509-231-973.

��sprzedam�działki�budowlane,�
kompina,�tel.�kom.�508-953-694.

��sprzedam�posesję�łowicz,�
katarzynów�42,�tel.�kom.�603-879-720.

��Działka�budowlana,�dom�i�budynki�
gospodarcze�w�niedźwiadzie,�tel.�kom.�
880-565-192.

��ziemia�2,5�ha�w�niedźwiadzie,�
sprzedam�lub�wydzierżawię,�tel.�kom.�
880-565-192.

��łowicz,�parter,�tel.�kom.�698-581-666.

��M-5�72�mkw.�sprzedam,�tel.�kom.�691-
711-397,�574-783-824.

��sprzedam�mieszkanie�2-pokojowe,�
kuchnia,�łazienka,�60�mkw.,�
umeblowane,�ul.�Długa,�tel.�kom.�
889-465-682.

��sprzedam�łąkę�1,36�ha,�otolice,�tel.�
kom.�784-829-996.

��sprzedam�2�ha�ziemi�ornej��
przy�Dk�92,�zabostów�Duży,�tel.�kom.�
721-435-361.

��Działka�rekreacyjna�143�340�m2,�
domek�murowany,�prąd,�ul.�łódzka,�tel.�
kom.�661-692-840.

��tanio�sprzedam�działkę�4.500�mkw,�
Głowno,�tel.�kom.�607-144-154.

��Dom�160�m2�na�działce�400�m2,�
zduńska,�tel.�kom.�665-459-116.

��Budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�
Polesie,�rzeka,�możliwość�wykopania�
stawu,�tel.�kom.�603-878-783.

��Działka�budowlana�3.300�m2�z�
budynkiem�gospodarczym,�łagów,�tel.�
kom.�604-497-153.

��sprzedam�ziemię�4,22�ha,�iii�klasa,�
ogrodzona,�możliwość�zabudowy,�
targowa�74,�tel.�kom.�693-341-566.

��Wynajmę/�sprzedam�skład�
Węgla�(powiat�brzeziński),�tel.�kom.�
509-920-555.

��Wynajmę�magazyn,�baza�
transportowa,�waga,�plac�4000�m2�
(okolice�Brzezin),�tel.�kom.�509-920-555.

��ziemia,�złaków�kościelny,�tel.�kom.�
692-101-989.

��Pół�bliźniaka,�stan�surowy��
zamknięty,�tel.�kom.�609-009-558,��
po�16.00.

��sprzedam�działkę�2.000�mkw.,�
Janowice,�tel.�kom.�502-768-210.

��Działka�budowlana,�Głowno,�
Graniczna�17,�tel.�kom.�
694-903-240.

��sprzedam�działki�budowlane�w�
nieborowie,�ul.�łowicka,�tel.�kom.�
888-857-077.

��Dom,�tel.�kom.�881-087-040.

��Działki�2.500�m2,�1.250�m2,�
zielkowice/czajki,�tel.�kom.�
692-725-590.
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��ziemia�rolno-budowlana�2,86�
ha,�lutynek,�gm.�kocierzew,�droga�
asfaltowa,�158.000�zł,�tel.�kom.�
693-351-078.

��Plac�pod�garaż,�ul.�tuszewska,�tel.�
kom.�667-992-096,�po�19:00.

��ziemia�rolna,�2,7�ha,�Bąków�Górny,�
tel.�kom.�888-761-255.

��Domek�60�mkw.,�działka�6.000�mkw.,�
budowlano-usługowa,�narożna,�łowicz,�
tel.�kom.�603-878-783.

��Budowlane�otolice,�tel.�kom.�
512-490-910.

 �mieszkanie 72 mkw, iV piętro, 
os. marii konopnickiej, tel. kom. 
668-843-714.

��sprzedam�działkę�budowlaną��
o�pow.�1�ha�w�Bielawach,��
tel.�kom.�784-843-470.

��sprzedam�3�ha�łąki,�tel.�kom.�
693-093-631.

��Działka�budowlana�uzbrojona,�
ogrodzona,�łowicz,�Wschodnia��
(przy�Bolimowskiej),�745�m2,�
tel.�kom.�602-615-399.

��sprzedam�działkę�rolno-budowlaną�
2�ha�w�Jastrzębi,�30�m�od�drogi�łódź-
łowicz,�tel.�kom.�695-727-624.

wynajem
��na�działalność�gospodarczą��

400�mkw.�z�dużym�placem,��
łowicz,�Bolimowska�63,��
tel.�(46)�837-42-46,�tel.�kom.�
605-578-502.

��róg�Warszawskiej�i�Dworcowej�w�
łowiczu�40�m2.�lub�160�m2�lub�200�m2�
na�działalność,�tel.�(46)�837-42-46,�tel.�
kom.�605-578-502.

��Wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�łowicz,�ul.�
stanisławskiego,�ul.�Długa.�Wszystkie�
media,�klimatyzacja,�do�700m2,��
tel.�kom.�534-500-595.

��Wynajmę�warsztat�500m2,�4�kanały,�
wysokość�5m,�ogrzewany,��
duży�plac�parkingowy,�łowicz�ul.�armii�
krajowej,�tel.�kom.�601-888-400.

��Wynajmę�lokal�użytkowy�22�mkw.,�po�
remoncie,�zduńska,��
tel.�kom.�607-442-383.

��Wynajmę�pomieszczenie�usługowe�
16�mkw.,�łowicz,�ul.�kaliska�49,��
tel.�kom.�603-673-948.

��Pokój,�tel.�kom.�883-363-814.

��M-3�do�wynajęcia,�tel.�kom.�
608-667-148.

��Wynajmę�mieszkanie�2-pokojowe,��
ii�piętro,�tel.�kom.�575-003-121.

��Wynajmę�dom�Głowno�chętnie�firmie,�
tel.�kom.�519-479-009.

��Podnajmę�pomieszczenie�w�salonie�
fryzjerskim�na�stylizację�paznokci,�
rzęs�lub�inną�działalność�związaną�z�
kosmetyką,�tel.�kom.�501-389-042.

��Wydzierżawię�ziemię�8�ha,�ciołek,�tel.�
kom.�517-446-507.

��Wynajmę�mieszkanie,�49�mkw.,��
os.�Dąbrowskiego,�tel.�kom.�
888-857-077.

��lokale�handlowo-usługowe,��
tel.�kom.�692-725-590.

��Wynajmę�mieszkanie�os.�Bratkowice,�
4�pokoje,�72�mkw,�iV�piętro,�tel.�kom.�
784-365-306.

��Do�wynajęcia�M3,�os.�starzyńskiego,�
tel.�kom.�512-102-352.

��Wynajmę�mieszkanie��
o�pow.�60�mkw.,�okolice�strykowa,��
tel.�kom.�663-793-572.

kupno różne
��Monety,�starocie,�tel.�kom.�

606-941-752.

sprzedaż różne
��Drewno�kominkowe,�opałowe�

(workowane).�skrzynki�uniwersalne.�
trociny.,�tel.�kom.�501-658-261.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

��kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorach,�tel.�kom.�
531-467-981.

��Pianino,�tel.�kom.�577-014-868.

��sprzedam�piec�Defro�Duo�15�kW�na�
ekogroszek,�tel.�kom.�606-908-346.

��tuja�szmaragd�0,62�zł�,�tel.�kom.�
518-518-835.

��Płyty�paździeżowe,�tel.�kom.�
885-459-698.

��Budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�kom.�
885-459-698.

��Meble�pokojowe.�tanio!,�tel.�kom.�
660-914-401.

��Drewno�opałowe,��
tel.�kom.�798-877-090.

��łóżko+materac,��
tel.�kom.�693-054-784.

��sprzedam�3�ścięte�topole,��
tel.�kom.�505-928-735.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

��Barierki,�wózek�spacerowy�
Maclarena,�fotelik�do�karmienia,�tel.�
kom.�602-883-193.

��agregat�prądotwórczy,��
tel.�kom.�721-169-137.

��Meble,�telewizor,��
tel.�kom.�695-778-924.

��sprzedam�kaloryfery�aluminiowe��
30�żeberek,�tel.�kom.�601-850-805.

��Parnik�węglowy,�barakowóz,�tel.�kom.�
601-692-105.

��Duża�buda�na�2�psy,�tel.�kom.�
511-311-145.

��Płyty�betonowe�yumba�150�sztuk,�
24zł/sztuka,�tel.�kom.�603-809-795.

��okna�i�drzwi�tarasowe�PcV,�używane,�
tel.�kom.�661-878-699.

��sprzedam�kuchnię�polską�oraz�
koła�kompletne�185/70/13,�tel.�kom.�
535-203-279.

��sprzedam�wiatrówkę�hatsan,�tel.�
kom.�504-221-009.

��świerk�srebrny�50-180�cm,�tel.�kom.�
517-160-370.

��spawarkę�MigMag�380V,�nożyce�do�
blachy,�sztachety�blaszane�grafit,�tel.�
kom.�506-771-822.

��opryskiwacz�plecakowy�solo,�
silnik�honda;�kuchnia�na�gaz�ziemny,�
piekarnik,�oddzielny�grill,�tel.�kom.�
735-260-570.

��odkurzacz,�kuchenka�mikrofalowa,�
tel.�kom.�606-634-729.

��Myjka�karcher�na�gorącą�wodę,�stan�
bdb,�tel.�kom.�665-436-993.

��tunel�foliowy�32x7,�5x3,�tel.�kom.�
600-858-370.

��orzechy�włoskie,�tel.�kom.�
660-523-965.

��sprzedam�dywany,�tel.�kom.�
668-345-111.

��Piec�co�50�kW,�nowy,�tel.�kom.�
661-760-254.

��zrzyny�z�tartaku�ok.�3,5�m�220�zł,�tel.�
kom.�785-240-260.

 �Sprzedam skrzynki uniwersalne, 
tel. kom. 698-565-005.

��Piec�węglowy�pleszewski�12�kW,�stan�
bdb.,�tel.�kom.�530-306-675.

��sprzedam�zaginarkę�2�m,��
tel.�784-955-323�po�15.00.

praca

dam pracę
��Pracowników�do�produkcji�ogrodzeń�

betonowych�(praca�akordowa),�osobę�
z�uprawnieniami�palacza,�pracowników�
do�obsługi�skupu�złomu,��
tel.�kom.�606-238-181,�509-345–�234.

��Monterów�stolarki�meblowej�z�
doświadczeniem,�tel.�kom.�696-086-527.

��zatrudnię�kierowcę�c+e�(kontenery�
-stałe�trasy),�tel.�kom.�693-441-700.

 �Do sprzątania z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, umowa  
+ premia, tel. kom. 502-136-701.

��Poszukujemy�kelnera/kelnerki��
do�pracy,�restauracja�na�Poddaszu,�tel.�
kom.�690-030-614.

��kierowca�c+e�(codziennie�w�domu),�
tel.�kom.�693-618-750.

 �zatrudnię krojczego oraz szwaczki 
– dzianina, tel. kom. 604-475-553.

��zatrudnię�kierowcę�w�transporcie�
kontenerów�morskich�na�trasach�
niemcy-Polska-niemcy,��
tel.�kom.�501-761-347.

��Murarzy,�okolice�Głowna,�tel.�kom.�
515-697-643.

��zatrudnimy�kierowców�kat.�c+e�
do�przewozu�kontenerów�morskich,�
hamburg-Polska,�weekendy�w�domu,�
wysokie�zarobki,�stabilne�warunki�pracy,�
tel.�kom.�507-861-993.

��zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�Dmosina,�tel.�kom.�609-846-316.

��zatrudnię�energicznego�pracownika�
(chętnie�kat.�c�lub�c+e),�tel.�kom.�
501-061-306.

��Poszukujemy�ślusarzy,�spawaczy�
oraz�monterów�szaf�sterowniczych�
w�łowiczu.�oferujemy�atrakcyjne�
wynagrodzenie,�zus�od�całości�
oraz�stabilne�zatrudnienie,�cV�na�
adres�e-mail:�biuro@pro-vega.pl,�
tel.�(46)�811-55-22.

��Poszukujemy�mężczyzn�do�pracy�
przy�soleniu�skór,�nowostawy�Dolne,�tel.�
kom.�603-531-365.

��zatrudnię�handlowca�do�biura��
w�łowiczu,�cV�na�biuro@foodtrade.pl,�
tel.�kom.�888-431-443.

��Pracownik�budowlany��
do�dociepleń�domków�
jednorodzinnych,�obowiązkowe�prawo�
jazdy�kat.�B,�tel.�kom.�726-005-701.

 �zatrudnię szwaczkę całorocznie, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�
oraz�pomoc�kuchenną�-weekendowo,�
tel.�kom.�504-859-387,�885-353-500.

 �zatrudnimy kierowcę na cysternę 
paliwową (również bez ADR). CV: 
sekretariat@damo.com.pl , tel. kom. 
509-790-321.

 �zatrudnię do ociepleń budynków  
i pomocnika, tel. kom. 513-985-412.

 �zatrudnię kierowcę C+e, transport 
międzynarodowy. Wysokie zarobki, 
wyjazdy tygodniowe, tel. kom. 
502-605-719.

��zatrudnimy�pomoc�kuchni�oraz�
dostawców�pizzy,�tel.�kom.�501-620-170.

 �zatrudnię do sklepu z alkoholami, 
praca 2-zmianowa, Łowicz, tel. kom. 
501-788-231.

��zatrudnię�menadżera�restauracji,�
kucharkę,�kucharza,�tel.�kom.�
604-208-588.

 �zatrudnię do szycia skarpetek  
na Rosso, tel. kom. 668-479-265.

 �zatrudnię do formowania skarpet 
Łowicz, Strzelcew, tel. kom. 
668-479-265.

 �zatrudnię mechanika  
do maszyn dziewiarskich, Strzelcew, 
tel. kom. 668-479-265.

��tonsmeier�centrum�zatrudni��
osobę�na�stanowisko�kierowca,�
wymagana�kat.�c,�praca�na�terenie�
łowicza,�żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

��tonsmeier�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�ładowacz,�bez�
kwalifikacji,�praca�na�terenie�łowicza,�
żyrardowa�i�okolic,�tel.�(46)�830-35-25.

��Poszukuję�kierowcy�c+e�do�
podwójnej�obsady�Pl-D,�z�praktyką�
(izoterma�kurierka),�tel.�kom.�
605-470-435.

��zatrudnię�pracownika�na�myjnię,�tel.�
kom.�608-394-596.

��salon�ślubny�Maria�zatrudni�
krawcową�do�wykonywania�poprawek,�
łowicz,�Powstańców�4B,�tel.�kom.�
501-608-641.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,�
transport�międzynarodowy�Pl-it-Pl,�tel.�
kom.�505-083-574.

 �zatrudnię pomocników do 
prac budowlanych, tel. kom. 
697-778-557.

��zatrudnię�fryzjera,�tel.�kom.�
501-389-042.

��zatrudnię�mężczyznę��
na�stanowisko�cukiernika/pomoc�
cukiernika.�Praca�od�poniedziałku�
do�piątku�w�godzinach�od�18�do�2.�
cukiernia�Milczarek,�Dmosin�Drugi,��
tel.�kom.�606-799-177.

��zatrudnię�cukiernika�/�osobę��
z�umiejętnościami�składania��
i�dekorowania�tortów.��
Praca�od�poniedziałku�do�piątku.�
cukiernia�Milczarek,�Dmosin�Drugi,��
tel.�kom.�606-799-177.

��aPt�randstad�(47)�zatrudni�do�
lekkiej�pracy�na�produkcji�w�nowej�hali,�
3�zmiany,�stryków,�darmowy�dojazd,�
wysoka�stawka,�tel.�kom.�603-207-005,�
501-327-839.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,��
w�ruchu�międzynarodowym,��
tel.�kom.�782-978-573.

��zatrudnię�solidnego�kierowcę�kat.�
c+e,�tel.�kom.�514-499-982.

��Montażystę�reklam,�bram��
i�automatyki,�prawo�jazdy�kat.�B,��
tel.�kom.�602-390-809,�michal@ekolo.pl.

��restauracja�przyjmie�do�pracy��
na�stanowisko:�kelner-sprzedawca,��
cV�proszę�składać:�łowicz,��
kozia�11/15,�tel.�kom.�605-659-207.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�stryków,�
tel.�kom.�504-985-644.

��zatrudnię�ślusarza,�spawacza,�
możliwość�przyuczenia,�tel.�kom.�
605-370-015.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�tel.�kom.�
601-297-797.

��Przyjmę�pracownika�do�grupy�
remontowej,�tel.�kom.�600-240-752.

��zatrudnię�kierowców�kat.�c+e��
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�3x�weekendy�
wolne,�tel.�kom.�782-223-211.

 �monterzy g/k, szpachlarze  
(z prawem jazdy kat. B), tel. kom. 
500-027-261.

��Młodą,�energiczną�osobę�do�pracy��
w�łowiczu,�tel.�kom.�501-061-306.

��zatrudnię�szwaczki,�praca�
całoroczna,�dzianina,�tel.�602-766-628.

��zatrudnię�szwaczki,�praca�
całoroczna,�dzianina,�tel.�602-766-628.

��zatrudnię�kierowców�
międzynarodowych�oraz�spedytora�
międzynarodowego,�tel.�kom.�
602-331-130.

��zatrudnię�szwaczki,�nowa�szwalnia�
w�Głownie,�nowy�park�maszynowy,�
dzianina,�praca�cały�rok,�tel.�kom.�
518-203-421.

��zatrudnię�cieśli,�pracowników�
budowlanych,�pomocników,�tel.�kom.�
608-431-759.

��opieka�nad�dzieckiem�12�lat,�2�dni��
w�tygodniu,�tel.�kom.�669-303-235.

 �zatrudnię kierowcę kat. C+e 
(łódzkie, mazowieckie), tel. kom. 
691-535-547.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,�tel.�kom.�
608-067-847.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin,�tel.�
kom.�608-067-847.

 �zatrudnię dziewiarza, Strzelcew, 
tel. kom. 668-479-265.

 �zatrudnię do sitodruku, Strzelcew, 
tel. kom. 668-479-265.

��zatrudnię�pracownika�do�prac�
wykończeniowo-remontowych,�tel.�kom.�
607-343-338.

 �zatrudnię do układania kostki, tel. 
kom. 692-789-266.

��zatrudnię�ekspedientkę,�sklep�
spożywczo-warzywny,�ul.�11�listopada,�
tel.�kom.�691-715-550.

��Firma�budowlana�przyjmie�cieślę-
dekarza�lub�pomocnika,�wymagane�
doświadczenie,�praca�od�zaraz,�tel.�
kom.�727-424-468.

��zatrudnię�osobę�do�składania��
i�pakowania�rzeczy�w�szwalni��
w�Głownie,�lekkie�rzeczy�–�dzianina,��
tel.�kom.�793-617-337.

 �Firma zatrudni brukarzy oraz 
pomocników, tel. kom. 789-116-316.

 �zatrudnię do cięcia drzewek, 
Dmosin, tel. kom. 509-354-524.

��Firma�Polish�rendering�company��
z�Pszczonowa�zatrudni�kierowcę�z�kat.�
c+e,�krótkie�trasy,�codzienny�powrót��
do�bazy,�tel.�kom.�570-335-682.

��kierowca�busa,�kraj,��
tel.�kom.�691-650-160.

��Przyjmę�pomocnika�murarza�
z�łowicza�lub�okolic,�tel.�kom.�
662-129-221.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�kraj,�
załadunek�agros�łowicz,�tel.�kom.�
667-839-346.

��Firma�„salopak”�z/s�w�Bełchowie�
zatrudni�pracowników�produkcji.�
stała�praca,�dobre�wynagrodzenie.�
uprawnienia�na�wózki�widłowe�mile�
widziane,�tel.�698-628-834�lub�osobiście�
ul.�Piaskowa�3�a�99-418�Bełchów.

szukam pracy
��opieka�nad�dzieckiem,�starszą�

osoba,�sprzątanie,�tel.�kom.�
663-252-572.

��Podejmę�pracę�jako�magazynier,�
kierowca�kat.�B,�tel.�kom.�669-960-718.

��Poszukuję�pracy�3x�w�tygodniu,�tel.�
kom.�660-027-671.

usługi wideo
��Wideofilmowanie.�Fotografia,�tel.�kom.�

698-535-780.

��Wideofilmowanie,�fotografowanie�
www.fotowideo.webt.pl,�tel.��
(46)�837-79-81,�tel.�kom.�606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

698-480-048.

��cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�kom.�501-249-461.

��układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�
667-837-817.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

 �usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. kom. 790-606-451.

 �usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.

��kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�usługi�
kruszarką,�tel.�kom.�693-565-564.

��usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

��Docieplenia�budynków,�elewacje,�
glazura,�terakota,�adaptacja�poddaszy,�
kompleksowe�wykończenia�wnętrz.�
FVat,�tel.�kom.�606-737-576.

��tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�kom.�604-144-668.

��Malowanie,�tel.�kom.�514-347-542.

��Płytki,�gładzie,�malowanie,�remonty,�
tel.�kom.�729-403-698.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, balustrady, tel. kom. 
506-771-822.

��Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�kom.�607-090-260.

reklaMa
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��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

 �tynki tradycyjne, tel. kom. 
537-663-191.

 �Glazura, terakota, tel. kom. 
537-663-191.

��tynki,�tel.�kom.�575-661-940.

��łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

��Malowanie�pomieszczeń,�tel.�kom.�
733-788-522.

��remonty�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�tel.�
kom.�733-552-113,�601-378-677.

��Www.remontystrykow.pl,�tel.�kom.�
663-987-289,�721-894-202.

��ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy�i�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�kom.�
505-700-777.

��układanie�kostki�brukowej,�krótkie�
terminy,�tel.�kom.�883-215-523.

 �ocieplenia, wykańczanie wnętrz, 
adaptacja poddaszy, płyty k/G, 
budowa budynków, tel. kom. 
513-985-412.

��remonty:�malowanie,�gipsowanie,�
panele�podłogowe,�sufity�podwieszane,�
tel.�kom.�603-043-995.

 �kostka brukowa – odnawianie, 
przywracanie kolorów, usuwanie 
plam, tel. kom. 692-789-266.

��Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/k,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�kom.�535-466-501.

��Profesjonalne�układanie�glazury,�
terakoty,�tel.�kom.�664-767-412.

��Gładź,�malowanie,�glazura,�terakota,�
wykańczanie�wnętrz,�malowanie�
elewacji.,�tel.�kom.�609-541-373.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�sufity�podwieszane,�wszelkie�
zabudowy,�tynki�mozaikowe,�kamień�
dekoracyjny,�gładź,�malowanie,�
przeróbki�elektryczne,�tel.�kom.�
605-562-651.

��Malowanie,�gładź,�hydraulika,�tel.�
kom.�515-830-969.

��cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

��układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�pomników,�tel.�kom.�667-189-380.

��tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna z gwarancją!, tel. 
kom. 735-300-550.

 �usługi koparko-ładowarką, 
kamaz, tel. kom. 609-661-559, 
726-480-200.

��Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�kom.�695-263-945.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�glazura,�terakota,�tel.�kom.�
790-294-337.

 �konserwacja, regulacja okien na 
zimę, tel. kom. 602-370-470.

sprzedaż
��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��sprzedam�cegłę�szamotową�z�
rozbiórki,�około�400�sztuk,�tel.�kom.�
721-139-774.

usługi 
instalacyjne

��hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

��anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.

 �usługi elektryczne, tel. kom. 
506-522-852.

��usługi�elektryczne,�tel.�509-838-364.

��usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

��usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
Przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.-kan.,�usługi�koparko-ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�
jako�podwykonawca,�tel.�kom.�
601-379-355.

�� instalacje�elektryczne,�dokumentacja,�
tel.�kom.�723-125-777.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
kom.�535-466-501.

��usługi�hydrauliczne,�tel.�785-543-610.

usługi inne
��rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�

wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

��Wycinka�drzew,�usługi��
podnośnikami�koszowymi�
27-metrowymi,�tel.�kom.��
668-591-725.

��Przeprowadzki,�transport,��
tel.�kom.�695-885-953.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

 �zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

��Wycinka�drzew�zagrażających,�
pielęgnacja�ogrodów,�usługi�
alpinistyczne,�tel.�kom.�693-552-240.

��Wycinka�drzew,�tel.�kom.�
510-052-908.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��naprawa�telewizorów.�łowicz,�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
kom.�728-227-030.

��Profesjonalne�cięcie�drzew�
niebezpiecznych,�pielęgnacja�zieleni�i�
ogrodów,�tel.�kom.�782-718-483.

��naprawa�mebli�stylowych,�materace�
do�sypialni�na�sprężynach�pod�wymiar,�
tel.�kom.�883-589-669.

��transport:�piasek,�pospółka,�
podsypka,�ziemia,�tel.�kom.�
602-471-796.

��Wulkanizacja,�sprzedaż�opon�
nowych,�używanych,�naprawy�bieżące�
przy�zakupie�montaż�gratis,�tel.�kom.�
609-299-950.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
693-208-999.

��zrobię�ogrodzenia�oraz�bramy�
do�stodoły,�garażu,�obory,�tel.�kom.�
505-928-735.

��Wycinka�i�pielęgnacja�drzew�P.u.�
Bartek,�tel.�kom.�665-463-008.

��odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

matrymonialne
��Poznam�kobietę�do�60�lat,�sms�o�

sobie,�tel.�kom.�664-209-680.

nauka
��nauczyciel�języka�niemieckiego,�

lekcje,�tel.�kom.�505-256-528.

��angielski,�mgr�filologii�angielskiej,�
nauczyciel,�doświadczenie,�lekcje,�tel.�
kom.�501-475-100.

��Język�angielski,�niemiecki,��
tel.�kom.�663-684-178.

��Matematyka,�tel.�kom.��
791-802-482.

��kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego��
i�francuskiego,�wszystkie�poziomy,��
tel.�kom.�604-621-125.

��nauka�i�korepetycje�z�angielskiego�
i�francuskiego�dla�uczniów�szkół�
podstawowych,�gimnazjum�i�średnich,�
tel.�kom.�604-621-125.

��Matematyka�kl.�i-Vi,�tel.�kom.�
696-740-690.

��Matematyka:�gimnazjum,�średnie,�
wyższe,�przygotowanie�do�matury,��
tel.�kom.�660-781-884.

��angielski,�profesjonalnie,��
tel.�kom.�694-515-130.

��korepetycje�z�matematyki��
dla�szkoły�podstawowej,�gimnazjum�
i�średniej.�Przygotowanie��
do�egzaminów�i�matury.�Profesjonalnie��
w�szkole�matematyki,�os.�Dąbrowskiego�
24�(rampa),�tel.�kom.�577-499-553.

��Język�polski,�angielski,�korepetycje,�
wypracowania,�wszystkie�poziomy,�
solidnie,�tel.�kom.�607-328-038.

��Matematyka,�angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

��korepetycje:�fizyka,�matematyka,�
przygotowanie�do�matury,�tel.�kom.�
604-449-538.

��Matematyka,�tel.�kom.�601-303-279.

��Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

��nauka�Języka�angielskiego�Jacek�
romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

��korepetycje�niemiecki,�tel.�kom.�
795-819-558.

rolnicze – kupno

płody rolne
��skup�zboża,�tel.�kom.�508-471-814.

��kupię�zboże�paszowe�również�
gorszej�jakości,�tel.�kom.�726-721-037.

��kupię�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

 �Skup kukurydzy mokrej, tel. kom. 
600-323-947.

��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

��skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�750�
zł,�pszenżyto�730�zł,�pszenica�825�zł,�
transport/załadunek,�leśniczówka�k./
soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

��kupię�zboże,�tel.�kom.�667-566-276.

��kupię�owies,�jęczmień,�tel.�kom.�
733-067-051.

hodowlane
 �kupię byki, tel. kom. 601-307-164.

 �kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 �kupię krowy, tel. 601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

��Dwie�jałówki�na�wycieleniu,�15�
listopada,�tel.�kom.�732-797-792.

maszyny
��każdego�Władymirca,�ursusa,�tel.�

kom.�725-361-836.

��kupię�każdego�Bizona�oraz�inne�
maszyny,�mogą�być�do�remontu,�tel.�
kom.�602-522-478.

��siewnik�poznaniak�do�remontu�
(może�być�dziurawy�zbiornik),�tel.�kom.�
664-981-618.

��kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�
c-380,�Mtz,�MF-255,�t-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�kom.�
502-939-200.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
��Jęczmień�jary,�pszenżyto,�żyto,�tel.�

kom.�668-380-714.

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 
kom. 602-235-159.

 �Wysłodki buraczane, jabłkowe, tel. 
kom. 691-174-194.

 �Wysłodki buraczane z dowozem, 
tel. kom. 601-301-412.

��Wysłodki�buraczane�z�transportem,�
tel.�kom.�601-630-882.

��słoma,�baloty�140x120,�tel.�kom.�
664-981-618.

��sianokiszonka�baloty,�transport,�tel.�
kom.�664-981-618.

��Marchew�paszowa,�łowicz,�tel.�kom.�
535-916-420.

��owies,�tel.�kom.�662-665-605.

��Dynia,�tel.�kom.�669-419-342.

��sprzedam�żyto,�sadzonki�truskawek,�
tel.�kom.�606-218-403.

��ziemniaki�jadalne,�żółte�15�kg=10�zł,�
Michalina,�tel.�kom.�508-194-191.

��sprzedam�zboże,�tel.�668-181-142.

��sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
726-721-037.

��sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�kom.�
668-478-617.

��sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
692-119-203.

��sadzonki�truskawek�honeoye�
i�roksana,�nawadniane,�tel.�kom.�
724-551-112.

��Wysłotki�mokre�z�dowozem,�tel.�kom.�
600-820-374.

��Bele�sianokiszonki,�tel.�kom.�
691-534-457.

��truskawka�azja,�rumba,�tel.�kom.�
725-406-808.

��słoma�w�balotach�120,�tel.�kom.�
501-713-862.

��sprzedam�ziemię�3,5�ha,�gm.�
kocierzew,�tel.�kom.�791-502-101.

��owies,�pszenżyto,�tel.�kom.�
667-927-971.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�697-094-770.

��sadzonki�truskawek�azja,�
roxana,Vibrant,�tel.�kom.�663-428-181.

��Pszenica,�pszenżyto,�siano,�łowicz,�
tel.�kom.�608-659-507.

��sprzedam�jęczmień,�pszenica,�
pszenżyto,�tel.�kom.�784-566-635.

��Jabłka�(spady),�tel.�kom.�512-831-605.

��truskawki,�tel.�kom.�509-853-384.

��Burak�pastewny,�tel.�887-361-751.

��sprzedam�sadzonki�brzozy,�tel.�kom.�
697-659-064.

��ziemniaki�paszowe,�słoma,�siano,�tel.�
kom.�726-811-028.

��sprzedam�sadzonki�roksana,�tel.�
kom.�691-715-503.

��Pszenżyto,�mieszanka,�kiernozia,�tel.�
kom.�669-078-614.

��sprzedam�pszenicę�i�mieszankę�
zbożową,�tel. kom.�889-013-143.

��sprzedam�słomę,�tel.�695-604-267.

 �Wytłoki jabłkowe, przywóz, tel. 
kom. 664-532-700.

��sadzonki�truskawek�odmiana�
honeoye,�tel.�kom.�504-292-642.

��sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
606-569-727.

��sprzedam�wytłoki�jabłkowe�jako�
pasza�dla�zwierząt�gospodarskich,�tel.�
kom.�604-976-593,�669-204-813.

��kapusta�kwaszona,�ogórki.�hurt-detal,�
FVat,�tel.�kom.�508-194-191.

��siano,�słoma,�owies,�tel.�kom.�
792-878-658.

��sprzedam�burak�pastewny,�ok.�5�ton,�
tel.�kom.�519-596-646.

��Jęczmień,�owies,�pszenżyto,�tel.�kom.�
605-052-065.

��sprzedam�sadzonki�truskawek�
honeoye,�tel.�kom.�697-689-853.

��żyto,�7�t,�tel.�kom.�510-514-012.

��sprzedam�słomę,�tel.�kom.�
605-120-638.

��sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�kom.�
514-529-618.

��sprzedam�prasę�kostkową�i�maszynę�
do�obrabiania�cebuli,�tel.�698-489-550.

 �Wysłodki z jabłek 55 zł/tona, tel. 
kom. 785-240-260.
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��sianokiszonkę�i�słomę�w�balotach,�tel.�
kom.�694-662-049.

��sprzedam�słomę�w�balotach,�tel.�
kom.�514-642-411.

��sprzedam�kukurydzę�suchą,�okolice�
sannik,�tel.�kom.�665-236-883.

��sprzedam�truskawkę�roksana,�tel.�
kom.�506-709-127.

��okazja,�słoma,�siano�i�mieszanka,�tel.�
kom.�691-411-355.

��sprzedam�ziemniaki�paszowe,�tel.�
kom.�603-754-598.

��żyto�paszowe,�tel.�kom.�692-199-767.

��sprzedam�sadzonki�truskawek,�tel.�
kom.�790-365-746.

��odpady�marchwi,�ziemniaki,�tel.�kom.�
514-323-077.

��sprzedam�słomę�w�balotach�
120x120,�tel.�kom.�724-486-846.

��sprzedam�pszenżyto�ok.�30�t.,�złaków�
Borowy,�tel.�kom.�693-025-952.

��kukurydza�mokra,�sucha,�owies,�
sianokiszonka,�słoma,�tel.�kom.�
506-115-015.

��Jęczmień�jary,�pszenżyto,�żyto,�tel.�
kom.�668-380-714.

hodowlane
��cielaki�żarłoki,�6�sztuk,�tel.�kom.�

502-768-905.

��sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
570-513-525.

��sprzedam�krowę,�wycielenie�
10.11.2018,�tel.�kom.�518-360-010.

��sprzedam�krowę�i�jałówkę,�tel.�kom.�
506-825-605.

��sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
783-561-065.

��sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�601-378-000.

��sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�kom.�
663-790-575.

��sprzedam�2�jałówki,�jedna�do�
zacielenia,�druga�–�wycielenie:�
grudzień,�tel.�(46)�838-98-66.

��Byczek�simental,�tel.�510-158-246.

��sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�721-347-722.

��Jałówki�cielne,�wycielenie:�
styczeń,�obora�pod�oceną,�tel.�kom.�
510-099-950.

��sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
termin:�29.11.2018,�tel.�600-287-313.

��sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
665-407-122.

��sprzedam�dwie�krowy,�tel.�kom.�
515-368-635.

��sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�721-502-526.

��sprzedam�krowę�wysokocielną,�tel.�
kom.�669-356-363.

��sprzedam�2�lochy,�młode,�prośne,�tel.�
kom.�536-602-532.

��sprzedam�jałoszki,�tel.�506-552-043.

��sprzedam�jałówkę�na�ocieleniu,�tel.�
kom.�608-532-119.

��sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�510-845-858.

��Prosięta�po�35�kg,�105�szt.,�tel.�kom.�
782-583-272.

��Jałówka�hF,�wycielenie:�20.11.2018,�
tel.�kom.�515-837-676.

��sprzedam�cielaka,�tel.�883-552-727.

��Dwie�cieliczki�typu�mięsnego�
do�chowu�opasowego,�tel.�kom.�
695-197-672.

��sprzedam�pawie�samce,�tel.�kom.�
514-529-618.

��sprzedam�prosiaki�8�sztuk�25�kg,�
320�zł/para,�tel.�kom.�693-322-822.

��sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
785-641-260.

��Prosiaki�3�szt.,�tel.�kom.�515-291-402.

��Młode�prośne�loszki,�tel.�kom.�
730-523-191.

��Jałówka�cielna,�wycielenie:�początek�
grudnia,�tel.�kom.�607-889-775.

��Jałówka�po�wycieleniu,�tel.�kom.�
530-306-673.

��sprzedam�prosiaki�8�sztuk�
rejestrowane,�tel.�kom.�513-186-971.

��sprzedam�byczka�i�jałoszkę�3�
miesiące,�tel.�(46)�838-73-77.

��Byczki�większe,�tel.�794-970-444.

��sprzedam�warchlaki�25-30�kg,�tel.�
kom.�609-967-743.

��sprzedam�2-letnią�klacz�
zimnokrwistą.�Piękna,�zadbana,�źrebna�
(potw.�bad.�usG).�lokalizacja�słubice,�
tel.�kom.�505-532-679.

��sprzedam�byczka,�tel.�604-245-140.

maszyny
��agregat�ścierniskowy�rolmako,�2009�

rok,�zabezpieczenie�sprężynowe,�5�łap,�
stan�bdb,�tel.�kom.�609-541-340.

��Przyczepę�rolniczą�3,5�t.,�wywrotkę,�
tel.�kom.�888-927-208.

��sprzedam�siewkę�do�nawozu,�tel.�
kom.�501-632-719�po�15.00.

��Pług�5-skibowy�unia�Grudziądz�tur�
-4+1,�i-właściciel,�tel.�kom.�609-506-587.

��sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�tel.�
kom.�603-610-952.

 �Ciągnik t-25A, 1982 rok, 10.000 
zł, tel. kom. 609-469-225.

��rozrzutnik�obornika�Fortschritt�
8-10�ton,�stan�bardzo�dobry,�tel.�kom.�
692-147-339.

��ciągnik�rolniczy�John�Deere�6330,�
2008�rok�z�turem�Quicke,�stan�idealny,�
tel.�kom.�692-147-339.

��rozsiewacz�nawozów,�rozrzutnik�
obornika,�samozbierającą�
jugosławiankę,�tel.�kom.�693-552-221.

��Brony�5,�siewnik,�kultywator,�pług�
3-14,�tel.�kom.�691-770-732.

��sprzedam�ciągnik�c-355�po�
remoncie�silnika,�skrzyni�biegów,�
przód,�blachy,�instalacja�nowa,�tur,�
wspomaganie,�tel.�kom.�609-225-633.

��Prasę�zmienno-komorową�claas�
Wariant�280,�rotor,�noże,�siatka,�tel.�kom.�
606-753-417.

��Prasa�kostkująca�sipma,�
glebogryzarka,�łuskarka�do�bobu,,�tel.�
kom.�664-173-486.

��śrutownik�bijakowy,�dojarka�alfa�
laval,�zgrabiarka�7,�tel.�692-199-767.

��ciągnik�c-360�3P,�1988�rok,�silnik�po�
kapitalnym�remoncie,�nowe�sprzęgło,�
odnowiony�wizualnie,�19.500�zł�do�
negocjacji,�tel.�kom.�509-499-556.

��Wywrotka�1-osiowa,�nowa�8.000,�tel.�
kom.�880-709-761.

��talerzówka�duża,�hydraulicznie�
rozkładana;�rozrzutnik�Fortshritt,�
objętościowy,�tel.�kom.�665-103-042.

��agregat�ścierniskowy,�rozrzutnik�
obornika�Fortchritt,�tel.�kom.�
500-225-198.

��sprzedam�kosiarkę�do�remontu,�tel.�
kom.�663-790-575.

��sprzedam�automatyczną�łuskarkę�do�
bobu,�tel.�kom.�790-575-493.

��ciągnik�Fendt�515c�1998�rok,�150�
kM,�8.700�MtG,�stan�dobry;,�tel.�kom.�
662-004-676.

��ciągnik�John�Deere�6430�2011�rok,�
120�kM,�970�MtG,�stan�bdb,�tel.�kom.�
662-004-676.

��Pług�2-skibowy,�tel.�601-692-105.

��siewnik�poznaniak,�pług,�wielorak,�
przyczepa,�kultywator,�wałki�do�
agregatu,�tel.�kom.�509-853-384.

��t-25,�pług�2-skibowy�Grudziądz,�
brony,�tel.�kom.�502-322-564.

��ciągnik�c-330�ursus,�przyczepa�
wywrot,�tel.�(46)�874-64-14.

��sprzedam�kosiarkę�rotacyjna�
1,85�m,�pompę�do�beczki,�tel.�kom.�
724-041-546.

��Pług�unia-Grudziądz�3-skibowy,�tel.�
kom.�785-159-385.

��sprzedam�talerzówkę,�tel.�kom.�
696-274-457.

��sprzedam�traktor�z�turem�MF�275/�
ursus�4512,�tel.�kom.�506-609-999.

��kombajn�bizon�1986�rok,�sprawny;�
kopaczka�do�warzyw,�tel.�kom.�
510-099-950.

��sprzedam�wóz�przerobiony�na�
platformę,�tel.�kom.�605-112-529.

��śrutownik�walcowy,�tel.�kom.�
693-116-346.

��zgrabiarka�7-ramienna,�siewnik�23�
rurki,�tel.�kom.�793-690-539.

��sprzedam�suszarnię�do�kukurydzy�na�
olej�opałowy,�tel.�kom.�696-463-410.

��ciągnik�rolniczy�case�Farmall�75c,�
2012�rok,�tel.�kom.�693-177-813.

��kombajn�do�zboża,�porzeczki,�aronii,�
tel.�kom.�693-177-813.

��sprzedam�ciągnik�c-385,�tel.�kom.�
694-657-883.

��Pługi�obrotowe�3�i�4-skibowe�
kverneland�na�resorze,�tel.�kom.�
605-884-584.

��rozrzutnik�10�ton�z�nadstawkami,�
kombajn�anna,�tel.�kom.�721-169-137.

��części�używane�do�c-328,�c-330,�
c-360,�c-380,�c-355,�Mtz,�t-25�
Władimirec,�tel.�kom.�880-353-819.

��sprzedam�deszczownię,�tel.�kom.�
504-292-642.

��Przyczepa�wywrotka,�4�t,�garażowana,�
1986�rok,�stan�bdb,�11.000�zł,�tel.�kom.�
724-262-800.

��ciągnik�c-360,�przyczepa�3,5�t.,�
rozrzutnik,�agregat,�okolice�śleszyna,�
tel.�kom.�509-894-351.

��siewnik�poznaniak,�tel.�888-761-255.

��Beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�
bdb,�tel.�kom.�600-523-438.

��ładowacz�troll,�glebogryzarka,�
talerzówka,�kosiarka,�sadzarka,�agregat,�
tel.�kom.�515-710-848.

��samozbierająca�jugosławianka,�
podajnik�do�belek,�ładowacz�
hydrauliczny,�tel.�kom.�693-093-631.

��ładowacze�czołowe�do�ursus�c-330,�
c-360,�3512,�t-25�hydrauliczne�lub�na�
linkę,�tel.�kom.�608-686-489.

��Pług�4-skibowy�zagonowy�
skjold,�brona�3-polowa,�kultywatory�
grudziądzkie:�2,10;�3-metrowy�
z�wałkami,�siewka�do�nawozu,�
Władimirec�t-25,�tel.�kom.�608-686-489.

��owijarkę�do�bel,�lejek�do�nawozu,�tel.�
kom.�693-596-464.

��sprzedam�kosiarkę�dyskową�krone,�
przetrząsacz,�zgrabiarkę�krone,�
mieszalnik�2�t,�śrutownik�ssąco-
tłoczący,�tel.�kom.�694-662-049.

��sprzedam�kombajn�Bolko,�tel.�kom.�
514-642-411.

��sprzedam�c-360,�tel.�kom.�
607-645-243.

��rozrzutnik�1-osiowy�do�remontu,�tel.�
kom.�783-131-955.

��Waga�500�kg,�lina�100�m,�sadzarka�
do�ziemniaków,�tel.�kom.�664-255-197.

��kombajn�ziemniaczany�hassia,�
sortownik�do�ziemniaków,�sadzarka,�
pług�3-skibowy,�dojarka,�tel.�kom.�
510-297-491.

��sprzedam�ciągnik�c-360,�siewnik�
nordsten,�przyczepa,�tel.�kom.�
509-652-840.

��Prasa�unia�samarol�łańcuchowo-
walcowa,�tel.�kom.�660-096-236.

��ciągnik�c-330,�Daewoo�Matiz,�
opryskiwacz,�tel.�kom.�667-372-209.

��Przetrząsacz�do�siana�5m,�tel.�kom.�
604-245-140.

inne
��obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�kom.�

726-121-861.

��obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�
693-157-117.

��sprzedam�obornik�z�załadunkiem,�tel.�
kom.�518-360-010.

��oddam�drzewa�owocowe�na�pniu,�tel.�
kom.�516-651-692.

��schładzalnik�do�mleka,�330-litrowy,�
tel.�kom.�693-975-404.

��zbiornik�1.000�litrów�i�wialnię,�tel.�
kom.�660-842-007.

��karmniki�dla�świń,�tel.�kom.�
692-438-403.

��oddam�drzewo�jabłonkowe�w�zamian�
za�wykarczowanie�sadu,�tekl.�kom.�
600-887-683.

��Plandeki�siatkowe�(banery),�tel.�kom.�
603-809-795.

��sprzedam�wagę�do�żywca,�
kultywator,�brony,�opiełacz,�tel.�kom.�
721-347-742.

��Wałki�rozrzucające�rozrzutnika�
Fortschritta�t088,�tel.�kom.�
692-146-594.

rolnicze – usługi
��Białkowanie�obór,�tel.�kom.�

518-168-598.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. kom. 
510-809-025.

��Bielenie�budynków�inwentarskich,�
dezynfekcja,�tel.�kom.�663-452-727.

��transport�maszyn�rolniczych,�
kombajnów�zbożowych,�tel.�kom.�
665-734-042.

 �Naprawa, diagnostyka 
komputerowa ciągników 
rolniczych. każda marka, tel. kom. 
697-778-780.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��zbiór,�transport�i�skup�kukurydzy�na�
ziarno,�tel.�kom.�664-187-631.

��siew�zbóż�zestawem�uprawowo-
siewnym,�talerzowym,�pneumatycznym,�
tel.�kom.�606-294-284.

 �CięCie kukuRyDzy NA ziARNo, 
teL. kom. 609-376-972.

��Piaskowanie�z�dojazdem,�tel.�kom.�
518-168-598.

��transport�maszyn�rolniczych�–�laweta,�
tel.�kom.�669-267-137.

 �Przewóz wytłoków z jabłek i 
buraczanych, tel. kom. 604-457-
742, 604-215-532.

zwierzęta

sprzedaż
��hodowla�sprzeda�szczenięta�

owczarka�niemieckiego,�długowłose,�
suczki:�5-mies.,�1,5-roczną,�dorosłą,�tel.�
kom.�783-637-875.

 �indyki, parę gęsi „garbonosów”, 
tel. kom. 604-428-289.

��suczka�maltańczyka,�tel.�kom.�
608-815-516.

��szczenięta�owczarka�niemieckiego,�
długowłose�oraz�dorosłe�suki,�tel.�kom.�
504-202-526.

��sprzedam�kaczki�rosołowe,�tel.�kom.�
696-375-777.

��Pieski�chihuahua,�tel.�kom.�
600-915-738.

��sprzedam�bażanty�polne�z�tego�roku,�
tel.�kom.�603-972-528.

��owczarek�niemiecki,�3-miesięczny�
szczeniak,�tel.�kom.�725-368-799.

��sprzedam�koguty.�oddam�pieska,�
tel.�(46)�838-11-24.

��klatki,�króle,�tanio,��
tel.�kom.�531-467-981.

��owczarki�niemieckie,�szczeniaki,�
podpalane�i�czarne,�tel.�kom.�
506-641-866.

��kucyk,�tel.�kom.�785-543-610.

inne
��oddam�kotki�w�dobre�ręce,��

tel.�kom.�783-124-287.

reklaMa
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Głowno�|�stowarzyszenie�„senior”

Złota jesień sprzyja aktywności
Seniorzy z Głowna 
korzystają z wielu 
propozycji spędzania 
wolnego czasu,  
jakie przygotowało 
dla nich tej jesieni 
Stowarzyszenie „Senior”, 
korzystające z dotacji 
miejskich, powiatowych, 
wojewódzkich  
i rządowych.

Lata doświadczeń w pozyski-
waniu wsparcia z różnych źródeł 
przyczyniają się do tego, że co se-
zon oferta „Seniora” dla głownian 
w wieku emerytalnym nie traci na 
atrakcyjności. Przeciwnie – obok 
sprawdzonych pomysłów (jak wy-
cieczki krajoznawcze, wyjazdy 
do kina czy teatru, warsztaty pla-
styczne) pojawiają się nowe pro-
pozycje (rehabilitacja na basenie, 
wyjazdy na plenerowe obchody 
Dnia Seniora). 

Jeszcze we wrześniu, w każdy 
poniedziałek, średnio 25-30-oso-
bowa grupa chętnych jeździła na 
basen do Nowej Gdyni, by pod 
okiem instruktora brać udział  
w ćwiczeniach rehabilitacyjnych 
w wodzie. Wyjazdy te były obję-
te dofinansowaniem Wojewody 
Łódzkiego w ramach realizacji 
zadania publicznego pod nazwą 
„Wsparcie osób z niepełnospraw-
nością oraz osób w wieku emery-
talnym”. 

Od 14 do 16 września członko-
wie Stowarzyszenia uczestniczyli 
w wycieczce współfinansowanej 

przez Łódzki Urząd Marszał-
kowski, promującej atrakcje tury-
styczne województwa w ramach 
zadania publicznego pod hasłem 
„Poznajemy swój region”. Pierw-
szego dnia w Poddębicach zwie-
dzili: Pałac Grudzińskich, za-
bytkowy park i Teatr Integracji  
w dawnym kościele ewangelic-
kim oraz pijalnię wód termal-
nych. Byli też w ZOO Safari  
w Borysewie, a w uniejowskich 
termach spędzili dwie godziny. 
Sam Uniejów zwiedzali z prze-
wodnikiem drugiego dnia, zaglą-
dając do kolegiaty, na zamek i do 
parku, by trzeciego dnia odwie-
dzić Ziemię Łęczycką, a tu wy-
słuchać na zamku legendy o dia-
ble Borucie, zobaczyć wnętrza 
nieczynnego więzienia. Nie omi-

nęli kolegiaty romańskiej w Tu-
mie, ani skansenu Łęczyckiej Za-
grody Chłopskiej. W wyjeździe 
wzięło udział 47 osób.

Zaledwie kilka dni po powro-
cie do Głowna, 20 września, 46 
członków Stowarzyszenia „Se-
nior”, a także Sekcji Emerytów 
i Rencistów ZNP, wybrało się na 
jednodniowy wyjazd do Liche-
nia i Konina. Wycieczka ta była 
ukierunkowana na zwiedzanie  
z przewodnikiem miejsc kultu re-
ligijnego – zgodnie zresztą z kil-
kuletnią już tradycją organizowa-
nia raz w roku wyjazdów o takim 
charakterze, zawsze w inne miej-
sce. 

Dwa dni później, 22 września, 
Głowno artystycznie zaznaczy-
ło swoją obecność na Wojewódz-

kich Dniach Seniora w Zgierzu. 
Wyjazd współfinansowała Gmi-
na Miasta Głowno. Na scenie wy-
stąpił chór oddziałowej Sekcji EiR 
ZNP Słoneczny Krąg, a jednym 
z zaprezentowanych utworów był 
„Walc o Głownie”. Także na tym 
święcie Karol Gabara wygłosił sa-
tyryczny monolog „Smutki i rado-
ści objawów starości”.

Od 19 września członkowie 
„Seniora” uczestniczą w bezpłat-
nych zajęciach informatycznych 
organizowanych przez Powia-
tową Radę Seniorów, a finanso-
wanych przez starostwo. Zajęcia 
te odbywają się raz w tygodniu  
w murach ZSLG w Głownie, 
a prowadzi je nauczyciel Bła-
żej Wieteska. Ich celem jest po-
zyskanie przez seniorów podsta-
wowej wiedzy lub udoskonalenie 
umiejętności z zakresu obsługi 
komputera.

W ubiegłym tygodniu, 9 paź-
dziernika, 25-osobowa gru-
pa seniorów wzięła w Głownie 
udział w warsztatach plastycz-
nych, współfinansowanych środ-
kami pozyskanymi od Woje-
wody Łódzkiego. Zapoznano 

się na nich z techniką dekupażu  
na szkle, którą ozdabiano talerze. 

„Senior” dba też, by zapew-
nić swoim członkom możliwość 
udziału w wydarzeniach kul-
turalnych, dlatego 27 września  
zorganizował dla 70 osób wy-
jazd do kina do Łowicza na film 
Filipa Bajona pt. „Kamerdyner”,  
a 4 października zabrał 54 osoby 
do łódzkiego Teatru Powszech-
nego na komediowy spektakl pt. 
„Boeing, boeing” – zaadaptowa-
nego do łódzkiej rzeczywistości 
broadwayowskiego hitu o pery-
petiach biznesmena, posiadające-
go trzy narzeczone. 

Wyjazdy były dofinansowane 
środkami pozyskanymi przez sto-
warzyszenie od wojewody. 

 oprac. ewr

Aktualności

tak się bawią seniorzy z Głowna.�nasza�reprezentacja�na�wojewódzkich�obchodach�Dnia�seniora�w�zgierzu.� Warsztaty dekupażu. zajęcia�plastyczne�cieszą�się�zainteresowaniem.�
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Dyrektorki SP nr 3 Anna zielińska i elżbieta koślin wręczają�nagrodę�
nauczycielce�edukacji�wczesnoszkolnej�renacie�orzeł-szulc.�
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Głowno�|�Dzień�nauczyciela�w�sP�nr�3

Przypomnieli o nauczycielskiej misji
Rolę oraz znaczenie zawodu 
nauczyciela przypomniano 
w Szkole Podstawowej 
nr 3 w Głownie podczas 
szkolnych obchodów  
Dnia Edukacji Narodowej. 
Odbyły się one w piątek,  
12 października.

Z okazji dorocznego święta  
z obecnymi i emerytowanymi na-
uczycielami szkoły spotkał się 
pełniący funkcję burmistrza Woj-
ciech Baleja. W sposób oficjalny 
podziękował on zgromadzonym 
za zaangażowanie w tak wymaga-
jącą pracę, zaś tym, którzy nadal 
realizują swą nauczycielską misję, 
życzył dalszych sukcesów zawo-
dowych. 

Piątkowe wydarzenie było rów-
nież okazją do przyznania nagród 
dla wyróżniających się nauczycie-
li oraz pracowników szkoły. Wrę-
czając je dyrektor placówki Anna 
Zielińska zaznaczyła, że jedynie 
ograniczone możliwości finanso-
we sprawiają, że nagrodzeni zo-
stali jedynie wybrani. 

– Wszyscy pracownicy naszej 
szkoły zasłużyli na nagrodę – pod-
kreśliła. 

Ostatecznie wyróżnienie trafiło 
do ośmiu osób, w tym do pięciu 

nauczycieli placówki oraz trzech 
innych jej pracowników. Spo-
śród nauczycieli „Trójki” w tym 
roku docenieni zostali: Renata 
Orzeł-Szulc – nauczyciel eduka-
cji wczesnoszkolnej, Agnieszka 
Myszkowska – nauczyciel plasty-
ki, Katarzyna Wrocławska – wy-
chowawca świetlicy, Aleksan-
dra Wielogórska – wychowawca 
świetlicy oraz Marzena Janicka  
– katechetka. 

Wspólne chwile umiliła zgro-
madzonym na sali gimnastycznej 
część artystyczna, przygotowa-

na przez uczniów placówki. Nie 
zabrakło pokazów tanecznych, 
wspólnych śpiewów, uczniow-
skich żartów, recytacji wierszy 
oraz pantomimy, mającej przeko-
nać zgromadzonych, iż szkoła to 
więcej niż „wyścig”.

– Dbajmy o to, by nasza szko-
ła była przyjazna wszystkim. Po-
magajmy innym i pozwólmy im 
się rozwijać. Sprawmy, aby każdy, 
kto uczęszcza do szkoły, mógł być 
sobą – apelowali uczniowie. 

Podobne obchody odbyły się  
w większości szkół.  aw

Głowno�|�złote�Gody

Małżeńska miłość na medal
25 par z Głowna,  
które stanęły na ślubnym 
kobiercu pół wieku temu, 
zostało odznaczonych 
prezydenckimi Medalami 
za Długoletnie Pożycie 
Małżeńskie.

Uroczystość udekorowania me-
dalami małżeństw, które przeżyły 
razem 50 lat, zorganizowano 12 
października w sali widowisko-
wej Miejskiego Ośrodka Kultu-
ry w Głownie. Odznaczenia wrę-
czył jubilatom pełniący funkcję 
burmistrza Głowna Wojciech Ba-
leja. Uhonorowane pary to: Mał-
gorzata i Henryk Anyszkowie, Teresa i Stanisław Banaszkiewi-

czowie, Helena i Józef Boczko-
wie, Jolanta i Aleksander Drygal-
scy, Krystyna i Jan Florczakowie, 
Urszula i Jerzy Gorzka, Zofia  
i Kazimierz Gołębiowscy, Stefa-
nia i Antoni Ignatowscy, Marianna 
i Adam Kubiakowie, Zofia i Ste-
fan Kucińscy, Henryka i Ryszard 
Kuśmierkowscy, Elżbieta i Janusz 
Lewandowscy, Wanda i Ludwik 
Lewandowscy, Irena i Mirosław 
Łascy, Teresa i Stanisław Łucza-
kowie, Helena i Ryszard Madra, 
Wiesława i Antoni Majcherowie, 
Alicja i Wiktor Markiewiczowie, 
Halina i Lesław Motylowie, Ja-

dwiga i Eugeniusz Paciorkowie, 
Marianna i Józef Pluta, Jadwiga  
i Janusz Strusińscy, Janina i Ma-
rian Szadkowscy, Marianna i Ry-
szard Wilkowie, Henryka i Wła-
dysław Zychowie. 

Wraz z medalami jubilaci 
otrzymali legitymacje, listy gra-
tulacyjne i bukiety kwiatów. Jak 
na jubileusz Złotych Godów przy-
stało, uczczono go toastem wznie-
sionym szampanem, nie brakło 
też tortu. Uroczystość uświetnił 
występ artystów Studia Piosenki 
MOK: Kuby Szcześniaka, Mileny 
Markowskiej, Marii Balei i Nadii 
Tomczak.  oprac. ewr

Szczęśliwi, mimo upływu lat. trzy�z�25�par�odznaczonych�Medalami��
za�Długoletnie�Pożycie�Małżeńskie.
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Serdeczne gratulacje.�Pełniący�
funkcję�burmistrza�Głowna�
Wojciech�Baleja�właśnie�
udekorował�medalami�Państwa�
halinę�i�lesława�Motyl.�

obok�sprawdzonych�
pomysłów��
pojawiają�się�nowe�
propozycje.
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Głowno�|�Wystawa�na�stulecie�niepodległości

Fotograficzna podróż ulicami 
Głowna 1918-2018

dokończenie ze str. 9

Już ponad sto lat temu 
sławiono uroki głowna
Anna Lewandowska powie-

działa, że wystawę cechuje pew-
na niedoskonałość, polegająca  
na niepełnych lub brakujących 
opisach fotografii. Dlatego na pa-
rapetach umieszczono kartki, by 
odwiedzający, którzy posiada-
ją bardziej szczegółową wiedzę  
o przedstawionych miejscach, 
okolicznościach lub postaciach, 
mogły to odnotować. 

Kończąc swoje wystąpienie 
dyrektor ZSLG odczytała opis 
Głowna z artykułu zamieszczo-
nego w miesięczniku pt. „Wieś 
Ilustrowana” w styczniu 1911 r., 
(który w świetnie zachowanym 
oryginale przekazał na wysta-
wę Wojciech Brzeski): „Głowno  
– miejscowość wręcz urocza, pa-
górkowata, lasy prawdziwe, nie 
gaiki jak gdzie indziej. I sztukę 
masztową obaczysz. Dwie rzecz-

ki, Brzuśnia i Mroga, rywalizują 
ze sobą w dodawaniu uroku krajo-
brazowi. Czegóż chcieć więcej?”  

wspomnień czar
Pogrupowane tematycznie 

zdjęcia wyeksponowano na słu-
pach i planszach w korytarzu,  
a w jednej z sal umieszczono ory-
ginalne pamiątki z okresu dwu-
dziestolecia międzywojennego  
w Głownie. Ich oglądanie dostar-
czyło zebranym wielu wrażeń  
i wzruszeń. Prezes Stowarzysze-
nia „Senior” Zofia Ogórek poka-
zała nam swoje zdjęcie z okresu 
nauki w Szkole Podstawowej nr 
1, gdzie jej nauczycielem był Mie-
czysław Dylik, wieloletni dyrek-
tor i społecznik, już niestety nie-
żyjący. Pani Zofia na tej fotografii 
sprzed dekad jest po prostu Zosią 
w galowej białej bluzce z czarną 
aksamitką pod szyją. 

Na innym zdjęciu jest z kolei 
mała Krysia warkoczykami i tecz-
ką, sfotografowana na ulicy Cho-

pina – dziś pani Krystyna Milcza-
rek, emerytowana nauczycielka, 
członkini „Seniora”. Ona to prze-
kazała na wystawę oryginalne 
zaświadczenie cechowe swoje-
go taty, kowala Józefa Milczarka, 
wydane w 1927 r., wyeksponowa-
ne w gablocie. 

Nauczycielka Agnieszka Ja-
kubowska zatrzymała się z nami 
przy planszy ze zdjęciami z wy-
cieczek zakładowych – dosko-
nale na nich widać jak na prze-
strzeni lat zmieniała się moda:  
na jednym panie mają na głowach 
kapelusze, na innym – chustki, na 
fotografii z lat 70-tych rzucają 
się w oczy kwiatowe wzory tka-
nin, dzwony i stylizacje hippi-
sowskie. Śledzenie fryzur i mody 
było szczególnie interesujące dla 
uczennic LO w trakcie przygoto-
wywania wystawy i na wiele de-
tali zwracały uwagę. 

Na wielu zdjęciach widać jak 
zmieniała się architektura miej-
ska i funkcje poszczególnych 

budynków. Np. redakcja Wieści 
mieści się w budynku, w którym 
przed laty było kino Postęp, w któ-
rym ówczesna młodzież z wypie-
kami na twarzy oglądała westerny, 
a w pobliskim dworku hr. Komo-
rowskiej było po wojnie przed-
szkole. 

zwiedzanie w środy 
Wystawę „Zatrzymane w ka-

drze. Fotograficzna podróż uli-
cami Głowna 1918-2018” można 
oglądać w każdą środę po połu-
dniu, w godz. 15.00-18.00, do 21 
listopada włącznie. Grupy zor-
ganizowane proszone są o wcze-
śniejszy kontakt telefoniczny  
z ZSLG (tel. 42 719-07-80). ewr

„Wieści z Głowna i Stryko-
wa” objęły projekt zSLG i Se-
niora patronatem medialnym. 
obszerną galerię zdjęć oraz 
krótki film z otwarcia wystawy 
zamieszczamy na www.lowi-
czanin.info

Sala z pamiątkami dwudziestolecia międzywojennego.��
tu�wyeksponowano�tablicę�poświęconą�pamięci�Bohdana�kowalskiego,�
przedwojennego�dyrektora�szkoły�nr�1�w�Głownie.

otwarcie wystawy. słowa�wprowadzenia�odczytała�uczennica�klasy�
iii�lo�Weronika�krysztofczyk,�ubrana�w�strój�nawiązujący�do�mody�
pierwszych�dekad�po�odzyskaniu�przez�Polskę�niepodległości.
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Głowno |�Podsumowanie�inwestycji�w�zs�nr�1�

Powiatowe obchody Dnia Edukacji Narodowej
Z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej przedstawiciele 
jednostek oświatowych  
z całego powiatu spotkali 
się 12 października,  
w ZS 1 im. Cebertowicza.

Wydarzenie było okazją do 
podsumowania prowadzonych na 
terenie placówki dużych inwesty-
cji – termomodernizacji oraz bu-
dowy boiska szkolnego. 

Uroczyste spotkanie stało się 
momentem docenienia starań na-
uczycieli z całego powiatu oraz 
wręczenia nagród najbardziej wy-
różniającym się spośród nich. Od-
znaczenia wręczył starosta Bog-
dan Jarota.

Wśród kilkunastu nagrodzo-
nych znaleźli się trzej przedsta-
wiciele placówek znajdujących 
się na terenie Głowna: Elżbie-
ta Kołodziej – dyrektor ZS nr 1 
Głownie, Maciej Lisowski – dy-
rektor Zespołu Szkół Specjal-
nych w Głownie oraz Iwona 
Mokras-Wosik – nauczyciel ję-
zyka angielskiego w Zespole 
Szkół Licealno-Gimnazjalnych  
w Głownie. W imieniu wszystkich 
nagrodzonych przemówił tego 
dnia dyrektor Maciej Lisowski.  
– Pamiętajmy, że sukces, który 

staje się dziś naszym udziałem, 
należy również do naszych na-
uczycieli i pracowników, dlatego 
w tym szczególnym dniu im także 
należą się podziękowania. Miej-
sce, w którym się znajdujemy, 
jest efektem prac również tych, 
po których przychodzimy, dlatego 
pamiętajmy o tych, którzy odeszli  
– zauważył dyrektor. 

Piątkowe spotkanie było oka-
zją do podsumowania moderni-
zacji, która na terenie wspomnia-
nej placówki prowadzona była 
od kwietnia br. Obejmowała ona 
kompleksową termomodernizację 
szkoły oraz budowę boiska szkol-
nego wraz z bieżnią, które tego 

dnia uroczyście zostało otwarte. 
– Jesteśmy dumni i szczęśliwi, że 
modernizacja naszego obiektu jest 
zakończona. W sposób szczegól-
ny cieszymy się z boiska szkol-
nego, na które czekaliśmy 30 lat 
– powiedziała dyrektor Elżbieta 
Kołodziej.

Przypomnijmy, że „Ceberto-
wicz” był jedyną na terenie na-
szego miasta szkołą, która nie 
posiadała boiska z prawdziwe-
go zdarzenia. Po kontroli stanu 
dotychczasowego obiektu przy-
szkolnego tego typu przez sane-
pid okazało się, iż nie spełnia on 
standardów boiska i nie może być 
użytkowany. W ramach termo-

modernizacji dokonano wymia-
ny instalacji cieplnej, przejścia  
z pieca węglowego na pompy cie-
pła, a także wymiany oświetlenia 
w klasach i pomieszczeniach ad-
ministracyjnych z uwzględnie-
niem systemu ledowego. Placów-
ce zapewniony został również 
dostęp do dodatkowego źródła 
oświetlenia, pomocnego w razie 
awarii prądu. Zamontowano rów-
nież czujniki dymu. 

– Cieszę się, że po tylu latach 
starań młodzież uczęszczająca do 
naszej szkoły wreszcie może się 
rozwijać wielokierunkowo i na 
miarę swoich możliwości – pod-
sumowała dyrektor Kołodziej.  aw 

Głowno�|�Miejskie�Przedszkole�nr�3

Przedszkolaki na wycieczce
Dzieci z grupy IV Miejskiego 

Przedszkola nr 3 w Głownie 10 
października odwiedziły Muzeum 
w Łowiczu, po którym oprowa-
dził je tata Emilki – Tomasz Ro-
manowicz. 

W przystępny i ciekawy spo-
sób zapoznał przedszkolaków  
z historią i tradycją ziemi łowic-
kiej. Dzieci obejrzały m.in. ma-
kietę zamku, zbroje rycerskie, 
stroje łowickie, a także elementy 
wystroju chat i narzędzia używa-
ne w pracach polowych. Dowie-
działy się, że dawniej Łowiczem 
zarządzał arcybiskup, a najbar-

dziej popularnymi zawodami były 
zdun i farbiarz. Z dużym zaintere-
sowaniem oglądały wystrój salonu 
mieszczanki łowickiej, który mo-
gły porównać z wystrojem prostej 
chaty. Dodatkową atrakcją były 
warsztaty z wycinanki łowickiej. 

Wycieczka zakończyła się ak-
centem patriotycznym – zapa-
leniem zniczy pod Pomnikiem 
Synów Ziemi Łowickiej Bojow-
ników o Niepodległość, znajdu-
jącym się przed bazyliką. Po po-
wrocie do Głowna udały się pod 
Pomnik Bojowników z lat 1939-
1945.  oprac. ewr

Głowno |�Wystawa�„historia�Biblii”

Trzy tysiące lat w jednym 
pomieszczeniu
Od środy 17., do poniedziałku 
22 października, gościła 
w Głownie wystawa 
poświęcona historii Pisma 
Świętego. W jednym 
pomieszczeniu – w siedzibie 
PSS „Nadzieja” przy Placu 
Wolności – zgromadzono 
eksponaty z 3 tysięcy lat.

Wystawa obejmowała repliki 
najstarszych manuskryptów oraz 
kamiennych tablic. Odwiedzają-
cy ją mogli zobaczyć tłumaczenia 
Biblii na języki świata, a pośród 
nich m.in.: pierwszą drukowaną 
księgę, czyli Biblię Gutenberga. 
Ekspozycja obejmowała również 
oryginały niektórych przekładów 
Biblii na język angielski, niemiec-
ki oraz polski. 

– Wystawa jest wartościowa, 
gdyż ukazuje ona historię Biblii, 
czyli księgi, która mimo licznych 
losowych zawiłości, mnóstwa 
przeciwników, zakazów i prze-
śladowań, przetrwała do naszych 
czasów. Pozwala ona odwiedza-
jącym poznać historię pierwszej,  
a zarazem najbardziej rozpozna-
wanej drukowanej księgi na świe-
cie – zauważa pastor Jan Puchacz 
ze Zboru Kościoła Ewangelicz-
nych Chrześcijan z Łodzi.

Do dyspozycji odwiedzają-
cych dostępna była także miniatu-
ra pierwszej maszyny drukarskiej. 

Za jej pomocą chętni mogli przy-
gotować samodzielnie wykonany 
wydruk. Z tej opcji najchętniej ko-
rzystały dzieci, choć, jak zapewnia 
nasz rozmówca, nie bez trudności. 

– Drukowanie za pomocą tej 
maszyny jest zajęciem czaso-
chłonnym i żmudnym, gdyż nale-
ży to czynić pojedynczo, literka po 
literce. Mimo trudności, w czasach 
Gutenberga było to duże ułatwie-
nie. Pamiętajmy, że Biblię prze-
pisywano ręcznie ok. 4-5 lat, zaś  
w tym czasie dokonujący tego 
dzieła skryba zwykle tracił wzrok. 
Dla ludzi tamtych czasów był to 
istny dar od Boga – zauważa. 

W ciągu kilku dni wystawę zo-
baczyło kilkadziesiąt osób, w tym 
kilka grup zorganizowanych. Do 
gustu odwiedzającej ją młodzie-
ży najbardziej przypadła replika 
30 srebrników, za jakie według Pi-
sma Świętego sprzedano Jezusa, 
a także „Dobra czytanka” według 
św. ziom’a Janka, czyli współcze-
sna wersja Biblii, przetłumaczona 
na slang młodzieżowy. 

Dzięki temu egzemplarzowi 
młodzież z większą uwagą przy-
słuchiwała się historii polskich 
tłumaczeń Biblii – od najstarszej 
zachowanej próby przetłumacze-
nia Starego Testamentu na język 
polski, czyli Biblii królowej Zofii, 
poprzez przekład Jakuba Wujka  
z 1599 roku, aż po Biblię Tysiącle-
cia.  aw

odwiedzający podziwiali repliki oraz oryginały�wielu�tłumaczeń�Biblii.�
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Sport
Świetna gra uczniów 
SP nr 1 w Głownie
w orlikowej Lidze mistrzów. str. 48

Piłka nożna |�11.�kolejka�V�ligi

Fatalna gra i wstydliwy wynik piłkarzy Stali
Piłkarze Głowna 
rzutem na taśmę 
zremisowali z ligowym 
outsiderem.

bzuRA ozoRKów 1 (1)
stAl głowNo   1 (0)
Bramkę dla Stali�zdobył�w�85�min.�
łukasz�nagański.

Mecz z ostatnią drużyną tabeli, 
która nie zdobyła nawet jednego 
punktu w dotychczasowych dzie-
sięciu pojedynkach przy bilansie 
bramek 3 strzelone i 40 straconych 
miał być dla ambitnej i marzącej  
o czołówce Stali Głowno jedynie 
formalnością. Boisko zweryfiko-
wało jednak potencjał głowień-
skiej drużyny, która w sobotę, 20 
października jedynie zremisowała 
w Ozorkowie z Bzurą 1:1.

Podopieczni trenera Tomasza 
Szcześniaka mogą w głębi duszy 
wściekać się o to, że rywalizacja 
w Klasie Okręgowej od począt-
ku nastawiona jest na łódzkie der-
by pomiędzy rezerwami ŁKS-u 
i Widzewa, które jak tylko mogą 
korzystają z piłkarzy I– i II-ligowej 
drużyny. Trzeba jednak wykazać 
się postawą, której kibice nie będą 

się wstydzić, a waleczny charak-
ter piłkarzy zawsze jest w cenie. 
Tego jednak zabrakło w Ozorko-
wie, gdzie skazywana na poraż-

kę miejscowa Bzura postawiła się 
teoretycznie silniejszemu klubo-
wi z Głowna. Piłkarzom Stali nie 
udawało się praktycznie nic, a jeśli 

dołożymy do tego osłabioną wolę 
walki w starciu z outsiderem to 
nic dziwnego, że ostatecznie mie-
liśmy klapę. Niewiele brakowa-

ło, by doszło do sensacji, bowiem  
w 24 min. Bzura objęła prowadze-
nie po golu Damiana Ziemniaka. 
Honor dla Głowna uratował kilka 
minut przed końcem Łukasz Na-
gański i ostatecznie spotkanie za-
kończyło się niesprawiedliwym 
remisem, bo trzy punkty gospoda-
rzom za całokształt się po prostu 
należały.

Głownianie z pewnością trak-
tują ten remis, jak porażkę i po 
sobotnim spotkaniu trudno o ja-
kiś pozytyw. Piłkarze Stali spadli 
na 8. miejsce w tabeli i mają już 
sporą stratę nawet do trzeciego Za-
wiszy Rzgów. W kolejnym poje-
dynku drużyna prowadzona przez 
trenera Tomasza Szcześniaka 
zmierzy się z Termami Uniejów. 
Mecz ten zaplanowano na sobotę, 
27 października o godz. 15:00 na 
stadionie przy ul. Kopernika 37 w 
Głownie.  wp

 11. kolejka:� uks� sMs� łódź� –�
lks�rosanów�4:1,�rts�Widzew� ii�
łódź�–�Gks�ksawerów�9:0,�Bzura�
ozorków�–�stal�Głowno�1:1,�orzeł�
Parzęczew�–�łks�ii�łódź�2:2,�Włók-
niarz�konstantynów�łódzki�–�Włók-
niarz� Pabianice� 1:2,� Ptc� Pabiani-
ce� –� start� Brzeziny� 1:4,� zawisza�

rzgów�–�termy�uniejów�1:0,�Glks�
sarnów� –� sokół� ii� aleksandrów�
łódzki�2:2.

1.�rts�Widzew�ii�łódź� 11� 31� 58-7

2.�łks�ii�łódź�� 11� 31� 52-8

3.�zawisza�rzgów� 11� 26� 24-14

4.�termy�uniejów� 11� 21� 28-23

5.�Gks�ksawerów� 11� 19� 23-30

6.�start�Brzeziny� 11� 19� 30-22

7.�orzeł�Parzęczew� 11� 19� 28-17

8. Stal Głowno 11 18 27-25

9.�Włókniarz�Pabianice� 11� 18� 16-14

10.�uks�sMs�łódź� 11� 14� 25-30

11.�lks�rosanów� 11� 12� 21-30

12.�sokół�ii�aleksandrów�ł.� 11� 8� 17-26

13.�Wł.�konstantynów�ł.� 11� 7� 14-35

14.�Ptc�Pabianice� 11� 6� 8-38

15.�Glks�sarnów� 11� 5� 17-32

16.�Bzura�ozorków� 11� 1� 4-41

 Następna, 12. kolejka� odbę-
dzie�się�w�dniach�27-28�październi-
ka:�ks�sokół�ii�aleksandrów�łódz-
ki� –� Ptc� Pabianice,� łks� ii� łódź�
–�uks�sMs�łódź,�Gks�ksawerów�
–�Włókniarz�konstantynów�łódzki,�
Bzura�ozorków�–�orzeł�Parzęczew,�
Włókniarz� Pabianice� –� zawisza�
rzgów,� stal� Głowno� –� Mlks� ter-
my�uniejów,�start�Brzeziny�–�rts�
Widzew� ii� łódź,� lks� rosanów� –�
Glks�sarnów.

Piłkarze Stali Głowno (niebieskie stroje)�musieli�chować�nisko�głowy�po�remisie�w�ozorkowie.

koszykówka�|�1.�i�2.�kolejka�Wlk�u-13�k

Zwycięstwo i porażka Alles Basket
Za nami pierwsze spotkania  

w Wojewódzkiej Lidze Koszy-
kówki Dziewcząt do lat 13. Ze 
zmiennym szczęściem na począt-
ku sezonu grały głownianki z Al-
les Basket.

Podopieczne trenera Alana 
Kacperskiego rozegrały dwa spo-
tkania w minioną sobotę, 20 paź-
dziernika. Gospodarzem dwume-
czów był PTK Szmigiel Znaki 
Pabianice, który był tego dnia nie 
do zatrzymania. Głownianki naj-
pierw przystąpiły jednak do star-
cia z KKS Pro-Basket Kutno i ten 
mecz pewnie wygrały 73 do 54, 
choć początek był dość wyrów-
nany. Kluczowa dla losów spotka-
nia i zwycięstwa Alles Basket była 
postawa trójki zawodniczek Leny 
Grabowicz, Julii Rakowskiej i Ali-
cji Sęczkowskiej, które razem zdo-
był 48 pkt. dla Głowna.

 Alles Basket Głowno – kkS 
Pro-Basket kutno 73:54� (12:8,�
23:17,�15:14,�23:15)

Alles Basket: Malena�kotecka�–�4�
pkt.,�Patrycja�krzeszewska�–�4�pkt.,�

aleksandra� kubińska,� Małgorza-
ta�szadkowska�–�6�pkt.,�antonina�
Biernacka� –� 2� pkt.,� lena� Grabo-
wicz�–�13�pkt.,�zuzanna�sitkiewicz,�
klaudia�Wawrzyn,�Julia�rakowska�
–� 17� pkt.,� zuzanna� śliwkiewicz� –��
9�pkt.,�alicja�sęczkowska�–�18�pkt.,�
Wiktoria�Więcławska.

Drugie sobotnie spotkanie to 
pojedynek z gospodyniami zawo-
dów z Pabianic. Podopieczne tre-
nerów Alana Kacperskiego i Pau-
liny Gamli niestety nie miały zbyt 
wiele do powiedzenia w tym me-
czu i przegrały z PTK Szmigiel 
Znaki bardzo wyraźnie 19 do 86. 
Następne ligowe pojedynki gło-
wieńskie koszykarki rozegrają 
dopiero w sobotę, 17 listopada. 
W kolejnym dwumeczu, którego 
gospodarzem będzie tym razem 
UMKS Księżak Łowicz zespół 
Głowna podejmie właśnie miej-
scowe zawodniczki oraz MKS 
Ósemkę Skierniewice.  wp

 Ptk Szmigiel znaki Pabianice 
– Alles Basket Głowno 86:19�
(23:2,�20:4,�21:11,�22:2)

Alles Basket:� Malena� kotecka,�
Patrycja� krzeszewska,� aleksan-
dra�kubińska�–�2�pkt.,�Małgorzata�
szadkowska,� antonina� Biernacka�
–�2�pkt.,�nina�rożniata,�lena�Gra-
bowicz,�Julia�Wróbel,�Julia�rakow-
ska�–�6�pkt.,�zuzanna�śliwkiewicz�–�
5�pkt.,�alicja�sęczkowska�–�4�pkt.,�
Wiktoria�Więcławska.

 1. kolejka:� alles� Basket� Głow-
no�–�kks�Pro-Basket�kutno�73:54,�
kks�Pro-Basket�kutno�–�Ptk�szmi-
giel� znaki� Pabianice� 20:105,� Ptk�
szmigiel� znaki� Pabianice� –� alles�
Basket�Głowno�86:19,�szkoła�Gor-
tata�łódź�–�Basket�aleksandrów�ł.�
(przełożony),� Basket� aleksandrów�
łódzki�–�Muks�Bełchatów�(przeło-
żony),� Muks� Belchatów� –� szkoła�
Gortata�łódź�(przełożony).

1.�Ptk�szmigiel�Pabianice� 2� 4� 191:39

2. Alles Basket Głowno 2 3 92:140

3.�Pro-Basket�kutno� 2� 2� 74:178

4.�szkoła�Gortata�łódź� 0� 0� 0:0

5.�Basket�aleksandrów�ł.� 0� 0� 0:0

6.�Muks�Bełchatów� 0� 0� 0:0

7.�ósemka�skierniewice� 0� 0� 0:0

8.�aks�sMs�łódź� 0� 0� 0:0

9.�Basket�4ever�ksawerów� 0� 0� 0:0

10.�Widzew�łódź� 0� 0� 0:0

11.�Ptk�suwary�Pabianice� 0� 0� 0:0

 Następna, 2. kolejka�odbędzie�
się� w� sobotę,� 27� października:�
kks� Pro-Basket� kutno� –� ósem-
ka� skierniewice,� ósemka� skier-
niewice� –� aks� sMs� łódź,� aks��
sMs�łódź�–�kks�Pro-Basket�kut-
no,�Basket�4ever�ksawerów�–�Wi-
dzew� łódź,� Widzew� łódź� –� uks�
szkoła�Gortata�łódź,�uks�szkoła�
Gortata�łódź�–�Basket�4ever�ksa-
werów.

kolarstwo�|�Mistrzostwa�Polski�krajowego�zrzeszenia�lzs

Piąte miejsce strykowskiej drużyny
Za nami ostatnia impreza rangi mistrzowskiej  
w sezonie 2018 dla kategorii juniora i juniora 
młodszego. Kolarze LUKS Dwójki Danielo 
Sportswear Stryków wracają do domów bez medali, 
ale z wysokim miejscem w sprincie drużynowym.

Mistrzostwa Polski Krajowego 
Zrzeszenia Ludowych Zespołów 
Sportowych odbyły się w dniach 
20-21 października na drewnia-
nym torze w Pruszkowie. W za-
wodach wystartowała czwórka re-
prezentantów Strykowa: Barbara 
Gorzkiewicz, Dawid Dordański, 
Wiktor Sasin i Krzysztof Patora. 
Podopieczni trenera Władysława 

Króla największy sukces odnieśli 
w sprincie drużynowym w kate-
gorii junior 17-18 lat, gdzie zajęli 
5. miejsce. W pozostałych konku-
rencjach strykowianie nie odnieśli 
spektakularnych sukcesów. 

W eliminacjach wyścigu punk-
towego na siódmej lokacie uplaso-
wał się Wiktor Sasin i nie wszedł 
do finałów. To, co nie udało mu się 

w punktowym zrobił w scratchu, 
gdzie w eliminacjach był czwar-
ty. Później jednak ani on, ani po-
zostali zawodnicy LUKS Dwój-
ki nie uplasowali się w czołówce. 
Podobnie sytuacja miała miej-
sce w keirinie, gdzie rywalizował 
Krzysztof Patora.

MP LZS w Pruszkowie były 
ostatnią imprezą dla starszych ka-
tegorii. Przed nami jeszcze kilka 
wyścigów mtb i Mistrzostwa Pol-
ski Szkółek Kolarskich na torze,  
w których ścigać się będą zawod-
nicy wieku 9-13 lat. Ostatni wyścig 
w sezonie 2018 zaplanowano na 
koniec listopada w Pruszkowie. wp

kolarze LukS Dwójki Danielo Sportswear Stryków�Dawid�Dordański�(z�prawej)�i�krzysztof�Patora�w�trakcie�
sprintu�drużynowego,�który�dał�im�5.�miejsce�w�Mistrzostwach�Polski�lzs�w�Pruszkowie.

Drużyna Alles Basket Głowno�pod�wodzą�trenera�alana�kacperskiego.
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Piłka nożna�|�13.�kolejka�iV�ligi

Szybki gol Drogosza rozstrzygnął mecz
Piłkarze Strykowa po dwóch porażkach  
z rzędu skromnie, ale pokonali na wyjeździe  
słabo spisującą się w tym sezonie Omegę.

oMegA Kleszczów  0 (0)
zJeDNoczeNi stRyKów  1 (1)
zwycięską bramkę dla Strykowa�zdobył�w�4�min.�Michał�Drogosz.
zjednoczeni: tyburski�–�lenart�(w�89�min.�zawadowski),�zimoń,�chmie-
lewski,�Drogosz�–�Wodziński,�Drożdż,�serwaciński�(46�Potocki),�Balcerek�
(77�kamańczyk),�kuśmierczyk�–�Pabjańczyk.

Trzynasta kolejka rozgrywek 
IV ligi okazała się pechowa, ale 
dla gospodarzy sobotniego spo-
tkania, 20 października w Klesz-
czowie. Miejscowa Omega prze-
grała ze Zjednoczonymi Stryków 
0:1, a jedynego gola w tym spo-
tkaniu już w 4 min. zdobył Michał 
Drogosz.

Trener Łukasz Wijata nie ma 
lekkiego zadania w tym sezonie. 
Jego piłkarze dobre wyniki prze-
platają porażkami, co ma przeło-
żenie na stratę punktową do czo-
łówki tabeli. W tym momencie 
pozycja Zjednoczonych mówi-
ła jasno, że są oni zbyt mocni, by 
okupować drugą połowę tabeli, 
ale też nie tak dobrzy, by dorów-
nywać prowadzącym. W spotka-
niu z Kleszczowem, która w tym 
sezonie wyjątkowo mocno dołuje 
strykowianie musieli potwierdzić, 
że posiadają wyższe umiejętności 
od gospodarzy.

Zaczęło się fantastycznie, bo 
już w 4 min. goście wyszli na pro-

wadzenie. Zjednoczeni wywal-
czyli rzut rożny, po którym Michał 
Drogosz strzałem głową pokonał 
stojącego w bramce Pawła Wi-
śniewskiego z Omegi. 

W kolejnych minutach piłkarze 
Strykowa kontrolowali wydarze-
nia na boisku, ale jedna akcja mo-
gła zupełnie zmienić obraz gry. 
Tak było w 31 min., ale potężny 
strzał z rzutu wolnego Krzysztofa 
Kowalskiego na szczęście nie zna-
lazł drogi do bramki. W odpowie-
dzi nieznacznie obok słupka strze-
lał Joachim Pabjańczyk.

W drugiej odsłonie gospodarze 
nie potrafili znaleźć sposobu na 
dobrze zorganizowaną drużynę 
Strykowa. Każda akcja Kleszczo-
wa była zatrzymywana dość dale-
ko przed bramką strzeżoną przez 
Kamila Tyburskiego. Strykowia-
nie pewni siebie z każdą kolej-
ną minutą byli coraz bliżej celu, 
ale musieli uważać, by nie popeł-
nić błędu. Wynik mógł rozstrzy-
gnąć rezerwowy Stefan Potoc-

ki, ale w 76 minucie jego strzał  
w świetnym stylu obronił bram-
karz Omegi. Ostatecznie pod-
opieczni trenera Łukasza Wijaty 
dowieźli skromne prowadzenie 
do końca i zasłużenie wygrali  
w Kleszczowie 1:0.

Po sobotnim zwycięstwie Zjed-
noczeni nie zmienili swojej pozy-
cji w tabeli IV ligi i nadal zajmu-
ją 6. miejsce w tych rozgrywkach. 
W klasyfikacji skutecznych IV 
ligi na prowadzeni znajduje się 
dwóch piłkarzy. To Krystian Wojt-
czak z RKS Radomsko i Igor Ka-
nia z Term Neru Poddębice. Na 
dalszym miejscu z 9 bramkami 
jest Adrian Marcioch z KS Sand 
Bus Kutno. Po 8 golu zdobyli 
Igor Świątkiewicz – Andrespolia 
Wiśniowa góra, Paweł Baraniak 

(RKS Radomsko) oraz Adam Pa-
tora – Warta Sieradz. W czołów-
ce brakuje zawodnika Zjednoczo-
nych Stryków. Najskuteczniejszy 
Michał Drogosz ma na swoim 
koncie 5 goli.

W kolejnym spotkaniu stry-
kowscy piłkarze zmierzą się na 
własnym stadionie przy ul. Brze-
zińskiej 24 z rezerwami Pelikana 
Łowicz. Początek tego pojedynku 
w sobotę, 27 października o godz. 
14:30.  wp

 13. kolejka:�Gks�orkan�Buczek�
–� Pilica� Przedbórz� 1:1,� Warta� sie-
radz� –� stal� niewiadów� 2:1,� lks�
omega� kleszczów� –� zjednoczeni�
stryków� 0:1,� ks� sand� Bus� kut-
no� –� ceramika� opoczno� 4:1,� ks�
Włókniarz�zelów�–�andrespolia�Wi-

śniowa� Góra� 1:1,� Pogoń� zduńska�
Wola�–�lks�kwiatkowice�1:2,�War-
ta� Działoszyn� –� rks� radomsko�
1:5,�termy�ner�Poddębice�–�MkP�
Boruta�zgierz�5:1,�ks�Pelikan�ii�ło-
wicz�–�pauza.

1.�rks�radomsko� 12� 30� 36-11

2.�ks�sand�Bus�kutno� 12� 30� 30-12

3.�Warta�sieradz� 12� 29� 30-14

4.�lks�kwiatkowice� 12� 27� 22-14

5.�Gks�orkan�Buczek� 12� 25� 25-6

6. zjednoczeni Stryków 13 22 20-18

7.�ceramika�opoczno� 12� 19� 15-17

8.�termy�ner�Poddębice� 13� 18� 24-27

9.�Włókniarz�zelów� 12� 17� 16-16

10.�andrespolia�Wiś.�Góra� 12� 16� 20-22

11.�Pogoń�zduńska�Wola� 12� 12� 15-18

12.�Pilica�Przedbórz� 13� 11� 21-29

13.�omega�kleszczów� 12� 11� 21-25

14.�Pelikan�ii�łowicz� 12� 10� 15-33

15.�Warta�Działoszyn� 12� 10� 21-30

16.�stal�niewiadów� 12� 5� 8-25

17.�Boruta�zgierz� 13� 5� 11-33

 14. kolejka� odbędzie� się� w�
dniach� 27-28� października:� Gks�
orkan�Buczek�–�Warta�Działoszyn,�
lks�kwiatkowice�–�Włókniarz�ze-
lów,� Pilica� Przedbórz� –� MkP� Bo-
ruta�zgierz,�stal�niewiadów�–�lks�
omega� kleszczów,� andrespolia�
Wiśniowa� Góra� –� ks� sand� Bus�
kutno,� Mks� zjednoczeni� stryków�
–� ks� Pelikan� ii� łowicz,� rks� ra-
domsko� –� Pogoń� zduńska� Wola,�
ceramika� opoczno� –� ks� Warta�
sieradz,� termy� ner� Poddębice� –�
pauza.

Piłka nożna�|�8.�kolejka�B-klasy

Huragan szalał w Swędowie, każdy boi się Strugi
Za nami ósma seria 
spotkań w najniższej 
klasie okręgowej.  
W gr. I dotkliwej porażki 
doznał Powstaniec  
Dobra, a w gr. III  
nie do zatrzymania nadal 
są Huragan Swędów, 
Sokół Popów i Struga 
Dobieszków.

Drużyna pod wodzą trene-
ra Andrzeja Łaski wygrała dwa 
mecze z rzędu i odbiła się od 
dna. Prawdziwy test czekał jed-
nak piłkarzy z Dobrej w minio-
ny weekend, kiedy to przyszło 
im się zmierzyć na boisku lidera  

w Rzgowie. Husaria przejechała 
się po Powstańcach i wygrała wy-
soko 6:0.

W gr. III świetną passę konty-
nuują trzy drużyny naszego re-
gionu. Sokół Popów wygrał piąte 
spotkanie z rzędu, pokonując 2:0 
Olimpię Oporów po golach Seba-
stiana Owczarczyka i Macieja Ka-
mińskiego. Trzecie zwycięstwo  
z kolei i to niezwykle okazałe od-
niósł natomiast swędowski Hura-
gan, który zmiótł na własnym bo-
isku ostatnią w tabeli Iskrę Górę 
Św. Małgorzaty aż 13:1. Wyda-
je się, że potencjał lidera Strugi 
Dobieszków odstrasza inne ze-
społy. Podopieczni trenera Pio-
tra Pożarlika po raz drugi z rzędu 
otrzymali walkowera, bowiem ze-

spół Błękitnych Ciosny nie pod-
jął rywalizacji. Po raz ostatni do-
bieszkowianie musieli się napocić  
7 października, gdy wygrali u sie-
bie z GKS Byszew 9:2.  wp

 8. kolejka B-klasy, gr. i:�Victoria�
łódź�–�kks�ii�koluszki�5:0,�Polonia�
andrzejów�–�lks�ii�Gałkówek�5:1,�
Jagiellonia� ii� tuszyn� –� kolejarz� ii�
łódź� 0:3,� Metalowiec� łódź� –� ner�
łódzki�2:0,�husaria�Gealan�rzgów�
–�Powstaniec�Dobra�6:0.

 Następna, 9. kolejka B-klasy, 
gr. i odbędzie�się�w�dniach�27-28�
października:�ner�łódzki�–�Jagiel-
lonia� ii� tuszyn,� kks� ii� koluszki� –�
Metalowiec�łódź,�lks�ii�Gałkówek�
–�husaria�Gealan�rzgów,�kolejarz�

ii� łódź� –� Polonia� andrzejów,� Po-
wstaniec�Dobra�–�Victoria�łódź.
1.�husaria�Gealan�rzgów� 8� 19� 29-7

2.�lks�ii�Gałkówek� 8� 16� 27-16

3.�Victoria�łódź� 8� 15� 29-11

4.�Metalowiec�łódź� 8� 14� 27-17

5.�Polonia�andrzejów� 8� 13� 21-18

6.�ner�łódzki� 7� 10� 10-10

7.�kolejarz�łódź� 9� 9� 10-17

8. Powstaniec Dobra 7 7 6-13

9.�kks�ii�koluszki� 7� 5� 8-18

10.�Jagiellonia�ii�tuszyn� 8� 2� 7-47

 8. kolejka B-klasy, gr. iii:�sokół�
Popów�–�olimpia�2:0,�lks�struga�
Dobieszków� –� ks� Błękitni� ciosny�
3:0� (wo),� lks� huragan� swędów�
–�iskra�Góra�św.�Małgorzaty�13:1,�
kP�Byszewy�–�Gks�Byszew�1:2,�ks�
żychlin�–�lks�Gieczno�9:0.

 Następna, 9. kolejka B-klasy, 
gr. iii odbędzie�się�w�dniach�27-28�
października:� Gks� Byszew� –� hu-
ragan� swędów,� olimpia� oporów�
–�struga�Dobieszków,�lks� Giecz-
no�–�kP�Byszewy,� iskra�Góra�św.�
Małgorzaty�–�sokół�Popów,�Błękit-
ni�ciosny�–�ks�żychlin.

tabela:
1. Struga Dobieszków 7 21 38-5

2.�ks�żychlin� 8� 21� 38-7

3. Sokół Popów 7 18 23-9

4.�olimpia�oporów� 8� 13� 23-16

5. Huragan Swędów 7 12 35-19

6.�Błękitni�ciosny� 8� 9� 28-30

7.�kP�Byszewy� 8� 7� 11-17

8.�Gks�Byszew� 8� 6� 12-35

9.�lks�Gieczno� 7� 4� 6-33

10.�Góra�św.�Małgorzaty� 8� 1� 8-51

tenis stołowy�
Trzy porażki 
Koźla

Rozpoczął się nowy sezon 
Łódzkiej Ligi Tenisa Stołowe-
go Amatorów i Weteranów. Pod-
opieczni Macieja Markiewicza 
przegrali trzy pierwsze spotkania. 
Na inaugurację lepszy okazał się 
Jusport I Justynów, który wygrał 
8:2. Jedyne zwycięstwa dla gości 
odnieśli Maciej Kilanowski i To-
masz Wieteska. Kolejne spotkanie 
było nieco lepsze w wykonaniu te-
nisistów stołowych Koźla, ale tu-
taj rywal z Łodzi Alex Team także 
okazał się lepszy i wygrał 7:3 (wy-
grane Wieteski, Kilanowskiego  
i Karola Szcześniaka).

18 października LUKS Koź-
le wystąpił po raz trzeci w tym 
sezonie i niestety doznał trze-
ciej porażki. Podopieczni Macie-
ja Markiewicza przegrali u siebie 
z Energy-Pako Łódź aż 1:9. Ho-
norowe zwycięstwo dla gospo-
darzy osiągnął Karol Szcześniak. 
LUKS przegrał zatem wszystkie 
dotychczasowe mecze, a odwró-
cić ten trend będzie mógł już dziś, 
25 października, o godz. 19:00  
w Justynowie przeciwko Jusport 
II. W obecnym sezonie klub z 
Koźla pod wodzą Macieja Mar-
kiewicza reprezentować będą: 
Maciej Kilanowski, Tomasz Wie-
teska i Karol Szcześniak oraz Ma-
ciej Skowroński, Adrian Podolski i 
Dominik Pietrasiak.  wp

 LukS koźle – energy-Pako 
Łódź 1:9
 1. kolejka:� Falco� –� Pałac� Mło-
dzieży� i�7:3,�Mks�rzgów�–�roba-
czekzoo.pl�2:8,�Jusport�i�Justynów�
–� luks� koźle� 8:2,� uMed� ii� łódź�
–�Whsz�6:4,�Jagiellonia�–�Jusport�
ii� 3:7,�PGe�Dystrybucja�–�Gemlak�
5:5,�alex�team�–�energy-Pako�8:2.
 2. kolejka:� Jusport� ii� Justynów�
–� Jusport� i� Justynów� 1:9,� Whsz�
–� Mks� rzgów� 7:3,� luks� koźle� –�
alex� 3:7,� robaczekzoo.pl� –� Falco�
7:3,�energy-Pako�–�PGe�Dystrybu-
cja�2:8,�PM� i�–�Jagiellonia�tuszyn�
0:10,�Gemlak�–�uMed�ii�łódź�5:5.
 3. kolejka:�Jusport�i�–�Pałac�Mło-
dzieży� i�0:0,�uMed� ii�łódź�–�PGe�
Dystrybucja�2:8,�Falco�–�Whsz�8:2,�
luks�koźle�–�energy-Pako�1:9,�Ja-
giellonia� tuszyn� –� robaczekzoo.
pl�5:5,�Mks�rzgów�–�Gemlak�1:9,�
alex�team�–�Jusport�ii�6:4.
 Następna, 4. kolejka�odbędzie�
się� w� dniach� 22-27� października:�
Jusport� ii�–�luks�koźle,�Whsz�–�
Jagiellonia�tuszyn,�PGe�Dystrybu-
cja� –� Mks� rzgów,� robaczekzoo.
pl�–�Jusport�i�Justynów,�Pałac�Mło-
dzieży�i�–�alex�team,�energy-Pako�
–�uMed�ii�łódź,�Gemlak�–�Falco.

zjednoczeni Stryków (niebieskie stroje) wrócili na zwycięską 
ścieżkę�po�dwóch�nieudanych�spotkaniach.�
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Siatkówka�|�2.�kolejka�iii�ligi

Pierwsze zwycięstwo Stali
Głowieńscy zawodnicy rozegrali  
bardzo dobre spotkanie i pokonali w Żychlinie 
tamtejszy Volley Team.

Volley teAM żychliN   1 (22,�21,�25,�13)
Ks stAl głowNo  3 (25,�25,�23,�25)

kS Stal:�Damian�Janicki,�adrian�Broniarek,�Bartłomiej�Pakowski,�Bartło-
miej� kujawiak,� Bartosz� Jabłoński,� Jan� cieślak,� Dominik� Miśkiewicz,� Da-
mian�Gawrych,�Piotr�kosielski,�Mateusz�rubacha.

Trener Marcin Moszczyński 
mógł być zadowolony ze swoich 
podopiecznych, którzy w sobo-
tę, 20 października rozegrali trud-
ny mecz w Żychlinie. Mimo kil-
ku momentów przestoju przewaga 
głownian nie podlegała dyskusji  
i Stal zwyciężyła 3:1.

W pierwszym secie początko-
wo obie drużyny badały swoje 
możliwości. W końcówce goście 
podkręcili tempo i zdołali od-
skoczyć na kilka punktów i wy-

grać do 22. Kolejna partia to po-
dobny obraz i znów zwycięstwo 
Głowna, tym razem do 21. Bar-
dzo ciekawy był trzeci set, w któ-
rym gospodarze prowadzili już 
11:3. Podopieczni trenera Marcina 
Moszczyńskiego zdołali wycią-
gnąć stan meczu, ale w końcówce 
lepiej poradzili sobie siatkarze Ży-
chlina i to oni tym razem cieszy-
li się z wygranej. Głownianie nie 
dali żadnych nadziei miejscowym 
i mimo ogłuszającego dopingu ki-

biców w czwartym secie całko-
wicie zdominowali Volley Team, 
wygrywając do 13 i całe spotka-
nie 3:1. Najlepszym zawodnikiem 
spotkania wybrano kapitana gości 
Bartłomieja Pakowskiego.

Było to pierwsze zwycięstwo 
Stali w tym sezonie. Zwraca uwa-
gę, że w składzie Głowna pojawił 
się nowy zawodnik Jan Cieślak. 
Jest to młody i perspektywiczny 
środkowy, który meczem w Ży-
chlinie pokazał, że Stal będzie 
miała z niego pożytek zarówno  
w ataku, jak i w grze blokiem. 
Trener Moszczyński będzie mógł 
liczyć na jeszcze większe grono 
nowych zawodników. 

W kolejnym spotkaniu w sobo-
tę, 3 listopada siatkarze Głowna 
zagrają u siebie w Hali Sportowo-
-Widowiskowej przy ul. Andersa 
37 z liderem III Ligi KS WiFaMą 
Łódź i w składzie Stali ma poja-
wić się pięciu nowych graczy, któ-

rzy dołączyli do Stali przed star-
tem tego sezonu.  wp

 2. kolejka:�Volley�team�żychlin�
–�ks�stal�Głowno�1:3,�ks�WiFaMa�
łódź� –� luks� Dobroń� 3:0� (25:15,�
25:15,�25:14),�Wieluński�klub�spor-
towy�siatkarz�Wieluń�–�sMs�PzPs�
iii�spała�0:3�(19:25,�17:25,�22:25),�
MMks�lotnik�łęczyca�–�pauza.

1.�ks�WiFaMa�łódź� 2� 5� 6-2

2.�sMs�PzPs�iii�spała� 2� 4� 5-3

3.�MMks�lotnik�łęczyca� 1� 3� 3-0

4. kS Stal Głowno 2 3 3-4

5.�luks�Dobroń� 2� 3� 3-4

6.�Volley�team�żychlin� 2� 0� 2-6

7.�Wks�siatkarz�Wieluń� 1� 0� 0-3

 Następna, 3. kolejka�odbędzie�
się� w� sobotę,� 3� listopada:� luks�
Dobroń�–�Wks�siatkarz�Wieluń,�ks�
stal� Głowno� –� ks� WiFaMa� łódź,�
lotnik�łęczyca�–�Volley�team�ży-
chlin,�sMs�PzPs�iii�spała�–�pauza.

Atakuje kapitan Stali�i�najlepszy�gracz�meczu�w�żychlinie�Bartłomiej�Pakowski.

koszykówka�|�1.�kolejka�Wlk�u-14�k

Porażka młodziczek TK
Podopieczne trenera 
Jacka Lewandowskiego 
zainaugurowały nowy 
sezon w Wojewódzkiej 
Lidze Koszykówki  
do lat 14. Strykowianki 
uległy w Kutnie KKS 
Pro-Basket APP Intenso 
23:95.

PRo-bAsKet KutNo 95 
(29,�18,�28,�20)
tK bAsKet stRyKów 23 
(6,�9,�1,�7)

tk Basket:� zofia� kowalska� –� 5�
pkt.,�Jagoda�szychowska,�Julia�Dą-
browska�–�5�pkt.,�lidia�klotz,�karo-
lina�żygadło�–�7�pkt.,�Julia�szydlik,�
zuzanna� lipińska� –� 4� pkt.,� zofia�
chybińska,�zuzanna�Deptuła,�We-
ronika�szychowska�–�2�pkt.,�alicja�
Wiśniewska,�anna�chybińska.

Pierwsza kolejka nowego se-
zonu nie była zbyt udana dla ko-
szykarek klubu ze Strykowa. 
Zawodniczki TK Basket w inau-
guracyjnym meczu podejmowa-
ły na wyjeździe KKS Pro-Basket 
APP Intenso Kutno. Niestety nie-
dzielny mecz, 21 października nie 
zostanie w pamięci strykowianek 
jako przyjemny epizod. Gospo-
dynie od początku do końca kon-
trolowały wydarzenia i górowały 
nad mniej doświadczonymi go-
śćmi. Podopieczne trenera Jacka 
Lewandowskiego walczyły o jak 
najwyższą zdobycz punktową, ale 

kutnianki były zbyt mocne. Osta-
tecznie spotkanie zakończyło się 
na korzyść miejscowych 95 do 23.

Wojewódzka Liga Koszykówki 
do lat 14 ruszyła na dobre. Następ-
na kolejka zostanie rozegrana już 
w najbliższy weekend. W niedzie-
lę, 28 października o godz. 10:00 
TK Basket Stryków zagra po raz 
pierwszy we własnej hali. Rywa-
lem strykowskich koszykarek bę-
dzie ŁKS Koszykówka Kobiet 
Łódź.  wp

 1. kolejka:�Mks�ósemka�skier-
niewice� –� Ptk� Foto� ciesielski�
Pabianice,� kks� Pro-Basket� aPP�
intenso� kutno� –� tk� Basket� stry-
ków� 95:23,� Basket� 4ever� ksawe-
rów�–�Widzew�łódź�20:99,�łks�kk�
łódź�–�Ptk�ortoMedsport�Pabia-
nice�(przełożony),�aks�sMs�łódź�
–�pauza.

1.�Widzew�łódź� 1� 2� 99:20

2.�Pro-Basket�kutno� 1� 2� 95-23

3. tk Basket Stryków 1 1 23-95

4.�Basket�4ever� 1� 1� 20-99

5.�ósemka�skierniewice� 0� 0� 0:0

6.�Ptk�Foto�Pabianice� 0� 0� 0:0

7.�łks�kk�łódź� 0� 0� 0:0

8.�Ptk�ortoMed�Pabianice� 0� 0� 0:0

9.�aks�sMs�łódź� 0� 0� 0:0

 Następna, 2. kolejka�odbędzie�
się� w� dniach� 23-28� października:�
tk�Basket�stryków�–�łks�kk�łódź,�
Ptk� ortoMedsport� Pabianice� –�
Mks� ósemka� skierniewice,� aks�
sMs�łódź�–�Basket�4ever�ksawe-
rów,� Widzew� łódź� –� kks� Pro-Ba-
sket�aPP�intenso�kutno,�Ptk�Foto�
ciesielski�Pabianice�–�pauza.

Siatkówka�|�3.�kolejka�ekstraklasy�łals

Stal zagra z liderem
Za nami emocjonujący 
początek sezonu  
w Ekstraklasie Łódzkiej 
Amatorskiej Ligi 
Siatkówki Kobiet.

Głownianki z klubu Stal zdoby-
ły do tej pory dwa punkty po po-
rażce z ubiegłorocznym mistrzem 
mi…mi.. oraz remisie z Wyboro-
wymi 2:2.

W trzeciej kolejce podopieczne 
trenera Sylwestra Jasińskiego pau-
zowały, a już w najbliższą sobo-
tę, 27 października o godz. 12:30 
podejmą łódzką Delię Cosmetics. 
Liderem jest mi…mi…, który 
wydaje się będzie znów głównym 
kandydatem do mistrzostwa. Stal 
reprezentują w tym sezonie: Do-
minika Hemka, Zuzanna Janicka, 
Paulina Sobierajska, Anna Krze-
szewska, Katarzyna Lis, Katarzy-
na Łysio, Natalia Szymczak oraz 
Magdalena Bryła. wp

 3. kolejka:�Denlux�sportekspert�
–�libero�ViP�Gwarant�(przełożony),�

Jutrzenka�Bychlew�–�Dream�team�
Manekin�0:3,�XlVii�lo�łódź�–�mi…
mi� 0:3,� Bestyeah� –� Wyborowe�
(przełożony),� Delia� cosmetics� –�
tkkF�Dzikusy�ii�łódź�(przełożony),�
stal�Głowno�–�pauza.

1.�mi…mi…� 3� 12� 9-0

2.�Dt�Manekin� 3� 9� 8-3

3.�sportekspert� 2� 8� 6-0

4.�libero�ViP�Gwarant� 2� 8� 6-0

5.�Wyborowe� 2� 6� 5-2

6. Stal Głowno 2 2 2-5

7.�XlVii�lo�łódź�� 3� 2� 2-8

8.�Delia�cosmetics� 2� 1� 1-6

9.�Jutrzenka�Bychlew� 2� 0� 0-6

10.�tkkF�Dzikusy�ii�łódź� 1� 0� 0-3

11.�Bestyeah� 2� 0� 0-6

 Następna, 4. kolejka�odbędzie�
się� w� dniach� 26-27� październi-
ka:� mi…mi� –� Bestyeah,� Dream��
team� Manekin� –� Denlux� spor-
tekspert,� Wyborowe� –� Jutrzenka�
Bychlew,� tkkF� Dzikusy� ii� łódź� –�
XlVii�lo�łódź,�stal�Głowno�–�De-
lia�cosmetics,�libero�ViP�Gwarant�
–�pauza.

koszykarki Strykowa (żółte stroje)�będą�miały�trudną�przeprawę.
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PRoGNozA PoGoDy�|�25.10.2018�–�31.10.2018

SytuACJA SyNoPtyCzNA: 
Pogodę�kształtować�będą�układy�niżowe.��
z�północnego�zachodu�napływa�chłodne��
i�wilgotne�powietrze�polarno-morskie.

Czwartek - Piątek: 
zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,�przelotne�
opady�deszczu,�chłodno.�Widzialność�dobra.
Wiatr�zachodni,�umiarkowany,�okresami�silny,��
6-9�m/s,�w�porywach�do�16-20�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�10�st.�c�do�+�12�st.�c.
temp.�min�w�nocy:�+�6�st.�c�do�+�4�st.�c.

Sobota - Niedziela: 
zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,�okresami�
opady�deszczu,�chłodno.�Widzialność�dobra,��
w�czasie�opadów�umiarkowana.
Wiatr�zachodni,�skręcający�na�wschodni,�słaby�
do�umiarkowanego,�3-7�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�9�st.�c�do�+�10�st.�c.
temp.�min�w�nocy:�+�5�st.�c�do�+�4�st.�c.

Poniedziałek - Wtorek - Środa: 
zachmurzenie�umiarkowane,�okresami�duże,�
lokalnie�możliwy�opad�deszczu,�chłodno.
Widzialność�dobra,�w�czasie�opadów�
umiarkowana.�Wiatr�wschodni�i�południowo-
wschodni,�słaby�do�umiarkowanego,�3-7�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�12�st.�c�do�+�14�st.�c.
temp.�min�w�nocy:�+�6�st.�c�do�+�4�st.�c.

Biuro�MeteoroloGiczne�cuMulus

PRoGNozA BiometeoRoLoGiCzNA 
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie�na�nasze�
samopoczucie.�
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Wieści�z�Głowna�i�strykowa
członek�stowarzyszenia�Gazet�lokalnych
edycja�wspólna�z�tygodnikiem�„nowy�łowiczanin”

WyDAWCA: 
oficyna�Wydawnicza�„nowy�łowiczanin”
Waligórscy�s.c.�w�łowiczu
99-400�łowicz,�ul.�Pijarska�3a,�
tel./fax�46�837-46-57,�46�837-37-51
e-mail:�wiesci@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�łowicz,�skrytka�pocztowa�68.�

ReDAkCJA W GŁoWNie: 
ul.�łowicka�40,�tel./fax�42�710-82-55
Redaktor naczelny:�Wojciech�Waligórski�
Dyrektor zarządzający:�ewa�Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: lilianna�Jóźwiak-staszewska,�
elżbieta�Woldan-romanowicz,�agnieszka�Wojcieszek,
Wojciech�Pożarlik�(sport)�

redakcja�zastrzega�sobie�prawo�skracania�nadesła-
nych�tekstów,�zmiany�ich�tytułów,�dodawania�śródtytu-
łów.�nie�odsyłamy�niezamówionych�tekstów.�

skład�tekstu�własny.�

ogłoszenia ramkowe i reklamy�
przyjmujemy�telefonicznie,�faxem:��
42�710-82-55�w�Głownie;��
46�837-37-51,�46�830-34-08�w�łowiczu,�
�e-mailem:�reklama@lowiczanin.info�lub�osobiście��
w�biurze�ogłoszeń�w�Głownie:�ul.�łowicka�40��
od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�8.30-15.30��
lub�w�łowiczu:�ul.�Pijarska�3a�w�pon.,�wt.�i�pt.��
w�godz.�7.30-18.00,�śr.�i�czw.�w�godz.�7.30-16.00,��
sob.�w�godz.�8.00-14.00.

ogłoszenia drobne przyjmowane�są�osobiście�
w�biurze�ogłoszeń,�punktach�wymienionych��
na�stronie�38,�a�także�przez�stronę�internetową:��
www.lowiczanin.info

Druk: sereGni�PrintinG�GrouP�sp.�z�o.o.��
03-796�Warszawa,�ul.�rzymska�18a.

nakład�kontrolowany�Wieści�z�Głowna�i�strykowa��
2.440�egz.�
nakład�kontrolowany�wraz�z�wydaniem�głównym�
(nowy�łowiczanin):�11.450�egz.

100%
własności�polskiej

Piłka nożna�|�z�Podwórka�na�stadion

SP Bratoszewice i SP Dobra powalczą  
w powiatowym Tymbarku
Za nami eliminacje 
gminy Stryków  
w Turnieju Piłki Nożnej 
O Puchar Tymbarku  
„Z Podwórka  
na Stadion”. Najlepsi 
okazali się uczniowie 
SP Bratoszewice  
w kategorii U-12 oraz 
SP Dobra w kategorii 
U-10 lat.

Rozgrywki odbyły się w pią-
tek, 19 października na orliku 
przy Szkole Podstawowej nr 2 
w Strykowie. Do imprezy w ka-
tegorii do lat 12 zgłosiło się pięć 
szkolnych zespołów z Dobrej, 
Niesułkowa, Bratoszewic i dwie 
ze Strykowa z SP nr 1 i SP nr 2. 
Natomiast w Turnieju U-10 rywa-
lizowały dwie drużyny z SP Do-
bra i Huraganu Swędów. Mecze 
rozgrywano 1 x 15 min. wśród 
starszych, natomiast młodsi pił-
karzy od razu rozegrali finał 2 x 
12 min. 

Swędowianie musieli uznać 
wyższość zawodników z Dobrej, 
którzy wygrali bardzo pewnie i to 
podopieczni nauczyciela wycho-
wania fizycznego Sebastiana Bal-

cerka zagrają dalej na szczeblu po-
wiatowym piłkarskiego Turnieju 
O Puchar Tymbarka.

W grupie U-12 od począt-
ku świetnie wyglądali uczniowie  
z Bratoszewic pod opieką nauczy-

ciela wychowania fizycznego Łu-
kasza Kaźmierczaka. Drużyna ta 
okazała się czarnym koniem roz-

grywek i wygrała wszystkie spo-
tkania, zostawiając w pokonanym 
polu faworyzowany zespół gospo-
darzy z SP nr 2 w Strykowie oraz 
SP Dobrą. Ekipa z Bratoszewic 
dość niespodziewanie, ale w peł-
ni zasłużenie będzie reprezento-
wać gminę Stryków na szczeblu 
powiatowym Turnieju O Puchar 
Tymbarka „Z Podwórka na Sta-

dion”. Na zakończenie zawodni-
cy wszystkich drużyn otrzymali 
z rąk organizatora zawodów na-
uczyciela wychowania fizycznego  
w Szkole Podstawowej nr 2  
w Strykowie Rafała Wnuka pa-
miątkowe dyplomy.  wp

 Szkołę Podstawową w Brato-
szewicach u-12� reprezentowali:�
kacper� Miśkiewicz,� Marcel� kotus,�
Jan� Gocek,� hubert� antczak,� Ja-
kub�kuźmiński,�Jan�Gudej,�Michał�
smela,�krystian�szepke.
 Szkoła Podstawowa w Dobrej 
u-10�wystąpiła�w�składzie:�kacper�
Borkowski,� oktawian� habigier,�
Maja�Jędrzejczak,�Bartek�litmann,�
Bartłomiej� Plicha,� aleks� Plocek�
oraz�Patryk�szkudlarek.

 klasyfikacja końcowa u-12 lat:

1.�sP�Bratoszewice

2.�sP�2�stryków

3.�sP�Dobra

4.�sP�1�stryków

5.�sP�niesułków

 klasyfikacja końcowa u-10 lat:

1.�sP�Dobra

2.�huragan�swędów

Piłka nożna�|�9.�kolejka�a-klasy

Porażki Błękitnych i OSP Iskry
To nie był udany 
weekend dla drużyn 
naszego regionu. 
Porażki w obu grupach 
A-klasy doznały 
zespoły Błękitnych 
Dmosin i Iskry 
Głowno.

Podopieczni grającego tre-
nera Dawida Ślązaka byli nie-
znacznym faworytem starcia  
w Zgierzu, ale okazało się, że go-
spodarze byli nie do zatrzyma-
nia. Włókniarz pewnie pokonał 
niebieską lokomotywę 3:1 i ze-
pchnął dmosinian na 3. miejsce 
w tabeli gr. II A-klasy. Dla Błę-
kitnych to dopiero druga porażka  
w obecnym sezonie, ale może 
okazać się bardzo kosztowna, 
bo nie do zatrzymania jest lider 
KKS Koluszki, który wypraco-
wał sobie już 4 pkt. przewagę nad 
dmosinianami.

Głownianie pod wodzą trenera 
Romana Włodarczyka przeżywali 
ostatnio trudny okres. Iskra zajmo-
wała ostatnie miejsce w tabeli gr. 
III i w minionej kolejce zmierzyła 

się z silną Ostrovią Ostrowy. Nie-
stety po 9. kolejce piłkarze Głow-
na nie zmienią swojej pozycji, bo-
wiem przegrali po raz ósmy. Tym 
razem jednak gra Iskry mogła się 
podobać, a wynik 2:4 z pewnością 
nie jest wstydliwy, choć kibice  
w Głownie niecierpliwie czeka-
ją na premierowe zwycięstwo ich 
ulubieńców na własnym boisku. 
Iskra nie zdobyła u siebie jeszcze 
żadnego punktu. wp

 9. kolejka A-klasy, gr. ii:� lzs�
Justynów�–�Więcej�niż�sport�łódź�
4:1,�lks�kalonka�–�lks�Gałkówek�
1:2,�Boruta�ii�zgierz�–�lks�różyca�
1:2,�zamek�skotniki�–�Milan�club�
Polonia�łódź�4:5,�kks�koluszki�–�

czarni� smardzew� 3:2,� Włókniarz�
zgierz�–�Błękitni�Dmosin�3:1,�sport�
Perfect�łódź�–�pauza.

 Następna, 10. kolejka A-klasy, 
gr. ii� odbędzie� się� w� dniach� 27-
28�października:�Więcej�niż�sport�
łódź� –� zamek� skotniki,� Błękitni�
Dmosin� –� lzs� Justynów,� czarni�
smardzew� –� lks� kalonka,� sport�
Perfect�łódź�–�lks�Gałkówek,�lks�
różyca� –� Włókniarz� zgierz,� Milan�
club�Polonia�łódź�–�kks�koluszki,�
Boruta�ii�zgierz�–�pauza.

1.�kks�koluszki� 8� 22� 36-4

2.�lks�różyca� 8� 19� 25-8

3. Błękitni Dmosin 8 18 25-8

4.�lzs�Justynów� 9� 17� 34-10

5.�Włókniarz�zgierz� 9� 17� 34-23

6.�Boruta�ii�zgierz� 9� 16� 20-15

7.�Milan�club�Polonia�łódź� 8� 14� 19-16

8.�sport�Perfect�łódź� 8� 9� 23-23

9.�lks�kalonka� 8� 3� 11-49

10.�zamek�skotniki� 9� 3� 16-57

12.�czarni�smardzew� 8� 2� 10-25

13.�Więcej�niż�sport�łódź� 8� 1� 6-31

 9. kolejka A-klasy, gr. iii:�Malina�
Piątek�–�Magnat�sierpów�3:0,�Wito-
nianka�Witonia�–�sazan�Pęczniew�
3:1,� Dąbrowianka� Dąbrowice� –�
kotan�ozorków�0:6,�ks�sand�Bus�

ii� kutno� –� kobra� leźnica� Wielka�
3:0,�osP�iskra�Głowno�–�ostrovia�
ostrowy� 2:4,� świnice� Warckie� –�
Mks�Mianów�3:3,�Bzura�ozorków�
–�Victoria�rąbień�2:2.

1.�Witonianka�Witonia� 9� 22� 33-11

2.�ks�sand�Bus�ii�kutno� 9� 21� 25-7

3.�Victoria�rąbień� 9� 20� 35-14

4.�ostrovia�ostrowy� 9� 19� 28-20

5.�sazan�Pęczniew� 9� 17� 29-19

6.�Bzura�ozorków� 9� 14� 23-17

7.�kotan�ozorków� 9� 13� 22-24

8.�Mks�Mianów� 9� 13� 18-20

9.�kobra�leźnica�Wielka� 9� 9� 15-22

10.�świnice�Warckie� 9� 9� 14-25

11.�Dąbrowianka�Dąbrowice� 9� 7� 16-25

12.�Magnat�sierpów� 9� 7� 15-30

13.�Malina�Piątek� 9� 6� 18-37

14. oSP iskra Głowno 9 3 9-29

 Następna, 10. kolejka A-klasy, 
gr. iii� odbędzie� się� w� dniach� 27-28�
października:� kobra� leźnica� Wielka�
–�Dąbrowianka�Dąbrowice,�Mks�Mia-
nów�–�ks�sand�Bus�ii�kutno,�ostrovia�
ostrowy�–�kotan�ozorków,�osP�iskra�
Głowno�–�Witonianka�Witonia,�sazan�
Pęczniew� –� Malina� Piątek,� Victoria�
rąbień� –� świnice� Warckie,� Magnat�
sierpów�–�Bzura�ozorków.

Błękitni Dmosin (niebiesko-białe stroje) po�raz�drugi�w�tym�sezonie�zeszli�z�boiska�pokonani.��
Podopieczni�grającego�trenera�Dawida�ślązaka�spadli�na�3.�miejsce�w�tabeli.

Głownianie��
pod�wodzą�trenera�
romana�Włodarczyka�
przeżywają�ostatnio�
trudny�okres�i�na��
9�spotkań�przegrali�8.

czarnym�koniem�
rozgrywek�okazała�się�
szkoła�Podstawowa�
w�Bratoszewicach�
pod�opieką�łukasza�
kaźmierczaka.
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Reprezentacja Szkoły Podstawowej w Bratoszewicach�niespodziewanie�wygrała�rywalizację�w�kategorii�u-12.�
Podopieczni�trenera�łukasza�kaźmierczaka�będą�reprezentować�gminę�stryków�na�zawodach�powiatowych.
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uczniowie SP Dobra�po�raz�kolejny�pokazali�się�z�dobrej�strony�w�trakcie�
rywalizacji�piłkarskiej�na�orliku�w�strykowie.
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Sport

G

kALeNDARz
imPRez 
SPoRtoWyCH

Fatalna gra 
i wstydliwy wynik
piłkarzy Stali. str. 44

Szybki gol
michała Drogosza
rozstrzygnął mecz. str. 45

CzWARtek, 
25 PAŹDzieRNikA:
 godz.�19:00,�sala�szkoły�Podsta-
wowej�nr�17�przy�ul.� łódzkiej� 17�
w�Justynowie,�4. kolejka i Łódz-
kiej Ligi tenisa Stołowego 
Amatorów i Weteranów:�Jusport�
ii�Justynów�–�luks�koźle.

SoBotA, 
27 PAŹDzieRNikA:
 godz.�12:30,�sala�szkoły�Podsta-
wowej�nr�205�w�łodzi,�4. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo eks-
traklasy Łódzkiej Amatorskiej 
Ligi Siatkówki kobiet:�stal�Głow-
no�–�Delia�cosmetics,
 godz.� 13:00,� hala� Mosir� przy�
ul.�Grota�roweckiego�3�w�Pabia-
nicach,� 1. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo Wojewódzkiej 
Ligi koszykówki do lat 16 
dziewcząt:�Ptk�lo�nowoczesna�
edukacja�Pabianice�–�tk�Basket�
stryków,
 godz.� 14:00,� boisko� przy� ul.�
szkolnej� 1� w� Piątku,� 9. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo B-kla-
sy, gr. iii: iskra�Góra�św.�Małgo-
rzaty�–�sokół�Popów,
 godz.�14:30,�stadion�im.�Mirosła-
wa�koprowskiego�przy�ul.�Brzeziń-
skiej�24�w�strykowie,�14. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo iV ligi: 
zjednoczeni�stryków�–�Pelikan� ii�
łowicz,
 godz.� 15:00,� stadion� Miejski�
przy� ul.� kopernika� 37� w� Głow-
nie,� 12. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo Łódzkiej klasy 
okręgowej:�stal�Głowno�–�termy�
uniejów.

NieDzieLA, 
28 PAŹDzieRNikA:
 godz.� 10:00,� sala� przy� szkole�
Podstawowej� w� Dąbrówce� Dużej�
60,�1. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo Wojewódzkiej Ligi 
koszykówki do lat 14 dziew-
cząt:� tk� Basket� stryków� –� łks�
koszykówka�kobiet�łódź,
 godz.�11:00,�boisko�przy�ul.�żwir-
ki�1�w�Głownie,�10. kolejka roz-
grywek o mistrzostwo A-klasy, 
gr. iii: osP�iskra�Głowno�–�Wito-
nianka�Witonia,
 godz.�11:00,�boisko�w�lipce,�9. 
kolejka rozgrywek o mistrzo-
stwo B-klasy, gr. i:� Powstaniec�
Dobra�–�Victoria�łódź,
 godz.� 14:00,� Boisko� leśne�
w�Dmosinie�Drugim.�10. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo A-kla-
sy, gr. ii:�Błękitni�Dmosin�–�lzs�
Justynów,
 godz.�14:00,�boisko�w�oporowie�
57,� 9. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo B-klasy, gr. iii: olimpia�
oporów�–�struga�Dobieszków,
 godz.�14:00,�boisko�w�Byszewie�
49,�9. kolejka rozgrywek o mi-
strzostwo B-klasy, gr. iii: Gks�
Byszew�–�huragan�swędów.

Piłka nożna�|�orlikowa�liga�Mistrzów

Świetna gra uczniów SP 1 w Głownie
Niesamowity okres 
mają za sobą młodzi 
piłkarze ze Szkoły 
Podstawowej nr 1 
w Głownie. Podopieczni 
nauczycieli wychowania 
fi zycznego Adriana 
Tomczaka i Marcina 
Moszczyńskiego 
po długiej i ciężkiej 
drodze zajęli 4. miejsce 
w województwie 
w Orlikowej Lidze 
Mistrzów.

Pod koniec września na sta-
dionie MOSiR w Aleksandro-
wie Łódzkim rozegrano fi nały 
rejonowe piłkarskich rozgrywek. 
Uczniowie głowieńskiej Jedyn-
ki przystąpili do tego Turnieju 
w dwóch kategoriach: rocznika 
2009 i młodsi oraz 2006 i młodsi. 
Oba zespoły awansowały do półfi -
nałów wojewódzkich, choć młod-
sza grupa ze względu na absen-
cję innych ekip nie musiała nawet 
rozgrywać spotkania. Starsi na-
tomiast wygrali dwa mecze z SP 
nr 3 Aleksandrów Łódzki 2:1 (Ja-
kub Stasiak 2) oraz SP nr 1 Stry-
ków 7:3 (Jakub Stasiak 3, Kasjan 
Broszko 2, Iwo Zuchora i Dorian 
Pawlukiewicz).

Dwa tygodnie później w ponie-
działek, 15 października tym ra-
zem na obiektach Chojeńskiego 
Klubu Sportowego w Łodzi od-
były się Półfi nały Województwa 
Łódzkiego w ramach Orlikowej 
Ligi Mistrzów. Ponownie głow-
nianie z SP 1 reprezentowali mia-
sto i rejon w dwóch kategoriach 
wiekowych klas I-III oraz IV-VI, 
jako mistrzowie powiatu zgier-
skiego.

W grupie starszej głownianom 
niestety nie udało się zwyciężyć 
i ostatecznie zajęli wysokie 5. 
miejsce, co i tak jest ogromnym 
sukcesem uczniów SP 1, biorąc 
pod uwagę, że trenerzy Adrian 
Tomczyk i Marcin Moszczyński 
dysponowali głównie młodszymi 
zawodnikami, a to na pewno za-
procentuje w przyszłości. 

W kategorii I-III SP 1 Głowno 
nie miało sobie równych i zwycię-
żyło wszystkie spotkania, pokonu-

jąc kolejno SP nr 1 Rzgów 4:0, SP 
nr 3 Łęczycę 3:1 oraz SP nr 169 
Łódź 4:1. To dało awans do Fi-
nałów Województwa Łódzkiego, 
które zaplanowano na głównym 
stadionie Widzewa Łódź.

Organizowany przez Łódzki 
Związek Piłki Nożnej wielki Fi-
nał Wojewódzki Orlikowej Ligi 
Mistrzów odbył się w miniony 
piątek, 19 października i był nie-
zapomnianą chwilą dla uczniów 
Jedynki z Głowna. Podopieczni 
nauczycieli wychowania fi zycz-
nego Adriana Tomczyka i Mar-
cina Moszczyńskiego rozgrywa-
li spotkania na nowym i pięknym 
obiekcie łódzkiego Widzewa 
i przez chwilę mogli poczuć się 
jak profesjonalni piłkarze, walczą-
cy aktualnie na II-ligowym szcze-
blu rozgrywek.

W walce o prym w woje-
wództwie łódzkim i awans na 
szczebel ogólnopolski spotka-
ły się cztery najlepsze ekipy. 

Po zaciętej walce młodzi ucznio-
wie z Głowna nieznacznie prze-
grali z SP Tomaszów Mazowiec-
ki 0:1 oraz SP Sieradz 1:2 (Piotr 
Dałek), co ostatecznie dało 4. 
miejsce. Wynik ten jest jednak 
wielkim sukcesem głowieńskich 
piłkarzy z SP nr 1, którzy zna-
leźli się w gronie najlepszych 
szkół w województwie łódzkim, 
a osiągnęli to grając na stadionie, 
gdzie już niedługo odbędą się 
Mistrzostwa Świata w Piłce Noż-
nej do lat 20. Brzmi to jak speł-
nienie marzeń i z pewnością re-
prezentanci głowieńskiej Jedynki 
przeżywali tam niezapomniane 
chwile. 

Uczniowie z Głowna za udział 
w Turnieju otrzymali pamiątko-
we medale, puchar oraz nagrody 

z rąk Pani Poseł Joanny Skrzy-
dlewskiej oraz trenera II-ligowego 
RTS Widzewa Łódź Pana Rado-
sława Mroczkowskiego.  wp

 W kategorii klas i-iii w orli-
kowej Lidze mistrzów SP nr 1 
Głowno reprezentowali:� Dawid�
Janicki,� Damian� Janicki,� alan�
Milczarek,� Piotr� Dałek,� Dawid� Dą-
browski,�olaf�zuchora,�Bartosz�ru-
bacha,�Gracjan�Pawlukiewicz�oraz�
krystian�szkup.

 W kategorii klas iV-Vi w orli-
kowej Lidze mistrzów SP nr 1 
Głowno reprezentowali:� Miko-
łaj� siek,� Dawid� Wypych,� Mikołaj�
Grzejszczak,�Dorian�Pawlukiewicz,�
iwo� zuchora,� kasjan� Broszko,� Ja-
kub�stasiak�i�krzysztof�Puk.

Drużyna SP nr 1 w Głownie w kategorii klas i-iii�dostała�się�do�wojewódzkiego�fi�nału�orlikowej�ligi�Mistrzów.

zespół głowieńskiej Jedynki w kategorii klas iV-Vi odpadł�na�etapie�półfi�nałów�wojewódzkich,�co�i�tak�jest�
dużym�osiągnięciem.

Finały Wojewódzkie orlikowej Ligi mistrzów�dostarczyły�wielu�emocji�nie�tylko�samym�zawodnikom,�
ale�i�trenerom.�najważniejsze�spotkania�odbyły�się�na�stadionie�łódzkiego�Widzewa.
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